

ဂျာမိန်းခရစ်၊ ငါဝင်းသတင်းသိုင်းပျော့

လုဂျ၊

LUKE

၁

၁ ထော့၊ နီလု ကာခင်လီခါးဂျီလှ်း။ ကာခင်ဂုခင်းခေမ်
 ခေမ်ခေ၊ လီ၊ ယာင်၊ တီမ်းပုံ လိဂ်းကာခင်မာတ်းမံပုံ
 လွင်းတောင်းကာထုဂ်ပတ်းတီ ကာခင်လံးပီခင်မားယာင်
 ၂ ထာင်၊ ထာင်၊ သားသားဂျးခင်းဂုင်းခေလး၊ ဂျးခေင်၊
 ကာခင် ခပ်လိုင်းကာခင်ပီခင်သားသေ၊ လွင်းတောင်း
 ကာခင်တုင်လဝ်းဂပ်၊ လံးဂုခင် လီမ်မိုဝ်းဂျော့၊ လျာမခင်း
 ခေလး၊ ပွင်ဂီတီးကမူ ခုဂ်ပတ်းလဝ်းလှိုင်းခေခေ
 ၃ လာတ်းပခင်ပုံတီးဂုင်းခေခေ၊ ဂပ်ဂျော့လွမ်းဂျာလီတ်း
 တုလှ်းကာထုဂ်ပတ်းတီ ဂျးမီးတင်းသီင်းတင်းလူင်
 လျာလီမ်ငဝ်းဂျာဂ်းမခင်းလေးလေးလွတ်းလွတ်း၊ ယာင်
 ၄ လင်၊ ခေင်၊ ဂိုဝ်းလဝ်းဂုင်းတားဂူ လွင်းတောင်းကာခင်
 လိုင်းကာခင်လှိုင်းလိုင်း ဂပ်လင်၊ မီးတောင်းဂျာမိ၊ တောင်း
 ပွင်ခေလး၊ တီမ်းလွမ်းလီခင်၊ တာမ်းဂခင်သေယာင် ပခင်
 ငိခင်းဂျာ၊ ချးဂျော့။

ပျာတိုက်

လွင်းတောင်းကာခင်ယုင်းဂျာခင်၊ ဂိုတ်၊ လီင်

၅ ခင်းလှိုင်းပခင်း၊ ခုခင်လှိုင်းဂျော့၊ ရတ် ကာခင်ကုဂ်
 ပိုင်၊ မိုင်းယုတ ခေခေ မီးယိတ်ပရေးဂိုက်းပျးခိုင်
 ကာခင်လံးလိုင်း လျာ၊ ခရိ၊ ကာခင်လားပိုင်၊ ဂခင်
 တင်းမုဂ်လိုင်း ကာခင်ယု ခေခေဂျော့။ မေးမခင်း
 ပီခင်လိုင်းခိုင်း ကျာ၊ ရခင်၊ ခေလး၊ မီးလိုင်းဂျး
 ၆ လိသဇီတ် ကျော့။ သွင်ခါခေခေ ဂမ်ဂျာပိုင်လားပိုင်
 တြားကူပတေ၊ ထျာ၊ ဝရျာတြေး ဂျးလိုင်းဂျးပိုင်ခေလး
 ကမ်၊ မီးတီးကာခင်တိုင်၊ ကပျိုတ်းခေလး၊ မီးပျာ၊ ရမီ၊
 တောင်းကာခင်သိုင်းတော့၊ ဂျးတီး၊ နေ၊ ချးတြေးပီခင်
 ၇ လဝ်းကျော့။ ကေးလိသဇီတ် ပီခင်ခေယိုင်ကာခင်
 မခင်ခေလး၊ ခပ်ကမ်၊ မီးလုဂ်းမီးလောင်း။ သွင်ခါခေခေ
 ကသားဂ်းခေ၊ ခေလးထဝ်းယာင်ကျော့။
 ၈ ခင်းမိုဝ်းကာခင်လိုင်းခိုင်း လျာ၊ ခရိ လံးပုခင်းခေခေ
 ကာခင်ပွင်ဂီတီးဂါခင် ယိတ်ပရေးဂိုက်း ဂျးတီး၊ နေ၊
 ၉ ချးတြေးပီခင်လဝ်းခေခေလိုင်း ဂျးခေင်၊ ထုင်းလားမိ၊
 ကရျာ၊ ယိတ်ပရေးဂိုက်း မီးခေခေ လျာ၊ ဂွဂ်းတုဂ်း
 ဂျးတီး၊ လျာ၊ ခရိ ခေလး၊ မခင်းလံးကာခင်ခင်းဂျးခင်း
 ဂျီခင်းပိဂ်မခင်၊ ထျာ၊ ဝရျာတြေးသေယာင် ကပ်ခေမိ၊
 ၁၀ သျာ၊ တုတ်၊ နှံးကျော့။ ခင်းမိုဝ်းကာခင် ကပ်ခေမိ၊
 သျာ၊ တုတ်၊ နှံးယု၊ ခေခေ ဂုခင်းတင်းသီင်းတင်းလူင်

၁၁ သူးတွင်းယု၊ ဂျးခေခေ၊ ပိဂ်မခင်၊ ကျော့။ မိုဝ်းခေခေ
 တမခင်၊ ဂါင်ဂျာဝ်ထျာ၊ ဝရျာတြေး ပျော့၊ မျးတီးမခင်း
 ခေလး၊ လုဂ်းယု၊ ဂျးတီး၊ နေ၊ ချာယိတ်ပလောင်း၊ ကာခင်
 ၁၂ တုတ်၊ နှံးခေမိ၊ သျာ၊ ခေခေကျော့။ လျာ၊ ခရိခေခေ
 မိုဝ်းကာခင်ဂုခင်တမခင်၊ ဂါင်ဂျာဝ်ခေခေလိုင်း မီးလှိုင်း
 ကာခင်ကမ်၊ ခေတ၊ ကမ်၊ ခေမိခေလး၊ တုဂ်းလှိုင်းကျော့။
 ၁၃ တမခင်၊ ဂါင်ဂျာဝ်ကျော့လားတီးခေလး၊ ဝျး- လျာ၊ ခရိ
 ဂျီလှိုင်း၊ ယု၊ ပေဂျာဝ်ပေဂျာ။ ပထခေ၊ ကာခင်မုးဂီတီး
 ခေခေ မခင်းလဝ်းထွမ်းကပ်ယာင်။ မေးမုး ကေးလိ
 သဇီတ် ခေခေ တားဂိုတ်၊ လီင်မားလုဂ်းလားကျော့။
 လုဂ်းလားခေခေလိုင်းတားလံးဂျီဂိုက်းလိုင်း ယုဂ်းဂျာခင်၊
 ၁၄ ကျော့။ မုးတားမီးတောင်းကာခင်လှိုင်းသိုင်းမုခင်းပျော့၊
 ကျော့။ ဂွပိုင်းဂိုတ်၊ လီင်မခင်းမားခေလး၊ ဂုခင်းခေမိ
 ခေ၊ ကျော့တားဂွတ်းထိုင် တောင်းကာခင်သိုင်းပျော့၊
 ၁၅ ကျော့။ လွင်းမခင်းလမ်း မခင်းတားပီခင်ကျော့ကာခင်
 ယု၊ မျာတ်းခေ၊ ဂျးတီး၊ နေ၊ ချးထျာ၊ ဝရျာတြေး
 ကျော့။ မခင်းတားကမ်၊ ဂါခင်ခေမိလိတ်ခေမိလဝ်း။
 လျာလီမ်ဂျးခင်းတွင်ခေမခင်းခေခေ မခင်းတားတီမ်
 ၁၆ ထုခင်းပုံတင်းပိလိုင်း၊ မုတ်းလောင်း၊ လဝ်းကျော့။ တား
 ဂျးဂုခင်းလိုင်းခိုင်းကီသရေ၊ လ ခေမိခေ၊ ချာပတ်းမား
 ၁၇ ဂျးတီး၊ နေ၊ ထျာ၊ ဝရျာတြေးပီခင်လဝ်းကျော့။ ခေင်၊ ဂိုဝ်
 တားဂျးပျော့တင်းလံး လုဂ်းတင်းလံး လံးထုဂ်၊ ဂခင်
 ဂုင်းခေခေမခင်းခေလး၊ ခပ်လိုင်းကာခင်ထိုင်ပီတ်းခေခေ
 ချာပတ်းမား ဂျးတီးသီခင်းတောင်းပိုင်၊ လျာ၊ သတီဂုခင်း
 သိုင်းတော့၊ တင်းလံးခေလး၊ သင်၊ ခေင်၊ ဂိုဝ် တားဂျး
 ပီခင်မိဝ်းဂုခင်းကာခင်ခေမီးဂျီခင်းပုံ ပုခင်းထျာ၊ ဝရျာတြေး
 ခေလး၊ သင်၊ မခင်းတားတီမ်ပုံတင်း ပိလိုင်း၊ ကီဂ်၊
 တင်းတခင်းခိုင်း ကေးလိယ သေယာင် ဂျာ၊ ဂျးတီး
 နေ၊ ချးထျာ၊ ဝရျာတြေးပီခင်းလဝ်းကျော့။ ဝျးခေင်၊
 ၁၈ ခေကျော့။ လျာ၊ ခရိ ကျော့ လဝ်းလားတီးတမခင်၊
 ဂါင်ဂျာဝ်ခေခေခေလး၊ ဝျး- လွင်းကာခင်တားပီခင်လိုင်း
 ခေင်၊ ခေခေလိုင်း ဂပ်ခါးတားလံးဂျီလိုင်းခေင်၊ ဂိုဝ်ခါး။
 ဂပ်ခါးပီခင်ဂုခင်းထဝ်းယာင်ခါးကျော့။ မေးဂပ်ခါး
 ကျော့ ကသားဂ်းခေ၊ ခေလး ထဝ်းခါးယာင်၊ မိုဝ်းကာခင်
 ၁၉ ဝျးခေင်၊ ခေလိုင်း တမခင်၊ ဂါင်ဂျာဝ်ကျော့ခိုခင်းလားတီး
 ခေလး၊ ဝျး- ဂပ်ပီခင် ကေးပျော့လ ကာခင်လံးလုဂ်းပွဲယု၊
 ဂျးတီး၊ နေ၊ ချးတြေးပီခင်လဝ်းခေခေကျော့။ မခင်း
 လဝ်းပွဲ၊ လှိုင်းဂပ်မား ဂျးလံးတားလားတီးမုးခေလး၊ မွဂ်၊

လတ်ပတ်သတင်းသိုင်းပျော့ခံ့ယဉ်။ တူလှ်းလူး။
 ၅၀ ဂွမ်းပိုင်းကခင်းကမ်း၊ယုမ်း၊ခွမ်းကပ် ကခင်းတင်းတိမ်
 ထုခင်းမိုင်းခင်း၊ခခင်းခလး၊ တျကပ်တေးလိပ်ခံ့ဂွာ၊
 တေး၊ထိုင်ဂွတ်းထုင်းကခင်းလွင်းတင်းထိုင်းခံ့ ကမ်း၊
 ပံ၊ပီခင်းမေးခခင်း မွမ်းတင်းကျခလးကမ်း၊လတ်းဂွမ်း
 ၅၁ လံး၊ ဝါးခင်းခခင်းကျေး။ ဂုခင်းတင်းလံးကျေး ပွဲထုး
 လှူ၊ခရီ ယု၊ဂျးခခင်းခလးကမ်းလွင်းကခင်းမခင်း
 ယု၊ပိုင်ခေး၊ ဂျးခခင်းဂိုခင်းပိတ်မခင်း၊လင်းခခင်းကျေး။
 ၅၂ မိုင်းကခင်းမခင်းကွမ်း၊မေးခခင်းထိုင် မခင်းကမ်း၊လတ်း
 ဂွမ်းလံးယဉ်။ ခပ်ဂွလွင်းကခင်းဝါး မခင်းလံးဂုခင်း
 ပျု၊တိတ်းဂျု၊ပျု၊ရင်၊ ခခင်းပိတ်မခင်း၊လင်းယဉ်ခခင်း
 ကျေး။ လှူ၊ခရီ ခခင်းကျယု၊ခလး၊ ခခင်းတိခင်း
 ၅၃ ခခင်းမိုင်းတီးခပ်ဂုလှ်းကျေး။ ဝံးသေခင်း၊ကခင်းဂိုတ်း
 ဂခင်းယိတ်ပရေးဂိုတ်းသိုင်းယဉ်ခခင်းထိုင် လှူ၊ခရီ
 ဂွာ၊လှေးဂျးတီးဂိုခင်းတူပ်လင်းဂပ်၊ကျေး။
 ၅၄ လိုခင်းခခင်းမေးမခင်း ကေးလိသဇီတို ပျးပတိတ်
 သခင်း၊ထေး၊ခလး၊ ဂျးလိုခင်းတိမ်တိမ် ထင်ယု၊ဂျး
 ၅၅ ခခင်းဂိုခင်းခလးဝါး- ထု၊ဝရျုကြေးလူတူလှ်းဂပ်ချး
 ခင်း၊ပိုင်ဂပ်ချးတေးလံးလွတ်းသေ တင်းကခင်းပိုခင်း
 သေသွမ်းဂျးခခင်းဂုခင်းတင်းလံးခခင်းယဉ်။ မခင်း
 လင်း၊ ဂိုတ်းကျေးလှေးထိုင်ခင်းခခင်းယဉ်။ ဝါးခင်းခခင်း
 ကျေး။

ပျုတိတ်း

လွင်းတင်းကခင်းလင်း၊ယေ၊သုဂိုတ်း၊လီခင်း

၅၆ မိုင်းကခင်းခင်းခင်းဂွမ်းလှိုခင်းထိုင် ကြေးပီခင်းလင်း
 ပွဲ၊လှိုတမခင်း၊ဂင်ဂျပ် ဂေး၊ပျေး၊လ မေးဂျးတီးဝိုင်း
 ကခင်းလံးထိုင်း၊ ဝိုင်းခေး၊လရီတိုခခင်းမိုင်းဂျး၊လိခလး
 မေးလှေးဂျးတီးဂခင်း၊လှူ၊လှ်းယိုင်းသပ် ကခင်းလံး
 မံ၊ဂခင်းပိုင်းတင်းကျေးကခင်းလံးထိုင်း၊ ယုင်းသီပို ကခင်း
 ၅၇ ပီခင်းထိုင်ခိုင်း တျု၊ဝိတ် ခခင်းကျေး။ ဂခင်း၊လှူ၊
 လှ်းယိုင်းသပ်ခခင်းလမ်း လံးထိုင်းဝါး မျု၊ရီ
 ၅၈ ဝါးခခင်းကျေး။ တမခင်း၊ဂင်ဂျပ်ခခင်း ဂွတ်းမေး
 ဂျးတီးမခင်းသေယဉ်လတ်းဝါး- ခမးယိုင်းကခင်း
 လံးခခင်း၊ကပ်ကျေးလှေးကြေးပီခင်းလင်းခခင်းဂိုလှ်း၊ ဂျး
 မင်၊ဂလျု၊ မီးတီးမွမ်းသေဂမ်းလူလှ်း။ ထု၊ဝရျုကြေး
 မီးယု၊လူလှ်းဂခင်းတင်းမွမ်းကျေး။ ခခင်းခမးယိုင်းတင်း
 လံးခခင်း မွမ်းမီးမင်၊ဂလျု၊ ကခင်းယု၊မျုတ်းခေး၊သေ
 ၅၉ ပိုခင်းကျေး။ ဝါးခင်းခခင်းကျေး။ မျု၊ရီ ခခင်းမီးထို
 ကခင်းကမ်း၊ခတ၊ကမ်း၊ခခင်းခလး၊ ခခင်းလှိုခင်းထိုင်ခလး
 ဝါး- တင်းကခင်းတတ်းလတ်းခခင်း ပီခင်းတင်း
 ကခင်းတတ်းလတ်းထိုင်ခင်း၊ပိုင်လေး။ ဝါးခင်းခခင်း
 ၆၀ ကျေး။ တမခင်း၊ဂင်ဂျပ်ခခင်းကျေးလတ်းခလး
 ဝါး- မျု၊ရီဂိုလှ်း၊ ယု၊ပေဂုပ်ပေဂျု။ မွမ်းလံးခေး

၆၁ လံးတျုဂျးတီးခခင်း၊ခေးကြေးပီခင်းလင်းယဉ်။ မွမ်း
 တင်းပျးပတိတ်သခင်း၊ထေး၊ခလး၊ ဂိုတ်း၊လီခင်းလှ်း
 လံးကျေး။ လှ်းလံးခခင်းထိုင် တင်းလံးဂွင်ဂိုတ်း
 ၆၂ ထိုင်ဝါး- ယေ၊သု ကျေး။ မခင်းတင်းပီခင်းခခင်း
 ကခင်းယု၊မျုတ်းခေး၊ကျေး။ မခင်းတင်းလံးခခင်း၊
 တင်းကခင်းဂွင်ဂိုတ်းဝါး- လှ်းကြေးပီခင်းလင်းကခင်း
 သုင်ကခင်းမျုတ်းခေး၊သေပိုခင်းခခင်းကျေး။ ကြေး
 ပီခင်းလင်းထု၊ဝရျုကြေး တင်းပခင်းရျု၊လှူပလင်၊
 ပေးမခင်း တျု၊ဝိတ် ခခင်းဂျးတီးမခင်းကျေး။
 ၆၃ မခင်းတင်းကုပိုင်၊ ထိုင်ခိုင်းယု၊ဂုတ် တျု၊သေ၊ကမ်း၊
 ထတ်၊ကျေး။ မိုင်းမခင်းကျေး တင်းကမ်း၊မီးတီး
 ၆၄ သုတ်းတီးသိုင်း၊ ဝါးခင်းခခင်းကျေး။ မျု၊ရီ ကေး
 ထပ်တီးတမခင်း၊ဂင်ဂျပ်ခခင်းခလးဝါး- ပိုင်
 ကခင်းဂပ်ချး ယင်းကမ်း၊လံးထိုင်လံးထုင်၊ဂခင်းတင်း
 ဂုခင်းလံးခလး၊ လွင်းတီးဂိုင်းခခင်းတင်းပီခင်းလံးထိုင်
 ၆၅ ခင်း၊ပိုင်ခေး၊ ဝါးခင်းခခင်းကျေး။ တမခင်း၊ဂင်ဂျပ်
 ကေးခိုခင်းလတ်းခလးဝါး- ဝိလိုလှ်း၊မုတ်းလင်၊
 လင်း၊ တင်းလှ်းမေးဂျးခခင်းမွမ်းခလး၊ မုခင်းတခင်း
 ခခင်းကြေးပီခင်းလင်း ကခင်းသုင်မျုတ်းခေး၊သေပိုခင်း
 ခခင်း တင်းဂွမ်း၊လှ်းမွမ်းကျေး။ ဂွမ်းပိုင်းလွင်းတီး
 ဂိုင်းခခင်းခလး၊ လှ်းလံးကခင်းမုတ်းလင်၊ခခင်းတင်း
 လံးခခင်း၊တင်းကခင်းဂွင်ဂိုတ်း၊ လှ်းကြေးပီခင်းလင်း
 ၆၆ ကျေး။ တူလှ်းလူး၊ ကေးလိသဇီတို၊ ကခင်းပီခင်း
 ယျးထင်း၊ ကခင်းလံးဂွင်ဂိုတ်း၊ ခမးယိုင်းကခင်းမခင်း၊
 ကခင်းပီခင်းပီးခခင်းခခင်း ယင်းပေးပျးပတိတ်သခင်း၊
 ၆၇ ထေး၊ပို ခင်းခခင်းဂွမ်းလှိုခင်းယဉ်။ ဂွမ်းကြေးပီခင်းလင်း
 ကခင်းကမ်း၊ပျးတခင်းခခင်းခခင်း ကမ်း၊မီးသေခေး၊
 ၆၈ မိုင်းကခင်းဝါးခင်းခခင်းထိုင် မျု၊ရီ ကေးလတ်းခလး
 ဝါး- ဂပ်ချးခခင်းပီခင်းခခင်းလင်းကြေးခေးကျေး။ ဂျး
 ခင်း၊ကခင်းဂွမ်းလင်းဂွမ်းမီးခခင်း ဂျးပီခင်းတီးဂပ်ချး
 သေဂမ်းခေး၊ ဝါးခင်းခခင်းယဉ်လင်း၊ တမခင်း၊ဂင်
 ၆၉ ဂျပ်ကျေး၊ ကွမ်း၊သေဂျးတီးခခင်းဂျု၊ကျေး။
 ဝံးခခင်း မျု၊ရီ လှိုခင်းလှေး၊ ဂျု၊ဂျးတီးဝိုင်းကခင်း
 မီးခခင်းဂွမ်းခခင်းလှို ကခင်းမီးခခင်း ကိုင်း၊မိုင်းယုတ
 ၇၀ ခခင်းယဉ်လင်း၊ ခင်းဂျးခခင်းဂိုခင်း လှူ၊ခရီ ခလး
 ၇၁ တတ်းလတ်းကျေးလိသဇီတိုကျေး။ ခခင်းမိုင်းကခင်း
 ကေးလိသဇီတို ဝိုင်းခခင်းကခင်းတတ်းလတ်းခခင်း
 ထိုင် လှ်းကွမ်း၊ကခင်းမီးခခင်းတွင်မခင်းခခင်း ချွမ်း
 ၇၂ ဝိုင်းခခင်းလိပ်ကျေး။ ကေးလိသဇီတို ခခင်း တိမ်
 ပိုင်း ဝိလိုလှ်း၊မုတ်းလင်၊လင်း၊ ခလး၊ဂိုတ်းတင်း
 သိုင်းကခင်းယု၊ခေး၊မွမ်း၊လတ်းခလးဝါး- ခခင်းခမး
 ယိုင်းတင်းလံးခခင်း မွမ်းမီးမင်၊ဂလျု၊ကခင်းယု၊မျုတ်း
 ၇၃ ခေး၊သေပိုခင်းကျေး။ မခင်း၊တွင်ခခင်းခခင်းမီးမင်၊
 ဂလျု၊ကခင်းယု၊မျုတ်းခေး၊ကျေး။ ဂွမ်းပိုင်းလွင်း

ခင်၊ထင်းလှ၊ပွဲ၊ပျံ၊ဓား၊ခဲခဲ ခပ်စွာ၊ဂျးတီး
 ၄၃ ဝိုင်းယေ၊ရသလီမ်၊ ကော့။ ပူခဲသေဝခင်းပွဲယဝ်
 ခလး၊ မိုဝ်းကခဲခိုခင်းမိုဝ်းခခေ ငဝ်းယေ၊သု ရိုတ်း
 ဝိုယု၊ဂျးတီး ဝိုင်းယေ၊ရသလီမ်၊ ကော့။
 ၄၄ ပေးခမးမခင်းလဝ်းကမ်၊ဂူလွင်းတီးဂိုင်းခခေ။ ခပ်
 ထာင်၊ မခင်းလဝ်းပေးဂျးလွမ်းဂခေတင်းဖုင်ဂျေ
 သေးတင်းလံယဝ် ဝးခခေလး၊ ဝါးသေခပ်စွာယဝ်
 ခခင်းတင်းလံဝခင်းခိုင်းယဝ်လင်၊ မိုဝ်းကခေ ခပ်
 ၄၅ ဂျမခင်းလဝ်းဂျးခင်းလိုင်ခိုင်းဖိုခင်း တင်းဂျခင်းဂူ
 လခင်းတင်းလံလိုင်ခခေခေ၊ ကမ်၊ထုဝ်းကမ်၊ဂုခေ
 မခင်းလဝ်းခခေလိုင် ခပ်ခိုခင်းမိုဝ်းဂျးလူး ဝိုင်းယေ၊
 ၄၆ ရသလီမ်၊ ခလးဂျမခင်းလဝ်းကော့။ ဝါးသေပူခဲ
 သခင်းခင်းယဝ်လင်၊ ခပ်ခိုခင်းထုဝ်းဂုခေမခင်းလဝ်း
 ခင်းယု၊ဂျးခင်းဂင်၊တင်းလံခလး၊ တိုင်း၊ပင်၊
 တွင်းထာမ်လတ်းလဂုခေတင်းခပ်ယု၊ ဂျးတီးခင်း
 ၄၇ ပိတ်မခေ၊လဝ်းခခေကော့။ ခပ်လိုင်ခင်းကခေခိုခင်း
 ခခင်းမခင်းလဝ်း တင်းသိုင်းတင်းလိုင်ခိုင်းခခေ
 ကွခေခခေကခင်းပိုင်၊လု၊မခင်းလဝ်း ကိုတ်းတင်းခခေ
 ကခေမခင်းလဝ်းခိုခင်းလတ်းလိုင်ခခေ ခေ၊လိုင်
 ၄၈ လင်ကော့။ ပေးခမးမခင်းလဝ်းခခေ မိုဝ်းကခေ
 ဂုခေမခင်းလဝ်းလိုင် ခွင်လိုင်ယုင်းလိုင်ခလး၊ ခမးလဝ်း
 ဂေးလတ်းခလးဝး၊- လုတ်းဂပ်ကိုင်လုင်း၊ ဂိုတ်းဂိုဝ်
 ခလး၊ ဂိုတ်းလိုင်ခခေ၊ခေတီးဂုဝ်း။ တုလုင်းလု၊ ပေး
 မွင်းတင်းဂပ်မိးတင်းကခေမံးလိုင်လိုင်လိုင်သေခလး ဂျ
 ၄၉ မွင်းယု၊ယဝ်၊ မိုဝ်းကခေဝးခခေ၊ခေလိုင် လဝ်းယေ၊သု
 ဂေးလတ်းခလးဝး၊- ဂိုတ်းသင်ခလး၊ လံးဂုဂပ်
 ခးလိုင်ခခေ၊ဂိုဝ်ခး။ လွင်းကခေဝး၊ ဂပ်ခးတခင်း
 လံးယု၊ခင်းဂိုခင်းပေးဂပ်ခး၊ ကခေဝးခခေ ကမ်၊
 ၅၀ ဂူခးဂိုဝ်၊ ဝးခခေ၊ခေခလး၊ ခပ်ကမ်၊ဂူလွင်၊ခခေကခေ
 ၅၁ မခင်းလဝ်းလတ်းတီးခပ်ခခေ။ လိုခင်းခခေမခင်း
 လဝ်းမိုဝ်းလုလုဂခေတင်းပေးခမးသေယဝ် ဂူတ်း
 ထိုင် ဝိုင်းခေ၊လေ့တို ခလးထွမ်း၊ကပ်ခခေခပ်ယု၊
 ကော့။ လွင်းတင်းတင်းသိုင်းတင်းလိုင်ခိုင်းခခေ
 ခမးလဝ်းမတ်းတွင်းဝိုင်းခင်းဂူဝ်လိုင်ခခေကော့။
 ၅၂ လဝ်းယေ၊သု ဂေးယု၊မးသေယဝ် ပိုင်၊လု၊ခခေ
 မးခိုခင်းမးခလး၊ လံးခေးလံးတုဂျးတီးခေ၊ခေး
 ဩးပီခေလဝ်း ကိုတ်းတင်း ဂျးတီးခေ၊ခေးဂုခင်း
 တင်းလံကော့။

၃

ယုင်းဂုခေ၊ခမးဂိုခင်းသိုင်းတင်း

၁ ခင်းမိုဝ်းကခေ ခခေဂျေခမ်း ဂေ၊သု၊တိပေ၊ရိ လံး
 လခမ်း၊ဂုခင်းလခမ်း၊ဂျေသိုဝ်းဂျးပီးခခေ ပွခေ၊တိဝ်

လတ်း လံးကရ၊လဝ်းဖုခင်း မိုင်းဂျးလိခလး
 ခလး၊ ခွင့်လံးမခင်း နေလိပိုပု လံးကရ၊လဝ်းဖု
 ခင်း မိုင်းကိတုဂေ၊ တင်း မိုင်းတြ၊ခေ၊ခေတို၊
 ၂ လုသု၊ခေ လံးကရ၊လဝ်းဖုခင်း မိုင်းက၊ခေလိ
 ခေ၊ က၊ခေတ်း တင်း ဂျးယု၊ခေ လံးကရ၊ခုခေ
 ယိတ်ပရေးဂိုတ်းခခေ။ ယုင်းဂုခေ၊ ယုတ်းလံး
 လု၊ခေ၊ လံးပျု၊တိုတ်း၊ဩးပီခေလဝ်းဂျးတီးခင်း
 ၃ ထိုခေ၊ကော့။ ယုင်းဂုခေ၊ ခခေခလး၊လိမ်းဂိုမ်းဂိုမ်း
 ခခေဂူခင်းယေးတခေ၊ ဂျးတီးဂျးလိခေသေယဝ် ဂေး
 လတ်းတြ၊ပဝ်တိုလခမ်း၊ ကခေလဝ်းသိုင်၊ဂခေ
 တင်း တင်းကခေခင်းလိုင်လံးမံးလိုင်ပခင်းလွင်းခခေ၊
 ၄ ဂိုဝ် တခင်းလွတ်းကယိုတ်းခခေကော့။ ခင်းဂျမ်း
 ပရေး နေတ်းကိသု၊ယ မိးမးဝိုခလးဝးလမ်း၊-
 သိုင်ဂေ၊ကခေ ဂူခေသိုခေ၊ဂျးတီးခင်းထိုခေ၊ခလး
 ဝး၊- ခမးသိုခင်းတင်းထု၊ဝရ၊ဩးတု၊ဂျးသိုခင်း
 ၅ တင်းမခင်းလဝ်းသိုင်းလိတု။ တီးကခေခင်းကခေ
 ယခင်းဂျးမိးလိုင် တခင်းလံးထိုခေကော့။ လွိုင်လိုင်
 ကွခေ၊ဂျးမိးလိုင် တခင်းလံးဂိုခေ၊ဂျးတီး၊ကော့။
 သိုခင်း၊ တင်းကခေဂုတ်းကခေခင်းတင်းလံလိုင်
 တခင်းလံးဂျးသိုင်းကော့။ တင်းကခေဂူဂိုတ်းခခေ
 ခုတ်းခင်းတင်းလံကေး တခင်းလံးခေ၊ဂျးလိုင်ခခေ။
 ၆ ဂူခင်းတင်းသိုင်းတင်းလိုင် တခင်းလံးဂုခေ တင်းခေ၊
 ချတ်း၊ဩးပီခေလဝ်းကော့။ ဝးခခေ၊ခေကော့။
 ၇ မိုဝ်းခခေ ယုင်းဂုခေ၊ ဂေးလတ်း၊ ဂျးတီးဂုခင်း
 လုဂူခင်းတုမ်လိုင်ခခေခလးဝး၊- လိုင်ခိုင်းဂျးဂုခေ
 ကိုင်လုင်း၊ ခခေ၊ဂိုဝ်သုတခင်းလိခင်းပီးသေဂျးတီးခေ
 တခမ်း၊ ကခေတခင်းဂူတ်းထိုင်မးခခေ နေ၊လိုင်ပခေ
 ၈ သတိုသု။ မခေ၊ မခေ၊ကခေခိုင်း၊ဂခေတင်း တင်း
 ကခေခင်းလိုင်လံးမံးလိုင်တု။ က၊ပြုဂုခေ၊ ပီခေပေး
 ဂုင်းကော့။ ဝးခခေ ယု၊ပေထာင်၊ပေဝးခင်းလိုင်သု။
 ဂပ်ဝးတီးသုလမ်း ဩးပီခေလဝ်း ကပ်မခေ၊ဂိုခေ
 လိုင်ခခေခေခလး၊ နခေ၊သခင်းဂိုတ်းပီခေလံး လုတ်း
 ၉ က၊ပြုဂုခေ၊ ယု၊ကော့။ တေးလိဝ်ခေ ကပ်တင်း
 တုမတ်း၊ ဝိုင်းဂျးဂိုမ်းဂုခင်းထုခင်းမံယု၊ခလး တုခေ
 ကခေကမ်၊မခေ၊မခေ၊ကခေလိ တင်းသိုင်းတင်းလိုင်
 လိုင်ခခေ တခင်းလံးခခေ၊တင်းကခေ နခင်းလုခေ
 ၁၀ သေခလး၊ ချးသိုခင်းခင်းကော့။ ဝးခခေ၊ခေကော့။
 ဂူခင်းလုဂူခင်းတုမ်လိုင်ခခေခေ၊ လဝ်းထာမ်ခလး
 ဝး၊- ပေးပီခေလိုင်ခခေ၊ခေလိုင် ဂုင်းခးတခင်း
 လံးဂိုတ်းလိုင်ခခေ၊ဂိုဝ်ခး၊ မိုဝ်းကခေဝးခခေ၊ခေ
 လိုင်။ ယုင်းဂုခေ၊ ဂေးခိုခင်းလတ်းခလးဝး၊-
 ၁၁ ဂေးကခေမိးသိုင်းသိုင်ခခေခခေ ပခေတီးဂေ၊
 ကခေကမ်၊မိးသိုင်းခခေတု။ ဂေးကခေမိးတင်း
 ဂိုခေတင်းခခေခခေကေး ဂျးဂိုတ်းလိုင်ခခေ၊ခခေ

ပီခင်လုန်း၊ ကိလင်၊ ကိလင်၊ ပီခင်လုန်း၊ ကျ၊ ပြ
 ၃၅ ဂြာမ်၊ ကျ၊ ပြဂြာမ်၊ ပီခင်လုန်း၊ ဧတ၊ ရ၊ ဧတ၊ ရ၊
 ပီခင်လုန်း၊ ခေ၊ ခေ၊ ခေ၊ ပီခင်လုန်း၊ လေ၊
 ရွှံ၊ လေ၊ ရွှံ၊ ပီခင်လုန်း၊ ရှ၊ ရှ၊ ရှ၊ ပီခင်
 ၃၆ လုန်း၊ နေ၊ လိ၊ နေ၊ လိ၊ ပီခင်လုန်း၊ ရှေ၊ ပ၊
 ရှေ၊ ပ၊ ပီခင်လုန်း၊ သ၊ သ၊ သ၊ ပီခင်လုန်း၊
 ကိခေ၊ ကိခေ၊ ပီခင်လုန်း၊ ကျ၊ နေ၊ လာ၊ တ၊
 ကျ၊ နေ၊ လာ၊ တ၊ ပီခင်လုန်း၊ သေ၊ မ၊ သေ၊ မ၊ ပီခင်
 လုန်း၊ ခု၊ ကျ၊ ခု၊ ကျ၊ ပီခင်လုန်း၊ လှ၊ မိ၊
 ၃၇ လှ၊ မိ၊ ပီခင်လုန်း၊ မထ၊ သလ၊ မထ၊ သလ၊ ပီခင်လုန်း၊
 ကေး၊ ခု၊ ကေး၊ ခု၊ ပီခင်လုန်း၊ ယ၊ ရိ၊ တ၊ ယ၊
 ရိ၊ တ၊ ပီခင်လုန်း၊ မဂ၊ လေ၊ လ၊ မဂ၊ လေ၊ လ၊ ပီခင်
 လုန်း၊ ကျ၊ ကိခေ၊ ကျ၊ ကိခေ၊ ပီခင်လုန်း၊
 ၃၈ ကေ၊ ခု၊ ကေ၊ ခု၊ ပီခင်လုန်း၊ သေ၊ ထ၊ သေ၊
 ထ၊ ပီခင်လုန်း၊ ကျ၊ တ၊ ကျ၊ တ၊ ပီခင်လုန်း၊
 နေ၊ ပီခင်လုန်း၊ ကေး။

၄

**လင်းယေ၊ သုခမ်၊ တင်းကခံ
 လှ၊ တခမ်၊ မ၊ ခေ၊ တမ်းတုလ်း**

၁ လင်းယေ၊ သု ခေ၊ တိမ်ဝံတင်း၊ ဝိလိ၊ မူတ်း
 လင်၊ လင်းယူ၊ သေ၊ ခေ၊ ခေ၊ မိုင်း၊ ကခမ်၊ လု၊ သေ၊ ကျ၊
 တီး၊ ခေ၊ မိုင်း၊ ယေ၊ တခမ်၊ ခို၊ မိုင်း၊ ယူ၊ ခေ၊ လိုင်
 ဝိလိ၊ မူတ်း၊ လင်၊ လင်း၊ ကပ်၊ မခမ်း၊ လင်း၊ ရှ၊ သင်၊
 ကျ၊ တီး၊ ခေ၊ ထို၊ ကေး။
 ၂ သီ၊ သိမ်း၊ ဝမ်း၊ တိမ်၊ တိမ်၊ မခမ်း၊ လင်း၊ ခမ်၊ တင်း၊ ကခမ်
 လှ၊ တခမ်၊ မ၊ ခေ၊ တမ်း၊ လင်၊ လမ်း၊ လင်း၊ ကပ်၊ ကေး။
 သီ၊ သိမ်း၊ ဝမ်း၊ တိမ်၊ တိမ်၊ မခမ်း၊ လင်း၊ ကခမ်၊ ဝိခမ်၊ တင်း၊
 ၃ ဝိခမ်၊ တင်း၊ ခမ်း။ ပုခေ၊ သေ၊ ခေ၊ ခေ၊ ယဝ်၊ မခမ်း၊ လင်း၊
 တွင်၊ မိ၊ ကေး။ လှ၊ တခမ်၊ မ၊ ခေ၊ တမ်း၊ လင်၊ လာ၊ တမ်း၊
 ဧလ၊ ဝေး။- ပေး၊ လင်း၊ ရှမ်း၊ လင်း၊ နေ၊ ပီခင်လုန်း၊
 ဧတု၊ လိုင်၊ မိ၊ ကခမ်၊ ရှမ်း၊ မခမ်း၊ ပီခင်လုန်း၊ မခမ်း၊
 သေ၊ ဧလ၊ ဝိခမ်၊ သေ၊ ကေး။ ဝေး၊ ခေ၊ ခေ၊ ကေး။
 ၄ လင်းယေ၊ သု ကေး၊ ခို၊ လင်း၊ ဧလ၊ ဝေး။- ကခမ်း၊
 ခမ်း၊ ရှမ်း၊ လင်း၊ ဧလ၊ ဝေး။- ရှမ်း၊ တမ်း၊ လင်း၊ ကပ်
 ခမ်း၊ မခမ်း၊ လိုင်၊ လှ၊ ကမ်း၊ လှ၊ ဝေး၊ ခေ၊ ခေ၊ ကေး။
 ၅ ဝမ်း၊ ခေ၊ လှ၊ တခမ်၊ မ၊ ခေ၊ တမ်း၊ သမ်၊ ကပ်၊ မခမ်း၊
 လင်း၊ ရှမ်း၊ ကေး၊ လှ၊ ကခမ်၊ သင်၊ ခေ၊ ဧလ၊ ဧလ၊ ပျ၊
 မိုင်း၊ ရှမ်း၊ တင်း၊ သင်၊ တင်း၊ လှ၊ ကခမ်း၊ ရှမ်း၊ နေ၊
 ၆ ကေး၊ ခေ၊ တီး၊ မခမ်း၊ လင်း၊ သေ၊ ဧလ၊ လာ၊ တမ်း၊ ဝေး။-
 ပေး၊ လင်း၊ ရှမ်း၊ ရှမ်း၊ တမ်း၊ ရှမ်း၊ ဝေး၊ သင်၊ လိုင်
 ကပ်၊ တမ်း၊ ပခမ်၊ မခမ်း၊ တမ်း၊ ခမ်း၊ ကေး၊ ကခမ်း၊ လမ်း၊

ကပ်၊ ပိုင်၊ ကေး၊ မိ၊ တင်း၊ သင်၊ တင်း၊ လှ၊ လှိုင်၊ ခေ၊ ကေး၊ တီး၊
 ၇ လင်း၊ ရှမ်း၊ ကေး။ တမ်း၊ ပီခင်လုန်း၊ လင်း၊ ရှမ်း၊ ကေး။
 လှိုင်၊ မခမ်း၊ လင်း၊ လှိုင်၊ တင်း၊ လှိုင်၊ ခေ၊ ယင်း၊ ပေး၊ လင်း၊
 ကပ်၊ တမ်း၊ ဝေး၊ ကပ်၊ ဝေး။ ကပ်၊ ပခမ်၊ လင်း၊ တီး၊ ကေး၊ ကခမ်း၊
 ၈ ပခမ်၊ ခေ၊ ကေး။ ဝေး၊ ခေ၊ ခေ၊ ကေး။ လင်း၊ ယေ၊ သု
 ကေး၊ ခို၊ လင်း၊ ဧလ၊ ဝေး။- ကခမ်း၊ မိ၊ ရှမ်း၊ လင်း၊
 ဧလ၊ ဝေး၊ လင်း၊- မိ၊ တမ်း၊ လင်း၊ ရှမ်း၊ ဝေး၊ သု
 နေ၊ ပီခင်လုန်း၊ မိ၊ ထု၊ ဝေး၊ နေ၊ လှိုင်၊ ပေး၊ လှိုင်၊ ရှမ်း၊
 ကေး။ တမ်း၊ လင်း၊ ရှမ်း၊ တမ်း၊ တီး၊ မခမ်း၊ လင်း၊ ခေ၊
 ၉ ရှမ်း၊ ကေး။ ဝေး၊ ခေ၊ ခေ၊ ကေး။ ဝမ်း၊ ခေ၊ လှ၊
 တခမ်၊ မ၊ ခေ၊ တမ်း၊ သမ်၊ ကပ်၊ မခမ်း၊ လင်း၊ ရှမ်း၊ တီး၊
 ဝင်း၊ ယေ၊ ရှမ်း၊ ဧလ၊ ရှမ်း၊ မခမ်း၊ လင်း၊ လှ၊ ကေး၊
 ခေ၊ ပံ၊ လင်း၊ လှိုင်၊ မခမ်း၊ လင်း၊ ယဝ်၊ လင်း၊ လာ၊ တမ်း၊
 ဧလ၊ ဝေး။- ပေး၊ လင်း၊ ရှမ်း၊ လင်း၊ ရှမ်း၊ နေ၊ ပီခင်လုန်း၊
 ၁၀ ဧတု၊ လိုင်၊ လင်း၊ ရှမ်း၊ ကပ်၊ တပ်၊ လင်း၊ ကပ်၊ တမ်း၊ သေ၊
 ကေး၊ တီး၊ ခေ၊ ရှမ်း၊ ကေး၊ တမ်း၊ သေ၊ ဝမ်း။ ကခမ်း၊ မိ၊ ခမ်း၊
 ရှမ်း၊ လင်း၊ ဧလ၊ ဝေး။- ခေ၊ ရှမ်း၊ တမ်း၊ လှိုင်၊ လှိုင်၊
 မိ၊ ဧလ၊ ကမ်း၊ ပခမ်၊ ရှမ်း၊ တမ်း၊ မိ၊ တို၊ မခမ်း၊ ရှမ်း၊ လိုင်
 မခမ်း၊ လင်း၊ တမ်း၊ သင်၊ လာ၊ တမ်း၊ လှိုင်၊ မိ၊ တမ်း၊
 ၁၁ ကပ်၊ ရှမ်း၊ တင်း၊ လမ်း၊ ဧလ၊ ခေ၊ ကေး၊ တမ်း၊ ကပ်၊ တင်း၊
 မိုင်း၊ ခေ၊ ဧလ၊ ယင်း၊ ကပ်၊ မိ၊ ရှမ်း၊ ဝေး၊ ဝေး၊ ခေ၊
 ယူ၊ ယဝ်၊ မိုင်း၊ ကခမ်း၊ ဝေး၊ ခေ၊ လိုင်၊ လင်း၊ ယေ၊ သု
 ကေး၊ ခို၊ လင်း၊ ဧလ၊ ဝေး။- ကခမ်း၊ မိ၊ ရှမ်း၊ လင်း၊
 ထိုင်း၊ ဧလ၊ ဝေး၊ လင်း၊- မိ၊ ကမ်း၊ လင်း၊ ရှမ်း၊ တမ်း၊ ကခမ်း
 ၁၂ လမ်း၊ တုလ်း၊ နေ၊ ပီခင်လုန်း၊ ထု၊ ဝေး၊ နေ၊ ခေ၊
 ၁၃ ဝေး၊ ခေ၊ ခေ၊ ကေး။ လှ၊ တခမ်၊ မ၊ ခေ၊ တမ်း၊ ခေ၊
 မိုင်း၊ ကခမ်း၊ ရှမ်း၊ တမ်း၊ ကခမ်း၊ လှိုင်၊ လမ်း၊ လင်း၊ ကပ်
 တင်း၊ သင်၊ တင်း၊ လှိုင်၊ ယဝ်၊ တပ်၊ လိုင်၊ ကေး၊ သေ၊ ကေး၊ တီး၊
 မခမ်း၊ လင်း၊ ခေ၊ ရှမ်း၊ ကေး။
 ၁၄ လင်းယေ၊ သု ခေ၊ ပေး၊ တင်း၊ တမ်း၊ ခမ်း၊ ဝိလိ၊
 မူတ်း၊ လင်း၊ လင်း၊ သေ၊ ယဝ်၊ ခို၊ မိုင်း၊ ရှမ်း၊ မိုင်း၊ ကေး၊
 လိ၊ ဧလ၊ ပုခေ၊ ဧလ၊ သတင်း၊ သင်၊ ခမ်၊ မခမ်း၊ လင်း၊
 လှိုင်၊ တပ်၊ ရှမ်း၊ ကေး၊ ရှမ်း၊ ရှမ်း၊ ရှမ်း၊ လှိုင်၊ ကေး။
 ၁၅ မခမ်း၊ လင်း၊ သင်၊ သူခေ၊ ပခမ်း၊ ရှမ်း၊ လှိုင်၊ ကေး၊ တြး
 တင်း၊ လမ်း၊ ရှမ်း၊ တင်း၊ သင်၊ တင်း၊ လှိုင်၊ ယဝ်၊ ယေ၊
 ၁၆ မခမ်း၊ လင်း၊ ကေး။ မိုင်း၊ ကခမ်း၊ မိ၊ ရှမ်း၊ ထိုင်၊ ကေး၊ တီး၊
 ဝင်း၊ နေ၊ လှိုင်၊ တီး၊ ကခမ်း၊ မခမ်း၊ လင်း၊ ယဝ်၊ မေး၊ ခေ၊
 လိုင်၊ ကေး၊ ကခမ်း၊ ထိုင်း၊ လမ်း၊ မိ၊ မခမ်း၊ မခမ်း၊ လင်း၊
 ခမ်း၊ ကေး၊ လှိုင်၊ ကေး၊ တြး၊ သေ၊ ဧလ၊ လှိုင်၊ လင်း၊ ရှမ်း၊
 ၁၇ မခမ်း၊ လင်း၊ ရှမ်း၊ ကပ်၊ ရှမ်း၊ လင်း၊ ပေး၊ နေ၊ တမ်း၊
 ကိ၊ သု၊ ယ ဧလ၊ မိုင်း၊ ကခမ်း၊ နေ၊ ရှမ်း၊ လင်း၊ ခေ၊
 ၁၈ လိုင်၊ ထု၊ ရှမ်း၊ ရှမ်း၊ လင်း၊ တီး၊ ကခမ်း၊ ဝေး။- ဝိလိ၊
 ထု၊ ဝေး၊ နေ၊ ဧလ၊ ခေ၊ လှိုင်၊ ကေး။ လှိုင်၊

မခင်းလမ်း ခင်၊ရှိုဝ်တမ်းလံးမွှ်၊လတ်းသတင်း
 သိုဝ်းပျှ၊ ဂျးတီးဂုခင်းဖာခင်တင်းလံးခခေ မခင်း
 လဝ်းပခင်ဖိဂ်သိဂ်းတီးဂ်ယဝ်။ ခင်၊ရှိုဝ်တမ်းလံး
 ခခေပျှ လွင်းတင်းကခင်ပွဲ၊လွတ်း တီးခင်လိုဝ်း
 ကခင် လံးခါမ်၊တင်းကခင်တီးကခင်ခင်ပွဲယူ၊ခခေ
 ကိဂ်၊တင်း လွင်းတင်းကခင် ခင်လိုဝ်းကခင်တု
 မွတ်၊တင်းလံး တမ်းခိုခင်းဂုခင်ခလးသင်။ ခင်၊ရှိုဝ်
 တမ်းလံးခခေ၊ခသ၊ကဝ် ခင်လိုဝ်းကခင်လံးခါမ်၊တင်း
 ၁၉ ကခင်ခင်ဂ်းလက်းခိုခင်းသေးခခေခလးသင်။ ခင်၊
 ရှိုဝ်တမ်းလံးမွှ်၊လတ်း၊ ခင်၊ဂျ၊လုပီးမင်၊ဂလျ၊
 ၂၀ ထျ၊ဝရျုကြေးခခေခလးသင်။ မခင်းလဝ်းပွဲ၊လွတ်
 မျးယဝ်။ ဝျးခင်၊ခခေကျေး။ မခင်းလဝ်း ကဝ်ဂျါမ်း
 လိဂ်းခခေဂုခင်းဂီခင်ခလး ပခင်တီးကျေးကခင်ပွဲလွတ်
 ကျေးတြေးခခေယဝ်လင်၊ခင်၊သေကျေး။ ခင်လိုဝ်း
 ကခင်မီးယူ၊ဂျးခင်းလွတ်ကျေးတြေး တင်းသီင်
 တင်းလူင်လိုဝ်းခခေ ဂွခင်ဂခင်ယီဂ်တုလ်းမခင်း
 ၂၁ လဝ်းလေးလေးယူ၊ကျေး။ မခင်းလဝ်းကျေး လတ်း
 ခလးဝျး၊- ဝခင်းမိုဝ်းခခေ ခင်းဂျါမ်းလိဂ်းတီးခခေတိမ်
 ထုခင်းဂျးတီးဂူယူယဝ်။ ဝျးခင်၊ခခေကျေး။
 ၂၂ ခင်တင်းသီင်တင်းလူင် ဂုပွဲတုင်းကဝ်မခင်းလဝ်း
 ခလး ကါမ်းကျေးခါမ်းလီခါမ်းဝါခင် ကခင်ကွဂ်၊
 သူပီးမခင်းလဝ်းခခေခလးဝျး၊- ကျေးခခေပီခင်လုဂ်
 လံး ယုဂ်းသီဝ် ကမ်၊လွတ်ရှိုဝ်။ ဝျးခင်၊ခခေကျေး။
 ၂၃ မခင်းလဝ်းကျေးလတ်းခလးဝျး၊- ကမခင်၊ခခေ
 ပီခင် သူတမ်းကဝ်ခါမ်းကျေးပမု၊ခလးဝျး၊- မေယု
 ကိုလ်း။ ဂျးတင်းခခေတင်းပီခင်တုဝ်လဝ်းဂင်၊ဂုတု။
 ဂျးကခင်ဂုခင်းလံးခခေ လွင်းကခင်မုးဂျးတီးခခေ ဝီင်း
 ဂပိုဝ်၊ခခေ၊ဂုခင်၊ ခခေတင်းသီင်တင်းလူင်ခခေ
 ဂျးခင်းဝီင်းလဝ်းဂင်၊ခခေကျေး ဂျးတီးသေဂမ်းတု။ ဝျး
 ၂၄ ခင်၊ခခေကိုဝ်။ ခင်းဝျးခခေသေကျေး ဂင်ဝျးတီး
 လိုဝ်းတီးလွတ်လမ်း ပကျေးခခေတီး ကျေးကခင်လံးခါမ်၊
 တင်းကခင်ဂုပွဲတုင်းကဝ် တီးမိုဝ်းတုဝ်လဝ်းဂင်၊
 ၂၅ ခခေ ကမ်၊မီးသေကျေး။ ဂင်ဝျးတီးလိုဝ်းတီးလွတ်
 လမ်း ခင်းလူဝ်းပခင်ပကျေးခခေတီးကျေးလိယ ခခေ
 ပီခင်ကခင်ပေလီင်းသါမ်ပီးပံဂူဂ်းလိုခင် တိမ်တိမ်
 ခလး ဂျးတီးမိုဝ်းခခေတင်းမိုဝ်း တင်းဂီခင်တင်းခွမ်း
 ဂျးပီင်းခေ၊လူင်လင်ကျေး။ ခင်းမိုဝ်းကိသရေ၊လ
 ခခေကျေး မီးခမးမုဂ်ခမးမံ၊ခခေကျေး၊ကျေး။
 ၂၆ ခင်းဝျးခခေသေကျေး လိုဝ်သေခမးမုဂ်ခမးမံ၊ကျေး
 ခခေ ကခင်ပီခင်ဂုခင်း ဝီင်းလု၊ရိတ်တ မိုဝ်းလိတ်တမ်၊
 ခခေ ကေးလိယ ကမ်၊လံးခါမ်၊တင်းကခင်ပွဲ၊လွတ်
 ဂျးလု၊ဂျးတီး ခမးမုဂ်ခမးမံ၊လိုဝ်းခခေသေကျေး။
 ၂၇ ခင်းလူဝ်းပခင် ပကျေးခခေတီးကျေးလိသေး ခခေ

ကျေး ဂျးတီးမိုဝ်းကိသရေ၊လ ခခေမီးဂုခင်းပီခင်တုတ်း
 ခခေကျေး၊ကျေး။ လိုဝ်သေဂုခင်းသုရိ ကခင်လံးလိုဝ်း
 ခခေ၊မခင်၊ ခခေခခေလွတ်ကမ်၊ဂွတ်းထိုင်တင်းကခင်
 မူတ်းသိုသေကျေးသေဂုခင်း။ ဝျးခင်၊ခခေကျေး။
 ၂၈ ခင်လိုဝ်းကခင်မီးခင်းလွတ်ကျေးတြေး တင်းသီင်
 တင်းလူင်လိုဝ်းခခေ မိုဝ်းကခင်လံးခခေခါမ်းမခင်း
 လဝ်းခခေလိုဝ် မီးတင်းကခင်လွတ်မုးခွဲ၊ကျေး၊
 ၂၉ လူင်လင်ခလး ရှိုပွဲမခင်းလဝ်းကွဂ်၊ဂျ၊ဂျးတီးခခေ
 ဝီင်းယဝ်လင်၊ ခင်၊ရှိုဝ်တမ်းလံးဂျးမခင်းလဝ်းတုဂ်း
 ပီတ်းလိုဝ် ကဝ်မခင်းလဝ်းဂျ၊ဂျးတီးဂျိမ်းလိခင်သုတ်း
 ၃၀ ပံလွတ်းကခင်ဝီင်းခတု၊ဝုခခေကျေး။ ဂုလ်းဂျး
 မခင်းလဝ်း လတ်းဂျးခင်းခင်းဂင်ခခေလး ကွဂ်၊သေ
 ဂျးတီးခခေကျေး။

လဝ်းယေ၊သုကျေးရှိုပွဲခခေ

၃၁ မခင်းလဝ်း ကွတ်းထိုင်ဂျ၊ဂျးတီး ဝီင်းဂပိုဝ်၊ခခေ၊
 ကမ်၊ မိုဝ်းဂျ၊လိခလး ပခင်ခလးသင်၊သွခခေပခင်
 ၃၂ ယူ၊ခင်းဝခင်းဂမ်သီခခေကျေး။ ပိုဝ်းကခင်ခါမ်းမခင်း
 လဝ်း ပျးတင်းကျေး၊ကျေး၊တခင်းခိုဝ်းခလး ပရိဂ်း
 သတ်းတင်းလံးကါမ်းကျေး၊လူင်လင် လွင်းတင်း
 ကခင်မခင်းလဝ်းသင်၊သွခခေခခေကျေး။
 ၃၃ ဂျးခင်းလွတ်ကျေးတြေးခခေ မီးဂုခင်းကျေးခခေ
 ကခင်ခခေဂုဂ်းဂိုဂ်၊ခခေခခေကျေး။မခင်းဂျးတီးတင်း
 ၃၄ သီင်ကခင်ယု၊ကျေး၊ဂွတ်းသီခခေ၊ခလးဝျး၊- ကူဝ်း၊
 လဝ်းယေ၊သု ဂုခင်းဝီင်းကျေး၊လရိတ်တီးကျေး။ လဝ်း
 ဂုခင်းလဝ်းသီင်၊ဂခင်တင်းဂင်ခခေ လိုဝ်ခခေ၊ရှိုဝ်ခခေ။
 လဝ်းဂုခင်းကျေးလံးယုပီတ်းဂင်ခခေကျေးရှိုဝ်း။ လွင်း
 ကခင် လဝ်းဂုခင်းပီခင်ခခေလွတ်ခခေ ဂင်ခခေဂူယူ၊ကျေး
 ကျေး။ ပီခင်ဂုခင်းမူတ်းလင်၊တြေးပီခင်လဝ်းကျေး
 ၃၅ ကျေး။ ဝျးခင်၊ခခေကျေး။ လဝ်းယေ၊သု ကျေး
 ပခင်ကမ်ခင်းဝျး၊- ယူ၊တိတ်၊တိတ်၊တု။ ကွဂ်၊သေ
 ဂျးခင်းမခင်းကျေး၊ကျေး၊ မိုဝ်းကခင်ဝျးခင်၊ခခေလိုဝ်
 ခခေကျေး၊ရှိုပွဲမခင်းကျေးခခေ လူမိုတ်းကျေး
 ခင်းဂင်ခခေသေယဝ် ကမ်၊ပခင်ခခေကျေးပတ်းသင်
 ၃၆ ခလး ကွဂ်၊ကျေး၊သေကျေး။ ဂုခင်းတင်းသီင်တင်း
 လူင်ခင်းလိုယုင်းလိုကျေး၊ခလး ကျေးခခေခခေကျေး
 ခခေခင်းတွင်းထမ်လတ်းလုဂခင်ခလးဝျး၊- ခါမ်း
 ခခေ ပီခင်ခါမ်းလိုဝ်ခခေ၊ရှိုဝ်။ မခင်းလဝ်းကဝ်တင်း
 ကျေး၊ကျေး၊တခင်းခခေ ရှိုပွဲခခေကျေးဂိုဂ်၊ခလး ခင်
 ကျေးကွဂ်၊ကျေး၊လူင်ပေ၊ ဝျးခင်၊ခခေကျေး။
 ၃၇ သတင်းသီင်ခခေ၊မခင်းလဝ်းခခေ လွတ်၊လိတ်၊
 ဂျး၊ဂျးတီးဂု၊လိခခေကျေး။

လင်းယေသု

ရှမ်းဂုဏ်းပီခင်ခေမိဂျော့ဂျာနီခင်း

- ၃၈ မခင်းလင်း၊ လှိုင်သေဂျးခင်းလရွပ်ဂျးတြေးကွတ်၊ ဂျှ၊ဗလး၊ ခပ်ဂျးခင်းရှိုခင်း ပေ၊တရု ကော့း။ ကွတ်၊ခေ၊ ပေ၊တရု ခေခင် ခေဝင်ခေ၊လှိုင်လှိုင် ဗလး၊ ခပ်လင်းယွခင်းရှိုမခင်းလင်းလွှဲထီမ်ကော့း။
- ၃၉ မခင်းလင်း၊ လှိုင်ယူ၊ဂျးတီးဂျိမ်းခေယင်းခေခင်သေ ယဝ် သင်၊သွခင်တင်းခေဝင်မခင်းဗလး၊ ခေဝင်မခင်း ဂျာနီခင်းဂမ်းလိပ်သေယဝ် မခင်းလှိုင်ဗလးဂျိတ်းဝတ်း၊
- ၄၀ ခိတ်၊ကော့း။ ယမ်းမိုဝ်းကခင်ဂင်ဝခင်းတူင်းလိုင် ဂျေသေးခပ်လှိုင်ကခင်မိးတင်းခင်းတင်းပီခင် ရှး လှိုင်ရှုံးပိုင်လှိုင်ခေခင် ကွခင်ခေကပ်ရှမ်းခင်းရှမ်း ပီခင်တင်းလံ၊မးတီးမခင်းလင်းကော့း။ မခင်းလင်း ကပ်မိုဝ်းတင်းဂျးခိုင်ရှမ်းလှိုင်ခေခင် ရှင်းခင်းရှင်း မခင်းဗလး၊ ရှုံးတင်းခင်းတင်းပီခင်ခပ်ဂျာနီခင်း။
- ၄၁ ဗီဂျာတင်းလံ၊ဂျေ၊ ကွတ်၊သေဂျးခင်းရှမ်းခေမိဂျော့ ဂျှ၊သေယဝ် ရှင်သီခင်း၊ဝျး- လင်းရှမ်းပီခင်လှိုင်၊ ဖြေးပီခင်လင်းခေခင်၊ ဝျးခင်းခေခင်၊ ပိုဝ်း ကခင် ခပ်ရှု လှိုင်ကခင်မခင်းလင်းပီခင် လင်းခေခင် ခေခင်ဗလး၊ လှိုင်ခင်းရှိုင်ခပ် တင်းကမ်းလံ၊လတ်း လှိုင်ခေခင်လိုင် မခင်းလင်းခေခင်သင်၊သွခင်ခပ် ကော့း။
- ၄၂ မိုဝ်းကခင်မိုဝ်းလိင်မးလိုင် မခင်းလင်းကွတ်၊ဂျှ၊ လှိုင်ဂျးတီးထိုခင်း၊ပုခင်းဗလး၊ ရှမ်းလှိုင်တူမ်းတူမ်းတင်း လံ၊ဂျေ၊ဂျှ၊မခင်းလင်းကော့း။ မိုဝ်းကခင်ရှမ်းထိုင် ဂျးတီးမခင်းလင်းခေခင် ခေခင်၊ရှိုင်မခင်းလင်း တင်း ကမ်းကွတ်၊သေဂျးတီးခပ်ခေခင်ဂျှ၊လိုင် ခပ်ဂျာမိး
- ၄၃ တမ်း၊ခေခင်မခင်းလင်းကော့း။ မခင်းလင်းဂျေ၊ လတ်းဗလး၊ဝျး- ခပ်တင်းလံ၊ဂျေ၊လတ်းတြေး သတင်းသိုဝ်းပျေ၊ ကခင်လပ်၊သိုင်၊ခေခင်တင်းမိုဝ်း ဖြေးပီခင်လင်းခေခင် ခင်းဝါခင်းခင်းဝီင်းတင်းတီး တင်း လီခင်တင်းလံ၊ဂျေ။ ခပ်လံ၊ခေခင်၊ တင်း ကခင်ပွဲ၊လှိုင်မး ပုခင်းကခင်တင်းလံ၊ဂျေ၊လှိုင်ခေခင်၊ ခေခင်ယဝ် ဝျးခင်းခေခင်ယဝ်လင်း၊ မခင်းလင်းဂျေ၊ လတ်း၊ ဂျးတီးခင်းလရွပ်ဂျးတြေး မိုဝ်းဂျးလိ ဗလး တင်းလံ၊ဂျေ။

၅

ရှင်ကပ်တေပလင်းကွခင်တင်းသုတ်းပိုခင်း

- ၁ ခင်းမိုဝ်းကခင် မခင်းလင်း၊ လှိုင်ယူ၊ဂျးတီးဂျိမ်းခေခင် ဂိခင်းခေခင်၊သျှ၊ရိတ် ဗလး၊ ရှမ်းလှိုင်တူမ်းတူမ်းတင်း

- လံ၊ခေခင်တိုက်းလှိုင်မခင်းလင်း၊ ရှုံးလံ၊ထွမ်၊လံ၊ခင်း ခေခင်ပတ်းတြေးတြေးပီခင်လင်းယူ၊ခေခင်လိုင် မခင်း လင်းကွခင်ရှိုဝ်းသွင်လမ်း သိုဝ်းဝဲဂျးတီးခေခင်၊ခေခင်
- ၂ ကော့း။ တမ်း၊ဂျးတင်းလံ၊ဂျေ၊ ကွတ်၊သေဂျးခင်း ရှိုဝ်းသေယဝ် သုတ်းလှိုင်ခေခင်ယူ၊ကော့း။
- ၃ မခင်းလင်း၊ ခပ်ဂျးခင်းရှိုဝ်း သိမုခင်း၊ ယဝ်လင်းရှုံး သိမုခင်း၊ ကပ်ရှိုဝ်းမခင်းခေခင်၊ယမ်းကွတ်၊သေဂျး တီးခေခင်၊ခေခင်ကပ်တင်းခေခင်၊ကော့း။ မခင်းလင်း ခေခင်၊ ယူ၊ဂျးခိုင်ရှိုဝ်းခေခင်သေယဝ် သင်၊သွခင်သုတ်းမး ရှမ်းလှိုင်တူမ်းတူမ်းတင်းလံ၊လှိုင်ခေခင် ကော့း။
- ၄ မိုဝ်းကခင်ရှမ်းမခင်းလင်းသတ်းယဝ်လိုင် မခင်း လင်းလတ်းတီး သိမုခင်း၊ ဗလး၊ဝျး- ချံ၊ဂျှ၊ဂျး တီးကခင်ခေခင်လှိုင်ပုခင်းလှိုင်ခေခင်၊တူ။ ဝါခင်းခေခင် တူမ်းရှုံးလံ၊ပျတူ။ မိုဝ်းကခင်မခင်းလင်းဝျးခင်း၊
- ၅ ခေခင်လိုင်၊ သိမုခင်း၊ ဂျေ၊ခိုခင်းလတ်းဗလး၊ဝျး- လင်းရှမ်း၊ ပီခင်သမိုဝ်းခင်းခေခင်လှိုင်ဝါခင်းခေခင်တင်း ခိုခင်းသေဂျေ၊ ယင်းကမ်းလံ၊သေတူဝ်ခေခင်။ ခင်းဝျး ခေခင်သေဂျေ၊ ပေးလင်းရှမ်းမိးကခင်လိုင် တင်း
- ၆ ဝါခင်းခေခင်တူမ်းခေခင်၊ ဝျးခင်းခေခင်၊ ခပ် ဂျေ၊ဝါခင်းခေခင်တူမ်းဗလး၊ ရှမ်းမိခင်းပျခေခင်၊ ထမ်းပေး ခေခင်လှိုင်သိုဝ်း၊လှိုင်ခေခင်၊မးကော့း။
- ၇ ခပ်ခေခင်ရှိုဝ်းလှိုင်ခေခင်၊ပခင်ဂျေသေးခပ် ကခင် မိးခင်းရှိုဝ်းတင်းလမ်းလှိုင်ခေခင် ရှုံးလံ၊မးလှိုင်ထီမ် ဗလး၊ ခပ်ဂျေ၊မးလှိုင်တိုက်းကပ်ပျဗလး၊ ရှိုဝ်းတင်း သွင်လမ်းတီမ်ဂျှ၊တေ၊ထိုင်ရှိုဝ်းထမ်းပေး ရှိုဝ်း
- ၈ ခပ်လမ်းတင်းလှိုင်ကော့း။ သိမုခင်း၊ပေ၊တရု ရှမ်းလှိုင်၊ ခေခင်သေယဝ် ခပ်မူဝ်း၊ဂျးတီးဂျိမ်းတီခင်းလင်းယေသု သေဗလးလင်းလတ်းဝျး- လင်းရှမ်း၊ ပိုဝ်းကခင် ခပ်ခေခင်၊ ပီခင်ဂျေကခင်မိးကပ်တီးခေခင်၊ခေခင် ဗလး၊ လင်းရှမ်းကွတ်၊သေဂျးတီးခပ်ခေခင်၊သေ
- ၉ ခမ်းခေခင်၊ ဝျးခင်းခေခင်၊ ရှိုဝ်းသင်ဗလးလင်း လတ်းလှိုင်ခေခင်ခေခင်ခေခင်ခေခင် ခွပ်းပိုဝ်းခပ်လံ၊ဂျေ၊ ရှမ်း ကခင်ရှမ်းရှမ်း၊လှိုင်မိခင်းပျလှိုင်ခေခင်ဗလး၊ သိမုခင်း တင်း ခပ်လှိုင်ကခင်ပျလှိုင်ခေခင်တင်းမခင်းတင်း
- ၁၀ သိုင်တင်းလှိုင် ကိတ်၊တင်း ယျှ၊ဂုပု၊ ယင်းဂျေခင်း၊ လှိုင်လံ၊ ဗေ၊ပေ၊တေး၊ လှိုင်ခေခင် မိးတင်း ကခင်ခွင်လှိုင်ယင်းလှိုင်ခေခင်၊ကော့း။ လင်းယေသု ကော့း လတ်းတီး သိမုခင်း၊ ဗလး၊ဝျး- ယျှ၊ပေရှိုင်ပေခေခင်။ လှိုင်ခေခင်တေးလိပ်ခေခင်၊ မိးတင်းပီခင်တမ်း၊ဂျး ကခင်ဂျှရှမ်းကော့း၊ ဝျးခင်းခေခင်၊
- ၁၁ မိုဝ်းကခင်သိုဝ်းရှိုဝ်းဂျးတီးခေခင်၊ခေခင်ယဝ်ခေခင် ခပ် လှိုင်ပီခင်း၊ ဂျးမိးတင်းသိုင်တင်းလှိုင်သေယဝ်လှိုင် ပျးလင်းမခင်းလင်းဂျှ၊ကော့း။

ရှုံးရှုခန်းတုတ်းရှာခိခန်း

- ၁၂ ခန်းမိုဝ်းကခိ မခင်းလင်းမီးယူ၊ ဂျးခင်းဝီင်း ဝီင်း ခိုင်ခခခိ ရှုခန်းကခိပိခိတုတ်းတင်းတူဝ်တင်း ခိင်းခခခိဂျေခိုင်; ထုပ်ဂုခိမခင်းလင်းသေယဝ် ခုပ်မိုဝ်း၊ခလးတွင်းပခိ၊ဝျး- လင်းဂုဝ်း ပေးလင်း; ဂုဝ်းမီးကလုပ်၊လိုင် လင်းဂုဝ်းဂိုတ်းရှုံးဂပ်ချးမုတ်းသို လံးယူ၊ချးကျေး။ ဝျးခင်း၊ခိကျေး။
- ၁၃ မခင်းလင်းကျေး ယိုခင်းမိုဝ်းမခင်းလင်းသေယဝ် တိုဝ် ဂျေခခခိခလးလတ်းဝျး- ဂပ်မီးကလုပ်၊ယူ၊ ကျေး။ ရှုံးမုတ်းသိုတျ။ ဝျးခင်း၊ခိကျေး။ မိုဝ်း
- ၁၄ ခခခိ တုတ်းမခင်းရှာခိခိလိဝ်ကျေး။ မခင်းလင်း ကျေးလတ်းခလးဝျး- လွင်းခိလိုင် ယျ၊ပေ လတ်းတီးဗျးလုံသေဂျေသေဂျေခိ။ ရှုလင်းဂျးရှု၊ ခခပျူတူဝ်ခိးတီး ယိတ်ပရျေးဂိုတ်း ခပ်တျ။ ရွမ်း ပိုဝ်းကခိ ရှုတ်းထိုင်တင်းကခိမုတ်းသိုယဝ်ခလး ခင်း၊ရှိုဝ်တင်းပိခိသခိ၊သေ၊ တီးပိုခိးတင်း၊ဂျေ လိုင် သခိ၊ဂပ်းတင်းပုဂ်လေ၊ကခိ မုဝ်းသေ၊ လီ၊ယိုင်၊သင်၊လတ်းပိုခခခိတျ။ ဝျးခင်း၊ခိ ကျေး။ ခိးဝျးခခခိသေကျေး သတင်းသီခပ်၊ မခင်းလင်းခခခိ ယိင်းခိခိး လွတ်၊သျှင်ရှာခိ ခလး ရှုခင်းခခခိကျေးတင်းသီခင်းလှိုင် ကွခိ ဂခိမေးလှုဂခိတုခိဂခိဂျးတီးမခင်းလင်း ရှုံးလံး ထွမ်၊လံးခိးတြေး ကိတ်၊တင်း ရှုံးလံးခခိ၊တင်း
- ၁၅ ကခိ တင်းခိးတင်းပိခိရှာခိခိကျေး။ မခင်း လင်းရှု၊ဂျးခိးထိုခိ၊ခလး သျးတွင်းကျေး။

လင်းယေ၊သု

ရှုံးရှုခန်းတိခိတံခိဝ်းတံခိခိခိခိ

- ၁၇ မီးဝခိခိခိ; ခိးမိုဝ်းကခိမခင်းလင်းသင်၊သုခိ သင်းမပုခိယူ၊ခခခိလိုင် ဗျေ၊ရိသေ တင်းလံ၊ ကိတ်၊တင်း ဩ၊ကခိသုခိပခိတြေး တင်းလံ၊ ကခိ လှိုင်သေဂျးတီးဝခိးတီးဝီင်း ကခိမီးခိး မိုဝ်းဂျေ၊လိခလး မိုဝ်းယုတ တင်း ဝီင်းယေ၊ရသ လိမ်၊ တင်းသီခင်းတင်းလှိုင်လှိုင်ခခခိ မေးခလး ကွခိဂခိခင်းယူ၊ ဂျးတီးဂိုဝ်းမခင်းလင်းကျေး။ ပုခိးကခိ တင်းရှုံးတင်းခိးတင်းပိခိရှာခိလိုင်တခိး နှင်းလင်းတြေး မီးယူ၊ဂျးတီးမခင်းလင်းကျေး။
- ၁၈ မိုဝ်းခခခိ ရှုခင်းတင်းလံ၊ ကပ်ရှုခင်းတိခိတံခိဝ်း တံခိကျေခိခိ; တင်း၊ဂျးခိဝ်းတီးခခခိမခင်းမေးခလး ရှုခိ၊ဂျးရှုလံးကပ်ခပ်၊လှးဂျးတီး ဗျေ၊ခခခိမခင်း လင်းကျေး။ ရွမ်းပိုဝ်းမီးရှုခင်းခခခိကျေ၊လှုဂခိတုခိ ဂခိခလး ခပ်ကပ်၊ရှုခင်းတင်းကခိတင်းလံးခပ်; လှးဂျးတီးမခင်းလင်းခလး ခပ်ခိခိးရှု၊ဂျးခိဝ်းမုတ်း ရှုခင်းသေယဝ် ယျမုတ်းရှုခင်းယဝ်လင်၊ ကပ်ရှုခင်း

- ပိခိခခခိတင်း၊ခိဝ်းတီးခခခိမခင်းသေယဝ် ယွခိ၊ တုတ်းရှု၊ဂျးခိးဂခိဂျေခိ ဂျးတီးဗျေ၊ခခခိ လင်း ယေ၊သု ကျေး။ မခင်းလင်း ရှုခင်းတင်းယုမ်၊မတ်း ခပ်ခခခိသေယဝ် လတ်းတီးကျေခခခိခလးဝျး- ရှုခင်းကျေခိဂိုဝ်း။ ကပျိုတ်းခိးလိုင် လံးခခိ၊တင်း
- ၂၀ ကခိပွဲ၊လွတ်းယဝ် ဝျးခင်း၊ခိကျေး။ ရှုခင်းထုတ်၊ ရှုခင်းတင်းလံ၊ကိတ်၊တင်း ဗျေ၊ရိသေ လှိုင်ခခခိ ထိုင်၊ခိးလှိုင်ဝျး- ကျေကခိလတ်းပုခိလတ်း လှိုင်တြေးပိခိလင်းခိ ပိခိဗျးလှိုင်။ လှိုင်သေတြေး ပိခိလင်းခခခိ ဗျးလှိုင်တင်းပွဲ၊လွတ်းကပျိုတ်းလံး
- ၂၁ ဝျးခင်း၊ခိကျေး။ လင်းယေ၊သု ရှုဂခိလွင်းကခိ ခပ်ထိုင်၊ခိးလှိုင်ခပ်ခခခိခလး မခင်းလင်းလတ်း တီးခပ်ခလးဝျး- ခိးလှိုင်သုထိုင်၊လှိုင်ခင်း၊ရှိုဝ်။
- ၂၂ ရှုခင်းကခိလှိုင် ယိင်းခိခိးလတ်းခိး။ ကပျိုတ်းခိး လှိုင် လံးခခိ၊တင်းကခိပွဲ၊လွတ်းယဝ် ကခိဝျး ခခခိ လတ်းခိးရှိုဝ်။ ခိးလှိုင်ခလး ပံတင်းရှု၊တျ။
- ၂၃ ကခိဝျးခခခိ။ လတ်းခိးရှိုဝ်။ ခင်း၊ရှိုဝ် သုတင်းရှု လွင်းကခိ လှင်းရှုခင်းပိုင်၊ပွဲ၊လွတ်းကပျိုတ်းဂျးခိဝ် လိခိခိခိခိကျေး ကခိဝျးခခခိ မခင်းလင်းသမု လတ်းတီး ကျေကခိတိခိတံခိဝ်းတံခိခိခိခိခိ ခလးဝျး- ဂပ်ဝျးတီးခိးလမ်း လှိုင်ခလးကပ်တီး ခခခိခိးခလး ခိခိးမိုဝ်းရှုခိးတျ။ ဝျးခင်း၊ခိ ကျေး။ ကျေခခခိကျေး လှိုင်ခိးလိဝ် ဂျးတီးဗျေ၊ ခခခိခပ်သေယဝ် ကပ်တီးခခခိမခင်းသေခလးယွင်း ယေးတြေးပိခိလင်းခလး မိုဝ်းရှု၊ဂျးတီးရှုခိး
- ၂၄ မခင်းပုခိကျေး။ ခပ်တင်းသီခင်းတင်းလှိုင် ရှုခင်းလှိုင် ယုင်းလှိုင်ခလး ကွခိဂခိယွင်းယေးတြေးပိခိလင်း ခလးဝျး- ဝခိးမိုဝ်းခိ ရှုခင်းလံးရှုခင်းလွင်းကခိလိ ကခိခခခိကျေး။ ဝျးခင်း၊ခိကျေး။

ရှုခိကပ်လေ၊ဝိ

- ၂၅ လှိုင်ခခခိ မခင်းလင်းကွခိ၊ရှု၊ခလး ထုပ်ဂုခိ ရှုခင်းဂိပ်းခခခိကျေခိခိ; ကခိလံးလှိုင်၊ လေ၊ဝိ ခခခိ ခင်းယူ၊ဂျးခိးသုခိထိုင်ဂိပ်းခခခိ၊ယူ၊ကျေး။
- ၂၆ မခင်းလင်းလတ်းတီးမခင်းခလးဝျး- လွမ်းပျး လင်ဂပ်တျ။ ဝျးခင်း၊ခိခလး။ ကျေခခခိကျေးလှိုင် ပိတ်းဂျးမီးတင်းသီခင်းတင်းလှိုင်သေယဝ် လှိုင်လွမ်း
- ၂၇ ပျးလင်မခင်းလင်းရှု၊ကျေး။ လှိုင်ခခခိလင်၊ လေ၊ဝိ ရှုခင်းပွဲ၊ကခိယု၊ခခခိ၊ ဂျးတီးရှုခိးမခင်း ပုခိးမခင်းလင်းခလး ရှုခင်းဂိပ်းခခခိ၊ခခခိကျေ၊ကိတ်၊ တင်းပိုခိးတင်း၊ဂျေ ခင်းရှုခိးခိခိတီးဂိခိလှိုင်
- ၂၈ ဂခိတင်းခပ်လှိုင်ခခခိကျေး။ ရှုခင်းထုတ်၊ရှုခိး ကိတ်၊တင်း ဗျေ၊ရိသေ တင်းလံ၊သေသွမ်းတင်း၊ ကပျိုတ်းတီးတခိးလင်းလှိုင်ခခခိခလးဝျး-

တစပးလဝ်းသိဝ်းသွင်ပး

- ၁၂ ခွံးမိုဝ်းဝခခ်းခိင်,ဂၢ,လၢၤခခ်း ခခ်း,ဂ္ဂိဝ်တၢ်ခးလံး; ဂ္ဂိတးသးတွင်းပထၤခၤ,လိုင် မခခ်းလဝ်းခိုခခ်းဂၢ, ဂၢးခိုဝ်လွံပုခခ်းလး; ဂ္ဂိတးသးတွင်းပထၤခၤ,တီး
- ၁၃ ဩၤးပီခခ်းလဝ်းယု,တခ်းခိုခခ်းကျေး။ မိုဝ်းကခခ်း မိုဝ်းလိင်မးလိုင် မခခ်းလဝ်းဂ္ဂိဝ်တစပးလဝ်း; တခ်းလံးမးလး; လိုဝ်းဂ္ဂိဝ်တစပးလဝ်းသိဝ်း သွင်ပးယဝ်းလဝ်, ဂ္ဂိခခ်းပီခခ်းတမၢခခ်း,လဝ်းကျေး။
- ၁၄ လိုင်;သိင်ခခ်းလိုင်;ခခ်းခခ်းလဝ်းပီခခ်း- သိမုခခ်း, ကခခ်း လံးခခ်း,ဂ္ဂိဝ်ဂ္ဂိဝ်; ပေတရု တခ်းခွင့်လံးမခခ်း
- ၁၅ ကခခ်း,တရေ, ယု,ဂုဝ်၊ ယုဝ်းဂၢခခ်း, ဃိလိဝ်ပု၊ ပု,ထေးလးခမး၊ မၢတီးခထ, ထုဝ်းမ၊ ယု,ဂုဝ်
- ၁၆ လုဂ်းလံးကျ,လခေ, သိမုခခ်း, ကခခ်းလံးဂ္ဂိဝ်ဂ္ဂိဝ်; လိုင်; ငေ,လုတု, ယုတ ကခခ်းပီခခ်းခွင့်လံး ယု,ဂုဝ် တခ်း ယုတဂ္ဂိဝ်သဂၢ,ရေ,ဂုတု ဂေ,ဂၢခခ်း ကခခ်းခခ်းလဝ်းကၢပ; ခွံးမိုဝ်းရၢခခ်း,သု,ခခ်းကျေး။

တၢင်းလိမင်,ဂလၢ,တၢင်းကျမင်,ဂလၢ,

- ၁၇ မခခ်းလဝ်း; ကိဂ်,တခ်းခခ်း လုင်းသေဂၢးခိုဝ်လွံ မးလး; လုဂ်းယု,ဂၢးတီးလိခခ်းပီခခ်းကျေး။ မခခ်း လဝ်းမီးတစပးခခ်းခခ်း, ကိဂ်,တခ်းခခ်းလိုင်;ကခခ်း ကခခ်းလုဂ်းသေဂၢးတီး; ဝိင်းယေ,ရုသလိမ်, မိုဝ်းယုတ တခ်းဂၢးဂိုဝ်းခခ်း,ပၢင်,လံ, ဝိင်းတုရု တခ်း ဝိင်းလိ တုင်, ဂုးတီးဂုးလိခခ်းမး ဂ္ဂိလံးထွမ်,လံးခခ်းတြး ခလး; ခခ်း,တၢင်းကခခ်းဂ္ဂိတီးဂ္ဂိတၢင်းခံးတၢင်းပီခခ်း
- ၁၈ ခခ်းဂုခခ်းကျေး။ ခခ်းလိုင်;ကခခ်းခခ်းဂ္ဂိဝ်,ခခ်းဂ်; လၢဂ်;ခခ်းခခ်းလိုင်;ခခ်းကျေး; လံးဂတီးယီခခ်း
- ၁၉ ချၢမ်းသု,ကျေး။ ပိုဝ်းကခခ်းတခခ်းခခ်းဂ္ဂိဝ်,ဂၢးခခ်း မခခ်းလဝ်း; ဂ္ဂိဂုခခ်းတခ်းသိင်;တခ်းလုင်ဂတီးယီခခ်း ချၢမ်းသု,ခလး; ဂုခခ်းလုဂုခခ်းတုခခ်းခခ်း, ဂျၢမ်,ဂျု ဂ္ဂိလံး;တိုဝ်မခခ်းလဝ်းကျေး။ မိုဝ်းခခ်း မခခ်းလဝ်း
- ၂၀ ဂီခခ်းတုလုးတစပးလဝ်းလိုင်;ခခ်းခခ်းခလး;ဝုး- သု လိုင်;ကခခ်းယၢဂ်;ကခခ်းခခ်းခခ်း မီးမင်,ဂလၢ,ကျေး။ လွင်းမခခ်းလဝ်း မိုဝ်းတြးပီခခ်းလဝ်း; ပီခခ်းမိုဝ်းသု ကျေး။ သုလိုင်;ကခခ်းဂိုဝ်းယၢဂ်;တေးလိဝ်ခခ်း မီး မင်,ဂလၢ,ကျေး။ လွင်းမခခ်းလဝ်းသုတၢင်းဂ္ဂိဝ်;ထိုင် တၢင်းကခခ်းလိုင်,လုကျေး။ သုလိုင်;ကခခ်းဂ္ဂိဝ်;တေး လိဝ်ခခ်းမီးမင်,ဂလၢ,ကျေး။ လွင်းမခခ်းလဝ်းသုတၢင်း လံးခခ်းကျေး။ ဂ္ဂိဝ်;ပိုဝ်းလုဂ်းဂုခခ်းခလး; မိုဝ်းကခခ်း ပိုခခ်းလဝ်းသု မိုဝ်းကခခ်းခခ်းခခ်း,ဂခခ်းတခ်းသုခလး; သေသွမ်းယုသရေ,သုခခ်း သုမီးမင်,ဂလၢ,ကျေး။
- ၂၁ ခခ်းဝခခ်းမိုဝ်းခခ်း မီးတၢင်းကခခ်းသိုဝ်းပျေ,တု။ မီးတခ်းလုကခခ်းသိုဝ်းလုမီးခလး;ဂျၢဂ်;ပီခခ်းတု။ လွင်း မခခ်းလဝ်း ကဂျုဝ်;သုယု,ခခ်း,ဂၢးခခ်းမိုဝ်းဂၢင်ဂၢင်

- ပုခခ်းကျေး။ ပု,ပေး;ခခ်းဂ္ဂိတီးတီး;ပရေးခခ်းတခ်း တခ်း လံးလိုင်ခခ်း,ခခ်းယဝ်။ သုလိုင်;ကခခ်းမၢဂ်;မီးခခ်း မီး ကျမင်,ဂလၢ,ကျေး။ လွင်းမခခ်းလဝ်း သုယင်းပေး လံးသၢဂ်;သု,သုယဝ်။ သုလိုင်;ကခခ်းဂိခခ်းဂိခခ်း,ဂိခခ်း တီခခ်း မီးကျမင်,ဂလၢ,ကျေး။ လွင်းမခခ်းလဝ်း သုတၢင်းဂ္ဂိဝ်;ထိုင်တၢင်းကခခ်းဂိုဝ်းယၢဂ်;ကျေး။ သုလိုင်;ကခခ်းခခ်းခခ်းလိဝ်ခခ်း မီးကျမင်,ဂလၢ, ကျေး။ လွင်းမခခ်းလဝ်း သုတၢင်းခခ်းခခ်းခခ်းခခ်း ခလး; ဂ္ဂိဝ်;ကျေး။ မိုဝ်းကခခ်းဂုခခ်းတခ်းလံးယွင်း သုခခ်းသုမီးကျမင်,ဂလၢ,ကျေး။လွင်းမခခ်းလဝ်း ပု,ပေး;ခခ်းဂ္ဂိတီးလိုင်ခခ်း,ခခ်းတီး; မိဂ်;သု,ပရေး ခခ်းတီး; တခ်းလံးယဝ်။

တေလံးဂုဂ်ရၢခခ်း,သု,

- ၂၇ ဂဝ်ဝုးတီးသုလိုင်;ကခခ်းခခ်းခခ်းခခ်းခခ်းလဝ်း ဂုဂ် ရၢခခ်း,သု,သုတု။ ဂ္ဂိတီးကျေးလုးတီး;ခခ်းလိုင်;ကခခ်း လဝ်းသုခခ်းကျေး။ ဂ္ဂိတီးမိတ်;တု, တီးခခ်းလိုင်; ကခခ်းဂိခခ်း,သုလု,သုခခ်းကျေး။ သုးတွင်းပုခခ်း;ခခ်း လိုင်;ကခခ်းယုယုဂ်;သုခခ်းကျေး။ တီးကျေးကခခ်း တုပီးခခ်းခခ်းခခ်း,ခခ်းခခ်း ဝံ,ပခခ်းခခ်းခခ်း,ခခ်းခခ်း, ခခ်းခခ်းခခ်းကျေး; ပေးမခခ်းကခခ်းသိုဝ်းခခ်း;ထိုင်
- ၂၉ ယု,ပေဂၢမ်းတၢင်းခခ်းခခ်းခခ်းခခ်း။ ဃုးလုသေကခခ်း, ဝု, ကျေးကခခ်းယုခခ်းတီး;ခခ်းခခ်းပခခ်းတု။ တီးခခ်း လိုင်;ကခခ်းဂိခခ်းခခ်းခခ်းလိဝ်;ခခ်းခခ်း ယု,ပေခခ်းခခ်း ယုခခ်းကခခ်း။ ဂၢးခခ်း,ကခခ်းသုခခ်းဂုခခ်း;တၢင်း,ကျေး ဂ္ဂိတီးတီး;သုခခ်း သုဂ္ဂိတီးတီး;ပိုခခ်း;တၢင်း,ကျေးတု။
- ၃၁ ပေးသုဂုဂ်ခခ်းလိုင်;ကခခ်းဂုဂ်;သုခခ်းလိုင် တၢင်း မီးလွင်းဂၢမ်းဂၢးသင်။ ခခ်းလိုင်;ကခခ်းဂုဂ်;ခခ်း ယင်းမေဂုဂ် ခခ်းလိုင်;ကခခ်းဂုဂ်;ခခ်းယု,ကခခ်း, လု;ဂ္ဂိဝ်။ ပေးသုဂ္ဂိတီးကျေးလုး တီး;ခခ်းလိုင်;ကခခ်း ဂ္ဂိတီးကျေးလုးတီး;သုခခ်းဂုလုးလိုင် တၢင်းမီးကျေးလုး ဂၢးသင်။ ခခ်းလိုင်;ကခခ်းဂုဂ်;ခခ်းလိုင် တၢင်းမီးကျေးလုး ဂၢးသင်။
- ၃၂ ဂ္ဂိတီးလိုင်ခခ်း,ခခ်းယု,ကခခ်း,လု;ဂ္ဂိဝ်။ ပေးသုမုင်း မွင်း ခခ်းတၢင်းတီးခခ်းခခ်းယု,ခလး; ပခခ်းဂု;ပခခ်းယီခခ်း တီး;ပိုခခ်း;တၢင်း,ကျေးလိုင် တၢင်းမီးကျေးလုးဂၢးသင်။ ခခ်းလိုင်;ကခခ်းဂုဂ်;ခခ်းလိုင် တၢင်းပခခ်းဂု;ပခခ်း ယီခခ်း တီး;ခခ်းလိုင်;ကခခ်းဂုဂ်;ခခ်းလိုင်,ဂခခ်းခလး; ဂ္ဂိလံး;ခခ်း, ကျေးလုး ကခခ်းတီးခခ်းခခ်းခခ်းယု, ကျေး။ သုလဝ်း ဂုဂ်ရၢခခ်း,သု,သုတု။ ယင်းကခခ်း, မုင်းခခ်းသေလိုင်;သေပိုင်;ခခ်းလု; ပခခ်းဂု;ပခခ်းယီခခ်းတု။ ပေးဂ္ဂိတီးလိုင်ခခ်း,ခခ်းလိုင် သုးလၢပ;သုတၢင်းယု, ကျေး။ သုတၢင်းပီခခ်းလုဂ်;တြးပီခခ်းလဝ်း; ကခခ်းသုင် ခခ်း,သေပိုခခ်း;ခခ်းကျေး။ လွင်းမခခ်းလဝ်း မခခ်း

လင်းဂြိုဟ်းကျေးလှေ တီးခပ်လှိုင်းကန်ကမ်း၊ ဂူကျေးလှေ ကိုက်၊ တင်း တီးခပ်လှိုင်းကန်မီးသဇေး ကန်ကို ၂၆ ကန်ရှုတ်တင်းလံာ်ခေခေယူ၊ ကော့။ ပိုဝ်းခေခေလှေ လှိုင့်ခေခေ၊ ကန် ပေးသူမီးလှိုင်းကန်ကိုတီးလှေခေခေ သူကျေးမီးလှိုင်းကန်ကိုတီးလှေတူ။

တောင်းကန်လီ၊ ယာင်၊ ပိုခမ်း

၃၇ ယာ၊ ပေလီ၊ ယာင်၊ ပိုခမ်း။ သူတင်းဂါင်းလွတ်တင်း တောင်းကန်လီ၊ ယာင်၊ ယူ၊ ကော့။ ယာ၊ ပေလီ၊ ယာင်၊ ကပျိုတ်တီးပိုခမ်း။ သူတင်းဂါင်းလွတ်တင်းတောင်း ကန်လီ၊ ယာင်၊ ကပျိုတ်ယူ၊ ကော့။ ပွဲ၊ လွတ်က ပျိုတ်ပိုခမ်းတူ။ ပေးသူ ပွဲ၊ လွတ်ကပျိုတ်ပိုခမ်း လိုင် ကပျိုတ်သူခေခေကျေး တင်းလံာ်ခေခေ၊ တောင်း

၃၈ ကန်ပွဲ၊ လွတ်ကျေး။ ပခေတီးပိုခမ်းတိုင်၊ ကော့ တူ။ ပေးသူပခေလိုင် ပိုခမ်းတိုင်၊ ကော့ကျေးတင်း ပခေတီးသူကျေး။ တောင်းကန်တိုင်ပိုခမ်းတိုင် ကလ်းကမ်း၊ ဂျေး တောင်းကန်သတ်ခေခေယူ၊ သခေ၊ ခွခေယူ၊ လှေခေခေလိုင် ခပ်တင်းပခေ ဂျေးခွဲရှုတ်ကမ်းသူကျေး။ သူပခေတီးပိုခမ်း ကန် တိုင်ကန်တိုင်း ဂျေးရှုတ်သေကမ်း၊ ဝါး သူတင်းလံာ် ခမ်း၊ ဂျေးခေခေ၊ ကန်တိုင်ကန်တိုင်းခေခေကျေး။

၃၉ ကပမ၊ လမ်း ရှုခမ်းတပွတ်၊ တင်းခေခေတင်းပခေ တီးရှုခမ်းတပွတ်၊ လံာ်ရှုဝ်။ တင်းသွင်ကျေးတင်းတိုင်း ဂျေးခွဲလှိုင်းခွဲခွဲ ကမ်း၊ လှိုင်းရှုဝ်။ တခေကမ်း၊ ပုခေ လှိုင့်သေဩ။ တခေ ကန်သွင်ကပ်မူတီးမူတီး သိုင်၊ သိုင်၊ ယဝ် ရှုကျေးရှုခမ်း တင်းပိုခေလိုင်ခေခေ၊

၄၀ ဩ၊ မခမ်းကျေး။ မွဲယင်းကမ်း၊ ခုခင်းလှိုင်း သီခမ်း ကန်မီးယူ၊ ခွဲခမ်းမာင်၊ တပွဲခေခေလှေ ဂြိုဟ်းသင် သမ့်တုလ်းမုခမ်း ကန်မီးယူ၊ ခွဲခမ်းမာင်၊ တပွဲခေခေခွဲ ခေခေ။ ယင်းကမ်း၊ ရှုခမ်းသီခမ်းကန်မီးယူ၊ ခွဲခမ်းမာင်၊ တပွဲခေခေခေလှေ သမ့်တုလ်းလံာ်တီးပီးခွဲခွဲခွဲ ခေခေ၊ ဝါး- ပီးခွဲခွဲရှုလ်းရှုခမ်းဂပ်လံာ်ကပ်မုခမ်း ကန် မီးယူ၊ ခွဲခမ်းမာင်၊ တပွဲခေခေကျွတ်၊ ပိုတ်၊ သေဂမ်း ဝါး လှိုင့်ခေခေ။ ရှုခမ်းကန်လင်းထိမ်၊ လင်းမိပ်ခေခေရှုလ်း။ ကပ်သီခမ်း ကန်မီးယူ၊ ဂျေးခွဲခမ်းမာင်၊ တပွဲခေခေ ကွတ်၊ ပိုတ်ကျွတ်တင်းတူ။ လှိုင်းခေခေလင်၊ ခေခေ၊ ရှိုတ်တင်းလံာ်ကပ်မုခမ်း ကန်မီးခွဲခမ်းမာင်၊ တပွဲခေခေခွဲ ခေခေကျွတ်၊ လိုင် မွဲလင်၊ တေဂခေခေလီလီကျေး။

တူခမ်းတင်းမာင်၊

၄၁ တူခမ်းကန်လီ ကန်လင်းမာင်၊ မာင်၊ ကန်ကမ်း၊ လီခေခေ ကမ်း၊ မီးသေတူခမ်း။ တူခမ်းကန်ကမ်း၊ လီ ကန်လင်းမာင်၊ မာင်၊ ကန်လီခေခေကမ်း၊ မီးသေ ၄၄ တူခမ်း။ တူလ်းမာင်၊ မခမ်းခေလှေ ရှုတူခမ်းမခမ်းယူ၊

ကျေး။ ကမ်း၊ လင်းပိုတ်ကပ်မာင်၊ လှိုင့်၊ သင်းဇေး ဂျေးတီးတူခမ်းခေခေ။ ကမ်း၊ လင်းပိုတ်ကပ် မာင်၊ လ ပိုတ် ဂျေးတီးတူခမ်းခေခေလီခေခေ။ ကော့ကန်လီခေခေ လင်းကပ်လွင်တင်းကန်လီ ဂျေးခွဲတိုင်းဇခေခေ၊ တပွဲရှုတ်လှိုင်းကန်လီခေခေကျွတ်၊ ခေလှေ ခေယူ၊ ကော့။ ကော့ကန်ရှုခေခေလင်းကပ် လွင်ကန်ရှု ဂျေးခွဲတိုင်းဇခေခေ၊ တပွဲရှုတ်လှိုင်းကန်ရှုမခမ်းခေခေ ကွတ်၊ ခေလှေ ခေယူကျေး။ လွင်မခမ်းလမ်း သူပင်း လင်းခွတ်၊ လာတ်လွမ်း ဂျေးခေခေ၊ ကန်မီးတီမ့်ဂျေး ခွဲရှုတ်လှိုင်းခေခေ ကျေး။

ရှိုခမ်းခေခေမာင်၊ ရှိုခမ်းတင်းရှိုခမ်းခေခေသံး

၄၆ သူယင်းကမ်း၊ ထွမ်၊ ကပ်ခွမ်းဂပ်ခေလှေ ဂြိုဟ်းရှိုခေလှေ ရှုဝ်ဂပ်ဝါး လင်းရှုဝ်း လင်းရှုဝ်း၊ ဝါးခေခေ၊ ခေ။ ၄၇ ကော့ကန်မာင်ဂျေးတီးဂပ်ခေလှေ ငိုခမ်းခွမ်းဂပ်သေယဝ် ထွမ်၊ ကပ်ခေခေ မိုခေရှုခမ်းလှိုင့်ခေခေ၊ ရှိုဝ်ဝါးခေခေလမ်း၊ မိုခေလှိုင့်ခေခေ၊ ရှုခမ်းကျေးခေခေ ကန်ခေတ၊ ဂြိုဟ်းရှိုခမ်း တိုင်းခေခေ ခုတ်လှိုင့်လှိုင့်ခေလှေ ချူးဝ်ဝင်းဂျေးတိုင်း ၄၈ ဂျေးခေခေမာင်၊ ရှိုခမ်းခေခေကျေး။ မိုဝ်းကန်ခေခေလွင် မာင်ခေလှေ ထုဝ်ရှိုခမ်းတိုင်းခေခေ ရှုဝ်ပိုဝ်းဂြိုဟ်းဝ်ဂျေး ခေခေမာင်၊ ရှိုခမ်းခေလှေ ကမ်း၊ တိုင်ကမ်း၊ ခွခေ။ ကော့ကန် လံာ်ငိုခမ်းခွမ်းဂပ်ခေလှေ ကမ်း၊ ထွမ်၊ ကမ်း၊ ကပ်ခေခေ လမ်း မိုခေလှိုင့်ခေခေ၊ ကော့ကန်ရှိုခမ်းရှိုခမ်းတိုင်း ဂျေး ခေခေသံးခေခေခေလှေ ကမ်း၊ မီးဝင်းဂျေးမခမ်းခေခေ ကျေး။ မိုဝ်းကန်ခေခေလွင်မာင်ခေလှေထုဝ်ရှိုခမ်းတိုင်း ခေခေ လှေမိုဝ်းခွဲ၊ ဂမ်းလီဝ်ကျေး။ တင်းကန်လှေမို ကန်ပင်းရှိုခမ်းခေခေ ယှေ၊ ခေကျေး၊ ဝါးခေခေ၊ မခမ်း လင်းကျေးလတ်ကျေး။

၇

တင်းယုမ်၊ မာတ်တပ်မူး

- ၁ မခမ်းလင်းကျေးလတ်ခွမ်း တင်းသိုင်တင်းမူတီး လှိုင်းခေခေ တီးပရိုင်းသတ်တင်းလံာ်ယဝ်လင်၊ ခပ် ခွဲ၊ ဂျေးခွဲ ဝိုင်းဂပိုဝ်၊ ခေခေ၊ ကျေး။
- ၂ ဂျေးခွဲဝိုင်းခေခေ ချူးတပ်မူး ကန်လင်းမခမ်းရှု ခေကျေးခေခေကျေးခေခေ ပိုခမ်းခေကျေးခေလှေ လမ်းတေ တံာ်ယဝ်ကျေး။ တပ်မူးခေခေ မိုဝ်းကန်ငိုခမ်းလွင် လင်းယေ၊ သု လိုင် ပွဲ၊ လှိုင်းကန်ပိုခေခေ၊ ပိုခေ ရှိုဝ်ခွဲလှိုင့်ခေခေ ယုတ ခေခေခွဲ၊ ဂျေးတီးမခမ်းလင်း ခေလှေရှုတွင်းမာင်၊ မခမ်းလင်း ရှုမခမ်းလင်းမာင်ပခေ ဂတ်ယိုခေချမ်းသု၊ တီးချူးမခမ်းခေခေ ကျေး။
- ၄ ခပ်ရှုတ်မာင်ဂျေးတီး လင်းယေ၊ သု သေယဝ် တွင်း

၅ ပါအင်၊ခေး၊လှိုင်လင်ဥလးဝါး- တပုံမူးဂေးခေခေ
 ပီခင်ဂေးကခင်ထိုက်ခါမ်၊ တာင်းကခင်လင်းဂှ်းဂှ်းတီး
 ၆ ဂေးလူးပခင်ယူ၊ခေးဂေး။ လွင်းမခင်းလမ်း မခင်း
 ပီခင်ဂေးကခင်ဂှ်းပီခင်းဂှ်းခင်းဂှ်းခေးဥလး၊ ဧတ၊
 ၇ ဂှ်းတီးလဂှ်းဂေးတြေးပုခင်းဂှ်းခေးခေးယဝ်၊ ဝါး
 ၈ ခင်၊ခေဂေး။ လင်းယေ၊သု ဂေးဂှ်းလှိုင်၊ခေ
 တင်းခင်ဂေး။ မိုဝ်းကခင်မခင်းလင်းဂှ်းထိုင် တီး
 ကခင်ကမ်၊ပေး ဂ်ကခင်တင်းဂှ်းခင်းတပုံမူးခေခေထိုင်
 တပုံမူးပွဲ၊လှိုင်ဂေးသေးပီးခွင်မခင်းဂှ်းဥလး၊ ဂှ်းလံး
 လင်းလတ်းဥလးဝါး- လင်းဂှ်း ယါ၊ပေဂှ်းယာပ်၊
 လှိုင်လင်းဂှ်းခေးသေခင်းခေး။ ဂပ်ခေးကမ်၊ထိုက်ကမ်၊
 တါခင်၊တင်းကခင်လင်းဂှ်းခေး တင်းမေးခင်းဂေး
 ၉ တီးဂှ်းပီခင်းခင်းခေးခေတီးခေး။ ဂပ်ခေးထိုင်၊ ဂပ်
 ခေးခေ ပီခင်ဂေးကခင်ကမ်၊ထိုက်ကမ်၊တါခင်၊ ဂှ်းလံး
 ဂှ်းထိုင်မေးဂေးတီးလင်းဂှ်းခင်းခေး။ ပေးလင်း
 ဂှ်းမီးကမ်ခင်းခင်းခင်းဂှ်းခေဂေး ဂှ်းခင်းကခင်၊ဂပ်
 ၁၀ ခေးတင်းလံးဂတ်းယီခင်ချမ်းသု၊ယူ၊ခေးဂေး။
 ဂပ်ခေးခေ ပီခင်သမ်ပီခင်ခေးဂေးတီးခင်းသေဂေး ဂပ်
 ခေးလံးဂပ်ပိုင်၊ဂှ်းခင်းသိုက်တင်းလံးဥလး၊ ပေးဂပ်
 ခေးလတ်းတီးဂှ်းခင်းသိုက်ဂေးခင်းဝါး- ဂှ်းတု၊
 ဝါးခေဂေးမခင်းတင်းလံးဂှ်းခေးဂေး။ ပေးဝါး-
 မေးတု၊ ဝါးခေဂေး မခင်းတင်းလံးမေးခေးဂေး။
 တီးဂှ်းခင်းလှိုင်ခေးဂေး ပေးဝါး- ဂှ်းတီးကခင်ခေ
 တု၊ ဝါးခေဂေး မခင်းတင်းလံးဂှ်းခေးဂေး။
 ၁၁ ဝါးခင်၊ခေဂေး။ လင်းယေ၊သု ခေခေမိုဝ်းကခင်
 ငါခင်းခင်းခေခေထိုင် ကမ်းခေးဥလးဝါး၊တုလ်း ခပ်
 လိုဝ်းကခင်လွမ်းပေးလင်မခင်းလင်း တင်းလံးသေ
 ယဝ်လတ်းဝါး- ဂပ်ဝါးလမ်း တင်းယုမ်၊မတ်း
 ကခင်ယု၊တါခင်၊ခေ ဂေးခင်းထိုင်ခိုဝ်း ကိသရေ၊လ
 ခေ ဂပ်ယင်းကမ်၊ပိ၊တွခင်းဂှ်းသေပွဲ။ ဝါးခင်၊ခေ
 ၁၂ ဂေး။ ခပ်လိုဝ်းကခင်တပုံမူးပွဲ၊လှိုင်မေးတင်းလံးထိုဝ်း
 ခေခေ မိုဝ်းကခင်ခပ်ခိုခင်းမိုဝ်းဂှ်းထိုင်ဂေးတီးဂှ်းခင်း
 ထိုင် ခပ်ထုပဲဂှ်းခေး ကခင်လင်းတင်းခင်းတင်း
 ပီခင်ခေခေ ယူ၊လီယဝ်ဂေး။

**လင်းယေ၊သု
 ဂှ်းလှိုင်၊လံးခေးမေးလှိုင်ခင်းလိပ်း**

၁၁ ဝခင်းမိုဝ်းဗုဒ္ဓါး မခင်းလင်းဂှ်းဂေးတီး ဝီင်းကခင်
 လံးဂှ်းဂှ်းထိုင်၊ ခေးကိခေ ခေခေဥလး တဥပ
 လင်းတင်းလံး ကိဂ်၊တင်း ဂှ်းခင်းလှိုင်ခင်းတုမ်ခေမ်
 ၁၂ ခေးလွမ်းပေးလင်မခင်းလင်းဂှ်းဂေး။ မိုဝ်းကခင်
 ဂှ်းလမ်းဂေးတီးဂှ်းခင်းဗုဒ္ဓါးတုဝီင်းခေခေထိုင် ပိုခင်း
 ကပ်ဂှ်းတံ၊ဂေးခင်း ကခင်ပီခင်လှိုင်၊လံးခေး
 မေး ကခင်မခင်းမီးဂေးလိပ်ဂှ်းခေခေ ကွပ်၊မေး

ဥလး၊ ဂှ်းခင်းဝီင်းခေခေခေး၊လွမ်းမေးဂေး။
 ၁၃ လင်းတြေးခေခေ မိုဝ်းကခင်ဂှ်းခေမေးယင်းခေခေထိုင်
 ၁၄ မီးလှိုင်ကခင်ကိတ်းလှိုင်ခေးဥလးလတ်းဝါး- ယါ၊
 ပေဂှ်းပေဂှ်း၊ ဝါးခင်၊ခေယဝ်လင်၊ သုတ်လမ်းဥလး
 ကပ်မိုဝ်းမခင်းလင်း တိုဝ်သု၊ခွမ်၊ဂေး။ ခပ်လိုဝ်း
 ကခင်ဂှ်းခင်းခေခေဂေး လှိုင်ခိုဝ်းခင်းလိပ်ဂေး။
 ၁၅ မခင်းလင်းဂေးလတ်းဥလးဝါး- လှိုင်ကခင်၊ခေ
 ကိတ်း၊ လှိုင်တု။ ဂပ်မီးကမ်ခင်းတီးမေးဂေး။ မိုဝ်း
 ကခင်ဝါးခင်၊ခေထိုင် လှိုင်ကခင်၊ကခင်တံ၊ဂေးယဝ်
 ခေခေ လှိုင်ခင်းသေဥလး လတ်းဂှ်းမေးဂေး။
 ၁၆ မခင်းလင်းဂေး ခိုခင်းကပ်မခင်းကပ်ပခင်တီးခေး
 မခင်းဂေး။ ဂှ်းခင်းတင်းသိုင်းတင်းလှိုင် ဂှ်းထိုင်
 တင်းကခင်ဂှ်းခေခေးဥလး ကခင်ခေခေယွင်းယေး
 ဩဒါခေလင်းဥလးဝါး- ပေးပေးတီးကခင်ယု၊
 ပေးမေးဂေးခင်းဂှ်းယဝ်။ ဩဒါခေလင်း မေးလှိုင်
 တုလ်းဂှ်းခင်းမခင်းလင်းယဝ်။ ဝါးခင်၊ခေဂေး။
 ၁၇ သတင်းသိုင်ခပ်၊မခင်းလင်း လှိုင်၊သု၊ဂှ်းဂှ်း
 လှိုင်ခေ မိုဝ်းယုတ ဂေးတီးဂှ်းခင်းဂှ်းတီးဂှ်းလီခေ
 ဂေး။

လင်းယေ၊သုတင်းယုဝ်းဂှ်းခေ

၁၈ တဥပ ယုဝ်းဂှ်းခေ၊ တင်းလံး မှ်းလတ်းလှိုင်
 တင်း တင်းသိုင်းတင်းလှိုင်ခင်းခေခေ တီးဩဒါ
 ၁၉ ခပ်ဂေး။ ယုဝ်းဂှ်းခေ၊ ဂေးဂှ်းကပ်တဥပမခင်း
 သွင်ဂေးယဝ်လင်၊ပွဲ၊လှိုင်၊လှိုင်၊လှိုင်၊လှိုင်၊ လင်းယေ၊
 သု ဥလး ဂှ်းခပ်လင်းထပ်မခင်းလင်းဝါး- လင်း
 ဂှ်း ပီခင်လင်းကခင်တင်းမေးခေခေခေးဂှ်း။ ကမ်၊
 ခေခေဥလး ဂှ်းခေး တင်းလံးမင်းထေးမွင်းထေး
 တင်၊ဂေးလှိုင်ခေခေး၊ခေးဂှ်း။ ဝါးခင်၊ခေဂေး။
 ၂၀ ခပ်ခေခေဂေး ဂှ်းထိုင်ဂေးတီးမခင်းလင်းသေယဝ်
 လင်းလတ်းဥလးဝါး- ယုဝ်းဂှ်းခေ၊ ကခင်ပခင်
 ပပုံတုလမ်းခေခေ ဂှ်းလှိုင်ခင်းခေးမေး ဂှ်းလံးလင်း
 ထပ်ဝါး- လင်းဂှ်း ပီခင်လင်းကခင်တင်းမေး
 ခေခေခေးဂှ်း။ ကမ်၊ခေခေဂေး တင်းလံးမင်းထေး
 မွင်းထေး တင်၊ဂေးလှိုင်ခေခေး၊ခေးဂှ်း။ ဝါးခင်၊ခေ
 ၂၁ ဂေး။ မိုဝ်းခင်းခေး၊ဂေး၊ခေခေ လင်းယေ၊သု ဂှ်း
 ဂှ်းခေခေခေး၊ ဂင်းလှိုင်တင်းတင်းခင်းတင်းပီခင်
 တင်းကခင်ခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
 တုမတ်၊ခေခေခေး မခင်းလင်းဂှ်းဂှ်းတုခပ်ဂခင်
 မေးဂေး။ မိုဝ်းခေခေ လင်းယေ၊သု ခိုခင်းလတ်း
 တီးခပ်ခေခေဥလးဝါး- သုဂှ်းဥလးလင်းလတ်း
 တီး ယုဝ်းဂှ်းခေ၊ ဂေးကခင်သုလံးခင်း ဂေးကခင်သု
 လံးဂှ်းတင်းလံးခေခေတု။ ခပ်လိုဝ်းကခင်တုမတ်၊
 ခေခေလံးဂှ်းခေခေမေးဂေး။ ခပ်လိုဝ်းကခင်တုခေလှိုင်

လိုင် မခင်းကျေးလင်းလတ်းလေးဝး၊- ဩ၊လင်း၊
 လတ်းသေဂမ်းချး၊ ဝးခင်၊ခံယဝ်လင်၊ မခင်း
 ၄၁ လင်းကျေးလတ်းလေးဝး၊- တီးလင်းငိုခင်းကျေး
 ခိုင်၊ မခင်းမီးဂုခင်းထုဂ်၊ခီးမခင်းသွင်ကျေးကျေး။
 ကျေးခိုင်၊ ထုဂ်၊ခီး တေ၊ခေး၊ရီးဂျးပာဂ်၊ခီးပေးကျေး။
 ၄၂ ကျေးခိုင်၊သမ့်ထုဂ်၊ခီး တေ၊ခေး၊ရီးဂျးခီးပေးကျေး။
 သွင်ခါ ကမ်၊မီးကခင်တင်းတီးခင်းပခင်းခင်းလေးလင်း
 ငိုခင်းခင်းပခင်းခင်း တီးခင်သွင်ကျေးခင်းကျေး။
 ပေးပီခင်းလိုင်ခင်၊ခံလိုင် ခင်းခင်သွင်ကျေးခင်း
 ကျေးလုံ ယိုင်၊ခင်းတင်းဂုဂ်လင်းငိုခင်းခင်း မိုင်း
 ၄၃ ကခင်းဝးခင်၊ခံလိုင် သိမုခင်း၊ ကျေးလင်းလတ်း
 ခင်းဝး၊- ဂင်ချးထိုင်၊ ကျေးကခင်းလံးခမ်း၊တင်း
 ကခင်းခင်းပခင်းခင်းခင်းခင်းယိုင်၊ခင်းတင်း
 ဂုဂ်ချးကျေး။ မိုင်းကခင်းဝးခင်၊ခံလိုင် မခင်းလင်း
 ကျေးလတ်းလေးဝး၊- ဂျးခင်၊ကခင်းမိုးလတ်း
 ၄၄ ခံ လုံးယဝ်၊ ဝးခင်၊ခံယဝ်လင်၊ ဝံ၊တူလင်းခမ
 ယိုင်ခင်းသေယဝ် လတ်းတီး သိမုခင်း၊ ခင်း
 ဝး၊- မိုးဂုခင်းခမယိုင်ခင်းပိုင်။ မိုင်းကခင်းဂင်ခင်း
 မျးကျေးခင်းဂိုခင်းမိုးခင်း မိုးကမ်၊ပခင်းခင်းသုဂ်၊တီးခင်း
 တီးဂင်။ ခမယိုင်ကျေးခင်းခင်း ခင်းတုမခင်းတုဂ်
 ၄၅ သွ်၊ မိုးကမ်၊ခင်ဂင်။ မခင်းလင်းလူလိမ်ခင်း၊မိုင်း
 ကခင်းဂင်ခင်းကျေးကျေးခင်းဂိုခင်းခင်း မခင်းခင်းတီးခင်း
 ၄၆ ဂင်ယူ၊ကျေး။ မိုးကမ်၊ကခင်းခင်းပိုင်တုဂ်လင်း
 မခင်းလင်း ကခင်းတင်းခင်းပိုင်တုဂ်လင်းယဝ်။
 ၄၇ ပိုင်းခင်းခင်း ဂင်ဝးလမ်း မခင်းဂုဂ်ခင်းခင်း၊ခင်း
 မခင်းဂင်းလွတ်းတင်းကပိုင်းတင်းခင်းခင်းယဝ်။ ကျေး
 ကခင်းဂုဂ်၊ခင်းခင်း ဂင်းလွတ်းတင်းကပိုင်းတင်း၊
 ၄၈ ကျေး။ ဝးခင်၊ခံကျေး။ တီးခမယိုင်ခင်းကျေး
 မခင်းလင်းလတ်းလေးဝး၊- ကပိုင်းမိုး လံးခမ်း၊
 တင်းကခင်းပိုင်းလွတ်းယဝ်၊ ဝးခင်၊ခံကျေး။
 ၄၉ ခင်လိုင်းကခင်း ခင်းယူ၊ဂိုခင်းတီးဂိုခင်း လူလင်းဂခင်း
 တင်းမခင်းလင်းတင်းလံးခင်းကျေး ထိုင်၊ခင်းလုံ
 ခင်းဝး၊- ကျေးကခင်းပိုင်းလွတ်းကပိုင်းတင်း ပီခင်းယူ
 ၅၀ လုံ၊ ဝးခင်၊ခံကျေး။ မခင်းလင်းကျေး လတ်း
 တီးခမယိုင်ခင်းခင်းခင်းဝး၊- တင်းယုမ်၊မတ်းမိုး
 ခင်း၊ခင်းတင်းမိုးယဝ်။ ဂျးခင်းခင်းခင်းတု၊ ဝးခင်၊
 ခံကျေး။

၈

ကူပမ၊ဂုခင်းဝါခင်၊လိုင်ဝါခင်၊ဖခင်း

၁ လိုခင်းခင်းခင်းမခင်းလင်း တေ၊သုလျ၊ရီးခင်းလင်း၊
 ဂျးဝါခင်းဂျးဝိုင်းခင်း ကျေးလတ်း၊ ကြေးသတင်း

သိုင်းပျေး၊ ကခင်းလင်းသိုင်၊ကခင်းတင်းမိုင်းကြေး
 ၂ ပီခင်းလင်းခင်းခင်းကျေး။ ကူလိမ်တခင်းလင်း သိုင်း
 သွင်ပုခင်းခင်း ခမယိုင်ခင်းကခင်းမခင်းလင်းဂျးဂင်း
 လွတ်းတင်းတင်းကခင်းခင်းဂိုခင်းခင်း ဂျးတင်းခင်းတင်း
 ၃ ပီခင်းဂိုခင်းခင်းလိုင်းခင်းခင်းခင်းခင်း ကခင်းပီခင်း မျးဂို
 ကခင်းလံးဂိုခင်း မျးဂတလ ကခင်းခင်းဂိုခင်းလတ်းတုဂ်
 ကွဂ်၊ ကိုဂ်၊တင်း ယုင်းဂုခင်းခင်း မေးခုလ ကခင်းပီခင်း
 ဖုဂ်၊ပိုင်းခင်းခင်းခင်းခင်းခင်းဂျးဂိုခင်း တင်း သုသခင်းခင်း
 တင်းခင်းယိုင်ခင်းတင်း၊ကျေး ခင်းခင်းလွမ်းမခင်းလင်း
 ကျေး။ ခမယိုင်ခင်းလိုင်းခင်းခင်း ခင်ကခင်းဂုဂ်လျ၊တုဂ်
 ၄ လင်းဂင်၊ခင်း ဂိုခင်းလိုင်ဂိုခင်းလူခင်းကျေး။ မိုင်း
 ကခင်းဂုခင်းခင်းခင်းခင်း လုဂ်သေကျေးတီးဂျးဝါခင်းဂျးဝိုင်း
 မျးကျေးတီးမခင်းလင်းခင်းလေး ကူဂခင်းတုဂ်ခင်းယူ၊
 ခင်းခင်းလိုင်း မခင်းလင်းလတ်းဂျးခင်းကူပမ၊ခင်း
 ၅ ဝး၊- ကျေးကခင်းဝါခင်း၊လိုင်ဝါခင်း၊ဖခင်းခင်းခင်း
 ကွဂ်၊ဂျး၊ ဂျးလံးဝါခင်း၊လိုင်ဝါခင်း၊ဖခင်းကျေး။ ခင်း
 တင်းကခင်းခင်းဝါခင်း၊လိုင်ဝါခင်း၊ဖခင်းခင်း မိတ်
 ဖခင်းဂမ်းခင်း တုဂ်ကျေးတီးဂိုခင်းတင်းခင်းလေး လံး
 ခမ်း၊ပိုင်းခင်းယိုင်၊ပိုင်းခင်းသေယဝ် ခင်းဂိုခင်းဂိုခင်းတင်း
 ၆ လံးကျေးဂိုခင်းဂိုခင်းပိုင်းကျေး။ မိတ်ဖခင်းဂမ်းခင်း
 တုဂ်ကျေးခင်းမခင်း၊ဂိုခင်းခင်း မိုင်းကခင်းကွဂ်၊တုခင်း
 မျးခင်းခင်း ပိုင်းကခင်းလိခင်းကမ်း၊ယမ်းကမ်း၊မိုင်းခင်း
 ၇ ဂိုခင်း၊ဂိုခင်း၊ကျေး။ မိတ်ဂမ်းခင်း တုဂ်ကျေးခင်း
 တုခင်းခင်းခင်းလေး တုခင်းခင်းခင်းလိုင်းခင်းခင်း ကွဂ်၊
 လူလင်းခင်းတင်းခင်းခင်း ဂျးမုင်းခင်းသေးယူ၊
 ၈ ကျေး။ မိတ်ဂမ်းခင်းတုဂ်ကျေးခင်းတီးကခင်းလိခင်း
 လိခင်း မခင်း၊ကျေးမခင်း၊မခင်း ပာဂ်၊ပုခင်းကျေး။ ဝး
 ခင်းခင်းယိုင်ခင်း ဂိုခင်းသိုင်ကခင်းယု၊ခင်းခင်း
 ၉ ဝး၊- ကျေးကခင်းမီးဂုကခင်းလိုင်ခင်းခင်း ဂျးခင်း
 သေဂမ်းလူလင်း၊ ဝးခင်၊ခံကျေး။ တခင်းလင်း
 တင်းလံးကျေးလင်းထိုင်ခင်းဝး၊- ကထိုဂ်ခင်းပ၊
 ကူပမ၊ခင်း ပီခင်းလိုင်းခင်း၊ဂိုခင်းခင်း မိုင်းကခင်းဝး
 ၁၀ ခင်းခင်းလိုင်း မခင်းလင်းကျေး လတ်းလေးဝး၊-
 သုမီးကခင်းကခင်းတင်းလံးဂျး လွင်းတင်းကခင်းလိုင်း
 ကခင်းလမ်း၊မိုင်းကြေးပီခင်းလင်းယူ၊ကျေး။ ခင်လိုင်း
 ကခင်းဂိုခင်းကခင်းဂျးခင်းခင်းခင်း ဂုခင်းယူ၊သေ
 ကျေး ကမ်း၊မတ်းကမ်း၊တွင်း။ ငိုခင်းယူ၊သေကျေး
 ကမ်း၊ဂူကမ်း၊လိခင်းခင်း လင်းလံးကခင်းကူပမ၊ ကျေး
 လတ်းတီးခင်းကျေး။
 ၁၁ ကထိုဂ်ခင်းပ၊ကူပမ၊ခင်းခင်းခင်း မိတ်ဖခင်းခင်းခင်း
 ပီခင်းဂျးခင်းကြေးကြေးပီခင်းလင်းကျေး။ မိတ်ကခင်းမီး
 ၁၂ ကျေးဂိုခင်းတင်းခင်းခင်း ပီခင်းခင်းလိုင်းကခင်း လံးခင်း
 ဂျးခင်းကြေးယိုင်ကျေး ခင်း၊ဂိုခင်း ခင်တင်းကမ်း၊ယုမ်

မာတ်; ကမ်,ဂ္ဂုတ်;ထိုင်တောင်းကခင်ဒဂ,ချွတ်;ကပ်
 ၁၃ ခခင်လိုင် လျှ,တခင်,မျး,ခခတ်;မျးခလ; ထုလ်း
 ကပ်ခွမ်းတြး ကခင်မီးဂျးခွဲ;ဂ္ဂုတ်လိုခပ်ခခင်ကွမ်,
 ပီတ်;ကောျ။ မိတ်ကခင်တုဂ်းဂျးခခိုင်မာဂ်,ဂိုခခင်ခခင်
 လမ်း ပီခခင်ခပ်လိုင်ကခင်လံ;ငါခခင်ခွမ်းတြးခလ;
 ပီဂ်သမိခခင်လုံထုမ်းထုမ်းသိုဝ်းသိုဝ်း ဂုပ့်တုင်းကပ်သေ
 ကောျ ကမ်,မီးဂျက်;မခင်းဂျးခွဲ;ဂ္ဂုတ်လိုခပ်ခလ; ယုမ်,
 မာတ်;ဂမ်းကွခင်,ခခိုင်;ဂုလ်းသေယပ် မိုဝ်;ကခင်လံ;
 ခခင်,တောင်းကခင်ခခင်ဂါဂ်;ငါခခင်သေးခခင် ခိုခင်း
 ၁၄ ဖွဂ်;ပျခင်,ခွ,ကောျ။ မိတ်ကခင်တုဂ်းခခင်းတုခခင်း
 ခခင်ခခင်ခခင် လမ်း ပီခခင်ခပ်လိုင်ကခင်လံ;ငါခခင်ခွမ်း
 ၁၅ ဩးယပ်ခခင်ကောျ ထုဝ်;ကခင် ခပ်ယင်းတိုဂ်ခွ,ယု,
 ခခင်းသီခခင်;တောင်းခခင် လံ;ခခင်,တောင်းကခင်ခခင်;လုံခီ
 လုံ တောင်းကခင်လေးထိမ်,လေးဂျ, တောင်းကခင်
 လခမ်,လဂျ,မဂုင်, ထိုဝ်;ကခင်လခပ်;သီင်,ဂခင်
 တင်းလေးဂျ,ခခင်တင်းလံ ဂ္ဂုမ်,မုင်းငါခခင်သေးယု,
 ၁၅ ခလ; ကမ်,မာဂ်,မာဂ်,ကခင်လီလံ;။ မိတ်ကခင်တုဂ်း
 ဂျးတီး;လီခခင်ကခင်လီခခင်ခခင် လမ်း ပီခခင်ခပ်လိုင်ကခင်
 မီးလုံကခင်မုတ်;သိုသိုဝ်;တောျ,ခလ; လံ;ငါခခင်ခွမ်း
 ၁၅ ဩးယပ်ခခင်, လုံလမ်းလုံလွံးသေယပ် မာဂ်,မာဂ်,
 မခင်းမျးမခင်းမခင်းခိုင်,ခိုင်,ခခင်ကောျ။

ရွမ်းဖုးကခင်တိုင်,ဝိုတီးသုင်

၁၆ ဖုးလုံသေကမ်,ဝျ မိုဝ်;ကခင်တံ;ရွမ်းဖုးခခိုင်ကမ်,
 ကပ်ခေမျးဂ္ဂုမ်,ဝို။ ကမ်,ကပ်ဝိုဂျးတုးဂျ,တီးခခွခခင်း။
 လောင်းကပ်တိုင်,ဝို ဂျးခခိုင်ဖုခခင်တီးတီးဖုးခလ;
 ၁၇ ဂ္ဂုးခပ်လိုင်းကခင်ခပ်;မျးခခင် လံ;ဂုခခင်ကခင်လီင်း
 မခင်းကောျ။ လွင်းတောင်းကခင်မီးခခင်းတီးကခင်လမ်း
 သိုင်, ကခင်တမ်းကမ်,ထိုင်,ကမ်,သျးခခင်ကမ်,မီး
 သေလုံဝိုသေပိုင်။ လွင်းတောင်းကခင်သိုင်,ဝိုမိပ်;ဝိုကခင်
 တမ်းကမ်,လံ;ခခင်,တောင်းကခင်ပိုတ်,ခခခလ; ထိုင်,
 ၁၈ သျးမျးခခင် ကမ်,မီးသေလုံဝိုသေပိုင်။ ပိုတ်;ခခင်ခလ;
 လွင်းကခင်သုလံ;ထွမ်,လံ;ငါခခင် လုံဝိုခခင်,ဂိုဝ်ခခင်
 ဂိုတ်;သတီတပျ။ လွင်းမခင်းလမ်းဖုးလုံသေကမ်,ဝျ
 ကောျကခင်လောင်းမီးခခင် တမ်းလံ;ခခင်,တောင်းကခင်
 ပခင်ထိုင်;ကောျ။ ဖုးလုံသေကမ်,ဝျ ကောျကခင်
 ကမ်,လောင်းမီးခခင် တမ်းလံ;ခခင်,တောင်းကခင်ခခင်;
 ကပ်ဂျးကခင်မခင်းထိုင်,မခင်းမီးခခင်ကောျ။ ဝျ
 ခခင်,ခခင်ကောျ။

ခမးလဝ်;တင်းခခင်လဝ်;

၁၉ မိုဝ်;ခခင် ခမးလဝ်; ကိုဂ်,တင်းခခင်လဝ်;တင်း
 လံ မျးဂျးတီးမခင်းလဝ်;ခလ; ဂွပ်;ပိုဝ်;ဂုခခင်းလူ
 ဂုခခင်းတုမ်ခခင်ခေ,ခခင် ခပ်ယင်းကမ်,လောင်းခွ,

၂၀ လမ်တီးမခင်းလဝ်;လံ;။ ဂုခခင်းဂမ်းဖွင်းဂျးလဝ်;
 လခတ်;ခလ;ဝျး။- ခမးလဝ်;ကိုဂ်,တင်းခခင်လဝ်;
 လိုင်းခခင် ခွဲ;ထုပံ;ခွဲ;ဂုခခင်လဝ်;ဂုဝ်;ခလ; လုဂ်း
 ယု,ဂျးတီးခခွဂ်;ပုခခင်ချးကောျ။ မိုဝ်;ကခင်ဝျးခခင်,
 ၂၁ ခခင်လိုင်။ မခင်းလဝ်;ဂျး ခိုခင်းလခတ်;ခလ;ဝျး။-
 ခပ်လိုင်းကခင်ထွမ်,ကပ်ခခင်ဂါဂ်;တြး ဩးပီခခင်
 လဝ်;ခလ;ဂမ်ဂျိုင်ခခင် ပီခခင်ခမးဂပ်ခခင်ဂပ်ကောျ။
 ဝျးခခင်,ခခင်ကောျ။

လဝ်;ယေ,သုဂ်;လုမ်းလီင်ထာတ်,ယီခခင်

၂၂ ဝခင်းခခင် မခင်းလဝ်;ခပ်;ဂျးခခင်းဂိုဝ်; လုလ်းဂခင်
 တင်း တခပးလဝ်;တင်းလံ;သေခလ;လခတ်;ခလ;
 ဝျး။- ခခင်းဂျ,ဂျးတီးဖခင်,ခခင်ခခင်,ပုခခင်တပျဂ္ဂပ်;။
 ဝျးခခင်,ခခင်ယပ်ခခင်, ဝံ;ဂိုဝ်;ခခင်ခခင်,ကောျ။
 ၂၃ ခခင်းမိုဝ်;ကခင် ခပ်ယင်းတိုဂ်ခခင်းခခင်ခခင် ခွ,ယု,
 ခခင်လိုင် မခင်းလဝ်;ဂိုင်းခခင်းယု,ကောျ။ ခခင်း
 ခခင်ခခင် ပီခခင်ဖုခခင်လုင်လုမ်းလုင်ခလ; ဂိုဝ်;ခပ်
 ၂၄ ခခင် ခခင်လုပံ;တီမ်ခိုခင်း;မျးယု,ခလ; လမ်တမ်း
 ဂ္ဂုတ်;ထိုင်တောင်းလူတောင်းလီဝ်;ကောျ။ ခပ်ခခင်သုတ်
 လမ်းသုတ်လုးတီးမခင်းလဝ်;ခလ; ပုဂ်;မခင်းလဝ်;
 ယပ်ခခင်,လဝ်;လခတ်;ခလ;ဝျး။- လဝ်;ဂုဝ်;။ လဝ်;
 ဂုဝ်;။ ဂုဝ်;ချးတေဂ္ဂုတ်;ထိုင်တောင်းလူတောင်းလီဝ်;ချး
 ယပ်။ မိုဝ်;ကခင်ဝျးခခင်,ခခင်လိုင်။ မခင်းလဝ်;ဂျး
 လုဂ်;သေယပ် သင်,သုခခင်လုမ်း ကိုဂ်,တင်း လီင်း
 ခခင်မိုဝ်,ခခင်လိုင်းခခင်ခခင်ခလ; လုမ်းလီင်ထာတ်,
 ယီခခင်ပင်,လိုခခင်း ခခင်လီမျးဂမ်းလီဝ်;ကောျ။
 ၂၅ မခင်းလဝ်;ဂျးထာမ်ခလ;ဝျး။- တင်းယုမ်,မာတ်;
 သုမီးဂျးလုံ။ ဝျးခခင်,ခခင်ခလ; ခပ်ခခင်ဂုပ်ခေ,
 ကမ်းခေ,လုင်လခင်သေယပ် ကောျခခင်းခလ;ဂေ,
 ခခင်းလခတ်;ကခင်ခလ;ဝျး။- ကောျခခင်ပီခခင်ဖုးလုံ။
 မခင်းသင်,သုခခင်ခခင်တင်းလုမ်းခလ; ခပ်ဂျး ထွမ်,
 ကပ်ခွမ်းမခင်းလုင်ပေ,။ ဝျးခခင်,ခခင်ကောျ။

ဂျးဂုခခင်းဖီဂျးခပ်;ဂျးခခင်း

၂၆ ခပ်ခခင် ခခင်းဂျ,ဂ္ဂုတ်;ထိုင်ဂျးတီး မိုင်းဂျ,တရ
 ကခင်မီးတီးဖခင်,ခခင်ခခင်,ခခင်းတင်း မိုင်းဂျ,လီ
 ၂၇ ခလ; ခခင်သေယပ်။ မိုဝ်;ကခင်မခင်းလဝ်;ခခင်း
 ခခင်းဂျ,ဂျးခခိုင်ဂုင်းလိုင် ဂုခခင်းခခင်ကောျခခင်းကခင်
 ဖီဂျးခပ်;ဂိုဝ်;ခေ, ကမ်,ခခင်းခခင်း ကမ်,ယု,ခခင်းဂိုခခင်း
 လောင်းယု,ဂျးခခင်းသောင်းခခင်းခခင် ကွမ်,မျးဂုပ့်ဂ္ဂုပ်
 ၂၈ တောင်းမခင်းလဝ်;ကောျ။ မိုဝ်;ကခင်မခင်းဂုခခင် လဝ်;
 ယေ,သု ခခင်လိုင် မခင်းခုပ့်မူပ်, ဂိုတ်;တင်းသီင်
 ကခင်ယု,ခေ, ဂ္ဂုင်သီခခင်,လဝ်;လခတ်;ခလ;ဝျး။-
 လဝ်;ယေ,သု လုဂ်;ဩးပီခခင်လဝ်; ကခင်သုင်ကခင်

၂၉ များတိုးပေး၊ သေပိုခန်း၊ ခေခခေတီး၊ ချား။ လင်းဂှင်း
 လာပံးသီင်၊ ဂခင်တင်းဂှင်း၊ ချားလှိုင်ခင်၊ ဂှိုင်ချား။ ခင်၊
 ဂှိုင် လင်းဂှင်းတင်းကမ်း၊ ခခင်း၊ လာဂှင်းခင်းသေးဂှင်း
 ချားလှိုင် ဂှင်းချားတွင်းပာခင်၊ တီးချားကျား။ ဝါးခင်၊
 ခခ်ကျား။ လွင်းဂှင်းလင်းလင်း၊ လာတင်းခေခခေလင်းမခင်း
 လင်းလံးမီးကမိင် ဂှ်း၊ ခခင်ဂှင်းဂှိုင်၊ ခခင် ကွတ်၊
 သေဂှ်းခင်းဂေ၊ ခခင်ဂှ်း၊ ကျား။ ခခင်ဂှ်းလံးတီး
 ကပ်မခင်းပွတ်ခေခေ၊ ယဝ်။ ပိတ်သမ့် ကပ်လှိုင်လိမ်း
 တင်းခူလှိုင်၊ တိခေမတ်၊ ခခင်၊ ခလး၊ ဂှ်းခမ်း၊ တူဂှ်းဂီခင်း
 ယူ၊ သေကျား မခင်းတိုတ်လှိုင်လိမ်းခါတတ်၊ ခလး၊ ခခင်
 ဂှ်းခခင် ဂေ၊ မခင်းဂှ်း၊ ယူ၊ ဂှ်းခင်းထိုခခင်၊ ကျား။
 ၃၀ လင်းယေ၊ သု ဂေ၊ ထာမ်မခင်းခလး၊ ဝါး- မှ်းမီးလှိုင်
 လှိုင်ခင်၊ ဂှိုင်၊ မှ်းဂှ်းခင်းဝါးခင်၊ ခခင်လှိုင် ပိုင်းဂှ်း
 ခခင်၊ ခခင်ခေ၊ ခခင်းမခင်းခခင်ခလး၊ မခင်း
 ဂေ၊ လင်းလင်း၊ ဝါး- လှိုင်ခင်းဂှ်းပီခင် လေ၊ ဂျိုင်၊
 ၃၁ ချားကျား။ ဝါးခင်၊ ခခင်သေယဝ်။ ခခင်၊ ဂှိုင်မခင်းလင်း
 တင်းကမ်း၊ ဂေ၊ ခခင်ကွတ်၊ ပီတီး၊ ဂှ်း၊ ဂှ်းတီးဂှ်းခင်း
 လှိုင်
 ကခင်လမ်း၊ သေပိုခန်း၊ ခခင်လှိုင် ခပ်တွင်းပာခင်၊
 ၃၂ မခင်းလင်းကျား။ ဂှ်းတီးခခင် မီးခခင်မူခခင်ခေ၊
 ဂီခင်ယူ၊ ဂှ်းခခင်လှိုင်ကျား။ ခခင်ဂှ်းလှိုင်ခခင် သမ့်
 ခိုခင်းတွင်းပာခင်၊ ခလး၊ ဝါး- ပခင်ကခွင် ဂှ်းဂှ်းချား
 လံး၊ ဂှ်းခင်း၊ ဂှ်းခင်းခခင်မူလှိုင်ခခင်သေဂှ်းခင်း၊ မှ်း
 ကခင်ဝါးခင်၊ ခခင်လှိုင် မခင်းလင်းဂေ၊ ပခင်ကခွင်
 ၃၃ ခပ်ကျား။ ခခင်ဂှ်းခခင် ဂေ၊ ကွတ်၊ သေဂှ်းခင်း
 ဂှ်းခင်းဂေ၊ ခခင်ဂှ်း၊ သေယဝ် ဂှ်းခင်း၊ ဂှ်းခင်းခခင်
 လှိုင်ခခင်ခခင်ခလး၊ ခခင်မူလှိုင်ခခင် ခခင်၊ လိမ်းလှိုင်
 ဂှ်း၊ ခခင်၊ လင်းခလး၊ ဂီခင်ခခင်ဂှ်းခင်းခခင်ခခင်
 ၃၄ တာ်တင်းမူတင်းကျား။ မှ်းဂှ်းခင်းဂှ်းခင်းလိင်မူတင်း
 လံး ဂှ်းခင်းလှိုင်၊ ခခင်၊ မှ်း၊ လာတင်းလှိုင်ခခင် ဂှ်းခင်း
 ဝါးခင်း
 ခင်းပီခင်းလှိုင်ခခင်ယဝ်လင်း၊ ဂှ်းခင်းခခင်ခေ၊ ဂေ၊
 ကွတ်၊ မှ်းဂှ်းလံး၊ တူလှိုင်လံး၊ ဂှ်းခင်း လှိုင်၊ တင်းကခင်
 ၃၅ ပီခင်မေးခခင်ကျား။ မှ်းဂှ်းခင်း ခပ်ခခင်မေးဂှ်းတီး
 လင်းယေ၊ သု ခလးလံးဂှ်းခခင်ကျားခခင်၊ ဂှ်း၊
 ယဝ်ခခင် ခခင်၊ ခခင်ခင်းလိင်ယူ၊ ခလး၊ မီးလှိုင်ကခင်
 လိကခင်ခခင် ခခင်၊ ယူ၊ ဂှ်းတီးဂှ်းခင်းတိခခင် လင်း
 ၃၆ ယေ၊ သု ခခင်လှိုင် ခပ်ဂှ်းခခင်ကျား။ ခပ်လှိုင်
 ကခင်လံး၊ ဂှ်းခင်းယဝ်ခခင် သမ့်သိုဝ်၊ မှ်း၊ လာတင်း
 လှိုင်၊ ဂှ်းခင်းခခင်ခခင် ပီခင်ဂှ်းခင်းလိင်ခခင်ခခင်
 မေးလှိုင်ခခင်၊ ဂှ်းခခင် တီးခပ်လှိုင်ကခင်မေးတူဂှ်း
 လိုခင်းလှိုင်ခခင်ကျား။
 ၃၇ ဂှ်းခင်း မှ်းဂှ်း၊ တရ တင်းလံး၊ မီးလှိုင်ကခင်ဂှ်းခခင်
 လှိုင်လင်းခလး၊ ခပ်တွင်းပာခင်၊ မခင်းလင်းဂှ်းမခင်း
 လင်းကွတ်၊ သေဂှ်းခင်းမှ်းခခင်ဂှ်း၊ ကျား။ မခင်းလင်း

၃၈ ဂေ၊ ခခင်၊ ဂှ်းခင်းမှ်းခင်းသေယဝ် ခိုခင်းမှ်းခင်း၊ ကျား။
 ၃၉ ဂေ၊ ကခင်ခခင်၊ ခခင်၊ ခခင် တွင်းပာခင်၊ ယွမ်းကခွင်
 ဂှ်းလံးလှိုင်မခင်းလင်းခလး၊ လင်းယေ၊ သု ဂေ၊ ဂှ်း
 မခင်းဂှ်း၊ ခလး၊ ဝါး- မှ်းခိုခင်းမှ်းခင်း၊ ဂှ်းတီးဂှ်းခင်း
 ပုခင်းတူ။ ခခင်ပခင်လားခခင်ခခင်လှိုင်၊ ကခင်ခခင်
 ပီခင်လင်း ဂှ်းတီးဂေ၊ ခခင်၊ ယွမ်း၊ သေ၊ ထာမ်၊ ဂှ်း
 ကခင်ဝါးခခင်တီးခပ်တူ။ မှ်းဂှ်းခင်းဝါးခင်၊ ခခင်
 လှိုင် ဂေ၊ ခခင်ဂေ၊ ကွတ်၊ သေဂှ်းတီးခခင်ဂှ်း၊ သေ
 ယဝ် မှ်း၊ လာတင်းလှိုင်၊ ကခင် လင်းယေ၊ သုဂှ်းတီး
 ဂေ၊ ခခင်၊ ယွမ်း၊ သေ၊ ထာမ်၊ ဂှ်းခခင် ဂှ်းခင်းပီခင်း
 တင်းပီခင်းကျား။

ဂှ်းခင်းပီခင်းတင်းဂှ်းခင်းတာ်

၄၀ လင်းယေ၊ သု ခိုခင်းမှ်းခင်း၊ သေယဝ် ဂှ်းခင်းလှိုင်
 တုမ်တင်းလံး၊ မှ်းထာမ်မခင်းလင်းယူ၊ ခလး၊ မီးတင်း
 လှိုင်ကခင်ခခင်လှိုင်ခခင်ခခင်၊ ဂှ်းတင်းကပ်မခင်းလင်း
 ၄၁ ကျား။ မှ်းခခင် ဂှ်းခင်းဂေ၊ ခခင်၊ ကခင်လံးလှိုင်
 ယူ၊ ဂှ်းဂှ်း၊ ကခင်ပီခင်ခခင်၊ လှိုင်၊ ဂေ၊ ခခင်
 မခင်းမီးလှိုင်၊ ယိုခင်းဂေ၊ လိင် ကခင်ကခင်းလံးလံး
 သွင်ပီခင်းခခင်၊ ပီခင်တင်းပီခင်လင်းတင်းတာ်ကျား။
 မခင်းမေးခခင်မူ၊ ဂှ်းတီးဂှ်းခင်းတိခခင် လင်းယေ၊ သု
 သေ ယဝ် တွင်းပာခင်၊ ဂှ်းခင်းလင်းဂှ်း၊ ဂှ်းတီးဂှ်းခင်း
 ၄၂ ကျား။ ခခင်မှ်းခင်းဂှ်းခင်းလင်းဂှ်း၊ ယူ၊ ခခင်လှိုင်
 ဂှ်းခင်းလှိုင်ခခင်တုမ်တင်းလံး၊ ကခင်၊ လှိုင်ခခင်တိုတ်
 ၄၃ မခင်းလင်းယူ၊ ကျား။ ဂှ်းခခင် ခခင်ယိုခင်းကခင်
 လင်းတင်းပီခင်လှိုင်ထွတ်၊ လံးလံးလှိုင်ခခင်တိခခင်
 တိခခင်ခခင်ခခင်ခခင်၊ မခင်းပခင်ကခင်လှိုင်၊ မခင်းတီး
 မေးယူ၊ တေ၊ ထိုင်လှိုင်ထာမ်ခခင်၊ သိုဝ်၊ မူတင်းဂှ်း
 တင်းသိုဝ်၊ တင်းမူတင်းယဝ်သေဂေ၊ ယူ၊ ကခင်၊ ဂှ်း
 ၄၄ ကခင်၊ ခခင်လံးခခင်၊ မခင်းမေးဂှ်းတီးခခင်၊ လင်းခခင်း
 လင်းသေယဝ် တိုတ်ယိုဝ်ပုခင်းမခင်းလင်းကျား။
 မှ်းခခင်ခခင်လိင် တင်းပီခင်လှိုင်ထွတ်၊ မခင်း ဂှ်း
 ၄၅ ဂှ်းခင်းလိင်ကျား။ လင်းယေ၊ သု ဂေ၊ ထာမ်ဝါး-
 ခခင်လှိုင်ခခင်ယိုဝ်ယိုဝ်ခခင်၊ ဝါးခင်၊ ခခင်ခခင်၊ ဂှ်းခင်း
 တင်းသိုဝ်၊ တင်းလှိုင်ကျား ခိုခင်းတွင်၊ လာတင်းဂှ်း
 ခခင်တူဂှ်းခခင်ခခင်ခခင်ကျား။ ယေ၊ တရ ကခင်၊ တင်း
 ခပ်လှိုင်ကခင်မီးလှိုင်ခခင်ခခင်တင်းမခင်းလင်း လှိုင်
 ခခင်ကျားလင်းလားခခင်၊ လင်းယေ၊ ဝါး- လင်းဂှ်း။ ဂှ်းခင်း
 လှိုင်ခခင်ခခင်ခခင်ခခင်၊ ခခင်တိုတ်ခခင်လင်းလင်းယူ၊
 ခလး၊ လင်းဂှ်းသမ့်ထာမ် ခခင်လှိုင်ခခင်ယိုဝ်ယိုဝ်ခခင်။
 ၄၆ ဝါးခင်၊ ခခင်ချား။ မှ်းဂှ်းခင်းဝါးခင်၊ ခခင်လှိုင် လင်း
 ယေ၊ သု ဂေ၊ လာတင်းခလး၊ ဝါး- ဂေ၊ ခခင်ခခင်တိုတ်ယိုဝ်
 ခပ်ယဝ်။ ဂှ်းခခင်ခခင်ခခင်ခခင်ခခင်ခခင်၊ သေဂှ်း
 ၄၇ ခခင်းဂှ်း၊ ယဝ်။ ဝါးခင်၊ ခခင်ကျား။ ခခင်ယိုခင်းခခင်

ကျေး မိုဝ်းကဆင်ဂူလွင်ကဆင် မဆင်းကမ်၊ယူ၊တီတ်၊
 မိပ်းလံးယဝ်းဆင်လိုင် မဆင်းသဆင်၊ဝံယူ၊သေခလး
 မးတီးမဆင်းလဝ်းယဝ်းလင်၊ ခုပ်မူပ်၊ခလးလဝ်းလတ်း
 လွင်ကဆင် မဆင်းလံးတိုဝ်းယိပ်း ပူးဆုဝ်းမဆင်းလဝ်း
 ရွပ်းဂိုဝ်းလွင်သင် ကိတ်၊တင်း လွင်ကဆင် တင်း
 ပီဆင်မဆင်းဂုာ်ခိဆင်းဂမ်းလိဝ်ဆင် ဂးတီး၊ဇာ၊ခေး
 ၄၈ ဂူဆင်းတင်းသီင်းတင်းလူင်ကျေး။ မဆင်းလဝ်းကျေး
 လတ်းတီး၊ခမးယိင်းခဆင်ခလးဝး၊- လုဂ်းယိင်း
 ဂပ်ဂိုလ်း။ ယု၊ပေမံးလုံ။ တင်းယုမ်၊မတ်းမိုး
 ၄၉ ဂိုတ်းဂိုဝ်းဂုာ်ခိဆင်းယဝ်။ ဂု၊ခိမ်ခိမ်တု၊ ဝးခင်၊
 ခင်ကျေး။ ခင်းမိုဝ်းကဆင်မဆင်းလဝ်း လတ်းလိုင်
 ခင်၊ခဆင်ယူ၊ခဆင်လိုင် ဂူဆင်းကျေးခိုင် လုဂ်သေ
 ဂးတီးဂိုဝ်းခဂ၊လရွပ်းကျေးတြး ရွတ်းမးခလး
 လတ်းဝး၊- လုဂ်းယိင်းလဝ်းဂုဝ်း တံ၊ဂု၊ယဝ်။
 ယု၊ပေပဆင်တုဂ်းတီး၊တြးလဝ်းခးယဝ်။ ဝးခင်၊
 ၅၀ ခင်ကျေး။ မိုဝ်းကဆင် လဝ်းယေ၊သုခင်းခင်းခဆင်
 လိုင် မဆင်းလဝ်းလတ်းတီးခဂ၊လရွပ်းကျေးတြး
 ခဆင်ခလးဝး၊- ယု၊ပေမံးလုံ။ မီးလုံကဆင်ယုမ်၊
 မတ်းဂုလ်းတု၊။ ပေးမီးလိုင်မဆင်းတင်းဂင်းလွတ်း
 တင်းယေတင်းတံယူ၊ကျေး။ ဝးခင်၊ခင်ကျေး။
 ၅၁ မိုဝ်းကဆင်မဆင်းလဝ်း ရွတ်းထိုင်ဂးတီးဂိုဝ်းခဆင်
 လိုင် လိုင်သေ ပေ၊တရ ကိတ်၊တင်း ယုဝ်းဂုာ်ခင်၊
 တင်း ယု၊ဂုဝ် တင်း ပေးခမးလုဂ်းကွဆင်၊ခဆင်
 မဆင်းလဝ်းကမ်၊ပဆင်ဂိုဝ်းဗုဂ်းလုံ ခင်းဂးခင်းလုဂ်းသေ
 ၅၂ ကျေး။ ဂူဆင်းတင်းသီင်းတင်းလူင် ဂိုတ်းသီင်းဂွင်သီင်း
 ဂိုဝ်းယူ၊ခလး မဆင်းလဝ်းကျေးလတ်းခလးဝး၊-
 ယု၊ပေဂွင်ပေဂိုဝ်း။ လုဂ်းကွဆင်၊ခင်တံယဝ်ကမ်၊လုံ။
 ၅၃ မဆင်းခဆင်လဝ်းယူ၊ဂုလ်း။ ဝးခင်၊ခင်ကျေး။ ခပ်
 ကွဆင်ဂဆင်ဂိုတ်းပျာဂ်းဂိုတ်းဂုဝ်မဆင်းလဝ်း ပိုဝ်းကဆင်
 ခပ်ဂူ လွင်ကဆင် လုဂ်းကွဆင်၊ခဆင် ပေးတံယဝ်
 ၅၄ ခဆင်ကျေး။ မဆင်းလဝ်း ဂိုဝ်းခပ်တင်းသီင်းတင်းလူင်
 ကွဂ်၊ဂု၊ဂးခင်းသေယဝ် မဆင်းလဝ်း ယိပ်းမိုဝ်း
 လုဂ်းကွဆင်၊ခဆင်သေခလး ရွင်ဝး၊- လုဂ်းယိင်း
 ကွဆင်၊ဂိုလ်း။ လုဂ်တု၊ မိုဝ်းကဆင်ဝးခင်၊ခင်
 လိုင်။ ဝိလုံလ်၊မဆင်းခိဆင်းမးခလး လုဂ်းကွဆင်၊ခဆင်
 ၅၅ လုဂ်ဂမ်းလိဝ်ကျေး။ မဆင်းလဝ်းကျေး မီးကမ်ခင်လး
 ဝး၊- ပဆင်တင်းဂိဆင်တီးမဆင်းတု၊ ဝးခင်၊ခင်
 ကျေး။ ပေးခမးမဆင်းခင်လုံယုင်းလုံယူ၊ကျေး။
 ၅၆ ခင်၊ဂိုဝ်းတင်းကမ်၊မွဂ်၊လတ်း လွင်တီးဂိုဝ်းခဆင်
 တီး၊ဗုဂ်းလုံသေကျေးသေဂူဆင်းလိုင် မဆင်းလဝ်း ပိင်း
 ဂုာ်ဝ်းဂိုဝ်းခပ်ကျေး။

၉

လဝ်းယေ၊သု
ပွဲ၊လုံတခပးလဝ်းသိပ်းသွင်ပးဂု၊

- ၁ မဆင်းလဝ်း ဂိုဝ်းတခပးလဝ်းသိပ်းသွင်ပး လူဂဆင်တုမ်
 ဂဆင်ယဝ်လင်၊ ကာပ်ပဆင်တခင်းခင်းကဆင်ခပဆင်၊
 ဗီဂိုဝ်းတင်းလံ ကိတ်၊တင်း ကဆင်တခင်းခင်း ပုဆင်
 လွင်ခင်၊ဂိုဝ် တဂ်းဂိုတ်းဂိုဝ်းတင်းခင်းတင်းပီဆင်တင်း
 လံဂိုဝ်းခင်းခဆင် တီးခပ်ကျေး။
- ၂ မဆင်းလဝ်း ပွဲ၊လုံခပ်ဂု၊ ဂိုဝ်းလံးကျေးလတ်း လွင်
 မိုဝ်းတြးပီဆင်လဝ်း ကိတ်၊တင်း ဂိုတ်းဂိုဝ်းဂူဆင်းခင်းဂူဆင်း
 ပီဆင်တင်းလံဂတ်းယိဆင်ချမ်းသု၊ကျေး။
- ၃ မဆင်းလဝ်းသင်၊လတ်းခပ်ခလးဝး၊- ပုဆင်ကဆင်
 တဂ်းဂု၊လိုင် သုယု၊ပေကပ်ဂးသင်သေလိုင်သေ
 ပိုင်ဂု၊။ ယု၊ပေကပ်ခွဆင်တု၊ ထိုင်ပး။ ခပ်၊မုဆင်း၊
 ဝိုဆင်းတွင်းခလးဂု၊။ သိုဝ်းသွင်ဗုဆင်ကျေးယု၊ပေ
- ၄ ပး။ ခပ်၊ဂးခင်းဂိုဝ်းလုံသေကမ်၊ဝး လုဂ်းကဆင်
 ကမ်၊ပီ၊ကွဂ်၊ဂု၊သေတီးခဆင်လိုင် ယု၊ဂးတီးဂိုဝ်းခင်း
- ၅ ခဆင်တု၊။ ဗုဂ်းလုံသေကမ်၊ဝး ခပ်လိုင်ကဆင်ကမ်၊
 ဂုဝ်တင်းကပ်သုခဆင် မိုဝ်းကဆင်သုကွဂ်၊သေဂးခင်း
 ဝိုင်းခဆင် ဂု၊ယူ၊ခဆင်လိုင် တု၊တေပီဆင်သါဂ်း
 သေ၊တီးခပ်ခဆင် သဆင်၊မုဆင်းလိဆင် ကဆင်လဝ်း
- ၆ တိဆင်သုခဆင်ပီတ်းတု၊ ဝးခင်၊ခင်ကျေး။ ခပ်
 ကျေးကွဂ်၊ဂု၊ခလးလိပ်း ဂးခင်းဝါခင်းခင်းဝိုင်းတင်း
 လံခလး ကျေးလတ်းတြးသတင်းသိုဝ်းပျေ၊ဂိုဝ်း
 တင်းခင်းတင်းပီဆင်တင်းလံဂိုဝ်းခင်း ဂူတီးဂူလိဆင်
 ကျေး။
- ၇ လဝ်းဗုဂ်၊ဂု၊လုံ ဝိုဆင်းလွင်တင်းကဆင်ပီဆင်မး
 တင်းသီင်းတင်းလူင်လိုင်ခဆင်ခလး မီးတင်းကဆင်
 ခံးလုံဂုဆင်လုံယူ၊ကျေး။ လွင်မဆင်းလမ်း ဂူဆင်းဂမ်း
 ဗွင်းဝး၊- ယုဝ်းဂုာ်ခင်၊ လုဂ်းဂးတင်းတံခိုဆင်း
- ၈ လိပ်းမးယဝ်။ ဝးခင်၊ခင်ကျေး။ ဂမ်းဗွင်းသမ့်
 ဝး၊-ကေးလိယ ပေးမးယဝ်ဝးခင်၊ခင်ကျေး။
 ဂမ်းဗွင်းသမ့်ဝး၊- ပရေးဗီတ်း ကွဆင်းတင်း
 လိုင်ခဆင်သေပးပးလုဂ်းခိုဆင်းမးယဝ်။ ဝးခင်၊
 ၉ ခင်ကျေး။ ခုဆင်ဂု၊လုံ ကျေးလတ်းခလးဝး၊-
 ဂပ်လံးတိပ်းဂူဝ် ယုဝ်းဂုာ်ခင်၊ ယဝ်။ ကျေးကဆင်ဂပ်
 လံးဝိုင်းသတင်းသီင်းခပ်၊ လွင်မဆင်းထာဆင်၊ခို
 ခဆင် ပီဆင်ဗုဂ်းလုံ။ ဝးခင်၊ခင်ခလး။ ဂျာမ်၊ဂု၊ဂိုဝ်း
 လံးထုဝ်းဂုဆင် လဝ်းယေ၊သု ကျေး။

ရှာင်းဖောင်ထင်းယေ၊ သူလီၤဂ်းလံး

၂၈ တံးသေ မခင်းထင်း လၢတ်းထိုင်ခင်၊ ခခေယဝ်
 ပုခင်ပိတ်၊ ဝခင်းထင်းထိုင်ထိုင် ထင်းယေ၊ သူ ရှင်ကပ်
 ပေ၊ တရ၊ ယုတ်းဂှၢ်ခင်၊ တင်း ယု၊ ရှင် ခလးခိုခင်း
 ၂၉ ရှၢ်ဂးခိုဝ်လွံ ရှၢ်လံးသူးတွင်းကျေး။ ခင်းမိုဝ်းကခင်
 မခင်းထင်းသူးတွင်းယု၊ ခခေထိုင် ခေးမခင်းထင်း
 မီးရှာင်းဖောင်ကခင်လၢတ်းလံးခလး ခုတ်းခင်းမခင်း
 ထင်းကျေး ဗိုၣ်၊ ခပ်ရှိုဝ်းလီၤခင်း မိုခင်ခင်၊ ဗေၣ်မိတ်
 ၃၀ ကျေး။ ရှၢ်ခင်းသွင်ကျေး ကခင်ပိတ် မုတ်းသေ၊ တင်း
 ၃၁ ကေးလိယ ခေးပုးတင်းမုတ်းသေခလး ပေးမုး
 သေယဝ် လၢတ်းကျေး၊ ခခေတင်းမခင်းထင်း လွင်
 ကခင်မခင်းထင်းထင်းထင်းလံးခခေ၊ တံးဂးခင်း ဝီၤ
 ၃၂ ယေ၊ ရှၢ်သလီၤမိတ်၊ ခခေကျေး။ ပေ၊ တရ တင်းခပ်
 ထိုင်ကခင် မီးယု၊ လုတ်းကခင်တင်းမခင်းထိုင်ခခေ
 မၢ်၊ တုတ်းခင်းခေးခလး ငပ်ခင်းယု၊ ကျေး။
 မိုဝ်းကခင်တိုခင်း၊ ရှၢ်တုတ်းမုးခခေ ခပ်လံးဂှၢ်ခင်
 သေမခင်းထင်း ကိတ်၊ တင်းရှၢ်ခင်းသွင်ကျေး ကခင်
 လုတ်းယု၊ လုတ်းကခင်တင်းမခင်းထင်းခခေကျေး။
 ၃၃ ခင်းမိုဝ်းကခင် သွင်ကျေးခခေ ဖေတ်၊ သေဂးတီး
 မခင်းထင်းရှၢ်ယဝ်ခခေထိုင် ပေ၊ တရ လင်းလၢတ်း
 တီး ထင်းယေ၊ သူ ခလးဝုး- ထင်းဂှၢ်ခင်း၊ ဂးတီးခို
 ပိတ်ကခင်လီၤ ပုခင်းကခင်ဂှၢ်ခင်းတင်းယု၊ ခေးကျေး။
 ရှၢ်ဂှၢ်ခင်းလံးဂှၢ်ခင်းသုမိတ်သၢမ်လင် ပုခင်းထင်းဂှၢ်ခင်း
 လင်ခိုခင်း ပုခင်းမုတ်းသေ၊ လင်ခိုခင်း ပုခင်းကျေးလိယ
 လင်ခိုခင်း သေဂှၢ်ခင်း၊ ဝုးခခေ မခင်းရှင်လုတ်း
 ခလးထင်းလင်းလၢတ်းထိုင်ခင်၊ ခခေကျေး။
 ၃၄ ခင်းမိုဝ်းကခင် မခင်းလၢတ်းထိုင်ခင်၊ ခခေယု၊ ခခေ
 မွတ်း၊ ရှၢ်ခင်းမိုဝ်းခပ်ခလးခပ်လံးဂှၢ်ခင်း မုတ်းသေ၊ ကိတ်၊
 တင်း ကေးလိယ ခပ်ရှၢ်ဂးခင်းမွတ်း၊ ရှၢ်ခင်းယု၊ ခခေ
 ၃၅ ခပ်မီးတင်းကခင်ရှင်ခေးကျေး။ ဂှၢ်ခင်းခခေ သီၣ်
 ပိတ်မုးဂးခင်းမွတ်း၊ ရှၢ်ခင်းခခေခလးဝုး- ကျေး
 ပိတ်လုတ်းဂပ် ကခင်ဂပ်လုတ်းဂိတ်းကခင်ခခေကျေး။
 ၃၆ ထွမ်း၊ ကပ်ရှၢ်ခင်းမခင်းတု၊ ဝုးခခေ၊ ခခေကျေး။ မိုဝ်း
 ကခင်သီၣ်ထင်းပိတ်မုးခခေ ဂးတီးခခေ လံးဂှၢ်ခင်း
 ထင်းယေ၊ သူ ပုးလိတ်လုတ်းကျေး။ မိုဝ်းဝခင်းခခေ
 ခပ်ယု၊ တိတ်၊ တိတ်၊ ခလး ကခင်၊ လၢတ်းလွင်တင်း
 ကခင်ခပ်လံးဂှၢ်ခင်းခခေသေထိုင်သေပိုင် ဂးတီး
 ဖူးလုတ်းသေကျေးသေဂှၢ်ခင်း။

ထင်းယေ၊ သူ

ရှၢ်လုတ်းကခင်၊ ဗီၣ်ခင်းရှၢ်ခင်း

၃၇ ခင်းဝခင်းမိုဝ်းခင်း၊ မိုဝ်းကခင်ခပ်လုတ်းသေကျေးခိုဝ်လွံ
 မုးခခေ ရှၢ်ခင်းလုတ်းတုတ်းခခေမိတ်၊ မုးဂှၢ်ရှၢ်
 ၃၈ တင်းမခင်းထင်းကျေး။ ရှၢ်ခင်းကခင်ပုးခင်းရှၢ်ခင်းလု

ရှၢ်ခင်းတုတ်းထိုင်ခင်းခခေကျေးခိုဝ်း ရှၢ်ခင်းခခေ၊ ခလးဝုး-
 ၃၉ သြၢ်၊ ထင်း၊ ဂပ်ခေးတွင်းပခင်းရှၢ်ခင်းထင်းတုတ်း
 လုတ်းလံးဂှၢ်ခင်းသေဂှၢ်ခင်း။ ဂပ်ခေးမီးလုတ်းလံး
 ကျေးလိတ်လုတ်းခေးကျေး။ ဗီၣ် တိုကပ်မခင်းခလး
 မခင်းထင်းရှၢ်ခင်းသေယဝ် ဂိတ်းခင်းရှၢ်ခင်းတုတ်း
 တင်းခင်း တေးထိုင်ဂှၢ်ခင်း ပုတ်းကခင်၊ သုတ်းယု၊ ခေး
 ကျေး။ ဗီၣ်ခခေ ခင်းလၢတ်းခင်းသေးမခင်းခေး
 လုတ်းလၢင်ခလး ကခင်၊ ယပ်၊ ကခင်၊ ယီၣ်ခင်းခေး၊ ခေး
 ၄၀ ကျေး။ ပိတ်သမိတ် ဂပ်ခေးတွင်းပခင်း၊ တပေးထင်းဂှၢ်ခင်း
 ခပ် ရှၢ်ခင်းကျေးဗီၣ်ခခေကခင်၊ ပိတ်သေကျေး ခပ်
 ကခင်၊ တတ်းခိုခင်းလံးခေး၊ ဝုးခခေ၊ ခခေကျေး။
 ၄၁ ထင်းယေ၊ သူ ကျေးခိုခင်းလၢတ်းခလးဝုး- ရှၢ်ခင်း
 မိတ်ကခင်ကခင်၊ မီးတင်းယုမိတ်၊ မတ်းခလး ထင်းခံ
 ပုတ်းခင်းရှၢ်ခင်း၊ ဂပ်တင်းလံးယု၊ လုတ်းကခင်တင်းသု
 လံးခင်းလံးခင်း။ တင်းလံးယုခင်းခခေ၊ သုလံးခင်းလံး
 မိုဝ်း။ ကပ်လုတ်းလံးမုးတီးဂပ်တု၊ ဝုးခခေ၊ ခခေ
 ၄၂ ကျေး။ ခင်းမိုဝ်းကခင်မခင်းယင်းတိုဝ်းမုးယု၊ ခခေ
 ထိုင် ဗီၣ်ခခေ ရှၢ်ခင်းလုတ်းရှၢ်ခင်းခိုဝ်လိတ်ခလး
 ဂိတ်းခင်းရှၢ်ခင်းကျေး။ ထင်းယေ၊ သူ ကျေးသုတ်းမုးဗီၣ်ခခေ
 ကခင်ရှၢ်ခင်းရှၢ်ခင်းခခေသေယဝ် ရှၢ်ခင်းကခင်၊ ခခေ
 လံးဂှၢ်ခင်းယီၣ်ခင်းသု၊ ယဝ်ထင်၊ ကပ်မခင်းကပ်
 ၄၃ ပခင်းတီးပေးမခင်းကျေး။ ရှၢ်ခင်းတင်းသီၣ်တင်းလုတ်း
 ထိုင်ခခေ လံးဂှၢ်ခင်းမုးတုတ်းခင်းဗြဲပိတ်ထင်း
 ခလး မီးတင်းကခင်ရှၢ်ခင်းလုတ်းလုတ်းကျေးလုတ်းလၢင်
 ကျေး။ ခင်းမိုဝ်းကခင် ရှၢ်ခင်းတင်းသီၣ်တင်းလုတ်း
 ကခင် လွင်တင်းကခင် ထင်းယေ၊ သူဂှၢ်ခင်းတင်း
 သီၣ်တင်းလုတ်းထိုင်ခခေယု၊ ခခေထိုင်။ မခင်းထင်း
 ၄၄ လၢတ်းတီးတပေးထင်းတင်းလံးခလးဝုး- သူ
 ထွမ်း၊ ရှၢ်ခင်းဂပ်ခင်းခလး တွင်းဝုတ်း။ လုတ်းရှၢ်ခင်း ထင်း
 တင်းလံးခခေ၊ တင်းကခင်ကပ်ရှၢ်ခင်းမိုဝ်းရှၢ်ခင်း
 ၄၅ တင်းလံးယဝ်။ ဝုးခခေ၊ ခခေကျေး။ ကထိတ်းခပ၊
 ရှၢ်ခင်းမခင်းထင်းခခေ ကခင်၊ ပေးကခင်၊ ကခင်၊ ခလး
 သီၣ်၊ ဝုတ်းခင်းခင်းတေးထိုင်ဂှၢ်ခင်းထင်းပေးခပ်
 ကခင်၊ ရှၢ်ခင်းလီၤကျေး။ လွင်ကထိတ်းခပ၊ ခခေ
 ကျေး ခပ်ကခင်၊ ရှၢ်ခင်းလင်းရှၢ်ခင်းထင်းခင်းထင်း။

ကျေးလုတ်းယု၊ မုးတုတ်းသေပိုခင်း

၄၆ မိုဝ်းခခေ ခပ်ကျေးခိုဝ်းခလးကျေးခိုဝ်း လၢတ်း
 ခခေထိုင်ကခင်လုတ်းလွင်ကခင်ဝုး ဂးခင်းခပ်ခခေ
 ဖူးလုတ်းယု၊ မုးတုတ်းသေပိုခင်း ကခင်ဝုးခခေကျေး။
 ၄၇ ထင်းယေ၊ သူ ရှၢ်ခင်းတင်းရှၢ်ခင်း၊ တင်းပွင်ခပ်ခခေ
 ခလး မခင်းထင်း ကပ်လုတ်းကခင်၊ ကျေးခိုဝ်း မုးဝုတ်း
 ဂှၢ်ခင်းမခင်းထင်းယဝ်ထင်၊ လၢတ်းတီးခပ်
 ခလးဝုး- ဖူးလုတ်းသေကခင်၊ ဝုး ကျေးကခင်ကိတ်ပိုင်

၄၈ လိုင်းသိင်္ဂင်သေဇလ; ဂုဏ်တုင်းကပ်လုန်းကွာခင်,ခန့်
 ၄၉ ခေခေ ဂျေခေခေ ဂုဏ်တုင်းကပ်ကော့။ ဂျေကခေ
 ဂုဏ်တုင်းကပ်ခေခေဂျေ; ဂုဏ်တုင်းကပ်ဂျေကခေပွဲ၊
 လှိုက်မးခေခေဂျေ။ လွင်းမခင်းလမ်း ဂျေကခေ
 လီဂ်ဂေ,ကော,မာင်းသေပိုခင်းဂျေခင်းသူခေခေခေ ပီခေ
 ဂျေကခေယှ,မျာတ်;သေပိုခင်းဂျေ။ ဝျးခေင်,ခေ
 ကော့။

၄၉ ယုင်းဂျေခေ, ဂျေလင်းလတ်;ဇလ;ဝျး- လင်း
 ဂုင်း၊ ဂုင်းခးလံ;ထုင်းလျးဂုခင်းဂျေခေခင်း မခင်း
 ကိုင်ပိုင်;လိုင်းသိင်္ဂင်လင်းသေဇလ; ဂျေ;ဗီဂျေ
 ကွတ်,ပီတ်;ယု,ခးဂျေ။ ပိုင်းကခေမခင်းကမ်,လှို
 ဂျေ ဂျေကခေ လွမ်းလုလှို;ဂခေတင်းဂုင်းခးခေခေဇလ;
 ၅၀ ဂုင်းခးခေဂျေခေခေမခင်းယု,ခးဂျေ။ မိုင်းကခေဝျး
 ခေင်,ခေခေခေ လင်းယေ,သူ ဂျေလတ်;တီးမခင်း
 ဇလ;ဝျး- ယု,ပေဂျေခေခေခေ။ ဂျေကခေကမ်,
 ခတ်;ဂခေတင်းသူခေခေမီးဗေ,သူဂျေ။ ဝျးခေင်,
 ၅၁ ခေခေဂျေ။ မခင်းလင်းခေခေ မိုင်းကခေ လမ်းတမ်း
 ထိုင်ဂျေတ်;ခိုင်,ကခေတမ်းလံ;ခါမ်, တင်းကခေကပ်
 ခိုခင်းဂျေ,ဂျေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
 လင်းဝံ,ခေဂျေလံ;ဂျေ,လှို;ဂျေ;တီး ဝီင်းယေ,ရုသ
 ၅၂ လီမ်, သိုင်းသိုင်းဂျေ။ မခင်းလင်းပွဲ,လှိုတခပလင်း
 ဂျေ,ဂျေခင်းဝါခင်းဂျေခင်းသမ,ရို ဝါခင်းခေခေ
 တင်းမခင်းလင်း ဂျေလံ;ခေဂျေခေခေခေခေခေခေ
 ၅၃ ကော့။ ပိုင်းကခေ မခင်းလင်းဝံ,ခေဂျေ,လှို ဝီင်း
 ယေ,ရုသလီမ်, သိုင်းသိုင်းယု,ဇလ; ဂျေခင်းဝါခင်း
 ၅၄ လိုင်းခေခေ ကမ်,ဂုဏ်တုင်းကပ်မခင်းလင်း။ တခပ
 မခင်းလင်းကခေပီခေ ယု,ဂုဏ် တင်း ယုင်းဂျေခေ,
 ခေခေ ဂုခေလွင်းတင်းခေခေသေယုဂ် လင်းလတ်;
 ဇလ;ဝျး- လင်းဂုင်း၊ မိုခေခေခေခေခေ, ကေးလိယ
 ဂျေတ်;ခေခေ လွင်,လင်းဂုင်းခွဲ;ဂုင်းခး ယုခင်းဂျေ
 ဗုတ်;တုင်းသေဂျေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
 လိုင်းခေခေပီတ်;ခးဂျေ။ မိုင်းကခေဝျးခေင်,ခေခေခေ
 ၅၅ လင်းယေ,သူ ဝံ,တုလှို;သေဇလ; သင်,သူခေခေခေ
 ၅၆ မျေခေခေ။ ဝံ;သေခေခေ ခပ်ကွတ်,ဂျေ,လှို;ဂျေ;တီး
 တင်,ဝါခင်းဂျေ။

ဂျေခေခေကခေလွမ်းပျးလင်လင်းယေ,သူ

၅၇ ခင်းမိုင်းကခေ ခပ်ယင်းတိုဂ် ဂျေ,လွမ်းတင်းယု,
 ခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
 ဂုင်း၊ ဂပ်ခးတမ်းလွမ်းလင်းဂုင်းဂျေ, ဂျေတီးကခေ
 လင်းဂုင်းဂျေ, ဂျေတီးဂျေလီခေခေခေခေခေခေခေ
 ၅၈ ခေင်,ခေခေဂျေ။ လင်းယေ,သူ ဂျေ လတ်;တီး
 မခင်းဇလ;ဝျး- မလိခေတင်းလံ ယင်းမီးဂျေ
 လိခေဂျေ။ ခေခေကခေမိခေဂျေခေခေခေခေခေခေခေ

လံဂျေ; ယင်းမီးဂုင်းဂျေ။ လုန်းဂုခင်းလမ်းတီး
 ကခေတမ်းဝါင်းဂုဏ်ယင်းကမ်,မီး ဝျးခေင်,ခေခေဂျေ။
 ၅၉ မခင်းလင်း လတ်;တီးဂုခင်းတင်,ဂျေဇလ;ဝျး-
 လွမ်းပျးလင်လင်တု။ မိုင်းကခေဝျးခေင်,ခေခေခေ
 ဂျေခေခေဂျေလင်းလတ်;ဇလ;ဝျး- လင်းဂုင်း၊
 ခေခင်းတေးပခေကခေခေ ဂျေဂပ်ခးလံ;ဂျေ, သင်းဂျေ
 ပေးဂပ်ခးဂျေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
 ၆၀ ခေင်,ခေခေခေခေ မခင်းလင်းဂျေဝျး၊ ဂျေဂုခင်းတံတင်း
 လံ သင်းဂျေ,ဂုခင်းတံခေခေ။ မွဲးလမ်း ဂျေ,ဇလ;
 ဂျေခေခေ,လတ်;လွင်းမိုင်းခေခေခေခေခေခေခေ
 ၆၁ ခေင်,ခေခေဂျေ။ ဂုခင်းတင်,ဂျေဂျေလင်းလတ်;
 ဇလ;ဝျး- လင်းဂုင်း၊ ဂပ်ခးတမ်းလွမ်းပျးလင်
 လင်းဂုင်းယု,ခးဂျေ။ ခင်းဝျးခေခေခေခေခေခေခေ
 တေးပခေကခေခေ ဂျေဂပ်ခးလံ;ဂျေ,တဂ်လတ်; ခပ်
 လိုင်းကခေဂိုတ်;ဂျေခေ,ယု,ဂျေခင်းဂျေခင်းဂပ်ခး
 ခေခေ
 ကွခေတင်းလှို;ခေခေ,ခး မိုင်းကခေဝျးခေင်,ခေခေခေ
 ၆၂ လင်းယေ,သူ ဂျေလတ်;တီးမခင်းဇလ;ဝျး- ဗု
 လှို;သေကမ်,ဝျး ဂျေကခေယပ်;ဂါခင်းထံဇလ; ဝံ,
 တုလှို;တင်းလင်ခေခေ ဂျေခေခေ ကမ်,ထိုင်းကမ်,
 တါခေ,ဂခေတင်းမိုင်းခေခေခေခေခေခေခေ ဝျးခေင်,ခေ
 ကော့။

၁၀

**လင်းယေ,သူ
ပွဲ,လှိုတခပလင်းလိတ်;သိမ်းဂျေဂျေ,**

၁ လိုခင်းခေခေ လင်းခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
 ဂျေ လိတ်;သိမ်းဂျေခေလ; ပွဲ,လှိုခေခေခေခေခေခေ
 မခင်းလင်း သွင်ဂျေယေ;လှိုခင်းသွင်ဂျေယေ;လှိုခင်း
 ဂျေတီးဝါခင်းဝီင်းဂျေတီးဂျေလီခေခေခေခေခေ
 ၂ တမ်းဂျေခေခေဂျေ။ မခင်းလင်း လတ်;တီးခေ
 ဇလ;ဝျး- ခင်းကခေလိပတ်,ခေခေ မီးခေခေခေ,
 ကော့။ ဂုခင်းပတ်,ခေခေခေ မီးခေ,ခေ,ဂျေ။
 ပိုင်းခေခေခေ ခေင်,ဂိုတ်;ပွဲ,လှိုဂုခင်းပတ်,ခေခေ
 ပုခင်းကခေတမ်းလံ;ပတ်,ခေခေခေခေခေခေခေ
 ၃ တီးလင်းခေခေတု။ ဂျေ,လွမ်းတင်းသူခေခေတု။
 ဂပ်ပွဲ,လှိုသူဂျေ, မိုခေခေခေခေခေခေ, ပွဲ,လှိုသူဂျေ,ဂျေခင်း
 ၄ ဗုတ်;မလှိုခေ,ခေခေဂျေ။ ယု,ပေပျးထိုင်ခေခေ
 ထိုင်ပျး၊ ခေခေခေခေခေ ခင်းမိုင်းကခေယင်းတိုဂ်
 လွမ်းတင်းယု,ခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
 ၅ လှို;သေဂျေ။ မိုင်းကခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
 ဝျး လတ်;ကွခေတင်းဝျး- ဂျေ,ဂျေတီးဂျေခင်းခေခေ
 ၆ မီးခေ,ဂလ,သေခေခေလှို;ဂျေ, ဝျးခေင်,ခေခေ။ ပေး
 ဂုခင်းခေ,ဂလ,မီးဂျေတီးဂျေခင်းခေခေခေခေခေ
 မင်,ဂလ,

မိုးထျ၊ဝရျကြေးလိုင် မိုးတက်လံးပုးတင်းလှိုသီင်း
သီင်း၊ ပုးတင်းရှိုင်လှိုသီင်းသီင်း၊ ပုးတင်းဂျးကခင်
ဂတ်ကခင်ခခင်သီင်းသီင်း၊ တင်းလုာခင်၊ဂျးကခင်မီး
တင်းသီင်းတင်းလူင်သေခလး၊ ဂှ်ကောျး။ ဂျးကခင်
လုပ်းသီင်း၊ဂခင်တင်းတူင်လဝ်းဂင်၊ခခင်ဂျး၊ တက်း
လံးဂှ်၊ မိုခင်လှိုဝ်ခခင်၊ဂှ်တူင်လဝ်းဂင်၊ခခင်ဂျး၊
ဝုးခင် မီးမုးခခင်၊ခခင်ဂျး၊ ဝုးခခင်၊ခခင်ဂျး။

၂၈ မခင်းလဝ်းဂျး၊လတ်းခလးဝုး၊- ဂျးမိုးခခင်လှို
ခတုခတုယဝ်။ ဂှ်တင်းလှိုဝ်ခခင်၊ခခင်တု။ မိုးတက်း

၂၉ ကသက်းလိပ်းဂျး၊ ဝုးခခင်၊ခခင်ဂျး။ ဂျးခခင်
ဂျး၊ မီးလှိုကခင်ခိုးဂှ်တင်းလှိုဝ်ခခင်၊ဂှ်ခတူင်လဝ်း
ဂင်၊ ကမ်၊ဗိတ်းပိုင်းဂျး၊သင်ခခင်သေခလး၊ ခိုခင်း
လဝ်းလတ်းတီး၊ လဝ်းယေ၊သု ခလးဝုး၊- ဗုးလှို
ပီခင်ဂျးကခင်လုပ်းသီင်း၊ဂခင်တင်းဂင်ခး၊ ဝုး

၃၀ ခခင်၊ခခင်ဂျး။ လဝ်းယေ၊သု ဂျးခိုခင်းလတ်း
ခလးဝုး၊- ဂှ်ခင်းဂျးခိုင်း၊ မိုဝ်းကခင်မခင်းလှိုသေ
ဂျးတီး၊ ဝီင်းယေ၊ဂျးလိမ်၊ ဂျး၊လုး ဝီင်းယေ၊ရိခင်း
ခခင် မခင်းထုပ်းလုးလုခင်းခင်းဂင်တင်းဂျး။
ခပ်ဂှ်ခင်ကပ်ခင်းခင်းခင်းသေယဝ် ပေယုခင်းမခင်း
ဂှ်ခင်းဂျး၊လုင်လင် တေ၊ပေးလမ်တက်းတံဂျး။

၃၁ ခပ်ပီတ်းမခင်းပိုသေယဝ်ပံးဂျး၊ဂျး။ ယိတ်ပဂျး
ဂှ်၊ ဂျးခိုင်း၊ ပိုလွမ်းသီခင်း၊တင်းခခင်မုးခလး၊
ထုပ်းဂှ်ခင်ဂျးကခင်မတ်၊ခခင်သေဂျး၊ ဝေ၊တင်း

၃၂ ခလးပံးဂျး၊ဂျး။ မိုခင်ခခင်၊ခခင် ဂှ်ခင်းလေ၊ဝိ
ဂျးခိုင်း၊ မိုဝ်းကခင်ဂှ်တင်းထိုင်မုးဂျးတီးခခင်ခလး၊
ထုပ်းဂှ်ခင်ဂျးကခင်မတ်၊ခခင်သေဂျး၊ မခင်းဝေ၊

၃၃ တင်းခလးပံးဂျး၊ဂျး။ ဂှ်ခင်းသမုးရိ ဂျးခိုင်း
မိုဝ်းကခင်လွမ်းတင်းဂျး၊ခလး၊ ထုပ်းဂှ်ခင်ဂျးကခင်
မတ်၊ခခင်လိုင် မခင်းမီးလှိုကခင်ဂှ်တင်းလုဂျး၊

၃၄ သေယဝ်။ သုတ်လဝ်းသုတ်လုးတီးမခင်းသေခလး၊
ကပ်ခခင်မခင်းတင်းခခင်လပိတ် ထွက်၊သှ်၊ဂျးတီး
လိပ်းမခင်းလှိုဝ်ခခင်ယဝ်လင်၊ ကပ်ခင်းလိင်းပုဂှ်
ဂျး၊သေယဝ် ကပ်တင်၊ဂျးခိုဝ်မုးမခင်းခလးဂျး၊
သုင်၊ဂျးတီးဂှ်ခင်းကခင်ခိတ်၊လှိုဝ်ခခင်ဂျး။

၃၅ ဝခင်းမိုဝ်းဗုဂှ်၊ မိုဝ်းကခင်မခင်းလမ်တေသိုပ်၊ခပ်း
တင်းဂျး၊ခခင် မခင်းကပ်တေ၊ခေ၊ရိ၊သွင်ခိပ်း ပခင်
တီးလဝ်းဂှ်ခင်းခခင်သေခလး၊ သင်၊လတ်းဝုး၊-
ပိုလုလုမ်းလုးဂျးခိုင်းသေဂမ်းခး။ ဂျးကခင်တုဂ်း
သီင်းဂျး၊ခခင် မိုဝ်းကခင်ဂင်ခးခိုခင်းမုးခခင် ဂင်
ခးတက်းတီခင်းပခင်ယု၊ခး၊ ဝုးခခင်၊ခခင်ဂျး။

၃၆ လဝ်းယေ၊သု ဂျးထမ်ဝုး၊- မိုးထိုင်၊လှိုဝ်ခခင်၊
ဂှ်။ ခင်းခပ်သမ်ဂျးခခင် ဂျးလှို ပီခင်ဂျးကခင်
လုပ်းသီင်း၊ဂခင်တင်းဂျးကခင် တုဂ်းခင်းမိုဝ်းလုခင်
ခခင်၊ မိုဝ်းကခင်ဝုးခခင်၊ခခင်လိုင်၊ ဂှ်ခင်းမေဂျးမမ်း

ဂျးခခင်ဂျး၊ လဝ်းလတ်းခလးဝုး၊- ပီခင်ဂျး
ကခင်ဂှ်တင်းလုဂျးမတ်၊ခခင်ခးဂျး၊ ဝုးခခင်၊
ခခင်ခလး၊ လဝ်းယေ၊သု ဂျးလတ်းခလးဝုး၊-
မိုးဂျး၊ ဂျး၊ခလးဂှ်တင်းလှိုဝ်ခခင်၊ခခင်တု။ ဝုးခခင်၊
ခခင်ဂျး။

ခင်းဂှ်ခင်းမုးထတင်းမုးရိ

၃၈ ခင်းမိုဝ်းကခင် ခပ်လွမ်းတင်းဂျး၊ယု၊ခခင်လိုင်
မခင်းလဝ်းခပ်းဂျး၊ဂျးခင်းဝါခင်း၊ ဝါခင်းခိုင်းခလး၊
ခမးယိုင်ဂျးခိုင်း၊ ကခင်လံးလိုဝ်း၊ မုးထ ခခင်
ဂှ်တုင်းကပ်မခင်းလဝ်းသေခလး၊ ခမ်၊ခိတ်၊ဂျးခင်း

၃၉ ဂှ်ခင်းမခင်းဂျး။ ခမးယိုင်ခခင် မခင်းမီးခခင်
ယိုင်ဂျးခိုင်း၊ကခင်လံးလိုဝ်း၊ မုးရိ ခခင်ဂျး။
မုးရိ ခခင် ခခင်းယု၊ဂျးတီးဂှ်ခင်းတီခင်မခင်းလဝ်း
သေခလး၊ ထွမ်၊ကပ်ဂျးမခင်းလဝ်းယု၊ဂျး။

၄၀ မုးထ လမ်း မီးတင်းကခင်ယပ်၊လှိုလုလုးလွင်း
တင်းကခင်တက်းဂှ်တင်းလိင်ဂှ်တင်းလု ခခင်ဂျး။
မခင်းသုတ်လဝ်းသုတ်လုးတီးမခင်းလဝ်း သေယဝ်
လဝ်းလတ်းခလးဝုး၊- လဝ်းဂှ်ဝ်း၊လဝ်းဂှ်ဝ်းကမ်၊

ခိတ်၊ လုလုးလွင်းကခင် ခခင်ယိုင်ခင်းဂင်ခးပီတ်းပို
ဂင်ခးဂျးလိပ် ဂှ်လံးဂှ်တင်းလိင်ဂှ်တင်းလုခခင်ခး
ဂှ်။ ခိတ်တေ၊ဝုးမခင်း ဂှ်မခင်းမုးလွ်းမုးထမ်
ဂင်ခးသေဂမ်းခး၊ မိုဝ်းကခင်ဝုးခခင်၊ခခင်လိုင် လဝ်း

၄၁ ယေ၊သု ဂျးလတ်းခလးဝုး၊- မုးထ ကှိုလှို။
မိုးခခင် မိုးလှိုလိင်လှိုလုလုးလွင်းတင်းခခင်ခေ၊ခလး၊
မီးတင်းကခင်ယပ်၊လှိုယု၊ဂျး။ လွင်းကခင်လုဝ်၊

၄၂ ထိုင်၊ ယင်းမီးယု၊ကခင်ခိုင်းဂျး။ မုးရိ လမ်း
လှိုဂ်းကပ်ပုခင်းကခင်လိဝ်ယဝ်။ ကခင်ခခင်လိုင်ဗုး
လှိုသေဂျးသေဂှ်ခင်း ကမ်၊ဂှ်ခင်ကမ်၊ကပ်လံး၊ ဝုး
ခခင်၊ခခင်ဂျး။

၁၁

**တင်းသုးတွင်းကခင်
လဝ်းယေ၊သုသွခင်ပခင်**

၁ မိုဝ်းခခင် မခင်းလဝ်း သုးတွင်းယု၊ဂျးခင်းတီး
ခိုင်းခလး၊ မိုဝ်းကခင်ယဝ်ခခင်လိုင် တခပးလဝ်း
ဂျးခိုင်းလဝ်းလတ်းခလးဝုး၊- လဝ်းဂှ်ဝ်း ခိတ်
တေ၊သွခင်ပခင်ဂှ်ခင်းခး၊ ဂှ်ဂှ်ခင်းခးလံးသုးတွင်းမိုခင်
လိုဝ်ခခင်၊ ယုဝ်ဂျးခင်၊ သွခင်ပခင်တီးတခပးမခင်း
တင်းလံးခခင်သေဂမ်းခး၊ မိုဝ်းကခင်ဝုးခခင်၊ခခင်
လိုင်၊ မခင်းလဝ်း ဂျးလတ်းခလးဝုး၊-
မိုဝ်းကခင်သုသုးတွင်းခခင် လွင်းကခင်သုတက်းလံး

သူးတွင်းစလးဝါးလမ်း၊- ကျွမ်းပေး။ ဤအေး၊မ၊
 လိုင်းသီလင်းဂှ်း မီးတင်းကခင်ရှင်၊သေ၊ရှင်ယမ်
 ၃ သေဂမ်းလူလှ်းတီးခါး။ ဤမိုင်းလင်းဂှ်းစတ၊ပီခင်
 ၄ ကခင်ပေးဂှ်း၊လီၤလှ်းခခင် တီးဂှ်းခါး ဝခင်းမိုင်း
 ၄ ခင်သေဂမ်းတီးခါး။ လိုၣ်ခခင်၊ကခင်ဂှ်းခါးပွဲ၊လွတ်
 ကပျိုတ်၊ပိုခင်းတင်၊ဂေ၊ ကခင်ခိတ်ပိုင်းဂှ်းခါး
 ၅ ခခင် ခိတ်တေးပွဲ၊လွတ်၊ကပျိုတ်၊ဂှ်းခါးသေဂမ်း
 ၆ ခါး၊ ဝါးခခင်၊ သူးတွင်းတ၊ ဝါးခခင်၊ခခင်။
 ၅ မခင်းလင်းသမ္ပဝါးထီၣ်လမ်း၊- ခင်းသုခခင်ခေခိုင်း
 မခင်းမီးတီးဂေ၊ခေခိုင်းကေး။ မိုင်းခိတ်၊တိုင်ခိုခင်း
 မခင်းခါး၊လူးတီး၊ဂှ်းခင်းတီးဂေ၊မခင်းခခင် သေယဝ်
 ၆ လတ်၊ဝါး၊- တီးဂေ၊ဂှ်းလှ်း။ ဂေ၊သေးဂဝ်ခါးဂေ၊
 ခိုင်း လှ်းသေတင်၊တီးတင်၊လီၤခခင် ရှတ်၊ထိုင်မး
 ဂါးတီးဂဝ်ခါးယဝ်။ ဂဝ်ခါးဂမ်း၊မီးသင် ပုခင်းကခင်
 တင်းလီၤလူမခင်း။ ဂှ်းပခင်ဂဝ်ခါး ခင်းမုခင်းသမ်
 ၇ ရှုလှ်း၊သေဂမ်းခါး။ မိုင်းကခင်ဝါးခခင်၊ခခင်လိုင် တီး
 ဂေ၊ခခင်ခါး ပီခင်သမ္ပဝါး ပီခင်ဂေ၊သေးဂခင်သေ
 ဂေးယု၊ ယု၊ဂါးခင်းဂှ်းခင်းမခင်းသေစလး ခိုခင်း
 လတ်၊ဝါး၊- ယု၊ပေမးယုယုဂှ်း။ ဖခင်းတူ
 ရှိခင်းပေးဂှ်းတီးပုံယဝ်။ ဂဝ် တင်းလှ်းလင်းဂဝ်
 တင်းလှ်းဂေ၊ ပေးခခင်းယဝ်။ ဂဝ်ကမ်း၊လှ်းမး
 ၈ ပခင်တီးမုခင်း၊ ဝါးခခင်၊ခခင်သေဂေး။ ဂဝ်ဝါးတီးသု
 လမ်း၊ ရှပ်ပိုင်းမခင်းလှ်းကမ်း၊လူစလး ယုခင်းယု၊
 တိုင်းတိုင်းခခင် ဂမ်းလိုခင်း တီးဂေ၊မခင်းတင်း
 လှ်းစလး ပခင်တီးမခင်း ဂါးကခင်မခင်းလှ်း၊ခခင်
 ၉ ယု၊ကေး။ ဂဝ်ဝါးထီၣ်လမ်း၊ ယုခင်းတ၊ ပေး
 ယုခင်းလိုင်တင်းလုံးကေး။ ဂှ်းတ၊ ပေးဂှ်းလိုင်
 တင်းထုင်းဂခင်ကေး။ တွံ၊ဖခင်းတူတ၊ ပေးတွံ၊
 ၁၀ လိုင် တင်းခခင်၊ပခင်ကေး။ ဂေ၊ကခင်ယုခင်းခခင်
 လုံးကေး။ ဂေ၊ကခင်ဂှ်းခါး ဂှ်းခခင်။ တီးဂေ၊
 ကခင်တွံ၊ဖခင်းတူခခင်ခါး တင်းခခင်၊ပခင်ကေး။
 ၁၁ ခင်းသုခခင် ပေးလှ်းလင်းသု ယုခင်းဂိခင်ခင်းမုခင်း
 တီးဂေ၊ကခင်ပီခင်ပေးခခင်လိုင် ပေးခခင် တင်း
 ၁၂ ပခင်မာ်၊ဂှ်းခခင်။ ပေးယုခင်းပုလိုင် တင်းပခင်
 ငှ်းခခင်။ ပေးယုခင်းခိတ်၊လိုင် တင်းပခင် မိင်းငေးခခင်။
 ၁၃ ပီခင်သမ္ပ သုခခင် ပီခင်ဂေ၊ကခင်ဂှ်းခါးယု၊သေဂေး
 ယု၊ ပေးသုယင်းလင်းပခင်ခိုင်းပိုင်ကခင်လီၤကခင်
 ငါမ်းတီးလှ်းလင်းသုယု၊လိုင် ပေးသုကခင်မီးယု၊
 ဂါးခခင်ပိုင်းဂိုင်ဂိုင်ခခင် ယီၤခခင်းတင်းပခင်
 ဝိလိုလှ်း၊မုတင်းလင်၊လင်း တီးခခင်လှ်းကခင် သူး
 တွင်းယုခင်းခခင် ကမ်းလှ်းခခင်၊ ဝါးခခင်၊ခခင်ကေး။

လင်းယေ၊သုတင်းပေ၊လလေ၊ပုလ

၁၄ မိုင်းခခင် မခင်းလင်းဂေး၊ခခင်၊ကခင်ကခခခင်
 ကွတ်၊ပီတီးစလး ဝါးသေခခင်၊ခခင်ကွတ်၊ဂှ်းယဝ်
 ဂေ၊ကခင်ကခခခင်လတ်၊ခါးမးကေး။ ဂှ်းခင်း
 လူဂှ်းခင်းတုမ်းလင်းလှ်းခခင် ဂါမ်းခေးကေး။
 ၁၅ ဂမ်းခခင်၊ဝါး၊- ဂေ၊ခခင် မခင်းကိုင်ပိုင်၊ခခင်ခခင်၊
 လှ်း ပေ၊လလေ၊ပုလ သေစလး ဂေး၊ခခင်၊ကွတ်၊
 ၁၆ ပီတီးကေး။ ဝါးခခင်၊ခခင်ကေး။ ဂမ်းခခင်၊ဂေး
 ခခင်၊ရှပ် တင်းလုံးကမ်းတုလှ်းယုယုခင်းလင်း
 ခခင် ခပ်ယုခင်းခခင်မိတ်၊လှ်းခခင်၊ ကခင်ပီခင်ဂါး
 ၁၇ ခခင်ခခင်၊ဂိုင်ခခင်ကေး။ မခင်းလင်းရှပ်ခခင်
 တင်းဂှ်း၊တင်းပိုင်ခခင်ခခင်စလး လတ်၊ဝါး၊-
 မိုင်းလှ်းသေကမ်း၊ဝါး ပေးဖခင်း၊ခခင်၊ယံး
 ယု၊လိုင် ဝါခင်းမိုင်းလှ်းခခင်ကေး။ ဂှ်းခင်းလှ်းသေ
 ကမ်း၊ဝါး ပေးဖခင်း၊ခခင်၊ယံးယု၊လိုင် တင်း
 ၁၈ လှ်းပင်းကေး။ ဂါးခခင်၊ကခင်သုဝါး ဂဝ်ကိုင်ပိုင်
 ပေ၊လလေ၊ပုလ သေစလး ဂေး၊ခခင်၊ကွတ်၊ပီတီး
 ကေး။ ဝါးခခင်၊ခခင်ခခင်၊ ပေးလှ်း၊တခင်၊မး
 ခခင်၊ ကမ်း၊ထုတ်၊ကမ်း၊မေးဂခင် ဖခင်း၊ခခင်၊
 ယံးယု၊လိုင် မိုင်းမခင်းခခင် ဂှ်းခခင်ခခင်
 ၁၉ စတ၊တင်းလုံး။ ပေးဂဝ်ကိုင်ပိုင်၊ ပေ၊လလေ၊ပုလ
 သေစလး ဂေး၊ခခင်၊ကွတ်၊ပီတီးလိုင် လှ်းလင်းသု
 သမ္ပ ကိုင်ပိုင်၊ခခင်၊လှ်းသေစလး ဂေး၊ခခင်၊ကွတ်၊ပီတီး။
 ပိုင်းခခင်စလး ခပ်ခခင် တင်းပီခင်ဂေ၊ကခင်လီၤယင်၊
 ၂၀ တီးသုကေး။ ပေးဂဝ်ကိုင်ပိုင်၊ခခင်၊ခခင်၊ဖြေးပီခင်
 လင်းသေစလး ဂေး၊ခခင်၊ကွတ်၊ပီတီးလိုင် မိုင်းဖြေး
 ပီခင်လင်း ရှပ်ခခင်၊ဝါး၊ဝါး၊သု ကခင်၊ခခင်ပီခင်
 ၂၁ ယဝ်။ ခင်းမိုင်းကခင် ဂှ်းခခင်၊ခခင်၊ ယိုင်းဂမ်း
 လတ်၊ခခင်၊လှ်း၊သေစလး ပိုင်းခခင်မခင်းယု၊ခခင်
 ၂၂ ခခင်၊လင်းမခင်း ကမ်း၊လှ်းကမ်း၊ဂှ်း။ ဂှ်းခခင်၊
 မိုင်း
 ကခင် ဂေ၊ကခင်ယီၤခခင်၊ခခင်၊ခခင်၊ခခင်၊ခခင်၊မး
 စလး ခပုခခင်၊မခင်းယဝ်လိုင် သိမ်းကပ်လတ်၊ခခင်၊
 ကခင်မခင်းကိုင်ပိုင်၊ခခင်၊ခခင်၊ခခင်၊ခခင်၊ခခင်၊
 ၂၃ ကပ်လင်းမခင်းခခင်၊ပခင်ခခင်ကေး။ ဂေ၊ကခင်ကမ်း၊
 ယု၊ခခင်၊ဂဝ်ခခင် ပီခင်ဂါခခင်၊သု၊ဂဝ်ကေး။ ဂေ၊
 ကခင်ကမ်း၊လှ်းကမ်း၊သိမ်း လှ်းခခင်တင်းဂဝ်ခခင်
 ပီခင်ဂေ၊ကခင် ပိုင်းမိုင်းခခင်၊ခခင်၊ပီတီးကေး။
 ၂၄ ဖီ ကခင်ဂှ်းခခင်၊ခခင် မိုင်းကခင်ကွတ်၊သေဂါးခခင်
 ဂှ်းခခင်၊ယဝ်လိုင် လင်းခခင်၊စလး၊ဂါးခခင်၊တီးကခင်
 ဂှ်းခခင်၊ခခင်၊ရှပ်တင်းလှ်းစလး ဂှ်းတင်းခခင်ခခင်။
 မိုင်းကခင်ကမ်း၊ထုတ်၊ကမ်း၊ဂှ်းခခင်ခခင်ခခင်၊- ဂဝ်
 တင်းခခင်မိုင်းလှ်းခခင်၊ခခင်၊ခခင်၊ခခင်၊ခခင်၊ခခင်၊

၂၅ ယဉ်ခေခံလူးခွခေ၊ ဝါးခေင်၊ခေ်သေယဉ် မိုဝ်းကခေ်
 ၂၆ ခိုခမ်းဂ္ဂတ်၊ထိုင်လိုင် မခမ်းထုပ်းဂုခေ်ဂ္ဂိုခမ်းခေခေ် မီး
 တာင်းကခေ်ခမးပတ်းခမးဇီဝ်းဝံယူ၊ကောျး။ မခမ်း
 သမ်ခိုခမ်းဂ္ဂျ၊ဂ္ဂိုင်ကဝ် ဇီကခေ်ဂ္ဂိုခမ်းခေ၊သေမခမ်း
 ခေခေ်လိတ်းတူဝ် မျးခပ်းယူ၊ဂျးခွ်းဂုခေ်ခေ၊ခေခေ်
 ကောျး။ ဂေ၊ခေခေ်ဂေ၊ျး ကခေ်မခမ်းပီခေ်ဂမ်းလိုခမ်း
 ၂၇ ခေခေ် ယိုင်၊ခိခမ်းဂ္ဂိုခေ၊သေ ကခေ်မခမ်းပီခေ်ကွခေ်
 တာင်းခေခေ်ကောျး။ ဝါးခေင်၊ခေ်ကောျး။ ခွ်းမိုဝ်း
 ကခေ် မခမ်းလဝ်းလတ်းလိုဝ်ခေင်၊ခေခေ်ယူ၊ခေခေ်
 လိုင် ခမးယိုင်၊ဂေ၊ခေခေ် ယူ၊ဂျးခွ်းဂုခေ်ခေ၊ခေခေ်
 တုမ်ခေခေ်သေခလး၊ လဝ်းလတ်းခလးဝါး- တွင်
 ကခေ်ပျးလဝ်းဂုဝ်း ကိတ်၊တင်းခေခေ်ကခေ်လဝ်းဂုဝ်း
 ၂၈ လုပ်၊ဂိခေ်ခေခေ်မီးမင်၊ဂလျ၊ကောျး။ မိုဝ်းကခေ်ဝါး
 ခေင်၊ခေ်လိုင်၊ မခမ်းလဝ်းဂေ၊ျးလတ်းခလးဝါး-
 ဂေ၊ဂျာခေ်ထွမ်၊ကဝ်ခေခေ်ဂပတ်း၊တြျးလဝ်းခလး၊ ဂမ်
 ဂျာင်ခေခေ် မီးမင်၊ဂလျ၊ ကခေ်မျာတ်းခေ၊ကောျး၊
 ဝါးခေင်၊ခေ်ကောျး။

လက်ခေ၊ယုဝ်းခေ

၂၉ မိုဝ်းကခေ် ဂုခမ်းထုပ်းတုမ်တင်းလံ၊ ခေမ်ဂိုခမ်း
 မျးခေ၊လုင်လင်ခေခေ်လိုင် မခမ်းလဝ်းဂေ၊ျးလတ်း
 ခလးဝါး- ဂုခမ်းမိဝ်းခေ် ပီခေ်မိဝ်းကခေ်ဂ္ဂိုခမ်းကောျး။
 ခပ်ယွခမ်းခေ်မိတ်းလက်ခေ၊ခေ၊ခလး၊ လိုဝ်သေခေ်မိတ်း
 လက်ခေ၊ ပဂေ၊ျးဇီဝ်းယုဝ်းခေ ခေခေ် တက်းကမ်၊
 လံးခေပျးခေ်မိတ်းလက်ခေ၊ကခေ်လုံတီးခပ်။
 ၃၀ လိုဝ်ခေင်၊ကခေ် ယုဝ်းခေ ပီခေ်ခေ်မိတ်းလက်ခေ၊
 တီးဂုခမ်းဝိုင်၊ခေ်ခေ၊ခေ၊ခေ၊ တင်းလံ၊ခေခေ် လက်
 ဂုခမ်း တက်းပီခေ်ခေ်မိတ်းလက်ခေ၊တီးဂုခမ်းမိဝ်းခေ်
 ၃၁ ကောျး။ ခိင်၊မိုဝ်းကခေ်လိ၊ယာင်၊တြျးခေခေ် ခေင်
 ဂေ၊ခမ်းမိုဝ်းတင်းလဝ်းခမ်း တက်းလုဂ်းယူ၊ဇေ၊ခေခေ်
 သေခလး၊ ဂျးဂုခမ်းမိဝ်းခေ်လံးခေ၊တင်းသုမ်းကောျး။
 လွင်၊မခမ်းလမ်း ခေင်၊ဂေ၊ခမ်းခေခေ် လုဂ်သေဂျး
 တီးဂုခမ်းလိခေ်လိခေ်သုတ်းပုခေ်ဂ္ဂတ်၊မျး ဂျးလံးထွမ်၊
 လံးခိခမ်းခွမ်းပိုင်၊ဂျ၊ ခုခေ်လုင်သေ၊လမုခေ်၊ကောျး။
 ဂျးတီးခေ်လမ်း မီးဂေ၊ဂျာခေ်ယိုင်၊ခိခမ်းယု၊မျာတ်း
 ၃၂ ခေ၊သေ သေ၊လမုခေ်၊ ခေခေ်ကောျး။ ခိင်၊မိုဝ်း
 ကခေ်လိ၊ယာင်၊တြျးခေခေ် ဂုခမ်းဝိုင်၊ခေ်ခေ၊ခေ၊
 လိုဝ်းခေခေ် တက်းလုဂ်းယူ၊ဇေ၊ခေခေ်သေခလး၊ ဂျး
 ဂုခမ်းမိဝ်းခေ် လံးခေ၊တင်းသုမ်းကောျး။ လွင်၊မခမ်း
 လမ်း ခပ်ခေခေ် ဂွပ်းပိုဝ်းဂွမ်းကခေ် ယုဝ်းခေ ဂေ၊ျး
 လတ်းခေခေ်ခလး၊ ခုဂ်းလုံလံး၊လုံကောျး။ ဂျးတီး
 ခေ်လမ်း မီးဂေ၊ဂျာခေ်ယု၊မျာတ်းခေ၊သေ ယုဝ်းခေ
 ခေခေ် ကောျး။

ဂွမ်းဇံးတူဝ်ဂျ၊ယု

၃၃ ဂုခမ်းဂုဝ်းခေ် တံးဂွမ်းဇံးသေခလး၊ ကဝ်ဂ္ဂုမ်၊ဝံဂျး
 တီးကခေ်ခေ၊ဂုကခေ်လုပ် ဂျးတီးပီတ်းကမ်၊လုံ။
 ခေင်၊ဂ္ဂိုဝ် ခပ်လိုဝ်းကခေ်ခေ်၊မျးခွ်းဂုခမ်းတင်းလံ၊
 တက်းလံးဂုခေ်ကခေ်လိင်၊မခမ်းလိုင် လင်၊ကဝ်တင်၊
 ၃၄ ဝံဂျးခေ်ဝံဇေခေ်တီးတံးဇံးကောျး။ ဂွမ်းဇံးတူဝ်ဂျ၊
 ယုလမ်း ပီခေ်မာတ်၊တျကောျး။ ပိုဝ်းခေ်ခလး၊ မိုဝ်း
 ကခေ်မာတ်၊တျခွ်းသုလိခေခေ် တက်းလိင်၊တင်းတူဝ်
 ကောျး။ မိုဝ်းကခေ်မာတ်၊တျခွ်းကမ်၊သုလိခေခေ် တက်း
 ၃၅ လမ်းသိုင်၊တင်းတူဝ်ကောျး။ ခေင်၊ဂ္ဂိုဝ်ကခေ်လိင်၊ခေ်
 ဇံးခေခေ် တက်းကမ်၊ပီခေ်ကခေ်လမ်းသိုင်၊လိုင် ဂိုတ်း
 ၃၆ သတီတျ။ ပေးကမ်၊ပျးကင်၊ဂျ၊ကခေ်လမ်းသိုင်၊
 သေကခေ်ခလး၊ လိင်၊ယူ၊တင်းတူဝ်လိုင် တက်းလိင်
 ယူ၊တင်းသိုင်၊တင်းမုတ်း မိုခေ်လိုဝ်ခေင်၊ဂွမ်းဇံး
 ကခေ်ဂ္ဂိုဝ်းလိင်၊ခေ၊ခေခေ်ကောျး။ ဝါးခေင်၊ခေ်ကောျး။

ကုမင်၊ဂလျ၊ဂွမ်းပျး

၃၇ ခွ်းမိုဝ်းကခေ် မခမ်းလဝ်းယင်းတိုဂ် လတ်းလိုဝ်
 ခေင်၊ခေခေ်ယူ၊ခေခေ် ဇေ၊ရိသေ၊ ဂေ၊ခေခေ်၊ဂ္ဂိုဝ်ပိုင်
 မခမ်းလဝ်း ဂျးမခမ်းလဝ်းဂိခေ်တင်းဂိခေ်လုဂ်းဂခေ်
 တင်းမခမ်းခလး၊ မခမ်းလဝ်းဂေ၊ျး ခပ်းဂျ၊ဂျးခွ်း
 ဂ္ဂိုခမ်းမခမ်းသေယဉ် ခေင်၊ယူ၊ဂျးတီးဂိုခမ်းတီးဂိခေ်
 ၃၈ ခေခေ်ကောျး။ ထုပ်းကခေ် ကမ်၊ပီ၊ဂိခေ်တင်းဂိခေ်
 ခေခေ် ဇေ၊ရိသေ၊ ဂုခေ်မခမ်းလဝ်း၊ ကမ်၊ဂိုတ်းတင်း
 ကခေ်မုတ်းသုသုဂ်းခေခေ်ခေခေ်လိုင် မီးတင်းကခေ်
 ၃၉ ကမ်းခေ၊ကောျး။ မခမ်းလဝ်းဂေ၊ျး လတ်းခလး၊
 ဝါး- သုလိုဝ်းကခေ်ပီခေ် ဇေ၊ရိသေ၊ ခေ်သုသုဂ်း
 လင်၊ဂွမ်း ကိတ်၊တင်း ပါခေ် ဇေ၊ပျးခွ်းမခမ်း
 ဂုလ်းကောျး။ ဂျးခွ်းသုခေခေ်လမ်း မီးတိမ်ဝံတင်း
 တင်းကခေ်ဂိုမ်ကဝ် ကိတ်၊တင်းတင်းကခေ်ဂို၊ကခေ်
 ၄၀ မိုဝ်းယူ၊ကောျး။ ဂုခမ်းမိုဝ်းတင်းလံ၊ခေ်ဂိုလ်း၊ ဂေ၊
 ကခေ်ဇေ၊ခေ်၊သင်၊ဂိုတ်းပီခေ် ဇေ၊ပျးခွ်းဂေခေ်
 ဇေ၊ပျးခွ်းဂေ၊ျး ဇေ၊ခေ်၊သင်၊ဂိုတ်းပီခေ်ကမ်၊လုံ၊
 ၄၁ ဂ္ဂိုဝ်။ လွင်၊တင်းကခေ်ယိုင်၊ခိခမ်းလိလမ်း ကဝ်ဂျး
 ကခေ်မီးဇေ၊ပျးခွ်းခေခေ်တင်းသိုင်၊တင်းမုတ်း ပခေ်
 တီး၊ ခပ်လိုဝ်းကခေ်ယာတ်းကခေ်ဇေ၊ခေ်တင်းလံ၊ခေခေ်
 တျ။ ပေးဂိုတ်းလိုဝ်ခေင်၊ခေ်လိုင် လွင်၊တင်းဂျးမီး
 တင်းသိုင်၊တင်းလုင်တက်းမုတ်းသုတီးသုကောျး။
 ၄၂ ဇေ၊ရိသေ၊ တင်းလံ၊ခေ်ဂိုလ်း၊ သုမီးကုမင်၊ဂလျ၊
 ကောျး။ လွင်၊မခမ်းလမ်း သုလု၊တခမ်း လု၊လိမ်
 ကိမ်ခိမ်းခလး၊ ဇေ၊ဂျာခေ်တူခေ်ယိုဝ်းတူခေ်၊ယျး
 ဂျးလိုဝ်ဂျးပိုင် သိပ်းပုခေ်ပုခေ်ခေခေ်သေကောျး သုယင်း
 ဝံဂိုတ်းပီတ်း၊ တင်းကခေ်လိ၊ယာင်၊လွမ်းခေင်၊တြျး

ကိတ်၊တင်း တာင်းကခဲးဂှ်တြးပီခဲးလဝ်း ခခဲး
ကျေး။ လွင်းတင်းကခဲးဝါးခဲးလိခဲးလိဝ်းခဲး
လိဝ် သူတဂ်းလံးဂမၠိုင်ကျေး။ လွင်းတင်းကခဲး
ဝါးကျေးတင်းလိဝ်းခခဲးကျေး ကမ်၊လံးဝံ့ဂှ်တင်း
ပီတံး။

၄၃ ဖျေ၊ရိသေး တင်းလံးခဲးဂှ်လိဝ်း၊ သူမီးကျေးမင်၊ဂလျ၊
ကျေး။ လွင်းမခဲးလမ်း၊ သူထုဂ်၊လိဂျါဂ်းလိ တီး
ခင်းကခဲးသုင်ကခဲးမျာတ်၊ ဂျးခဲးလဂွပ်းဂျေး
တြးတင်းလံး ကိတ်၊တင်း တာင်းကခဲးပိုခဲးဂှ်တင်း
ဂှ်၊သေ၊ဂှ်ယမ်ခလး တဂ်းလတ်းသူဂျးခဲးဂတ်၊

၄၄ ခဲးသျးခခဲးကျေး။ သူမီးကျေးမင်၊ဂလျ၊ကျေး။
လွင်းမခဲးလမ်း သူမိုခဲးလိဝ်ခင်း၊ ခုမ်သင်းခဲး
ကခဲးဂှ်၊ပိုခခဲးကျေး။ ခပ်လိဝ်းကခဲးဂှ်၊မးယု၊
ဂျးခဲးပိုခဲးသင်းခဲးခခဲး ကမ်၊ဂှ် လွင်းကခဲးခုမ်
သင်းခဲးခဲးမီးဂျးတဲးခခဲး၊ ဝါးခင်း၊ခခဲးကျေး။

၄၅ ရှုခဲးမေၤကျေးမင်၊ကျေးခဲးကျေး၊ ခိုခဲးလတ်းခလး
ဝါး- လဝ်းဂှ်၊ ပေးဝါးလိဝ်ခင်း၊ခခဲးလိဝ် လဝ်း
ဂှ်၊သေသွမ်းတင်၊ကပျီတဲးတီးဂှ်၊ခဲးခဲးယု၊ မိုဝ်း
၄၆ ကခဲးဝါးခင်း၊ခခဲးလိဝ်၊ မခဲးလဝ်းကျေးလတ်းခလး
ဝါး- ရှုခဲးမေၤကျေးမင်၊လံးခဲးဂှ်လိဝ်း၊ သူမီးကျေး
မင်၊ဂလျ၊ကျေး။ လွင်းမခဲးလမ်း သူလင်းကပ်
ခဲးကခဲးခင်းခဲးကျေး၊ခခဲး တင်၊သ့၊ဂျးခဲးပိုခဲးမး
ပိုခဲးတင်၊ကျေးကျေး။ သူလမ်း ယင်းကမ်၊ကပ်
တင်းခခဲးပိုဝ်းသူတိုဝ်။

၄၇ သူမီးကျေးမင်၊ဂလျ၊ကျေး။ လွင်းမခဲးလမ်းသူခတ၊
ဂှ်တင်းသင်းခဲးပရေးခဲးတံး ကခဲးပု၊ခခဲး၊သူကပ်
၄၈ တံးခခဲးကျေး။ သူပိုခဲးသင်းသေ၊ခလး သူဂှ်
တုင်းကပ် တာင်းဂှ်တင်းတင်းသင်းပု၊ခခဲး၊သူ ခဲး
တာင်းကခဲး ခပ်ကပ်ပရေးခဲးတံးတင်းလံးတံးခခဲး
ခလး သူခတ၊ဂှ်တင်းသင်းခဲးခခဲးကျေး။

၄၉ ပိုဝ်းခခဲးလး ကခဲးလုခခဲး၊တြးပီခဲးလဝ်းလီ၊ယင်၊
ဝံ့ခခဲးလမ်း တဂ်းပွဲ၊လိ ပရေးခဲးတံး ကိတ်၊တင်း
တမာခဲးလဝ်းတင်းလံး ဂျးဂျးတီးကခဲးခပ်မီးခခဲး
ကျေး။ ခပ်တဂ်းခခဲးလမ်း၊ခခဲးသေးဂမၠိုင်ခခဲး
၅၀ ကျေး။ တဂ်းကပ်တံးဂမၠိုင်ခခဲးကျေး။ ပိုဝ်းခခဲးလး
ခွပ်းပိုဝ်း ပရေးခဲးတံး တင်းသင်းတင်းလူင် ကခဲး
လံးခခဲးလိဝ်းထွဂ်၊ပီတံးယုဝ် လျေလိမိုဝ်းဂမၠိုင်၊ဖျေ၊
လျေတတ၊ခခဲး ကခဲးပီခဲးလျေလိမိုဝ်းလိဝ်း ကျေး၊ပေ၊
လ တေး၊ထိုင်လိဝ်း လျေခရိလိ ကခဲးလံးကပ်
တံးယုဝ် ခဲးခဲးဂှ်၊ဂင်ဂှ်ခဲးပိဂှ်မာခဲးလဝ်း တင်း
ယိတ်ပလင်၊ခခဲး ရှုခဲးကခဲးမီးယု၊တေးလိဝ်
တင်းလံးလိဝ်းခဲး တဂ်းလံးခခဲး၊တာင်းကခဲးလိဝ်း
၅၁ ထမ်လီ၊ယင်၊ကျေး။ ဂပ်ဝါးတီးလိဝ်းတီးလိဝ်းလမ်း
ရှုခဲးကခဲးမီးယု၊တေးလိဝ်းတင်းလံးလိဝ်းခဲး တဂ်း

လံးခခဲး၊တာင်းကခဲး လိဝ်းထမ်လီ၊ယင်၊ကျေး။
၅၂ ရှုခဲးမေၤကျေးမင်၊လံးခဲးဂှ်လိဝ်း၊ သူမီးကျေးမင်၊
ဂလျ၊ကျေး။ လွင်းမခဲးလမ်း သူသိမ်းကပ်ဝံ့
သေးကခဲးဖုလိဝ်၊ပိင်၊လျေ၊ခခဲးယုဝ်။သူကျေးကမ်၊
ခပ်။ တီးခပ်လိဝ်းကခဲးခဲးခခဲးကျေး သူခဂှ်၊
၅၃ ခဲးဝံ့ကျေး။ ဝါးခင်း၊ခခဲးကျေး။ ခဲးမိုဝ်းကခဲး
မခဲးလဝ်းလတ်းတီးပရိဂ်းသတ်၊ လိဝ်ခင်း၊ခခဲး
ယု၊ခခဲးလိဝ် ရှုခဲးထုတ်၊ကျေး ကိတ်၊တင်း ဖျေ၊
ရိသေး တင်းလံးခဲးခင်း၊မခဲးလဝ်းခဲးလျေ၊လူင်လင်
ခလး တိုဂ်းယုင်းလူင်းကပ်မခဲးလဝ်း ဂှ်၊မခဲးလဝ်း
၅၄ လတ်းဂျးခခဲးခခဲး ခင်း၊ဂှ်တဂ်းလံးဂျေ လွင်း
ကခဲးတဂ်းလံးတာင်း၊ကပျီတဲးတီးမခဲးလဝ်း ကျေး။
ခပ်လွမ်တုလ်းကျေး၊ဂျေ ဂှ်၊လံးဂှ်၊ဂျးခခဲးလဝ်း
ကျေး။

၁၂

တာင်းကခဲးပခဲးသတို
တင်းတာင်းကခဲးပခဲးဂှ်

၁ မိုဝ်းခခဲး ပိုဝ်းကခဲးရှုခဲးလံးဂှ်လံးခခဲး၊ခခဲးကျေး၊
လူဂခဲးတုမ်ဂခဲးထမ်းပေး ကျေးခိုင်းခလး ကျေး
ခိုင်း၊ ယိပ်၊ဂခဲးခခဲးဂခဲးယု၊ခခဲးလိဝ် မခဲးလဝ်း
လတ်းတီးတခပးလဝ်းတင်းလံးခလးဝါး- ခပ၊
ပီတံး လိဝ်ပိင်၊ဖျေ၊ရိသေးတင်းလံးကခဲးဝါး တာင်း

၂ ကခဲးလင်းထမ်၊လင်းမိပ်ခခဲးကျေး။ လွင်းတာင်း
ကခဲးဂှ်၊ပိုဝ်းတင်းသင်းတင်းလူင် ကခဲးတဂ်းကမ်၊
လံးခခဲး၊တာင်းကခဲးပိုဝ်း၊ဂှ်၊ခခဲးပျုခခဲး ကမ်၊
မီးသေလိဝ်သေပိုင်။ လွင်းတာင်းကခဲးသိုင်၊ဝံ့လဝ်ဝံ့
တင်းသင်းတင်းလူင် ကခဲးတဂ်းကမ်၊လံးခခဲး၊တာင်း
ကခဲးလံးဂှ်၊ခခဲးခခဲး ကမ်၊မီးသေလိဝ်သေပိုင်။

၃ ဂျးကခဲးသူလတ်းဂျးခဲး တီးကခဲးလဝ်းသိုင်၊
ခခဲး တဂ်းပီခဲးတာင်းကခဲးလံးခခဲးဂျးခဲးတီး
ကခဲးလိဝ်ကျေး။ ဂျးကခဲးသူလတ်း ဂျးဂှ်၊မခဲး
ဂျးတီးခဲးလုဂ်းတာင်းခခဲးခခဲး တဂ်းပီခဲးတာင်း
ကခဲးဂှ်သိခဲး၊ ဂျးခိုဝ်လွမ်ဂှ်ခခဲးကျေး။

၄ ကျေးသေ၊ဂပ်တင်းလံးဂှ်လိဝ်း။ ဂပ်ဝါးတီးသူလမ်း
ယု၊ပေဂှ် ခပ်လိဝ်းကခဲးကပ်တုမ်ခခဲး၊ထျေ၊တံး
လံးဂှ်၊ခခဲးလမ်း ဂမၠိုင်ခခဲး ကမ်၊လင်းဂှ်တင်းသင်
၅ လံးခခဲး။ တဂ်းလံးဂှ်၊ခခဲးလိဝ်းဝါးခခဲးလမ်း ရှုခဲး
ကခဲးကပ်တုမ်ခခဲး၊ထျေ၊တံးခလး ချးတုဂ်းသျှ်၊ဂျး
ခဲးဝါး၊ခခဲးကျေး။ ဂပ်ဝါးတီးလိဝ်းတီးလိဝ်းလမ်း၊
၆ ရှုခဲးကျေးခခဲးကျေး။ ကပ်တင်းဂျးမခဲးခခဲးမခဲး
ကျေး၊သရီသွင်ခိပ်း သိုင်ကပ်ခခဲးဂှ်ခခဲး၊ဖျေ၊လံးဂျး
တုမ် ကမ်၊လိဝ်းဂှ်။ ဖျေ၊ပီခဲးလဝ်း ကမ်၊လိဝ်းပီတံး

ရ ဆူရှ်ကီခိင်၊ နေ့ခခိင်သေတုဂ်။ ခုခိင်ရှင်သူဂေး၊ ခပ်
 ၈ ဂါခိင်၊ ဝံတင်းသိင်ယု၊ ယဝ်။ ပိုဝ်းခိင်ခလး၊ ယု၊ ပေ
 ၈ သူလိင်၊ ခိခိင်မျာတ်၊ နေ့၊ သေ ဆူရှ်ကီခိင်၊ နေ့
 ၈ ခခိင်ကျေး။ ဂပ်ဝုးတီးသူလမ်း နှေးလုံသေကမ်၊
 ၈ ဝုး၊ ဂေးကခိင်ဂုပုတုင်းကပ်ဂပ် ဂုးတီး၊ နေ့၊ နေ့၊
 ၈ ဂုခိင်တင်းလံခခိင် လုဂ်၊ ဂုခိင်ကျေး၊ တဂ်းဂုပုတုင်း
 ၈ ကပ်ဂေးခခိင် ဂုးတီး၊ နေ့၊ နေ့၊ တမခိင်၊ ဂင်ဂုဂပ်
 ၈ ငြေးပီခိင်လပ်၊ တင်းလံကျေး။ နှေးလုံသေကမ်၊ ဝုး
 ၈ ဂေးကခိင်ထီင်ပီတီးဂပ် ဂုးတီး၊ နေ့၊ နေ့၊ ဂုခိင်တင်း
 ၈ လံခခိင် ဂပ်တဂ်းထီင်ပီတီး၊ ဂေးခခိင် ဂုးတီး၊ နေ့၊
 ၈ နေ့၊ တမခိင်၊ ဂင်ဂုဂပ်၊ ငြေးပီခိင်လပ်၊ တင်းလံ
 ၈ ကျေး။ နှေးလုံသေကမ်၊ ဝုး၊ ဂေးကခိင်ခိတ်းသူပုး
 ၈ နိတ်းဂွမ်းတီး၊ လုဂ်၊ ဂုခိင် ခခိင် ရှုတ်းထိုင်တင်း
 ၈ ကခိင်ပွဲ၊ လွတ်းကပျီတ်းလံ၊ ယု၊ ကေး။ ဂုလုးဂုး
 ၈ ဂေးကခိင်သေသွမ်း ဝိလိလု၊ မူတ်းလင်၊ လပ်၊ ခခိင်
 ၈ တဂ်းကမ်၊ ရှုတ်းထိုင် တင်းကခိင်ပွဲ၊ လွတ်းကပျီတ်း
 ၈ လံ။ မိုဝ်းကခိင်ခပ်ကပ်သူဂု၊ သူင်၊ ဂုးတီး၊ လရွပ်
 ၈ ဂေး၊ တြေးတင်းလံ၊ ဂုးတီး၊ နေ့၊ နေ့၊ ဂုခိင်ကခိင်
 ၈ ပီခိင်ခဂ၊ ပီခိင်ရှင် ဂိဂ်၊ တင်းခုခိင်တင်းလံခခိင်လိုင်၊
 ၈ သူတဂ်းလံ၊ ခိခိင်လတ်းလိုင်ခခိင်၊ ရှိပ်၊ တဂ်းလံ၊
 ၈ ခိခိင်လတ်းဂုးသင်၊ ဝုးခိင်ယု၊ ပေမံးလုံ။ လွင်း
 ၈ မခိင်လမ်း လွင်းကခိင်သူတဂ်းလံ၊ လတ်းလိုင်ခခိင်၊
 ၈ ရှိပ် ကခိင်ဝုးခခိင် ဝိလိလု၊ မူတ်းလင်၊ လပ်၊ တဂ်း
 ၈ သင်၊ သွခိင်ပခိင်သူ ခိခိင်ခိင်၊ နေ့၊ ရီ၊ ခခိင် ဂမ်းလိပ်
 ၈ ကေး။ ဝုးခခိင်၊ ခခိင်ကျေး။

ကုပမု၊ သထေးလုင်

၈၃ ဂုခိင်ကခိင်ပုးခိင် ဂုခိင်လုဂုခိင်တုမ်လိုင်ခခိင်
 ၈ ဂေးခခိင်၊ လတ်းခလး၊ ဝုး၊- သြ၊ လပ်၊ ခိခိင်
 ၈ တေးမီးကခိင်ဂုးပီး၊ လံးဂပ်ခုး နေ့ခိင်၊ ပခိင် က
 ၈ မူလု၊ ကုဂ်လု၊ ခုဝ်းလိင်တီးဂပ်ခုး သေဂမ်းခုး မိုဝ်း
 ၈၄ ကခိင်ဝုးခခိင်၊ ခခိင်လိုင် မခိင်လပ်၊ ဂေး၊ ထာမ်ခလး
 ၈ ဝုး၊- ဂုခိင်ဂေးခခိင်ဂုလုး၊ နှေးလုံခခိင်ဂပ်ဝံ ရှိပ်
 ၈ လံ၊ ပီခိင် ဂေးကခိင်လီ၊ ယင်၊ နေ့ခိင်၊ ပခိင်ခုဝ်းလိင်
 ၈ တီးသူ၊ ဝုးခခိင်၊ ခခိင်ကျေး။ လိုင်သေခခိင် မခိင်
 ၈ လပ်၊ လတ်းတီးခခိင်ခလး၊ ဝုး၊- ရှိတ်းသတီခလး
 ၈ ဝေးပီတီး၊ လွင်းတင်းကခိင်လုံလေး၊ နေ့ခခိင်လိုင်
 ၈ လိုင်ခခိင်တု။ လွင်းမခိင်လမ်း ပီဂ်သမိမီး လေး
 ၈ လိမ်၊ သေကျေး၊ ကသဂ်းကမ်၊ နေ့၊ ယု၊ ဂုးခိင်လေး
 ၈ လိမ်၊ ခခိင်၊ ဝုးခခိင်၊ ခခိင်ကျေး။ မခိင်လပ်၊ သမိ
 ၈ ခိခိင်လတ်းဂွမ်းကုပမု၊ ထီင်၊ နေ့၊ ဝုး၊- တီး
 ၈ သထေးဂေးခခိင်၊ လိခိင်သူခိင်မခိင်လီခလး၊ မဂ်၊
 ၈၉ ခပ်၊ မဂ်၊ ခခိင်မခိင်ခခိင်ကျေး၊ ကေး။ သထေးဂေး
 ၈ ခခိင်ဂုခိင်လုံခလး၊ ဝုး၊- ဂပ်တဂ်းလံ၊ ရှိတ်းလိုင်ခခိင်၊

ရှိပ်။ တီးကခိင်တဂ်းသိမ်းပုံမဂ်၊ ခပ်၊ မဂ်၊ ခခိင်လိုင်
 ၈ ခခိင်ကမ်၊ မီး၊ ဝုးခခိင်ခလး၊ မခိင်မီးတင်းဂျာမ်၊
 ၈၈ တင်းပွင်ခလး၊ ဝုး၊- ဂပ်တဂ်းခမးရှိတ်း ရှိတ်းယေး
 ၈ ကခိင်ယိင်၊ ခိခိင်ယု၊ နေ့၊ သေခခိင်ယဝ်လင်၊ သိမ်းကပ်
 ၈ မဂ်၊ ခပ်၊ မဂ်၊ ခခိင်ကုဂ်လု၊ ဂပ် ဂုးမီးတင်းသိင်
 ၈ တင်းလုင်လိုင်ခခိင်ဝံကျေး။ တီးဝိလိလု၊ ဂပ်ကျေး
 ၈ ဂပ်တဂ်းလတ်းခလး၊ ဝုး၊- ဝိလိလု၊ ဂပ်ဂုလုး၊ ပုခိင်
 ၈ ကခိင်မီးတဂ်း သုင်းတိုင်းလင်၊ လုးပီးခိင်ခခိင်ကျေး
 ၈ လိုင် မီးမီးကုဂ်လု၊ ခုဝ်းလိင်လုသိမ်းဝံခခိင်ကျေး၊ ယဝ်။
 ၈ ယု၊ ခခိင်ခိင်မိတု။ ဂိခိင်ခုဝ်းတု။ မူခိင်ပျေး၊ သွင်၊
 ၈ သိုဝ်းတု၊ ဝုးခခိင်ကျေး။ ဂုလုးဂုးငြေးပီခိင်လပ်
 ၈ သမိလတ်းတီးမခိင်ခလး၊ ဝုး၊- ဂုခိင်မိုဝ်းဂုလုး၊
 ၈ ခိခိင်ခိခိင်ခိ ခိင်၊ ကခိင်တဂ်းလံ၊ သိမ်းကပ်ဝိလိလု၊
 ၈ မီးခခိင် တဂ်းရှုတ်းထိုင်မုးယု၊ ကေး။ ပိုဝ်းခိင်
 ၈ ခလး၊ ကုဂ်လု၊ ခုဝ်းလိင်ကခိင်မီးသိမ်းဝံလိုင်ခခိင်
 ၈ နှေးလုံတဂ်းပိုင်၊ ဝုးခခိင်၊ ခခိင်ကျေး။ ပိုင်လိပ်ခခိင်
 ၈ ဂေးကခိင်သိမ်းပီင်၊ နေ့၊ တု၊ ကုဂ်လု၊ ပုခိင်မခိင်
 ၈ ဝံခလး၊ ယဂ်၊ နေ့ခခိင်ကျေးတီး၊ နေ့၊ နေ့၊ ငြေးပီခိင်
 ၈ လပ်၊ ယု၊ ခခိင်လမ်း မိုခိင်လိုင်ခခိင်၊ သထေးခခိင်
 ၈ ယဝ်၊ ဝုးခခိင်၊ ခခိင်ကျေး။

ယု၊ ပေမံးလုံလိင်လုံ

၂၂ မခိင်လပ်၊ သမိခိခိင်လတ်းတီး၊ တေပလပ်၊ တင်း
 ၈ လံထီင်ခလး၊ ဝုး၊- ပိုဝ်းခိင်ခလး၊ ဂပ်ဝုးတီးသူ
 ၈ လမ်း တဂ်းလံ၊ ခိခိင်လိုင်ခခိင်၊ ရှိပ်ဝုးခိင် ပုခိင်က
 ၈ သဂ်းခလးသင်၊ တဂ်းလံ၊ ခခိင်လိုင်ခခိင်၊ ရှိပ် ဝုးခိင်
 ၂၃ ပုခိင်တုဂ်၊ ယု၊ နေ့သင်၊ ယု၊ ပေမံးလုံ။ ကသဂ်း
 ၈ မျာတ်းသေတင်းဂိခိင်ကမ်၊ လုးရှိပ်။ တုလုး ဂုလုမ်
 ၂၄ မျာတ်းသေတင်းခခိင်ကမ်၊ လုးရှိပ်။ တုလုး ဂုလုမ်
 ၈ တင်းလံခလး၊ ခိခိင်လုခိင်လုံတု။ ဆူရှ်လိုင်ခခိင်
 ၈ ကမ်၊ ဝါခိင်၊ ကမ်၊ သွမ်းလိုင်ခခိင်။ ကမ်၊ ပါတ်၊ ခပ်၊
 ၈ ထိုင်ခပ်၊ ကမ်၊ မီးယွင်မီးယေး၊ ကမ်၊ မီးတိုက်၊ နေ့ခိင်၊
 ၈ တု၊ ခုဝ်းလိင်။ ခိခိင်ဝုးခခိင်သေကျေး ငြေးပီခိင်
 ၈ လပ်၊ လိုင်လုခပ်ဝံယု၊ ကေး။ သုယင်းမျာတ်၊ နေ့၊
 ၂၅ သေဆူရှ်လိုင်ခခိင်ခခိင် ကမ်၊ လုးရှိပ်။ ရွပ်၊ ပိုဝ်းတင်း
 ၈ ကခိင်မီးလုံခိင်ခခိင် ခိခိင်သူခိင် နှေးလုံ တဂ်းရှိပ်
 ၈ လုဂ်၊ တု၊ ကသဂ်းတုဂ်လပ်၊ ဂပ်၊ ယဂ်၊ မုးလံ၊
 ၂၆ ထီင်၊ သေဝခိင်ခခိင်။ ပေးသူကမ်၊ တတ်းခခိင်၊ လံ၊
 ၈ လွင်းတင်းကခိင်လိဂ်ကခိင်ခိင်၊ သေပိုခိင်၊ ခိခိင်
 ၈ ရှိတ်းရှိပ်ခလး၊ မီးလုံခိင်လုလုလုလုလုလုလုလုလုလု
 ၂၇ ကခိင်ကျာခိင်၊ တင်းလံလိုင်ခခိင်။ ခိခိင်လုလုလုလုလု
 ၈ မွဂ်၊ ခခိင်ပါခိင်တင်းလံ၊ ယု၊ မုးရွပ်၊ ပိုဝ်းလွင်းတင်း
 ၈ လိုင်ခခိင်၊ ရှိပ်ခခိင်တု။ တုခိင်၊ မွဂ်၊ လိုင်ခခိင်ကမ်၊
 ၈ ရှိတ်းတင်းရှိတ်း ကမ်၊ ပခိင်၊ ကမ်၊ တေး။ ခိခိင်ဝုး

ခေခေသေဂေးဂဝ်ဝါးတီးသူလမ်း တာင်းခင်းတိုင်း
မံး လင်းမူခေယံ၊ခုခေဂေးခမ်းသေးလမုခေ၊ခေခေ
ယင်းကမ်း၊ခိုတ်းတူခေ၊မွဂ်၊ခေခေသေတူခေ။

၂၈ သူလိုင်းကခေယမ်း၊မတ်းဂေ၊တင်းလံခေဂိုလ်း။
ပေးတြေးပီခေလင်း ကဝ်တာင်းခင်းတိုင်းမံး ဂူမ်း၊
လုမ်းတူခေ၊ယိုဝ်းတူခေ၊ယးဂးခင်းထိုခေ၊ ကခေ
ကသား၊လိပ်းဝခေ၊ခိုဝ်းခေဂုလ်းခေလး၊ ဝခေ၊ခိုဝ်းခေဂု
သမုလံးခမ်း၊တာင်းကခေ ကဝ်ချးသွဲ၊ဂးခင်းမုဂ်း
ခေခေလိုင် မခမ်းလင်း၊ ယိုင်းခိုခေတင်းကဝ်တာင်း

၂၉ ခင်းတိုင်းမံး ဂူမ်း၊လုမ်းသူခေ၊သေခေခေကမ်း၊လှဲ
ဂိုဝ်။ ပိုဝ်းခေခေလး၊ တင်းလံ၊ဂိခေလံး၊ခိုဝ်းခေခေ၊ဂိုဝ်
ဝါးခေ ယး၊ပေလိုင်လှဲ။ လွင်းတာင်းကခေမံးလှဲခေလှဲ

၃၀ ဂေး၊ယး၊ပေဂုးမီး။ ဂူခေ၊လေးဂီး၊တင်းလံ၊လင်း
ခေလး၊ဂုလွင်းတာင်းဂးမီး တင်းသိုင်းတင်းလှဲလိုင်း

၃၁ ခေယူ၊ဂေး။ သူလမ်း ဂုမိုင်းတြေးပီခေလင်းတု။
လိုခေခေခေ မခမ်းလင်း၊တင်းပခေလွင်းတာင်းဂး
မီးတင်းသိုင်းတင်းလှဲလိုင်းခေခေ ထိုင်းဂေး။

၃၂ ဖုင်သူဝ်းကွခေ၊ခေဂိုလ်း။ သူယး၊ပေဂုဝ်။ ပေးသူ
၃၃ မီးကလုဝ်၊ခွဲ၊ပခေမိုင်းတီးသူဂေး။ ကဝ်ကုဂ်လု၊
ခွင်းလင်းသူခေသေခေလး၊ ဖေးထွခေယိုခေ၊မိုင်၊ပခေ
တီးဂူခေ၊ကခေယား၊ကခေဖခေတင်းလံတု။

ဂိုတ်းထုင်ပေး ကခေကမ်း၊လင်းဂဝ်၊လင်းမွင် တင်း
လံကခေဝါး ဖခေ၊တု၊ကခေကမ်း၊သုတ်းကမ်း၊
သိုင်းလံ၊ ဂးခေခိုဝ်မိုင်းဂင်ဂုဝ် တီးကခေဖုလှဲလှဲ
ကမ်း၊ဂူတ်းကမ်း၊ထိုင် ကမ်း၊မုင်းတူလှဲလံ၊ ကမ်း၊

၃၄ လှဲကဝ်လံးခေခေတု။ လွင်းမခမ်းလမ်း ဂူဝ်လှဲ
သူလင်းမီး ဂးတီးကခေဖခေ၊တု၊ကုဂ်လု၊သူ
မီးခေခေ ဂေး။

တာင်းကခေပွဲလေး

၃၅ သူဂုတ်းသံဂီဝ်သူသေခေလး တီးခွင်းဖုးယူ၊တု။
၃၆ ဂွဲ၊ပီခေလိုင်းခေခေ၊ခးတင်းလံ၊ ကခေပွဲလင်းခေကခေ
တင်းလုဂ်သေဂေးတီးပွဲ၊မင်၊ဂလု၊ ခိုခေမေး
ခေခေတု။ ပွဲ၊ ဂွဲ၊လံးဖုလှဲ၊ဖခေတူပခေဂမ်းလိဝ်
မိုင်းကခေမခမ်းမေးခေလး၊ဖခေတူခေခေတု။

၃၇ ခး လိုင်းကခေလင်းခေခေခေမေးခေလး ထုင်းဂုခေ
ခေပွဲယူ၊ခေခေ မီးမင်၊ဂလု၊ဂေး။ ဂဝ်ဝါးတီးလိုင်း
တီးလှဲလမ်း လင်းခေခေ တင်းဂုတ်းသံဂီဝ်သေ
ခေလး ဂွဲ၊ခးလိုင်းခေခေခေခေယူ၊ဂိုမ်းတီးဂိခေသေ
ယဝ် တူဝ်မခမ်း တင်းမေးခေလး ဂိုတ်းလိုင်ဂိုတ်းလု

၃၈ ခေဂေး။ ဂင်ခိုခေခေခေ၊ကခေဂို၊သွင်မွင်းသေကမ်း၊
ဝါး၊ ခိုင်၊ကခေဂို၊သမုမွင်းသေကမ်း၊ဝါး၊ ပေးလင်း
မခမ်းမေးခေလး ထုင်းဂုခေလိုင်းခေခေခေခေခေ။ ခး
၃၉ လိုင်းခေခေ မီးမင်၊ဂလု၊ဂေး။ ပေးလင်းဂိုခေခေ

ခိုင်၊ခေး၊ဂို၊ကခေဖုလှဲလှဲတင်းမေးခေခေလိုင်း မခမ်း
တင်းပွဲယူ၊ခေလး ကမ်း၊ပခေဂိုခေခေမခမ်းဂွဲ၊လံးခမ်း၊
တာင်းကခေမုင်းတူလှဲခေလး လှဲကဝ်ခေခေ ဝါးခေ

၄၀ သူဂူယူ၊ဂေး။ ဂိုင်းခေခေလး သူခေမီးဂိုခေခေဝံတု။
လွင်းမခမ်းလမ်း ခိုင်၊ခေး၊ဂို၊ကခေသူကမ်း၊ဖခေကမ်း၊
ထိုခေခေခေ လှဲခေခေတင်းမေးဂေး။ ဝါးခေခေခေ

၄၁ ဂေး။ ပေ၊တရ ဂေးလင်းထာမ်ခေလးဝါး- လင်း
ဂုဝ်း။ လင်းဂုဝ်းလါတ်းကူပမေး၊ပခေတီးဂုဝ်းခးခး
ဂိုဝ်း။ လါတ်းပခေတီးဂူခေခေတင်းသိုင်းတင်းလှဲခေခေ

၄၂ ဂိုဝ်း။ မိုင်းကခေဝါးခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
လါတ်းခေလးဝါး- ဖခေ၊တု၊လှဲ၊ ကခေမီးသိုတ်း
လု၊တင်းသတီ ကခေလင်းမခမ်းခခေခေခေ ဂးခေခိုဝ်

၄၃ ဂူခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
တာင်းဂိခေတာင်းခွင်းတီးခေခေ ခင်းမိုင်းကခေခေခေ၊ထုဂ်၊
ခေခေခေခေ ပီခေဖုလှဲလှဲ။ ခးကခေလင်းမခမ်းခိုခေခေ

၄၄ မေးခေလး ထုင်းဂုခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
ခေခေခေ မီးမင်၊ဂလု၊ဂေး။ ဂဝ်ဝါးတီးလိုင်းတီးလှဲ
လမ်း လင်းမခမ်းတင်းခခေခေခေခေခေ ဂွဲ၊လံးကုပွဲ

၄၅ ဂးခေခိုဝ်ကုဂ်လု၊ခွင်းလိင်းမခမ်း ဂးမီးတင်းသိုင်း
တင်းလှဲခေခေ။ ပေးကမ်း၊ပီခေလိုင်းခေခေခေခေခေ
ခေလး ပေးခးခေခေ သမုထာင်၊ခင်းလှဲဝါး- လင်း

၄၆ ဂဝ်တင်းခခေခေမေးယူ၊ဂိုဝ်း။ ဝါးခေခေခေခေခေ
ယိုခေထုပွဲခးခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
ဂိခေခွင်းမဝ်းလင်းယူ၊လိုင်း။ ခိုင်၊ခေး၊ဂို၊ခခေခေကခေ

၄၇ မခမ်းကမ်း၊ဖခေကမ်း၊ထိုခေခေခေ လင်းမခမ်းတင်း
ခိုခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
ပွတ်းသေယဝ် ကဝ်မခမ်းပိုလှဲလှဲခခေခေခေခေခေ ခေလိုင်း

၄၈ ကခေကမ်း၊မီးသိုတ်းလု၊လိုင်းခေခေခေခေခေခေခေ
ဂူကလုဝ်၊လင်းမခမ်းယူ၊ခေခေခေခေ ယင်းကမ်း၊ခေ
ကမ်း၊ဂိုခေခေခေ ကမ်း၊ဂိုတ်းထွမ်းကလုဝ်၊လင်းမခမ်း

၄၉ ခေခေ တင်းလံးခမ်း၊တမ်း၊ခေခေခေခေခေခေ။ ဂေး
ကခေကမ်း၊ဂူကလုဝ်၊လင်းမခမ်းခေလး ဂိုတ်းမိခေခေ
လွင်းတာင်းကခေထိုင်းခမ်း၊တမ်း၊ခေခေခေခေ တင်း

၅၀ လံးခမ်း၊တမ်း၊ဂေး၊ဂေး၊ဂေး။ ဖုလှဲလှဲသေကမ်း၊ဝါး
ဂေးကခေလံးခမ်း၊ဂေးလှဲခေခေခေခေခေခေ ဂေးခေခေ
တင်းလံးတီးခခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ။ တီးဖုလှဲလှဲသေ

၅၁ ကမ်း၊ဝါး ဂေးကခေလံးခမ်း၊ တာင်းကခေကဝ်ကုဂ်
လု၊ကဝ်ပွဲခခေခေခေခေခေခေခေ တီးဂေးခေခေ တင်း
ယွမ်းကဝ်ခခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ။

ဂွဲ၊ဖခေ၊ဂခေယခေခခေ

၄၉ ဂဝ်မေးဂွဲ၊လံးပွဲ၊ဖုလှဲခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
၅၀ ကခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
ပံ၊လင်းလိုင်း ကလုဝ်၊ဂဝ်ကမ်း၊
ပံ၊တီးထုခေခေ။ ပပွဲတီးလမ်း၊ကခေခေခေခေခေခေ ဂဝ်

မီးလွင်းကဆင်တန်းလုံးခါမ်၊ကျေး။ လူဝံးကဆင်ဂပ်
 ၅၁ ကဆင်ဂိတ်၊လုံဂိတ်ခင်းလုံယူ၊ကျေး။ သူထောင်၊ဂပ်မား
 ဂွံးလံးပခင်တင်းခင်မိကျေးခိုင်လိခင်မိုင်းခံ့ဂိုဝ်။ ဂပ်
 ၅၂ မားဂွံးလံးပခင်လုံဝ်ခင်၊ခခင်ကမ်၊လုံ။ ဂပ်မား
 ဂွံးကျေးခိုင်ခင်းလေးကျေးခိုင်ခင်း၊ ဖတ်၊ဂခင်ယခင်ဂခင်
 ၅၃ ကျေး။ ဝါးခင်၊ခခင်ကျေး။ လွင်းလုံဝ်ခင်၊ဂိုဝ်ဝါး
 ခခင်လမ်း လျာလိမ်တေးလိပ်ခင်ခင်းလေး၊ ဂုခင်းဂျေးကျေး
 ကခင်ယူ၊ဂျေးခင်းဂိုခင်းလင်ခိုင်ခင်းခခင် သွင်ကျေးမုဂ်
 ခိုင်ခင်း၊ သခမ်ကျေးမုဂ်ခိုင်ခင်း၊ ကျေးခိုင်ခင်းလေးကျေးခိုင်ခင်း
 ၅၄ တန်းဖတ်၊ဂခင်ကျေး။ ပေးတင်းလုဂ်းလံး၊
 လုဂ်းလံးတင်းပေး၊ ဧမးတင်းလုဂ်းယိင်း၊ လုဂ်း
 ယိင်းတင်းခမး၊ ကွဂ်၊ခခင်းတင်းလုဂ်းပွဲ၊ လုဂ်းပွဲ
 တင်းကွဂ်၊ခခင်း၊ ကျေးခိုင်ခင်းလေးကျေးခိုင်ခင်း တန်း
 ဖတ်၊ဂခင်ခခင်ကျေး။ ဝါးခင်၊ခခင်ကျေး။
 ၅၅ မခင်းလင်း၊ သမံ့ခိုခင်း လာတ်တီးဂုခင်းကခင်လု
 ကခင်တုမ်လုံဝ်ခင်းခခင်ထိုင်ခင်းလေးဝါး- မိုဝ်းကခင်
 သူဂုခင် ဖျေဖျေခင်ခိုခင်းမားကျေးတီးခေးဖျေ တင်း
 ဝခင်းတုဂ်းလိုင် သူကျေးခိုင်ခင်းလေးကျေးခိုင်ခင်း လာင်း
 လာတ်၊ဂခင်ခင်းလေးဝါး- ဖျေခင်တန်းတုဂ်းကျေး၊
 ၅၆ ဝါးခင်၊ခခင်ကျေး။ ဂျေးခင်၊ကခင်ဝါးခခင်ကျေး
 လာင်းပီခင်မားကျေး။ မိုဝ်းကခင်သူဂုခင်လုခင်းခေး
 တင်းလာခင်းထုဝ်မားခခင်လိုင် သူလာင်းလာတ်၊
 ဂခင်ခင်းလေးဝါး-လိတ်၊တန်းမံ့ခေးလုလင်လာကျေး၊
 ၅၇ ဝါးခင်၊ခခင်ကျေး။ ဂျေးခင်၊ကခင်ဝါးခခင်ကျေး
 လာင်းပီခင်ကျေး။ သူလုံဝ်ခင်းကခင်လာင်းထိမ်၊လာင်း
 မိပ်ခင်ကျေးလုံး၊ သူခံးလုံကျေးလိခင်မိုင်း ကိတ်၊တင်း
 ခေးဖျေဂင်ဂင်ခင်းလေးဂုလံးကျေး။ ဂိုတ်းလုံဝ်ခင်၊
 ၅၈ ဂိုဝ်ခင်းလေး၊ သူခံးလုံလွင်းဂပ်၊ဂျေးလျခိုင်၊တေးလိပ်
 ခခင်လေး၊ ကမ်၊ဂုလံး။ လိုင်သေခခင် သူခံးလုံလုလုံး
 လွင်းတြေးတင်းကခင်သိုဝ်းတေး၊လေး၊ ကမ်၊ဂုလံး
 ၅၉ ဂွမ်းပိုဝ်းလုံဝ်ခင်၊ဂိုဝ်။ မိုဝ်းကခင်မိုးဂျေးလုယူ၊ဂျေး
 တီးခခင်လုလင် လုလုံးဂခင်တင်းကျေးကခင်ဂိုတ်းကမူ
 သိုဝ်းတီးမိုးခခင်လိုင် ဂျေးတီးဂင်တင်းခခင် ခတ်း
 လုံဂိုတ်း ဂွံးကမူခခင် ယဝ်တုဝ်တျ။ ပေးကမ်၊
 ၆၀ ခခင် ကျေးကခင်ဂိုတ်းကမူခခင် တန်းတိုတ်းလခင်
 ကပ်မိုးဂျေးလုယူ၊တီးခခင်လုလင်လေး၊ ခခင်လုလင်ခခင်
 ကျေး တန်းကပ်မိုးကပ်ပခင်တီး၊ ဧဂ၊ကွခင်၊လံး
 ဧလေး၊ ဧဂ၊ကွခင်၊လံးကျေး တန်းကပ်မိုးခင်ဝ်ကျေးခင်း
 ၆၁ ထွင်၊ကျေး။ ဂပ်ဝါးတီးလိုင်တီးလုံးလမ်း လုဂ်း
 ကခင်မိုးကမ်၊ပံ၊ယေး၊ငိုခင်း တေး၊ထိုင်ဂွတ်းထခင်း
 ပေး ငိုခင်းမိုးကမ်၊ဂိုတ်းသေခိပ်ခင်းခခင် မိုးကမ်၊လံး
 ကွဂ်၊ထွင်၊ ဝါးခင်၊ခခင်ကျေး။

၁၃

တန်းလုံးခင်းလုံလုံးမံ့

၁ ခင်းခိုင်၊မိုဝ်းခခင် မီးဂုခင်းဂမ်၊ဖွင်း၊ မားတီးမခင်း
 လင်းသေခင်းလေး၊ လင်းလာတ်၊လွင်း၊ ခခင်ပီလာတ်
 ကပ်လုံဝ်တီး၊ ဂုခင်းဂျေးလိခင်းလေး၊ ဂမ်၊ဖွင်း၊ လေးဂခင်
 ၂ တင်းတုဝ်ယိတ်ခင်းလေးပုဂ်းလေး၊ခခင်ကျေး။ မခင်း
 လင်းကျေးခိုခင်းလာတ်တီးခခင်လေးဝါး- လွင်၊သူ
 ထင်၊ဝါး၊ ဂွမ်းပိုဝ်းခခင်လံးခခင်၊လုံဝ်ခင်၊ခခင်ခင်းလေး
 ခပ်ပီခင်ဂုခင်းဂျေးလိခင်းလေး ကခင်မိုးကပျိုတ်း၊ ယိင်း
 ၃ ခခင်းယွဲ၊ခေးသေ ဂုခင်းဂျေးလိခင်းလေး တင်၊တီး
 တင်၊လိခင်လုံဝ်ခင်းခခင်ဂိုဝ်။ ယိင်းခခင်းမီးကပျိုတ်း
 ယွဲ၊ကမ်၊လုံ။ သူကျေးမီးတင်းသိုင်တင်းလုလုံဝ်ခင်း
 ခခင်ကျေး ပေးကမ်၊မီးတင်းကခင်ခင်းလုံလုံးမံ့လုံ
 လိုင် တန်းဂွတ်းထိုင်တင်းလုတင်းလိပ် မိုခင်မိုခင်
 ၄ ဂခင်ကျေး။ ဝါးခင်၊ခခင်ကျေး။ လိုင်သေခခင်သူ
 ထင်၊ ဂုခင်းသိပ်ပီတ်၊ကျေးကခင်ထိုင်လင်းသိ၊လွင်၊
 လုမုတ်တင်တခခင် ယိင်းခခင်းမီးကပျိုတ်းယွဲ၊ခေး
 သေ ဂုခင်းကခင်ယူ၊ခင်း ဝိင်းယေး၊ရသလိမ်၊ လုံဝ်
 ၅ ခခင်ဂိုဝ်။ ယိင်းခခင်းမီးကပျိုတ်းယွဲ၊ကမ်၊လုံ။ သူ
 ကျေးမီးတင်းသိုင်တင်းလုလုံဝ်ခင်းခခင်ကျေး ပေးကမ်၊
 မီးတင်းကခင်ခင်းလုံလုံးမံ့လုံလိုင် တန်းဂွတ်းထိုင်
 တင်းလုတင်းလိပ် မိုခင်မိုခင်ကျေး။ ဝါးခင်၊
 ၆ ခခင်ကျေး။ ဂမ်၊ခခင် မခင်းလင်း၊သမံ့ခိုခင်းလာတ်၊
 ကုပမားထိုင်ခင်းလေးဝါးလမ်း-ဂျေးတီးဂုခင်းကျေးခိုင်ခင်း
 မခင်းမီးတုခင်းမာဂ်၊လိုင်၊သင်းခေး တုခင်းခိုင်ခင်း
 ကခင်ဖုဂ်၊ပို ဂျေးခင်းသူခင်ကျေးယိခင်၊မခင်းခခင်
 ကျေး။ ပီဂ်သမံ့မခင်းဂျေး၊ဂျေးတီးတုခင်းခခင်ခင်းလေး
 ၇ ဂျေးမာဂ်၊မခင်းသေကျေး ကမ်၊ထုပင်းကမ်၊ဂုခင်။ မိုဝ်း
 ခခင် မခင်းလာတ်တီးကျေးကခင်ပွဲသူခင်ကျေးယိခင်၊
 ခခင်ခင်းလေးဝါး- သခမ်ပီခင်တိမ် တိဂ်သမံ့ဂပ်မား
 ၈ ဂျေးတီးတုခင်းမာဂ်၊လိုင်၊သင်းခေးခခင်ခင်းလေး၊ ဂျေး
 မာဂ်၊မခင်းသေကျေး ကမ်၊ထုပင်းကမ်၊ဂုခင်သေဂုလု၊။
 ဖခင်းပီတ်တျ။ ဂိုတ်းဂိုဝ်ခင်းလေး၊ ဂွံးမခင်းဂုဂ်လိခင်
 ခခင်၊ မိုဝ်းကခင်ဝါးခင်၊ခခင်လိုင်၊ ကျေးကခင်ပွဲသူခင်
 ၉ ကျေးယိခင်၊ခခင်ကျေး လင်းလာတ်၊ခင်းလေးဝါး- လင်း
 ဂွမ်း၊ ပီခင်ခင်းတု ယူ၊မခင်းလုခင်းခင်း၊ခင်း။ ဂပ်ခင်း
 တန်းခင်းတုယုင်ဂိုခင်းခင်းမခင်းသေခင်းလေး၊ သို၊ဖုခင်း၊လု
 ခင်းခင်း၊ခင်းကျေး။ မခင်းလာင်းခင်းတင်းမာဂ်၊မားယူ၊
 ၁၀ ခင်း။ ပေးကမ်၊မာဂ်၊ ဂမ်၊လိုင်ခင်းလင်း၊ခခင်းပီတ်၊
 သေဂမ်၊ခင်း။ ဝါးခင်၊ခခင်ကျေး။

၃၀ ပီခင်လဝ်းခေခင်ကျေး။ ခပ်လိုဝ်းကခင်တူဂ်းလိုခင်း
ဂမ်းဖွင်; တဂ်းတူဂ်းကွခင်တောင်းကျေး။ ခပ်လိုဝ်း
ကခင်တူဂ်းကွခင်တောင်းဂမ်းဖွင်; တဂ်းတူဂ်းလိုခင်း
ကျေး။ ဝါးခင်,ခေကျေး။

**လဝ်းယေ,သု
လုံလီဂ်ပုခင်းဝိုင်းယေ,ရသလီမ်,**

၃၁ မိုဝ်းခေခင် ဖေ,ရိသေး ဂမ်းဖွင်; မးတီးမခင်း
လဝ်းသေခလးလဝ်းလတ်းခလးဝါး- ကွဂ်,သေ
ဂါးတီးခုံဂျ,သေဂမ်းခါး။ ခုခင်ဂျ,ရတို မီးတောင်း
ဂျါမ်,တောင်းပွင် တဂ်းကပ်လဝ်းဂွဝ်းတံခါးကျေး။
၃၂ မိုဝ်းကခင်ဝါးခင်,ခေလိုဝ် မခင်းလဝ်းကျေးလတ်း
ခလးဝါး- ဝခင်းမိုဝ်းခုံ တင်းဝခင်းမိုဝ်းဖုဂ်; ဂပ်
ကျေးဖေဂျါကွဂ်,ပီတီးခလး ဂွးတောင်းခံ;တောင်းပီခင်
တင်းလံဂျါခိခင်းကျေး။ မိုဝ်းကခင်ထုခင်းထိုင်သမ်
ဝခင်းခေခင်လိုဝ် ဂပ်တဂ်းဂွတ်းထိုင်တောင်းကခင်တီမ်
ထုခင်းကျေး။ ဝါးခေ။ သုဂျ,လဝ်းလတ်းတီး မျ
၃၃ လီခင်လိုဝ်းခေခင်တျ။ ခင်းဝါးခေခင်သေကျေး ခင်း
ဝခင်းမိုဝ်းခုံ ဝခင်းမိုဝ်းဖုဂ်; ဝခင်းမိုဝ်းဂိုဝ်း ဂပ်တဂ်း
လံ;ဂျ,ယု,လူးခွခင်,ကျေး။ လွင်းမခင်းလမ်း လိုဝ်
သေဂါးတီးခင်း ဝိုင်းယေ,ရသလီမ်, ခေခင် ပရေး
ဖေတ်; ကမ်,လံ;လုလံ;လီဝ် ဂါးတီးတိုင်,တီးတိုင်,
၃၄ လီခင်။ ကူဝ်း; ဝိုင်းယေ,ရသလီမ်, ဝိုင်းယေ,ရသ
လီမ်,၊ ကခင်ကပ်ပရေးဖေတ်;တင်းလံတံခါးခလး
ကပ်မာဂ်,ဂိုခင်ထိမ်; ခပ်လိုဝ်းကခင်ပွဲ,လုံမးဂါးတီးမိုး
တင်းလံသေ,သေ,ခေဂိုလ်း။ လိုဝ်ခင်,ကခင် ဂံ,
ခမ ဂွးလုဂ်;ကွခင်,မခင်းထုခင်တုမ်ဂခင်းဂါးတီးပိဂ်,
မခင်းခေခင် ဂပ်မီးကလုဝ်, မိုးဂွးလုဂ်;ကွခင်,မိုး ထု
ဂခင်တုမ်ဂခင်ယု,ကမ်,ဂူလံ;ဖေဝ်,လံပွဂ်;ယဝ်။ မိုး
၃၅ လမ်း။ ကမ်,မီးကလုဝ်,။ တုလ်းလုး။ ဂိုခင်းသုခေခင်
ဂိုတ်းဝိုတ်းသုခလး; ပီခင်တီး;ကခင်ဖေတ်,ဂုခင်းယာဝ်
ဂုခင်းကျေး။ ဂပ်ဝါးတီးသုလမ်း တေ,ထိုင်ဂွတ်း
ထုဝ်းကခင်သုကမ်,ပံ,လတ်းခလးဝါး-ဂွးကျေးကခင်
ပါးတင်းကခင်ထု,ဝရုကြေးမးခေခင် မီးမင်,ဂ
လု,သေဂမ်းလုလ်း။ ဝါးခင်,ခေခေခင် လုလီမ်
တေ,လီဝ်ခေခင်လး သုတဂ်းကမ်,လံ;ဂုခင်ခေခင်,ဂပ်။
ဝါးခင်,ခေကျေး။

၁၄

ခင်းဂိုခင်းဖေ,ရိသေး

၁ ဝခင်းဂမ်သိခင်ဝခင်းခိုင်; မိုဝ်းကခင်မခင်းလဝ်း ခပ်;
ဂါးခင်းဂိုခင်းဖေ,ရိသေး ကခင်ပီခင် ကရု,သိုကျေး။

ခိုင်;ဂွးလံ;ဂိုခင်တောင်းဂိုခင်ခေခင်လိုဝ် ခပ်လွမ်တုလ်း
၂ မခင်းလဝ်းယု,ကျေး။ ဂုခင်းကခင်ပီခင်ခွဲလးဖေ
ခေခင်ကျေးခိုင်; မီးယု,ဂါးတီးဖေ,ခေ,မခင်းလဝ်း
၃ ကျေး။ လဝ်းယေ,သု ထမ်ဖေ,ရိသေး တင်းဂုခင်း
မေ,ဂျါမ်းလိုဝ်းခေခင်ခလးဝါး- ခင်းဝခင်းဂမ်သိခင်
ထုဂ်,လီဂိုတ်းဂွးတောင်းခံ;တောင်းပီခင်ဂိုဝ်။ ကမ်,ထုဂ်,
လီဂိုတ်းဂွးဂိုဝ်။ မိုဝ်းကခင်ဝါးခင်,ခေလိုဝ်ခပ်ခေခင်
၄ ယု,တီတ်,တီတ်,ယု,ကျေး။ မခင်းလဝ်း ယိပ်းဂမ်
ကျေးခေခင်ခလး ဂိုတ်းဂွးတောင်းခံ;တောင်းပီခင်မခင်း
၅ ဂိုဝ်ခင်းယဝ်လင်, ဂွးမခင်းဂျ,သေကျေး။ တီးပရိဂ်;
သတ်းကျေး မခင်းလဝ်းထမ်ခလးဝါး- ပေး မ
လီးသု ဂုဝ်းသု တုဂ်းဂါးခင်းလုဂ်;ခင်းထိုင် ခင်းဝခင်း
ဂမ်သိခင်လိုဝ် ခင်းသုခေ လွင်,တေမီးသေကျေးသေ
ဂုခင်း ကခင်ကမ်,တိုတ်းကမ်,လခင်ကပ်ခလး တဂ်း
၆ ယု,ဝိုလိုဝ်ခေခင်။ မိုဝ်းကခင်ဝါးခင်,ခေလိုဝ် ခပ်
ခေခင် ကမ်,ခိုခင်းလတ်းဂျါမ်းလံ;သေကျေးသေဂမ်း။
၇ မိုဝ်းကခင်မခင်းလဝ်းဂုခင် ခိဂ်,လိုဝ်းခေခင် လိုဝ်းကွင်;
တီးယု,တီးခင်; ကခင်သုခင်ကခင်မျာတ်းယု,ခေခင်
လိုဝ် မခင်းလဝ်းလတ်းဂျါမ်းဂုပမု, တီးခပ်ခလး
ဝါး- မိုဝ်းကခင်ပိုခင်းဖေတ်;ပင်းမိုးဂျ, ဂါးတီး
ပွဲ;သွင်,မင်,ဂလုခေခင် ယု,ပေဂျ,ခင်းယု,ဂါးတီး
၈ ကခင်သုခင်ကခင်မျာတ်းခေခင်။ ပေးဂျ,ခင်းယု,
လိုဝ်ခေခင်,ခေခင်လိုဝ် မိုဝ်းကခင် ကျေးကခင်ယိင်းခိခင်း
မျာတ်းခေ,သေမိုး ဂွတ်းမးဂါးတီးပွဲ;ခေခင်လိုဝ်
၉ လဝ်းခိဂ်,ကိဂ်,တင်းကျေးခေခင် တဂ်းမးလတ်းတီး
မိုးဝါး- ကျေးဂုလ်း; ပခင်တီးယု,ခေ တီးကျေးခေခင်
တျ။ ဝါးခင်,ခေခလး မိုးတဂ်းမီးတောင်းကခင်လီ
ကွဂ်းလီကံခလး လံ;လုင်းဂျ,ခင်းတီးယု,ကခင်
၁၀ တီမ်,ခေခင်ကျေး။ ဂုလ်းဂါး မိုဝ်းကခင်ပိုခင်းဖေတ်;
ပင်းမိုးခေခင် ဂျ,ခင်းဂါးတီးကခင်တီမ်,ခေခင်တျ။
ပေးဂျ,ခင်းယု,လိုဝ်ခေခင်,ခေခင်လိုဝ် ကျေးကခင်ဂွင်
ပင်းမိုးခေခင် တဂ်းလတ်းတီးမိုးခလးဝါး- ကျေး
ဂိုလ်း; ခိုခင်းဂျ,ခင်းဂါးတီးကခင်သုခင်ခေခင်သေ
ဂမ်းခါး။ ဝါးခင်,ခေခလး မိုးတဂ်းမီးသေကျေးတီး
ဖေ,ခေ; ခပ်လိုဝ်းကခင်ခင်းယု,လုလ်းဂခင်တင်း
၁၁ မိုးလိုဝ်းခေခင်ကျေး။ ဖုဂ်လုံသေကမ်,ဝါး ကျေးကခင်
ယုဂ်ယွင်;တုဂ်လဝ်းဂပ်,ခေခင် ကျေးခေခင် တဂ်းလံ;
ခါမ်,တောင်းကခင်ချးတုဂ်းတီးတီမ်,ကျေး။ ဖုဂ်လုံ
သေကမ်,ဝါး ကျေးကခင်ချးတီမ်,တုဂ်လဝ်းဂပ်,ခေခင်
ကျေးခေခင် တဂ်းလံ;ခါမ်,တောင်းကခင်ယုဂ်ယွင်;ကျေး။
၁၂ ဝါးခင်,ခေကျေး။ မခင်းလဝ်းသမိုလတ်းတီး ကျေး
ကခင်ဂွင်ပင်းမခင်းလဝ်းမးခေခင်ခလးဝါး- မိုဝ်း
ကခင်မိုးဂိုတ်းလီဂိုတ်းလုခင်းခင်းခေခင်လိုဝ် မိုးယု,
ပေဖေတ်ပင်းကျေးသေ;မိုး။ ပီးခေခင်မိုး။ လိုဝ်ခိုဝ်းလီဝ်

ကခင်တင်းမိုး၊ ဂူခင်းရှုခင်းကခင်လမ်ကခင်တင်းမိုး
 ကခင်မာန်မီးထိုင်းခခေရှုလင်း။ ပေးဗိတ်းပာင်း
 ခပ်လိုင် ဂမ်းလိုခင်း ခပ်ကျေးတက်ခိုခင်းဗိတ်းပာင်းမိုး
 ၁၃ ခလး တွပ်၊တီခင်းခိုခင်းကျေးလူးတီးမိုးကျေး။ မိုဝ်း
 ကခင်မိုးခါမ်၊ပွဲးခခေ ဗိတ်းပာင်းကပ် ခပ်လိုင်း
 ကခင်ယာန်ကခင်ဗေခေ။ ခပ်လိုင်းကခင်ကင်၊ဂျ၊
 ၁၄ လူ၊ ခပ်လိုင်းကခင်တိခပ်ပုတ်း။ ခပ်လိုင်းကခင်တျ
 မွတ်၊ တင်းလံလိုင်းခခေတျ။ ပေးဗိတ်းပာင်း
 ခပ်လိုင် မိုးမိမင်၊ဂလျ၊ကျေး။ လွင်းမခင်းလမ်း
 ပိုဝ်းကခင်ခပ် ကမ်း၊လင်းတွပ်၊တီခင်းခိုခင်းကျေးလူး
 တီးမိုးလံးခလး ခင်းခိင်၊မိုဝ်းကခင် ခပ်လိုင်းကခင်
 သိုင်းတျ၊တင်းလံလုဂ်ခိုခင်းခခေ မိုးတက်လံး
 ၁၄ ခါမ်၊ကကျွင်း တင်းကခင်တွပ်၊တီခင်းခိုခင်းကျေးလူး
 ခခေကျေး။ ဝးခင်၊ခေကျေး။

**ကူပမု၊တင်းကခင်ဗိတ်းပာင်း
 ရှုံးလံးခပ်ပွဲး**

၁၅ ဂူခင်းကခင်ခင်းယူ၊ ဂျ၊တီးဂိုမ်းဗိတ်းတီးဂိခင်းခခေ
 ကျေခိုင်း ငိခင်းရှုမ်းမခင်းလင်းသေယပ်လပ်းလတ်း
 ခလးဝး။- ကျေးကခင် လံးဂိခင်းခပ်မုခင်း ခင်းမိုင်း
 ၁၆ ဩးပီခင်းလင်းခခေ မိမင်၊ဂလျ၊ကျေး။ မိုဝ်းကခင်
 ဝးခင်၊ခေလိုင် မခင်းလင်းကျေးလတ်းခလးဝး။-
 ၁၇ ဂူခင်းကျေခိုင်း ဂိုတ်းပွဲးလုင်ခလး ဗိတ်းပာင်းဂူခင်း
 ခခေကျေး။ မိုဝ်းကခင်ထိုင်ခိင်၊ကခင်ခါမ်၊ပွဲး
 ခခေ မခင်းပွဲး၊ဂူခင်းလွဲဂူခင်းသွဲမခင်းရှု၊ ရှုံးလံး
 လတ်း တီးခပ်လိုင်းကခင်မခင်းဗိတ်းပာင်းခခေ
 ခလးဝး။- မျးသေဂမ်းခး။ ပေးဂိုခင်းပုံဂျ၊မီးဂူ
 လိုဝ်းဂူ၊ပိုင်ယပ်ခး။ ဝးခင်၊ခေသေကျေး ခပ်တင်း
 ၁၈ သီင်းတင်းလုင်လိုင်းခခေ ကွခင်ဂခေ ဂျ၊လွင်းဂျ၊
 တင်းခလး ကျေခိုင်းဝး။- ဂပ်ခးသိုဝ်းရှုဂ်လိခေ
 ရှုဂ်ခိုင်းယပ်ခလး ဂပ်ခးတက်ရှု၊တူလ်းခးကျေး။
 ဝင်းခွာင်ဂပ်ခးသေဂမ်းခး။ ဝးခင်၊ခေကျေး။
 ၁၉ ကျေခိုင်းသမ့် တွင်းပာခေ၊ခလးဝး။- ဂပ်ခးသိုဝ်
 ကပ်လုင်းဂျ၊ဂျ၊ခးယပ်။ ဂပ်ခးတေရှု၊လမ်းတူလ်း
 ခပ်ယူ၊ခးကျေး။ ဝင်းခွာင်ပခေဂပ်ခးသေဂမ်းခး။
 ၂၀ ဝးခင်၊ခေကျေး။ ကျေခိုင်းကျေးတွင်းပာခေ၊ခလး
 ဝး။- ဂပ်ခးကပ်မခးခးယပ်။ ပိုဝ်းခေခလးဂပ်ခး
 ၂၁ ကမ်း၊မျးလံးခး။ ဝးခင်၊ခေကျေး။ ဂူခင်းလွဲဂူခင်း
 သွဲခခေကျေး ခိုခင်းမျးခလး လပ်းလတ်းလွင်း
 တင်းလိုင်းခခေ တီးလင်းမခင်းကျေး။ မိုဝ်းခခေ
 လင်းရှုခင်းခခေလွဲမိုးခွဲးလျခလး လတ်းတီးဂူခင်း
 လွဲဂူခင်းသွဲခခေခလးဝး။- မိုးရှု၊ဂျ၊တီးသီခင်း
 တင်းလုင်သီခင်း၊တင်းကွခေ၊တင်းလံ၊ ဂျ၊ခင်းဝီင်း
 ခခေခခေဗွဲးဗွဲးခလး ရှုခပ်လိုင်းကခင်ယာန်၊ဗေခေ

ခပ်လိုင်းကခင်ကင်၊ဂျ၊လူ၊ ခပ်လိုင်းကခင်တိခပ်ပုတ်း
 ခပ်လိုင်းကခင်တျမွတ်၊တင်းလံလိုင်းခခေ မျးကျေး
 ၂၂ တီးခေတျ၊ ဝးခင်၊ခေကျေး။ ဂူခင်းလွဲဂူခင်းသွဲ
 ခခေကျေးခိုခင်းမျးခလး လပ်းလတ်းခလးဝး။-
 ဂိုတ်းဂျ၊ခင်၊ကခင်လင်းဂွင်းလီ၊ယာင်၊ ခခေယပ်
 ခးယပ်။ ခင်းဝးခခေသေကျေး ကွင်းကခင်ပပ်၊
 ကခင်လပ် ယင်းမီးယူ၊ခး။ မိုဝ်းကခင်ဝးခင်၊ခေ
 ၂၃ လိုင်၊ လင်းခခေကျေးလတ်းတီးဂူခင်းလွဲဂူခင်းသွဲ
 မခင်းခလးဝး။- ကွဂ်၊ရှု၊လူး ဂျ၊တီးခင်းသီခင်း
 တင်းလုင်တင်းလံ၊ ဂျ၊တီးဂိုမ်းရှုဝင်းတင်းလံ၊
 ၂၄ ပုခေလူးခွခေ၊တျ။ ရှုင်ကပ်ခပ်မျး ရှုးတီမိုဝ်းဂပ်
 တျ၊ ဝးခင်၊ခေကျေး။ ဂပ်ဝးတီးသုလမ်း ခပ်
 လိုင်းကခင်ဂပ်ရှုပင်းကွခေတင်းခခေ တေကမ်း၊
 လံးခပ်ပွဲးဂပ်သေကျေသေဂူခင်း။ ဝးခင်၊ခေကျေး။

တင်းကခင်ပီခေတခပးလင်းယေ၊သု

၂၅ ဂူခင်းလူဂူခင်းတုမ်ခခေကျေ၊ လွမ်းမခင်းလင်းယူ၊
 ကျေး။ မခင်းလင်းတံ၊ခိုခင်းသေယပ် လတ်းတီး
 ၂၆ ခပ်ခလးဝး။- ဗုးလွဲသေကမ်း၊ဝး၊ ကျေးကခင်မျး
 ဂျ၊တီးဂပ်ခခေ ပေးမခင်းကမ်း၊ဂှုဂ်ဂပ် ခေ၊သေ
 ပေးခမး လုဂ်းလင်း မေး ပီးခွင့်လိမ်ယိင်းလိမ်
 ၂၇ လံး ကိုဂ်၊တင်း ကသား၊တူင်လင်းဂပ်၊လိုင် ကျေ
 ခခေကမ်း၊ပီခေတခပးဂပ်လံး။ ဗုးလွဲသေကမ်း၊ဝး၊
 ၂၈ ကျေးကခင် ကမ်း၊ဂှုပပ်၊ကပ်သပ်လင်းဝး၊မိုင်းတူင်လင်း
 ဂပ်၊သေခလး လွမ်းပးလင်ဂပ်ခခေ ကျေခခေ
 ၂၉ ကမ်း၊ပီခေတခပးဂပ်လံး။ ခင်းသုခေကျေး ပေးသေ
 ကျေသေဂူခင်း မီးတင်းဂျ၊မံ၊တင်းပွင် တက်ခေတ၊
 ဂိုတ်းသပ်လင်းလိုင် ကွခင်းတင်းသုတ်း မခင်းတက်
 ခင်းခလး ခပ်ကား၊ခေ၊တွက်၊တူလ်းလရိုဂ်၊ကခင်
 တက်သီင်းခခေခလး ရှုံးလံးရှု လွင်၊ငိုခင်းတက်ဂုမ်၊
 ၃၀ ရှုင်ကမ်း၊ဂုမ်၊ရှုင်။ ကခင်ဝးခခေကမ်း၊လွဲရှုင်။ ပေး
 ကမ်း၊ခခေ ပေးမခင်းခေတ၊ဂိုတ်းလင်းဂျ၊ဂ်၊သပ်မခင်း
 သေယပ် သမ့်ကမ်း၊ဂိုတ်းရှုးယပ်တူင်လံးလိုင်ခပ်လိုင်း
 ကခင်ဂူခေတင်းသီင်းတင်းလုင်ခခေ တက်သေသွမ်း
 ခလးဝး။- ကျေခေ ဂိုတ်းကျေ၊လျမခင်းရှုလ်းခလး
 ၃၁ ကမ်း၊ဂိုတ်းရှုးယပ်တူင်လံး။ ဝးခင်၊ခေကျေး။ခခေ
 ခိုင်းလမ်းပေးခခေကျေခမ်းသေပးပး မီးတင်း
 ကခင်တက်လံးတိုက်သိုက်ဂခေတင်း ခုခေကျေခမ်း
 တာင်၊ပးလိုင် မခင်းတက်ခင်းယူ၊ကွခေတာင်းခလး
 ၃၂ ခံးလွဲဂူခေလွဲတူလ်း ရှုံးလံးရှုလွင်းကခေဝး လွင်၊
 မခင်းတက်ကပ်ဂူခင်းမိုခေ၊ခိုင်းခလး ခိင်၊ဂခေလံး
 တင်းခုခေကျေခမ်း ကခေကပ်ဂူခင်းသွင်မိုခေ၊မျး
 ခခေရှုင်။ တက်ကမ်း၊ခိင်၊လံးရှုင်။ ဝးခေယူ၊ကမ်း၊လွဲ
 ရှုင်။ ပေးရှုဝး၊ကမ်း၊ခိင်၊လံးခေတလိုင် မိုဝ်းကခင်ခုခေ

၃၃ ဂျော့ခမ်းတောင်၊ ပျား ယင်းမီးယူ၊ တီးဂံခေခေ မခမ်း
 လောင်းပွဲ၊ လှူခမ်းလှူခမ်းသို့မခမ်းခွာ၊ ဧလး၊ ရှိုးလံး
 တွင်းပာခမ်း၊ ခေင်၊ ရှိပ်ကမ်း၊ ရှိုးလံး၊ ပီခေခေသိုက်၊ ကမ်း၊ လှိုး
 ၃၄ ရှိပ်။ မိုခေခေခေ၊ ခေခေ ခေခေသုခေ ဖုးလှိုသေကမ်း၊
 ဝျး၊ ဂျော့ကခေကမ်း၊ ဧပ၊ ပီတီး၊ ဂျးကခေမီးတီး၊ တူပ်
 လင်းဂပ်၊ တင်းသီင်း၊ တင်းလှိုင်ခေခေ ဂျော့ခေခေကမ်း၊
 ၃၅ ပီခေတခေပဂပ်လံး။ ရှိပ်ခေခေလီကော့။ ခေခေဝျးခေခေ
 သေဂျော့၊ ပျေးကခေလီမီးမခမ်းဂျော့၊ လှိုင် တမ်း
 ၃၆ ခိုခမ်းလံး၊ ကခေလီမီးမခမ်းလှိုင်ခေခေ၊ ရှိပ်။ ကမ်း၊ လီ
 ပုခမ်း၊ လီခေ။ ကမ်း၊ လီပုခမ်း၊ ဂွင်ဖုခေ။ လံး၊ ခါမ၊
 တင်းကခေကခေတင်းလံး၊ ကပ်ထိမ်းပီတီး၊ ဂျးခေခေ၊
 သေဂျော့။ ဂျော့ကခေမီးဂျော့ကခေလီခေခေခေ ရှိုး
 ငါခမ်းသေဂမ်းလှလှိုး၊ ဝျးခေခေ၊ ခေခေကော့။

၁၅

ကူပမာ၊ သူဝ်းကခေဂျော့၊

၁ ဂူခမ်းဂိပ်ခွခေ၊ ကိတ်၊ တင်း ဂူခမ်းဂျော့တင်းသီင်း၊ တင်း
 လှိုင် သုတ်လမ်းတီး၊ မခမ်းလင်း၊ ရှိုးလံးထွမ်း၊ လံးငါခမ်း
 ၂ ဧလး၊ ဖျေ၊ ရီသေ၊ ကိတ်၊ တင်းဂူခမ်းထုတ်၊ ဂျမ်းတင်း
 လံးဂျော့၊ သေသွမ်းတောင်၊ ကပျိုတ်၊ ဧလး၊ ဝျး၊- ဂျော့
 ခေ ဂုတ်တင်းကပ်ဂူခမ်းကခေမီးကပျိုတ်၊ တင်းလံး
 ဧလး၊ ဂိခေခေလှလှိုး၊ ဂခေတင်းခပ်လှိုင်ပေ၊ ဝျး
 ၃ ခေင်၊ ခေခေကော့။ မိုဝ်းခေခေ မခမ်းလင်း၊ လာတ်၊ ဂျမ်း
 ၄ ကူပမာ၊ တီးခပ်ခေခေခေလး၊ ဝျး၊- ပျေးဝျး ခေခေသုခေ
 သေဂျော့ဂျော့ မခမ်းမီးသုဝ်းပာ၊ ခေခေခေခေလး၊ သူဝ်း
 မခမ်းတူပ်ခေခေခေဂျော့၊ လှိုင် မခမ်းယင်းကမ်း၊ ပွဲ၊ ဝံသုဝ်း
 ဂပ်၊ သိပ်းပံဂပ်၊ တူပ် ဂျးခေခေထိုခေ၊ သေယပ် ဂျးဂျ
 သုဝ်းတူပ်ခေခေခေကခေဂျော့၊ ခေခေ တော့၊ ထိုင်ဂွတ်၊
 ၅ ထခမ်းပေး ခိုခမ်းထုဝ်းခိုခမ်းဂူခေဂျိုင်။ မခမ်းတေဂျော့၊
 ဂျ တော့၊ ခိုခမ်းထုဝ်းဂူခေယပ်လင်၊ မီးလှိုင်ကခေသိုဝ်း
 လှမ်းခေလး၊ ဂျပ်၊ တောင်၊ ခေခေဂျိုင်မာ၊ မခမ်းမေး ဂွတ်၊
 ၆ ထိုင်ခိုခမ်းဂျးတီး၊ ရှိမ်းမခမ်းယပ်လှိုင် ဂွင်ကပ်ပီး၊ ခေခေ
 လှိုင်ခိုဝ်းမခမ်း ကိတ်၊ တင်းဂူခမ်းဂျမ်းရှိမ်းပေး
 တင်းလံးမေးခေလး၊ လာတ်၊ ဝျး၊- ဂပ်ခိုခမ်းထုဝ်းဂူခေ
 သုဝ်းကခေဂျော့၊ ခေခေယပ်။ သိုဝ်းပျေး၊ လှလှိုး၊ ဂခေ
 ၇ တင်းဂပ်တော့၊ ဝျးခေခေ၊ ခေခေကမ်း၊ လှိုးရှိပ်။ ဂပ်ဝျးတီး
 သုလမ်း ခေခေခေခေခေခေခေ ဝျးခေခေ၊ ခေခေသိုဝ်း
 ပျေး၊ ဂွမ်းပိုဝ်းဂူခမ်းကခေမီးကပျိုတ်၊ ဂျော့ခေခေခေ ခုတ်
 လှလံး၊ မီးလှိုင်ခေခေ ယင်းခေခေခေခေခေခေ၊ သေ တောင်
 ကခေသိုဝ်းပျေး၊ ဂွမ်းပိုဝ်းဂူခမ်းသိုဝ်းတော့၊ ဂပ်၊ သိပ်း
 ပံဂပ်၊ ဂျော့ ကခေကမ်း၊ မီးလှိုင်၊ တင်းကခေ တမ်း
 လံး၊ ခုတ်လှလံး၊ မီးလှိုင်သင်ခေခေခေကော့။

ကူပမာ၊ ငိုခမ်းခိပ်းကခေဂျော့၊

၈ ခခေခေခေခေခေခေခေ ခခေယင်းဂျော့ခေခေခေ မခမ်းမီးငိုခမ်း
 သိပ်းခိပ်းခေလး၊ ပျေးငိုခမ်းမခမ်းခိပ်းခေခေခေဂျော့၊ လှိုင်
 မခမ်းယင်းကမ်း၊ တီးခွတ်၊ ဖုးသေယပ် ပတ်းဖေဝ်း
 ရှိမ်းတင်းရှိမ်း ဂျလေးလေးလှတ်၊ လှတ်၊ တော့၊
 ထိုင်ဂွတ်၊ ထခမ်းပေးခိုခမ်းဂူခေခေလး၊ တမ်းယူ၊ ရှိပ်။
 ၉ မိုဝ်းကခေခိုခမ်းဂူခေယပ်လှိုင် မခမ်းလင်၊ ဂွင်ကပ်ပီး
 ခေခေခေခေခေခေခေခေ ကိတ်၊ တင်းဂူခမ်းရှိမ်းရှိမ်း
 ရှိမ်းပေးတင်းလံးမေးခေလး၊ လာတ်၊ ဝျး၊- ဂပ်ခိုခမ်း
 ဂူခေ ငိုခမ်းခိပ်းခေခေ ကခေဂျော့၊ ခေခေယပ်။ သိုဝ်း
 ပျေး၊ လှလှိုး၊ ဂခေတင်းဂပ်တော့၊ ဝျးခေခေ၊ ခေခေကမ်း၊ လှိုး
 ၁၀ ရှိပ်။ မိုခေခေခေခေ ဂပ်ဝျးတီး၊ သုလမ်း ဂျးတီး
 ဖေ၊ ခေ၊ တမခေ၊ ဂင်ဂျပ်၊ ဖြေးပီခေလင်း၊ တင်းလံး
 ခေခေ မီးတင်းကခေသိုဝ်းပျေး၊ ဂွမ်းပိုဝ်းဂူခမ်းကခေ
 မီးကပျိုတ်၊ ဂျော့ခေခေခေ ခုတ်လှလံး၊ မီးလှိုင်ခေခေခေ
 ဝျးခေခေ၊ ခေခေကော့။

ကူပမာ၊ လုဂျးလံးကခေဂျော့၊

၁၁ မခမ်းလင်း၊ သမဲလတ်၊ ထိုင်ခေလး၊ ဝျးလမ်း၊- တီး
 ပေးဂျော့ခေခေခေ မီးလုဂျးလံးသွင်ဂျော့ကော့။ လုဂျး
 ၁၂ လံးဂျော့လီခေခေခေ လာတ်၊ တီးပေးမခမ်းခေလး၊ ဝျး၊-
 ပေးဂျော့လုဂျး၊ ပခေကုတ်လုဂျး၊ ခုတ်လင်းတီး၊ ဂပ်ခေခေ
 ဂပ်ခေခေထုတ်၊ လီလံးခေခေသေဂမ်းခေ၊ ဝျးခေခေ၊ ခေခေ
 ဧလး၊ ပေးမခမ်းဂျော့ခေခေခေခေခေ ဂုတ်လုဂျး၊ ခုတ်
 ၁၃ လင်းတင်းလံးတီး၊ မခမ်းကော့။ လိုခမ်းခေခေကမ်း၊
 ပေးရှိပ် လုဂျးလံးဂျော့လီခေခေခေ ကပ်ကုတ်လုဂျး၊ ခုတ်
 လင်းမခမ်းသေယပ် ကွတ်၊ ဂျော့၊ ဂျးတီး၊ မိုဝ်းကခေဂပ်ခေ
 ခေခေခေလး၊ ရှိတ်လှမ်းဂျော့၊ မဂုင်၊ ပုခေလှိုင်ခေလး၊ ကပ်
 ကုတ်လုဂျး၊ ခုတ်လင်းမခမ်း သုမ်းလှမ်းမူတ်းပီတီး၊ ဂျ
 ၁၄ တီး၊ မိုဝ်းခေခေခေကော့။ မိုဝ်းကခေ ဂျးကခေမခမ်းမီး
 တင်းသီင်း၊ တင်းလှိုင်သီင်းမူတ်းယပ်လှိုင် ဂျးခေခေခေ
 ခေခေ ပီခေတောင်ကခေခေခေခေခေခေ၊ ပီခေခေ၊ လှိုင်
 လောင်ခေလး၊ မခမ်းဂွတ်၊ ထိုင်တင်းကခေခေခေခေခေ
 ၁၅ ကော့။ မိုဝ်းခေခေ မခမ်းဂျော့၊ ဂျးတီး၊ ရှိမ်းမိုဝ်းခေခေ
 ဂျော့ခေခေခေသေယပ် ခါမ၊ ရှိတ်လုဂျးလီခေလုဂျးလောင်
 ကော့။ လမ်းမခမ်းလှိုင်ခေခေခေခေခေခေခေ၊ ရှိုးဂျော့၊
 ၁၆ လီခေမူကော့။ မခမ်းကိပ်းယာဂ်၊ တွင်ခေခေခေ၊ တော့၊
 ထိုင်ဂွတ်၊ ထခမ်းပေး ခွဲ၊ ဂိခေခေခေထုတ်၊ ကခေမူဂိခေ
 လှိုင်ခေခေခေကော့။ ဖုးဂျော့ ကမ်း၊ ပခေတင်းဂိခေ
 ၁၇ တင်းခုတ်တီး၊ မခမ်း။ မိုဝ်းခေခေ မခမ်းဂူခေခေခေလှိုင်
 ဧလး၊ ဝျး၊- ခပ်လှိုင်ကခေရှိတ်လုဂျးလီခေလုဂျးလောင်
 တီးပေးဂပ်လှိုင်ခေခေခေ လံးဂိခေခေခေခေခေခေခေ၊ ဂိခေ
 တိမ်ယူ၊
 ကိတ်။ ဂပ်ခေခေ လံးခါမ၊ တင်းကခေဂျိုင်ယာဂ်၊ ခေ
 တော့၊ ထိုင်ဂွတ်၊ ထခမ်းပေး တမ်းတံဂျးတီးခေ

၅ ဝှိဝ်၊ ကာခင်ဝုးခခခခခဂ်ဂူယဝ်၊ ဝုးခခင်၊ခခ်သေယဝ်၊
 ၅ မခင်းဂွင်ကပ်ဂူခင်းကာခင်ထုဂ်၊ခခီးတီးလင်းမခင်း ဂုး
 ဂေ၊ မးသေခလး၊ ထာမ်ဂေ၊ခခိုင်းခလးဝုး၊- ခခီး
 ကာခင်မိုးလူဝ်၊တီခင်းပခခ်တီးလင်းဂပ်ခခခ် မီးခခမ်
 ၆ ဂုးဂှိဝ်၊ မှိဝ်းကာခင်ဝုးခခင်၊ခခ်လိုင်၊ ဂေ၊ခခခ်ဂေ၊
 လာတ်းဝုး၊- ဂပ်ခးထုဂ်၊ခခီးခခမ်မခင်းပာဂ်၊ပုင်းခး
 ဂေ၊ ဝုးခခင်၊ခခ်ဂေ၊ ဖုးပွဲထိုင်ခခိုင်းခခွင်၊ခခင်း
 ခခခ်ဂေ၊လာတ်းဝုး၊- ကပ်လဂရင်းခခင်းခလး ခခင်း
 ခခခ်ခခင်းခခင်းတူ၊ တီခင်းဂှိဝ်းခခင်းတူ၊
 ၇ ဝုးခခင်၊ခခ်ဂေ၊ လိုခင်းခခခ် မခင်းသမ့်ဂွင်ကပ်
 တာင်၊ဂေ၊မးသေခလးထာမ်ဝုး၊- ခခီးကာခင်မိုးထုဂ်၊
 တီးလင်းဂပ်ခခခ် မီးခခမ်ဂုးဂှိဝ်၊ မှိဝ်းကာခင်ဝုးခခင်၊
 ခခ်လိုင်၊ ဂေ၊ခခခ်ဂေ၊ဝုး၊- ဂပ်ခးထုဂ်၊ခခီး ခခင်း
 ဂျင်၊ ပာဂ်၊တာင်ခးဂေ၊ ဝုးခခင်၊ခခ်ဂေ၊
 ဖုးပွဲထိုင်ခခိုင်းခခင်းခခွင်၊ခခင်းခခခ်ဂေ၊လာတ်းဝုး၊- ကပ်
 လဂရင်းခခင်းခခင်းခခင်းခခင်းခခင်းခခင်းခခင်းခခင်း
 ၈ ခခင်၊ခခ်ဂေ၊ ဂှိဝ်းပိုင်းဖုးပွဲထိုင်ခခိုင်းခခွင်၊ခခင်း
 ကခခ်ကမ်၊တြးခခခ် ဂှိတ်းတာင်းကာခင်လင်းလီမ်
 လိုဝ်ခခင်၊ခခခ်ခလး၊ လင်းမခင်းယွင်းမခင်းဂေ၊
 လွင်းမခင်းလမ်း ဂုးခင်းလေးဂီ၊တင်းလံ၊ ယင်းခခင်း
 လင်းလီမ်ခေ၊သေ ဂုးခင်းကာခင်လီင်းတင်းလံ၊ဂေ၊
 ၉ ဂပ်ဝုးတီးသူလမ်း မှိဝ်းကာခင်လေးလိမ်၊လေးဂီ၊
 သီင်းသူတ်းခခခ် ခခင်၊ဂှိဝ်တင်းလံ၊မီးတာင်းကာခင်
 ဂှိဝ်တင်းကပ်ဂုးခခင်းသူမ့်ထိုင် ကာခင်ခတ၊ယူ၊သေ၊
 သေ၊ခခခ်လိုင် ကပ်လေးလိမ်၊လေးဂီ၊ခခခ်သေ
 ၁၀ ခလး၊ ဂှိတ်းဂှိမ်းခေ၊မီးခေ၊တူ၊ ဂေ၊ကာခင်မီးသီတ်း
 လု၊ ဂုးတီးလွင်းတာင်းကာခင်လီဂ်ကာခင်ဂေ၊သေ
 ပိုခင်းခခခ် ဂုးတီးလွင်းတာင်းကာခင်ယွ်၊ကာခင်လူင်
 ဂေ၊ တင်းမီးသီတ်းလု၊ယူ၊ဂေ၊ ဂေ၊ကာခင်ကမ်၊
 မီးသီတ်းလု၊ ဂုးတီးလွင်းတာင်းကာခင်လီဂ်ကာခင်
 ၁၁ ဂေ၊သေပိုခင်းခခခ် ဂုးတီးလွင်းတာင်းကာခင်ယွ်၊
 ကာခင်လူင်ခခခ်ဂေ၊ တင်းကမ်၊မီးသီတ်းလု၊ ပိုဝ်း
 ခခ်ခလး၊ ပေးသူကမ်၊မီးသီတ်းလု၊ ဂုးတီးလေး
 လိမ်၊လေးဂီ၊ခခခ်လိုင် ဖုးလှဲတင်းကပ်လေးလိမ်၊
 ၁၂ ကာခင်လိုဝ်းကာခင်လှဲခခခ် ကာပပ်ပခခ်တီးသူ။ ပေး
 သူယင်းကမ်၊မီးသီတ်းလု၊ ဂုးခခိုင်းခခင်းပိုခင်း
 တာင်၊ဂေ၊လိုင် သူတင်းမီးသီတ်းလု၊ဂုးခခိုင်းခခင်း
 ၁၃ တူဝ်လင်းဂပ်၊လိုဝ်ခခင်၊ဂှိဝ်။ ဂုးခင်းလှဲဂုးခင်းသွံ ဂေ၊လှဲ
 ဂေ၊ ကမ်၊ခခမ်၊တာင်းကာခင် လင်းသွင်လင်း လှဲသွံ
 ခခခ်လံ။ တင်းလင်းလင်းဂေ၊ခခိုင်းခလး၊ ဂှိတ်းလင်း
 ဂေ၊ခခိုင်းဂေ၊။ တင်းကပ်ပိုင်းလင်းဂေ၊ခခိုင်းခလး၊
 ဂှိတ်းကမ်၊ပေးခခင်၊ဂှိဝ်တီး လင်းဂေ၊ခခိုင်းဂေ၊။
 သူကမ်၊ခခမ်၊တာင်းကာခင်တြးပီခခင်လင်းလှဲသွံ ကိတ်၊
 တင်း တာင်းကာခင်လေးလိမ်၊လေးဂီ၊လှဲသွံခခခ်

၁၄ လံ။ ဝုးခခင်၊ခခ်ဂေ၊။ ဖုး၊ရီသေးကာခင်လှဲလင်း
 လှဲလှဲခခိုင်းခခခ် ဝိုခင်းခခင်းခခခ်သေယဝ် ဂှိတ်း
 ၁၅ ပျာဂ်းဂှိတ်းခခင်းခခင်းလင်းဂေ၊။ မခင်းလင်းဂေ၊
 လာတ်းခလးဝုး၊- ပိဂ်သမ့် သူဂှိတ်းလိုဝ်ခခင်၊ဂှိတ်း
 သိုဝ်းတေ၊ ဂုးတီးဖေ၊ခခေးဂုးခင်းတင်းလံ၊သေဂေ၊
 ဩးပီခခင်လင်းဂှိတ်းဂှိတ်းလှဲသုယူ၊ဂေ၊။လွင်းတာင်း
 ကာခင်လွမ်းခခင်၊သဖေးဂုးခင်းခလး၊ ဂှိတ်းဝုး၊ ပီခခ်
 ကာခင်လီကာခင်မျာတ်းခခခ် ပီခခ်လွင်းတာင်းကာခင်
 လီဂှိတ်းဂီတ်၊သီတ်၊ ဂုးတီးဖေ၊ခခေးတြးပီခခ်
 လင်းဂေ၊။
 ၁၆ လှဲဂေ၊ယုတ်းဂုးခခင်၊ ကမ်၊ပံ၊ခခ်မးခခခ်လိုင်
 မီး ဂျာမ်းပိုင်းလု၊တ်းတိ တင်း ဂျာမ်းကာခေ၊ဂတ်းတိ
 ယူ၊ဂေ၊။ လု၊လီမ်လှဲပာခခ်ခခခ် မခင်းခလး၊
 ဂေ၊လာတ်းတြးသတာင်းသိုဝ်းပေး၊ ကခခ်လု၊
 သိုင်၊ဂခခ်တင်းခခိုင်းတြးပီခခ်လင်းယူ၊ဂေ၊။ ဂုးခင်း
 တင်းလံ၊ဂေ၊ ခခင်းလှဲ ဂှိတ်းလံ၊ခခင်းဂုးခင်းခခိုင်းလင်း
 ၁၇ ဂေ၊။ ဂာင်ဂုတ်တင်းလီခခိုင်း ယင်းတေလူလီဝ်
 ငါးသေ လမ်းမိုဂ်လမ်းခခိုင်း ကာခင်လီဂ်သေပိုခင်း
 ခခင်းဂျာမ်းပိုင်းလု၊တ်းတိ တင်းတူဂ်းဂှိတ်းခခခ်ဂေ၊။
 ၁၈ ဖုးလှဲသေကမ်၊ဝုး ဂေ၊ကာခင်ပီတ်းမေးမခင်းသေ
 ခလး၊ သမ့်ကပ်မေးထိုင်တာင်၊ဂေ၊ခခခ် ဂေ၊ခခခ်
 ဖေတ်းပိုင်းဂုးမေးသူဂေ၊။ ဂေ၊ကာခင်ကပ်ခမးဂုတ်
 ခခခ်ဂေ၊ ဖေတ်းပိုင်းမေးပိုခင်းဂေ၊။ ဝုးခခင်၊ခခ်
 ဂေ၊။

သထေးလူင်တင်းဂုးခင်းယွမ်း

၁၉ မခင်းလင်းသမ့်ဝုးထိုင်လမ်း၊- မီးသထေးဂေ၊ခခိုင်း
 ဂေ၊။ မခင်းခခင်းခခင်းခခင်းကာခင်လီင်းဂမ်၊ ကိတ်၊
 တင်းပိုင်းခေ၊သေခလး၊ မုခင်းပေး၊ယူ၊ဂုးခင်းဂုးမ
 ၂၀ ဂုင်၊ ဂုးဝခင်းဂေ၊။ မီးဂုးခင်းဖေ၊ခခင်းဂေ၊ခခိုင်း ကာခင်
 လံ၊လိုဝ်း လု၊လရ ခခခ် ပီခခ်တုမ်၊လီပင်းတင်း
 ၂၁ တူဝ်ခလး၊ ပိုဝ်းဂိခခ်ခခင်းကာခင်ယွမ်းကာခင်
 တူဂ်းဂုးတီးခခိုင်းတီးဂိခခ်သထေးလူင် ခခခ်ခလး၊
 မခင်းခခင်းခခင်းခခင်းယူ၊ဂုးတီး ဖေ၊ခခေးဖေ၊ခခင်းတူဂှိတ်း
 ၂၂ သထေးလူင်ခခခ်ဂေ၊။ မုတင်းလံ၊ဂေ၊မးခလး၊
 လေးတုမ်၊လီပင်းမခင်းဂေ၊။ ဝခင်းခခိုင်းဂုးခင်းဖေ၊ခခ်
 ဂေ၊ခခခ်တံ၊ဂုးခလး၊ တမာခခ်၊ဂာင်ဂုတ်တင်းလံ၊
 ကပ်မခင်းဂုး၊သူင်၊ဂုးတီးခခင်းဝင်ဂှိတ်းကုတ်း ဂုး၊ပြ
 ဂုမ်၊ ဂေ၊။ သထေးလူင်ခခခ်ဂေ၊ တံ၊ဂုးခလး၊
 ၂၃ လံ၊ခခမ်၊တာင်းကာခင်သင်းဂျုတ်၊ဂေ၊။ မခင်းလံ၊
 ခခမ်၊ဂုတ်၊တခေ၊ခခမ်ခေ၊လူင်လု၊ ဂုးခခိုင်းခခိုင်း
 မး၊ဂုခေ၊ ပုခခ်ခလး၊ မခင်းမုင်းတူလှဲလံ၊ဂုခခ် ကု၊
 ပြဂုမ်၊ မီးယူ၊တီးကာခင်ခခေ၊ကိတ်၊တင်း လု၊လရ
 မီးယူ၊ဂုးခခင်းဝင်ဂှိတ်းမခင်းခခခ်လိုင်၊ မခင်းဂှိတ်း

လွမ်း ဂျးခင်၊ကခင်လဝ်းမခင်းလွဲသွံခခေခလး
 လွင်၊လဝ်းမခင်း တခင်းလံးတခင်း၊ဂျေးလူးတီးမခင်း
 ၁၀ ဂှိဝ်။ ခခင်းလိဝ်ခခေ မိုဝ်းကခင်သုဂှိတ်းယဝ် လွင်
 တခင်းကခင်မခင်းလဝ်းလွဲသွံ တခင်းသီင်းတခင်းလူင်
 လိုဝ်းခခေခခိုဝ် သုထုတ်၊လီလတ်းဂျး၊- ဂှိဝ်းချး
 ပီခခေခခိုဝ်လွဲသွံ ကခင်ထိုတ်းတခင်း၊သုဂျေးလူး
 ကခင်၊လွဲး။ ဂှိဝ်းချးဂှိတ်းလွမ်းဂျးခင်၊ကခင်ဂှိဝ်းချး
 ထုတ်၊လီဂှိတ်းခခေခခိုဝ်လွဲးကောျး၊ ဝျးခခေခခိုဝ်တျး။

ဂူခင်းပီခခေတုတ်းသိပ်းဂော့

၁၁ မခင်းလဝ်း ခခေခ မိုဝ်းကခင်ယင်းတိုတ်းဂျး၊ဂျးတီး
 ဝီင်းယေ၊ရသလီမ်၊ ယူ၊ခခေခခိုဝ် လတ်းဂျး၊ဂျး
 ခခေခခိုင်းဂခင်း မိုဝ်းသမ္မာ၊ရီ တခင်း မိုဝ်းဂျး၊လီခလး
 ၁၂ ကောျး။ ခခေခခိုဝ်းကခင်မခင်းလဝ်း ခခေခဂျး၊ဂျးခခေခ
 ဝါခခေခခိုင်းယူ၊ခခေခခိုဝ် ဂူခင်းပီခခေတုတ်း
 သိပ်းဂော့ ကခင်လုတ်းယူ၊ဂျးတီး၊ကခင်ဂီခခေခ ဂှိဝ်
 ၁၃ ဂှိဝ်တခင်းမခင်းလဝ်းသေခလးဂှိဝ်သီခခေခ၊ဝျး၊- လဝ်း
 ယေ၊သု လဝ်းဂှိဝ်းတီးချး။ ခခေခခေတျးဂှိတ်းလူ
 ၁၄ ဂှိဝ်းချးသေခခင်းတီးချး၊ ဝျးခခေခခိုဝ်၊ မခင်း
 လဝ်း ဂူခင်းခခေခခေယဝ်လတ်းဝျး၊- သုဂျး၊
 ခလးခခေယူတူဝ်သုဂျးတီး ယိတ်ပဂျေးဂှိတ်းတခင်း
 လံပုခေတျး၊ ဝျးခခေခခိုဝ်၊ ဂျးခခေခခိုဝ်၊ကခင်မခင်း
 လဝ်းဝျးခခေခခိုဝ် ခခေခခိုဝ်းကခင်ခခေခခိုဝ်၊ယူ၊
 ခခေခခိုဝ် ခခေခခိုဝ်တခင်းကခင်မူတ်းသို ဂျး
 ၁၅ ခခေခခိုဝ်တခင်းကောျး။ ခခေခခခေခခေခခိုဝ်း မိုဝ်း
 ကခင်ဂူခင်းတူဝ်လဝ်းဂဝ်၊ဂှိခခေခခခေခခိုဝ် မခင်း
 ခိုခင်းပွတ်းမုးခလး ဂှိတ်းတခင်းသီင်ကခင်ယွဲ၊ခေ၊
 ၁၆ ယွင်၊ယေ၊မူခင်းတြေးပီခခေခခိုဝ်ကောျး။ မခင်းခိုဝ်
 မူဝ်၊ဂှိခင်းတခင်းမခင်းလဝ်းသေခလး လဝ်းလတ်း
 ဝျး၊- ဂျေးလူးလဝ်းဂှိဝ်းယွဲ၊ခေ၊တီးချးကောျး၊ ဝျး
 ခခေခခိုဝ်ကောျး။ ဂျေးခခေခခိုဝ် ပီခခေခခိုဝ်း
 ၁၇ သမ္မာ၊ရီ ကောျး။ လဝ်းယေ၊သု ဂျေးထာမ်မခင်း
 ခလးဝျး၊- ဂူခင်းသိပ်းဂော့ ဂှိတ်းထိုင်တခင်းကခင်
 ၁၈ မူတ်းသိုကခင်၊လွဲးဂှိဝ်။ ဂဝ်းဂျေးမီးဂျး၊တီးလွဲ။ လိုဝ်
 သေ ဂူခင်းတခင်း၊လိုဝ်တခင်း၊ခိုဝ်းဂျေးခခေခခိုဝ်းခခေခခိုဝ်
 ကခင်၊မီးဂျေးကခင်ခိုခင်းမား ဂှိတ်းလံးယွင်၊ယေ၊မူခခေခ
 ၁၉ ဩဂျေးပီခခေခခိုဝ်၊ ဝျးခခေခခိုဝ်၊သေယဝ်။ မခင်း
 လဝ်း သမ္မာလတ်းတီးဂျေးခခေခခေခလးဝျး၊- မွဲးလုတ်
 ခလးဂျး၊တျး။ တခင်းယုမ်၊မတ်းမွဲး ဂှိတ်းတခင်းခံး
 တခင်းပီခခေခခိုဝ်းဂှိခခေခခိုဝ်၊ ဝျးခခေခခိုဝ်၊ခခေခခိုဝ်။

မိုဝ်းတြေးပီခခေခခိုဝ်တခင်းခေတ၊ပီခခေ

၂၀ ဂခင်းခခေခခိုဝ် နေ၊ရီသေ တခင်းလံလဝ်းထာမ်ခလး
 ဝျး၊- မိုဝ်းတြေးပီခခေခခိုဝ်တခင်းခေတ၊ပီခခေခခိုဝ်၊ဂျး၊

လူ၊မိုဝ်းလွဲးချး၊ မိုဝ်းကခင်ဝျးခခေခခိုဝ်၊ ခခေခခိုဝ်၊ လဝ်း
 ယေ၊သု ဂျေးခိုခင်းလတ်းခလးဝျး၊- မိုဝ်းဂခင်းဂျးဝ်
 လဝ်းခခေခခိုဝ် ကခင်၊ခေတ၊ဂျးတီး၊ကခင်တျးဂူခင်းဂူခင်း
 ၂၁ ခခေခခိုဝ်။ တူလုတ်းဂျးတီးခခေခခိုဝ် တူလုတ်းဂျးတီးခခေခခိုဝ်
 တျး ဝျးခခေခခိုဝ်ကခင်တခင်းလတ်းကခင်၊မီး။ လွင်
 မခင်းလဝ်း မိုဝ်းတြေးပီခခေခခိုဝ်လဝ်းမီးယူ၊ခခေခခိုဝ်
 ၂၂ ဝျးခခေခခိုဝ်ကောျး။ မခင်းလဝ်းသမ္မာ လတ်းတီး
 တခင်းပခင်းလဝ်းတခင်းလံထီင်းခလးဝျး၊- ခခေခခိုဝ်၊ဂျး၊လူ
 ကခင်သုခခေခခိုဝ်းခခေခခိုဝ် ဝခင်းလုတ်းဂူခင်းဝခင်းခခေခခိုဝ်
 ခခေခခေခေ ဂခင်းထုတ်းကခင်၊ဂူခင်းလံးခခေခခိုဝ် တခင်း
 ၂၃ ဂှိတ်းထိုင်မားယူ၊ကောျး။ ပီဝ်သမ္မာ ခခေခခိုဝ်တီးသု
 ခလးဝျး၊- တူလုတ်းဂျးတီးခခေခခိုဝ် တူလုတ်းဂျးတီး
 ခခေခခိုဝ် တျးခခေခခိုဝ်၊ ယူ၊ပေလွမ်း၊
 ၂၄ ယူ၊ပေဂျး။ လုတ်းဂူခင်းလဝ်း။ ခခေခခခေခခိုဝ်လဝ်း
 ဂဝ်၊ခခေခခခေခခိုဝ်မားမိုဝ်းခခေခခိုဝ်ခခေခခိုဝ်၊နေ၊မိုဝ်း ကခင်
 လုတ်းသေဂျးတီး၊နေ၊ခခေခခိုဝ် ခခေခခခေခခိုဝ်၊ဂှိဝ်းလီင်း
 ၂၅ တေ၊ထိုင်ဂှိတ်းနေ၊ခခေခခိုဝ်ခခေခခိုဝ်ကောျး။ လုတ်းကခင်
 ကခင်၊ပီ၊ပီခခေခခိုဝ်ခခေခခခေခခိုဝ် မခင်းလဝ်း
 တခင်းလံးခခေခခိုဝ်၊တူဂျးတခင်းယာပ်၊ခခေခခေ၊ ဂှိတ်း
 တခင်း တခင်းကခင်ဂူခင်းမိုဝ်းထုတ်းပခင်းတေ၊မိုဝ်း
 ၂၆ လီဝ်ခခေ ခေပီ၊ပီတီးခခေခခခေခခိုဝ်။ လိုဝ်ခခေခခိုဝ်၊ကခင်ပီခခေ
 ခခေခခိုဝ်ပခင်း ခခေခခခေခခိုဝ်၊ ခခေခခခေခခိုဝ်
 ၂၇ ပခင်းလုတ်းဂူခင်းကောျး။ ခခေခခခေ ဂီခခေခခိုဝ်ယူ၊
 ကခင်နုတ်ယူ၊ ကခင်ပခင်းပခင်းခခေခခိုဝ်၊ တေ၊ထိုင်
 ဂှိတ်းဝခင်းကခင် ခခေခခခေခခိုဝ်၊ ခခေခခခေခခိုဝ်
 ၂၈ နေ၊ခခေခခခေခခိုဝ် ခခေခခခေခခိုဝ် နေ၊ပီတီးခခေခခခေခခိုဝ်
 သီင်းတခင်းမူတ်းကောျး။ ပိုဝ်လီဝ်ခခေခခိုဝ်၊ကခင်
 ပီခခေခခခေခခိုဝ်ပခင်းလေ၊တေ ခခေခခိုဝ်။ ခခေခခခေခခိုဝ်
 ဂီခခေခခိုဝ်ယူ၊ခခေခခိုဝ်၊ သိုဝ်ယူ၊ခခေခခိုဝ်၊ နေ၊သွမ်းယူ၊ ဂှိတ်း
 ၂၉ ဂှိတ်းယူ၊ကောျး။ ဂူလုတ်းဂျး ခခေခခခေခခိုဝ် လေ၊တေ
 ကခင်၊သေဂျးခခေခခိုဝ် ဝီင်းသေ၊တေ ခခေခခခေခခိုဝ်
 ကခင်လေ၊ဂခင်းတခင်းဂခင်း တူလုတ်းသေဂျးခခေခခိုဝ်နေ၊
 ဂခင်းဂျးခခေခခခေခခိုဝ် နေ၊ပီတီးခခေခခခေခခိုဝ်
 ၃၀ ကောျး။ မိုဝ်းခခေခခခေခခိုဝ်ခခေခခခေခခိုဝ် တခင်းပီခခေခခခေခခိုဝ်
 ၃၁ ကခင်လုတ်းဂူခင်းပေ၊မားခခေခခခေခခိုဝ်။ ခခေခခခေခခိုဝ်
 ခခေခခခေခခိုဝ် ယူ၊ပေဂျးဂျေးကခင်မီးယူ၊ဂျေးခခေခခခေခခိုဝ်
 လုတ်းဂျး၊ကခင်ဂျးဂျေးခခေခခခေခခိုဝ်လဝ်းမခင်း ကခင်မီးဂျး
 ၃၂ ခခေခခခေခခိုဝ်မခင်းခခေခခခေခခိုဝ်။ ယူ၊ပေဂျး ဂျေးကခင်မီးယူ၊
 ဂျေးခခေခခခေခခိုဝ် ဝါ၊ခိုခင်းမိုဝ်းတခင်းလဝ်။
 ခခေခခခေခခိုဝ်လံးခခေခခခေခခိုဝ် မခင်းလေ၊တေ ခခေခခခေခခိုဝ်
 ၃၃ နေ၊လွဲးသေကခင်၊ဝျး ဂျေးကခင်ဂျေး၊ဂျေး ဂှိတ်းလံးခခေခခခေခခိုဝ်
 ခခေခခခေခခိုဝ်၊ကခင်လဝ်းဂဝ်၊ခခေခခခေခခိုဝ် ဂျေးခခေခခခေခခိုဝ်
 တခင်းသုမ်းကခင်၊ကောျး။ နေ၊လွဲးသေကခင်၊ဝျးဂျေး
 ကခင်သုမ်းကခင်၊ခခေခခခေခခိုဝ် တခင်းခခေခခခေခခိုဝ်၊ခခေခခခေခခိုဝ်

၃၄ သာဂ်းတူဝ်လဝ်းဂဝ်,ကျော့း။ ဂဝ်ဝါးတီးသူလဝ်းခွဲး
 ခိုခင်းခေခေ ဂူခင်းသွင်ကျော့ တဂ်းမီးယူ,ဂါးခိုဝ်ဂူ,
 တီးခွဲးခင်းကခေခိုင်းကျော့း။ တဂ်းသိမ်းကဝ်ကျော့
 ခိုင်းဂျါ,ဗလး ကျော့ခိုင်းလမ်းတဂ်းလံးဂိုတ်းဂျါခေ,
 ၃၅ ဝံယူ,ကျော့း။ ဂူခင်းယိုင်းသွင်ကျော့ တဂ်းလုလ်ခဝ်း
 လွမ်းဂခေယူ,ကျော့း။ တဂ်းသိမ်းကဝ်ကျော့ခိုင်းဂျါ,
 ၃၆ ဗလး ကျော့ခိုင်းလမ်း တဂ်းလံးဂိုတ်းဂျါခေ,ဝံယူ,
 ကျော့း။ မိုဝ်းကခေခင်းလဝ်းဝါးခေ,ခေလိုင် ခဝ်
 ခိုခင်းလင်းထာမ်ဗလးဝါး- လဝ်းဂဝ်း၊ တဂ်းပီခေ
 လိုင်ခေ,ခေခေဂါးတီးလှ်ခါး၊ ဝါးခေ,ခေဗလး
 ၃၇ မခင်းလဝ်းကျော့လတ်းဗလးဝါး- တီးကခေမီးတူဝ်
 တံခေခေ လင်းတျတင်းလံ တဂ်းလူတုမ်ကျော့း၊
 ဝါးခေ,ခေကျော့း။

၁၈

ကူပမု,ဗမးမံးကခေလှ်ကမ်,လူ

၁ လွင်းခေ,ဂိုဝ် ဂူခင်းတင်းလံ ဂိုင်းယင်းကမ်,ကူခေ;
 ဗလး တဂ်းလံးခဝ်းလှ်သူးတွင်းယူ,သေ,သေ,လိုင်
 မခင်းလဝ်း လတ်းဂွမ်းကူပမု,ဗလးဝါးလမ်း-
 ၂ ခွဲးဝိုင်းခိုင်း မီးခခေကခေလီ,ယာင်,တြးကျော့ခိုင်း
 ကခေကမ်,ဂုဝ်ယမ်တြးပီခေလဝ်း ကမ်,လင်းကျော့
 ၃ ခေ,ဂူခင်း ခေခေကျော့။ ဗမးမုဂ်ဗမးမံး ကခေမီး
 ယူ,ဂါးခိုင်းဝိုင်းခေခေကျော့ခိုင်း ဂျါ,ဂါးတီးခခေကခေ
 လီ,ယာင်,တြးခေခေသေဗလး တွင်းပခေ,ဝါး-
 ၄ ခိုခင်းကျော့လီ,ယာင်,တြး မခေ,မခေ,မိခေ,မိခေ;
 လူလ်းလွင်းကျော့ကခေဗိတ်းပိုင်းဂဝ်ခါးခေခေ ဂျါ,
 ယဝ်တူဝ်သေဂမ်းခါး၊ ဝါးခေ,ခေသေကျော့ ခခေ
 ခခေ ယင်းကမ်,လီ,ယာင်,တြးဗလးယူ,ဂိုဝ်ခေ,
 ၅ ကျော့။ ခခေခေခေ မခေလတ်းတီးတူဝ်လဝ်းဂဝ်,
 ဗလးဝါး- ပိတ်သမ္ပဂ်ကမ်,ဂုဝ်တြးပီခေလဝ်း ကမ်,
 ကျော့ခေ,ဂူခင်းသေကျော့ယူ, ပိုဝ်းကခေဗမးမုဂ်ဗမး
 မံးကျော့ခေ မျးယူယူဂ်ဂဝ်ယူ,ဗလး ဂဝ်တဂ်းလီ,
 ယာင်,တြးဂျါ,မခေတူဝ်ယဝ်။ ပျးကမ်,ခေခေခခေ
 တဂ်းမျးခိုင်းခိုင်းယိုင်းဗလး သုဂ်သဂ်ဂဝ်ယူ,ဂိုဝ်း၊
 ၆ ဝါးခေ,ခေကျော့။ မတ်းတွင်း တာင်းဂျါမ်,တာင်း
 ပွင်ခခေကခေကမ်,တြးခေတျ။ တီးခဝ်လှ်ဝ်းကခေ
 မခေလဝ်းလှ်ဂိုဝ်းကမ်, ကခေဂွင်ဂျါဗလးယွခေ
 ၇ တီးမခေလဝ်းယူ,တင်းဝခေတင်းခိုခင်းခေခေ၊ ဖြး
 ပီခေလဝ်း ယင်းကမ်,လီ,ယာင်,တြးမခေ,မခေ,
 မိခေ,မိခေ;ဗလးတဂ်းယူ,ဂိုဝ်း။ ဖြးပီခေလဝ်းတဂ်း
 ၈ ကမ်,ထွမ်,ဝိုင်းခခေဗလးယူ,ဂိုဝ်။ ဂဝ်ဝါးတီးသူလဝ်း
 မခေလဝ်းတဂ်းလီ,ယာင်,တြးပခေ;ခဝ် မခေ,မခေ,

မိခေ;မိခေ;သိုဝ်းသိုဝ်းကျော့,ကျော့, ခခေခခေဗွဲး
 ကျော့။ ခခေဝါးခခေသေကျော့မိုဝ်းကခေ လုဂ်းဂူခေ
 မျးခခေ တဂ်းထူပီးဂူခေတာင်းယမ်,မတ်းဂါးခိုဝ်
 လိခေမိုင်းခေဂိုဝ်။ ဝါးခေ,ခေကျော့။

ကူပမု,ဗမု,ရီသေးတင်းဂူခင်းဂိုဝ်းခွခေ,

၉ မခေလဝ်း လတ်းဂွမ်းကူပမု,တီးဂူခင်းဂမ်းဗွင်
 ကခေ ကိုင်ပိုင်းဂူသုဝ်,တူဝ်လဝ်းဂဝ်,ခခေသေဗလး
 ဂိုတ်းကမ်,ပျးခေ,ဂိုဝ်းတီးပိုခေ;လှ်ဝ်းခခေ ဗလး
 ၁၀ ဝါးလမ်း- ဂူခင်းသွင်ကျော့ ခိုခင်းဂျါ,ဂါးတီးပိတ်မခေ,
 လဝ်း ဂျါ,လံးဂိုတ်းသူးတွင်းပထခေ,ကျော့။ ကျော့
 ခိုင်း ပီခေ ဗမု,ရီသေး ကျော့။ ကျော့ခိုင်းလမ်း
 ၁၁ ပီခေဂူခင်းဂိုဝ်းခွခေ,ကျော့။ ဗမု,ရီသေး ခခေလုဂ်း
 ယူ,ဂူခင်းဂူလ်းသေဗလး သူးတွင်းပထခေ,ဝါး-
 ကူဝ်း၊ ဖြးပီခေလဝ်း။ ဂဝ်ခါးကမ်,ပီခေလှ်ခခေ,
 ပိုခေ;တာင်,ကျော့ ကခေဂိုတ်းဗပုဂိုတ်းခေ,ဂိုမ်ကမ်
 ကုဂ်လျ,ပိုခေ;ခခေခါး။ ဂဝ်ခါး ကမ်,ဂိုတ်းကခေ
 ကမ်,တြး၊ ကမ်,ဗိတ်းပိုင်းမေးပိုခေ;၊ ကမ်,ပီခေ
 လှ်ခခေ,ဂူခင်းဂိုဝ်းခွခေ,ခခေဗလး ဂျေးလူလဝ်း
 ၁၂ ဂဝ်းယို,ခေ,တီးခါးကျော့။ ခခေလိတ်းဝခေ ဂဝ်ခါး
 ဂမ်တာင်းဂိုခေသွင်ဝခေခါးကျော့။ ဂဝ်ခါးကမ်,ဂုဂ်
 လျ,ခွမ်းလိင်း သိမ်းပခေခေပခေခခေ; ခခေဂါးကခေ
 မီးတင်းသိုင်းတင်းလှ်ဗလး လူ,တာခေယူ,ခါး
 ၁၃ ကျော့။ ဝါးခေ,ခေကျော့။ ဂူခင်းဂိုဝ်းခွခေ,ကျော့ခိုင်း
 လမ်း လုဂ်းယူ,ဂါးတီးကခေဂီဗလးယင်းကမ်,ဂူတ်း
 ဂိုခေတူလ်းခိုဝ်ဗမု,ရီသေးဂူဝ်။ မခေတူပီးကျော့မခေ
 ယူ,သေယဝ်သူးတွင်းဝါး- ကူဝ်း၊ ဖြးပီခေလဝ်း
 ခိုခင်းကျော့မီးဂူခေ, တာင်းကခေကိတ်းလှ်ကျော့ခိုဝ်
 ဂဝ်ခါး ကခေမီးကပျိတ်းခခေခေ,ခခေသေဂမ်းခါး၊
 ၁၄ ဝါးခေ,ခေကျော့။ ဂဝ်ဝါးတီးသူလဝ်း မခေလံး
 ခါမ်, တာင်းကခေမတ်းပီခေဂူခင်းသိုဝ်းကျော့, ခေ,
 သေ ဗမု,ရီသေး ကျော့ခခေဗလး ခိုခင်းမိုဝ်းဂျါ,ဂါး
 တီးဂိုခေမခေကျော့။ လွင်းမခေလမ်း ကျော့ကခေ
 ယုဂ်ယွင်းတူဝ်လဝ်းဂဝ်,ခခေ တဂ်းလံးခါမ်,တာင်း
 ကခေချုးတူဂ်းတီးတိမ်,ကျော့။ ကျော့ကခေချုးတိမ်,
 တူဝ်လဝ်းဂဝ်,ခခေ တဂ်းလံးခါမ်,တာင်းကခေယုဂ်
 ယွင်းကျော့။ ဝါးခေ,ခေကျော့။

လုဂ်းကွခေ,တင်းလဝ်းယေ,သူ

၁၅ မိုဝ်းခခေ ခေ,ဂိုဝ်မခေလဝ်း တဂ်းကမ်,မိုဝ်းတိုဝ်
 လှ် ခဝ်ကမ်,လုဂ်းကွခေ,တင်းလံ မျးတီးမခေ
 ၁၆ လဝ်းကျော့။ မိုဝ်းကခေတဗပလဝ်းလှ်ဝ်းခခေဂူခေ
 ခခေလှ် ခဝ်ဂူဝ်းတာပီးကျော့။ ဂူလ်းဂါး လဝ်း
 ယေ,သူ ဂွင်ကမ်,လုဂ်းကွခေ,လှ်ဝ်းခခေဗလးဝါး-

၃၉ နေ့၊ရီသေး ကာခင်ပျားခင်းရှုခင်းလှူရှုခင်းတုမ်လှိုင်း
 ၄၀ ခေခင်ဂမ်း၊ဗွင်းကျေး လင်းလတ်၊ခင်းလေး၊ဝါး- ဩ၊
 လင်း၊ သုင်းမုတုခင်းလင်းရှုင်းလှိုင်းခေသေဂမ်း၊ မိုဝ်း
 ၄၁ ကာခင်ဝါးခင်း၊ခေလှိုင်း မခင်းလင်းကျေးခိုခင်းလတ်၊
 ခင်းလေး၊ဝါး- ဂဝ်ဝါးတီး၊သုလမ်း ပေးခင်းလှိုင်းခေ
 ယူ၊တိတ်၊တိတ်၊ယီခင်းယီခင်းလှိုင်း မာ၊ရှုခင်းတင်းလံ
 တင်းရှုင်းသီခင်း၊ကျေး၊ ဝါးခင်း၊ခေကျေး။
 ၄၂ မိုဝ်းကာခင်မခင်းလင်း ရှုတ်၊လမ်းကျေးတီး၊ရှိုမ်း ဝီင်း
 ယေး၊ရုသလီမ်း၊ ခေခေလှိုင်း မခင်းလင်း၊မိုင်းရှုခင်းဝီင်း
 ၄၃ ခေခေသေယဝ် ခေခေတုတုဂ်း ဝှပ်းဝီင်းခေခေခင်း
 ၄၄ ဝါး- ခင်းလှိုင်း၊ပခင်းမိုင်း ခင်း၊ဂျ၊လှတေး၊လီဝ်ခေ
 ပေးမိုင်းလုံးရှု လွင်းတင်းကာခင်လမ်းသီင်း၊ခေခင်း
 တင်းခေခင်းမိုင်းတင်းလံ၊ခေခေလှိုင်း မိုင်းမီးမင်၊ဂလျ၊
 ကျေး။ တေး၊လီဝ်ခေခင်း လွင်းတင်းလှိုင်းခေခေ
 ၄၅ သိုင်း၊ဝိုလှဝိုဂ်းတီး၊မာ၊တု၊မိုင်းယဝ်။ လွင်းမခင်း
 လမ်း မိုင်းကာခင်မိုင်းကမ်း၊ရှုကမ်း၊တွင်း ကျေးလှိုင်းမခင်း
 လင်း ကာခင်ပုလှဝိုတုလှိုင်းပွင်ရှိုတ်းတီး၊မိုင်းခေခေခင်း
 ၄၆ ခင်း၊ဂျ၊လှကမ်းရှုခင်း၊သု၊မိုင်း တင်းခေတု၊တဝ်တင်း
 တဝ်ဂ်းတီး၊ရှိုမ်းရှိုမ်းမိုင်းသေခင်း လွမ်းရှုဝှပ်းသီ၊ခေခေသီ၊
 ၄၇ နေ၊ခင်းဝိုသေယဝ် တင်းရှိုမ်းရှိုမ်းကိတ်၊တင်းလှိုင်းလင်း
 မိုင်းတင်းလံ တုဂ်းလှိုင်းပီင်းခေခင်းတင်းလီခင်းခင်း
 ခင်းတေကမ်း၊ရှိုမ်းမာ၊ရှိုမ်းလှိုင်းခင်း တင်းရှိုတ်းတင်း၊
 ဝိုဂ်းခေခင်းလှိုင်းခင်းခေခေ တင်းရှုတ်းလှိုင်းမု၊ယူ၊
 ကျေး။ ဝါးခင်း၊ခေကျေး။

ခင်းရှုင်းပိတ်မာခင်း၊ဩ၊ပီခင်းလင်း

၄၈ မခင်းလင်း၊ ခင်းဂျေးခင်း ပိတ်မာခင်း၊လင်းသေယဝ်
 ကျေးခင်းလှိုင်းကာခင်သိုင်းကာခင်ခေ ဂျေးခင်းပိတ်မာခင်း၊
 ၄၉ လင်းတင်းလံ၊ခေခေခင်း၊ပီတ်းခင်းလေး၊ဝါး- ရှိုခင်း
 ဂဝ်ခေ ပီခင်းရှိုခင်းတီး၊ကာခင်သုးတွင်းကျေး။ ခင်းဝါး
 ခေခေသေကျေး သုရှိုတ်းရှိုင်းပီခင်းထမ်းလှိုင်းယူ၊ယဝ်
 လှိုင်းပေ၊ ဝါးခေ တီမ်းဝိုခင်းရှိုမ်းလင်းလှိုင်းခင်းခေ
 ယဝ်။ ဝါးခင်း၊ခေကျေး။
 ၅၀ မခင်းလင်း၊ သင်း၊သွခင်းသင်းမုပခင်း ခင်းပိတ်မာခင်း၊
 လင်းယူ၊ရှုခင်းကျေး။ ပိတ်သမို ယိတ်ပရေးရှိုမ်း
 လှိုင်းကိတ်၊တင်း ရှုခင်းထုတ်၊ရှိုမ်း တင်းခင်းလှိုင်း
 ကာခင်ပီခင်းခေ၊ပီခင်းရှုခင်း ခင်းရှုခင်းတင်းလံ၊လှိုင်းခေခေ
 ၅၁ ရှိုမ်း၊ရှုရှိုမ်းလုံးကာခင်းလင်းတံ၊သေကျေး မိုင်းကာခင်
 ရှုခင်းတင်းသီင်းတင်းလှိုင်း ထွမ်း၊ရှိုမ်းမခင်းလင်းလေး
 လေးယူ၊ခင်း၊ ခင်းကမ်း၊ထုမ်းကမ်း၊လုံးကာခင်း ကာခင်
 တင်းလုံးကာခင်းလင်းတံ၊ခေခေ။

၂၀

ကမ်း၊ယုမ်း၊ကျေး၊ခင်း၊ခင်းလင်း၊ယေး၊သု

၁ ခင်းဝခင်းဝခင်းခင်း၊ မိုင်းကာခင်မခင်းလင်း၊သင်း၊သွခင်း
 သင်းမု ကျေးလတ်၊ဩ၊သတင်းသိုင်းပျေး၊ပခင်း
 တီးရှုခင်းတင်းလံ၊ယူ၊ ဂျေးခင်းပိတ်မာခင်း၊လင်းခေခေ
 လှိုင်း ယိတ်ပရေးရှိုမ်းလှိုင်း ကိတ်၊တင်းရှုခင်းထုတ်၊
 ရှိုမ်း တင်းရှုခင်းကာခင်ပီခင်းခေ၊ပီခင်းရှုခင်းတင်းလံ၊ မု
 ၂ တီးမခင်းလင်းခင်းလင်း၊လင်းထမ်းခင်းလေး၊ဝါး- လင်းရှိုင်း
 ကပ်တင်းကာခင်းခင်းလှိုင်းခင်းလေး၊ ရှိုတ်းလှိုင်းတင်း
 လှိုင်းခင်းခင်း။ နှေးလှိုင်းကာခင်းခင်း။ ခင်းကျေး
 လတ်၊ပခင်းတီးရှိုင်းခင်းသေဂမ်းခင်း၊ မိုင်းကာခင်းဝါး
 ၃ ခင်း၊ခေခေလှိုင်း၊ မခင်းလင်းကျေးခိုခင်းလတ်၊ခင်းလေး၊
 ဝါး- ဂဝ်တင်းထမ်းသေခင်းလှိုင်းသေပိုင်းတီး၊သု လှိုင်းခေခေ၊
 ၄ ကျေး။ သုခိုခင်းလတ်၊တု။ ပပိုတ်တမ်း၊ယုင်းရှုခင်း၊
 ခေခေ ပီခင်းမုကျေးတီး၊ရှိုင်းရှိုင်းရှိုင်း။ ပီခင်းမုကျေးတီး
 ၅ ရှုခင်းရှိုင်း၊ ဝါးခင်း၊ခေကျေး။ ခင်းခေခေကျေး၊ ဗွမ်း
 ခင်းခင်းလှိုင်းဝါး- ပေးရှိုင်းဝါး ပီခင်းမုကျေးတီး၊ရှိုင်း
 ၆ ရှိုင်းကျေး။ ဝါးခေခေလှိုင်း မခင်းလင်းသမိုင်းထမ်း
 ဝါး- ပေးခေ ရှိုတ်းသင်း သုကမ်း၊ယုမ်း၊မတ်၊မခင်း
 ၇ ဝါးခေယူ၊ယဝ်။ ပေးရှိုင်းဝါး ပီခင်းမုကျေးတီးရှုခင်း
 ဝါးခေခေလှိုင်း ရှုခင်းတင်းသီင်းတင်းလှိုင်း တင်းကာ
 မာ၊ရှိုမ်းထိမ်းရှိုင်းရှိုင်း။ လွင်းမခင်းလင်းရှုခင်းတင်း
 လံ၊ယုမ်း၊ လွင်းကာခင်းဝါး ယုင်းရှုခင်း၊ ပီခင်းပရေး
 ၈ ဗီတ်း ကျေး။ ဝှပ်းခေခင်း ခင်းကျေးခိုခင်းလတ်၊
 ခင်းလေး၊ဝါး- လွင်းကာခင်ပီခင်းမုကျေးတီးလှိုင်းခေခေ
 ၉ ခင်းကျေး၊ ဝါးခင်း၊ခေကျေး။ လင်းယေး၊သု
 ကျေးလတ်၊ခင်းလေး၊ဝါး- လွင်းကာခင်ဂဝ်ကပ်တင်း
 ကာခင်းကာခင်းလှိုင်းခင်းလေး၊ ရှိုတ်းလှိုင်းတင်းလှိုင်းခေခေ
 ဝါးခေခေကျေး ဂဝ်ကမ်း၊လတ်၊သု ဝါးခင်း၊ခေကျေး။

ကုပမု၊ရှုခင်းခင်း၊ရှိုတ်းသုခင်း

၁၀ မိုင်းခေခေ မခင်းလင်း လတ်၊ရှိုမ်းကုပမု၊တီး
 ပရိုမ်းသတ်၊တင်းလံ၊ခင်းလေး၊ဝါးလမ်း- ရှုခင်းကျေး
 ခင်း၊ မခင်းဗုဂ်၊သွမ်းသုခင်းမာ၊လပ်တုသေယဝ်
 ခင်းသုခင်းခေခေ ပခင်းတီးခင်းလှိုင်းကာခင်ရှိုတ်းသုခင်း
 တင်းလံ၊ခေခေသေခင်း၊ ဝှပ်းယူ၊တင်း၊ဝါခင်းတင်း၊
 မိုင်းရှိုင်းခေကျေး။ မိုင်းကာခင်ခင်း၊ကာခင်ပိတ်းမာ၊
 ရှိုတ်းထိုင်းခေခေလှိုင်း မခင်းပွဲ၊လှိုင်းရှုခင်းကာခင်း၊မခင်း
 ဝှပ်းကျေးတီးရှုခင်းခင်း၊ရှိုတ်းသုခင်းလှိုင်းခေခေ ရှိုမ်းလုံး

ကပ်မာန်၊လပိတ်ဂမ်းဖွင့်ကျေး။ ဂုဏ်းကျး ခပ်လိုဝ်း
 ကခပ်ခါတ်းဂိုတ်းသူခင်လိုဝ်းခခခင် ပေယျီခင်ဂုဏ်း
 ကွခင်၊ခခခင်သေလး၊ ပွဲ၊ပီတ်းတိခင်လံ၊မိုဝ်းပပ်၊
 ၁၁ ကေး။ လိုခင်းခခခင် မခင်းသမ့်ပွဲ၊လှိုဂုဏ်းကွခင်၊
 တာင်၊ဂေ့ၤ၊ထီင်ကျေး။ ခပ်လိုဝ်းကခင် ခါတ်း
 ဂိုတ်းသူခင်လိုဝ်းခခခင်ကျေး ပေယျီခင်မခင်းသေယဝ်
 ယျာသရေ၊မခင်းယဝ်လင်၊ ပွဲ၊ပီတ်းမခင်းတိခင်လံ၊
 ၁၂ မိုဝ်းပပ်၊ကျေး။ လိုခင်းခခခင် မခင်းသမ့်ပွဲ၊လှိုဂုဏ်း
 ကွခင်၊တာင်၊ဂေ့ၤ၊ထီင်ကျေး။ ခပ်ခခခင်ကျေး
 ပေယျီခင်မခင်းလး၊ ဂှ်းဂှ်းတမ်း၊ဂှ်း ခွခင်မီးခခခင်ကျေး၊
 ၁၃ သေယဝ် ဂေး၊မခင်းကွခင်၊ပီတ်းကျေး။ မိုဝ်းခခခင်
 လင်၊သူခင်ကျေးလါတ်းလး၊ဝေး၊-ဂပ်တမ်းလံ၊ဂိုတ်း
 လိုဝ်ခင်၊ဂိုဝ်။ ဂပ်တမ်းပွဲ၊လှို လုဂ်းလံ၊ဂေ့ၤဂပ်
 ဂှ်ခေ့ၤ၊ခခခင်ကျေး။ မိုဝ်းကခင်ခပ်ဂုခင်မခင်း
 ခခခင် ခပ်လင်ခခခင်တမ်းဂိုဝ်၊သေ၊မခင်းယူ၊ဂိုဝ်း၊
 ၁၄ ဝေးခင်၊ခခခင်ကျေး။ ခပ်လိုဝ်းကခင်ဂိုတ်းသူခင်လိုဝ်း
 ခခခင် မိုဝ်းကခင်ဂုခင်လုဂ်းလံ၊မခင်းမေးခခခင်လိုဝ်
 ခပ်ဂေ့ၤခခခင်၊ခခခင်ကျေး၊တိုင်၊ပာင်၊လါတ်းလှို
 ဂခင်လး၊ဝေး၊- ဂေ့ၤခခခင် ပီခင်ဂေ့ၤကခင် တမ်းခါမ်၊
 ကမုလှို၊ပေးမခင်းဂိုဝ်း။ မေးလး၊ကပ်မခင်းတံ၊
 တျာဂှ်း။ ပေးဂိုတ်းလိုဝ်ခခခင် ဂှ်းတမ်းလံ၊က
 မုလှို၊မခင်းယူ၊ဂိုဝ်း။ ဝေးခင်၊ခခခင်သေယဝ်။ ခပ်ကပ်
 မခင်းကွခင်၊ဂေး၊ခခခင်ကျေး၊သူခင်သေယဝ် ကပ်မခင်းတံ၊
 ၁၅ ပီတ်းကျေး။ ပေးပီခင်လိုဝ်ခခခင်၊ခခခင်လိုဝ် လင်၊
 သူခင်ခခခင် တမ်းဂိုတ်းတီးခပ်လိုဝ်းကခင်ခါတ်းဂိုတ်း
 ၁၆ သူခင်လိုဝ်းခခခင်လိုဝ်ခခခင်၊ဂိုဝ်။ မခင်းတမ်းမေးလး၊
 ယျာခိတ်းပီတ်း၊ ခပ်လိုဝ်းကခင်ခါတ်းဂိုတ်းသူခင်ခခခင်
 သေယဝ် တမ်းကပ်သူခင်ခခခင် ပခင်တီးပိုခင်း၊တာင်၊
 ဂေ့ၤကျေး။ ဝေးခင် မခင်းလင်၊ဝေးခင်၊ခခခင်ကျေး။
 ပရိုဂ်းသါတ်းလိုဝ်းခခခင်ခခခင်သေယဝ် လင်၊လါတ်း
 လး၊ဝေး၊- ယျာဂှ်းပီခင်လိုဝ်ခခခင်၊ခခခင်သေဂမ်း
 ၁၇ ခေး၊ မိုဝ်းကခင်ဝေးခင်၊ခခခင်လိုဝ် မခင်းလင်၊တူလှ်း
 ခပ်သေလး၊လါတ်းဝေး၊- ဂျာမ်းလိတ်း၊ကခင်ဝေး၊-
 မာန်၊ဂိုခင် ကခင်ခပ်လိုဝ်းကခင်ဂိုတ်းတိုဂ်း၊ ပီတ်းပို
 ခခခင် ဂမ်းလိုခင်း သမ့်ပီခင်မာန်၊ဂိုခင်ဂှ်းလိင်၊တိုဂ်း
 ကေး။ ကခင်ဝေးခခခင် ခွဲ၊ဝေးပွင်၊လိုဝ်ခခခင်၊ဂိုဝ်။
 ၁၈ ဖုးလှိုသေကပ်၊ဝေး၊ ဂေ့ၤကခင်တူဂ်းသွဲ၊ဂေး၊ခခခင်မာန်၊
 ဂိုခင်ခခခင် ဂေ့ၤခခခင် တမ်းဂှ်းကျေး။ ဂေး၊ခခခင်ဖုး
 လှိုသေကပ်၊ဝေး၊ ကခင်မာန်၊ဂိုခင်ခခခင်တူဂ်းသွဲ၊ခခခင်
 ဂေ့ၤခခခင် တမ်းလိင်ပီခင်မုခင်း၊ပီခင်ဖွင်ကျေး။
 ၁၉ ဝေးခင်၊ခခခင်ကျေး။ မိုဝ်းခခခင် ယိတ်ပရေးဂိုဂ်းလှို
 ကိတ်၊တင်း ဂုဏ်းထုတ်၊ဂျာမ်းတင်းလံ၊လိုဝ်းခခခင်
 ဝှ်းပိုဝ်းခပ်ဂှ်း လှို၊ကခင်မခင်းလင်၊ကပ်ဂျာမ်းကူပမေး၊
 ခခခင် ဂေး၊လါတ်း၊ခိတ်းခပ်ခခခင်လး၊ ခပ်ဂျာမ်း၊ဂျာဂှ်း

လံ၊တိုကပ်မခင်းလင်၊ကျေး။ ခခခင်ဝေးခခခင်သေကျေး
 ခပ်ဂှ်းဂုဏ်းတင်းလံ၊ကျေး။

တၢင်းကခင်ပခင်ကခင်၊ခခခင်

၂၀ မိုဝ်းခခခင် ခပ်လှိုမတူလှ်းမခင်းလင်၊ယူ၊လး၊ ပွဲ၊
 လှိုဂုဏ်းခခခင်၊ခခခင် ကခင်ဂိုတ်းခခခင်၊ဂှ်းပီခင်ဂုဏ်း
 သိုဝ်းတေး၊ခခခင် ဂှ်း၊ဂေး၊တီးမခင်းလင်၊ဂှ်းလံ၊ဂျာ
 ကပျိုတ်းခခခင်၊ခခခင်မခင်းလင်၊လး၊ ကပ်မခင်းလင်၊
 ကပ်၊ပခင်ကျေးခခခင်မိုဝ်း ခခခင်ဝီင်းတင်းခခခင်မိုဝ်းတင်း
 ၂၁ လံ၊ခခခင်ကျေး။ ခပ်လင်၊လါတ်းလး၊ဝေး၊ဝေး၊-
 ဩ၊လင်၊ ဂှ်းခေးဂှ်းလှို၊ကခင် လင်၊ဂှ်းသင်၊
 သွခင်သင်းမေးပခင် သိုဝ်းသိုဝ်းတေး၊တေး၊ လှို၊
 ကခင် လင်၊ဂှ်း ယင်းကပ်၊တူလှ်းခေးဂှ်းခခခင်လး၊
 ခခပေးသီခင်း၊တာင်၊ခခခင်ပီခင်လင်၊ လိုဝ်းလိုဝ်းလှို၊
 ၂၂ လှို၊ခခခင်ခေးကျေး။ လှို၊ဂှ်းခေး ထုဂ်၊လီပခင်
 ကခခခင်၊တီး ခခခင်ကျေးခခခင်၊သေး၊ ယူ၊ခေးဂှ်း၊ကပ်၊
 ထုဂ်၊လီပခင်ခေးဂှ်း၊ ဝေးခင်၊ခခခင်ကျေး။
 ၂၃ မခင်းလင်၊ ဂှ်းဂှ်းပရိခယ၊ခပ်ခခခင်လး၊ လါတ်း
 ဝေး၊- ဂိုတ်းသင်လး၊ သူလမ်းတူလှ်းယျာယုဂ်ဂပ်။
 ၂၄ ခခပေးတေး၊ခေး၊ဂှ်း၊ခိတ်းခခခင်၊လူ။ ဂှ်းခခခင်လိတ်းခခခင်
 ပီခင်ဂှ်းခခခင် ပီခင်လိတ်းခခခင် မိုဝ်းကခင်ဝေးခင်၊ခခခင်
 လိုဝ် ခပ်ခခခင်ကျေးလင်၊လါတ်းလး၊ဝေး၊ဝေး၊- ပီခင်
 ဂှ်းပီခင်လိတ်း ခခခင်ကျေးခခခင်၊သေး၊ ခေးကျေး၊
 ၂၅ ဝေးခင်၊ခခခင်ကျေး။ မခင်းလင်၊ကျေးလါတ်းလး၊
 ဝေး၊- ကပ်ခခခင် ခခခင်ကျေးခခခင်၊သေး၊ ပခင်တီးခခခင်
 ကျေးခခခင်၊သေး၊ တေး။ ခခခင်ခခခင်လင်၊ကျေးကပ်
 ပခင်တီး၊ခခခင်ပီခင်လင်၊တေး၊ ဝေးခင်၊ခခခင်ကျေး။
 ၂၆ ခပ်ကပ်၊ဂှ်းကပျိုတ်း၊ ဂေး၊ခခခင်၊ခခခင်မခင်းလင်၊ ဂေး၊
 တီး၊ခခခင်၊ခေးဂှ်းတင်းလံ၊လံ၊လး၊ ကမ်းလှို၊
 ဂှ်းမခင်းလင်၊ ကခင်ခခခင်လါတ်း၊ခခခင်သေယဝ်
 ယူ၊တိတ်၊တိတ်၊ယူ၊ကျေး။

တၢင်းကခင်လှိုခိတ်းလိပ်း

၂၇ လတ်တူဂေး ကခင်ယုမ်၊ဝေး၊- တၢင်းကခင်လှို
 ခိတ်းလိပ်းကပ်၊မီး၊ ကခင်ဝေးခခခင်မခင်းဖွင်၊ သုတ်
 လင်၊သုတ်လှို၊တီးမခင်းလင်၊သေလး၊ လင်၊ထမ်
 ၂၈ ဝေး၊- ဩ၊လင်၊ မုဝ်းသေ၊ လီ၊ယာင်၊တိတ်းပို၊
 ဂှ်းခေးလး၊ဝေး၊- ပေး၊ကျေးကခင်ပီခင်ပီး၊လံ၊ မီး
 မေးလး၊ သမ့်ကပ်၊မီးလှို၊လင်းသေယဝ် တံ၊ဂှ်း၊
 လိုဝ် ခခခင်၊ဂိုဝ်လိုဝ်ခိတ်းပီး၊လံ၊မခင်း တမ်းသိုဝ်၊ဂှ်း၊
 ကပ်၊ခါတ်း၊ခခခင် ခခခင်လံ၊မခင်း တမ်းလံ၊သိမ်း
 ၂၉ ကပ်မေးမခင်းကျေး။ ဝေးခင်၊ခခခင်ကျေး။ မီးပီး
 ခခခင်လိတ်းကျေးခေးကျေး။ ပီး၊လံ၊ကျေးလှို၊ ကပ်မေး
 လး၊ ယင်းကပ်၊မီးလှို၊မီးလင်းလး၊ တံ၊ဂှ်း၊ခေး

တေးလီဝင်အံ့ သူလံးဂုဏ်ခိုင်ပိုင်လိုင်းအံ့ယူ၊ကျေး။
 ၇ ဂူလ်းဂျ၊ ခိုင်၊ကခမ်မာန်၊ဂုဏ်လုဂ်းခိုင်ကျေး၊ ယင်း
 ကမ်၊လံးဂိုတ်းလံးဂျ၊ခမ်၊ဧလး၊ တမ်းလံးခမ်၊တင်း
 ကခမ်ချးတူဂ်းခမ် တမ်းဂွတ်းထိုင်မးယူ၊ကျေး
 ၈ ဝျးခင်၊ခမ်ကျေး။ ခပ်ခမ်ကျေးလင်းထာမ်ဧလး၊
 ဝျး၊- ဩ၊လင်း၊ လွင်းတင်းလိုင်းအံ့ တမ်းပီခမ်
 မးခိုင်၊မိုဝ်းလှ်းချး။ မိုဝ်းခိုင်၊ကခမ်လွင်းတင်းလိုင်း
 အံ့ လမ်တမ်းပီခမ်မးခမ် တမ်းမီးခမ်မိုဝ်းလမ်း၊
 ခခေ၊ကခမ်လှ်းချး၊ မိုဝ်းကခမ်ဝျးခင်၊ခမ်လိုင်း၊
 ၉ မခမ်းလင်းကျေးလတ်းဧလးဝျး၊- ခင်၊ပိုင်သူတမ်း
 ကမ်၊လံးဂျ၊လံးလွမ်း တင်းကခမ်ပီတုံကခမ်လီခမ်
 လိုင်ဂိုတ်းသတို့တျ။ ဂူခမ်းခမ်ခေ၊ တမ်းဂိုမ်ကပ်
 လိုင်းသိုင်ဂပ်သေဧလး၊ ပေး၊မးဧလးဝျး၊- ဂပ်ခံ
 ပီခမ်မခမ်းလင်းကျေး။ ခိုင်၊ဂျ၊လျ၊ကျေး၊ ဂွတ်းမး
 ယဝ်းဝျးခမ်ယူ၊ကျေး။ ယျ၊ပေလွမ်းပးလင်ခပ်
 ၁၀ ခေခမ်။ မိုဝ်းကခမ်သူလံးခမ်း လွင်းကခမ်တိုင်းသိုင်း
 လှ် လွင်းကခမ်ပိုင်၊ဂခမ်၊လှ်ခေခမ်လိုင်း ယျ၊ပေမီး
 လှ်ကခမ်ခွမ်းခမ်း။ လွင်းတင်းလိုင်းအံ့ တမ်းပီခမ်
 မးကွတ်တင်းကျေး။ ခမ်းဝျးခမ်သေကျေး၊ ကမ်၊
 ၁၁ ပံ၊ပီခမ်တီးသုတ်းတီးစွံဂမ်းလီဝ်။ လိုဝ်သေခေခမ်
 ဂူခမ်းမိုဝ်းခင်းဧလးမိုဝ်းခင်း၊ မိုင်းခင်းဧလးမိုင်း
 ၁၂ ခိုင်း တမ်းခတ်းတဂျ၊ခမ်ကျေး။ တင်းကခမ်ဂိုင်၊
 သခမ်၊လှ် တင်းကခမ်ဂိုဝ်းတင်းခိုင်းလှ် တင်း
 ကခမ်ပီခမ်ဂျ၊လျ၊လိုင်မိုင်းလှ် တမ်းပီခမ်မးဂူးတီး
 ဂူးလီခမ်ကျေး။ ဂျ၊ခိုင်၊ဧဂျ၊ဂိုင်၊ဂျ၊လွင်း
 တင်းကခမ်လီဂုပ်လီခေလှ် ခိုမ်မိုဝ်းလမ်းခခေ၊
 ၁၃ ကခမ်ယှ်၊ခေ၊လှ် တမ်းပေး၊မးကျေး။ လှ်ကခမ်
 လွင်းတင်းလိုင်းအံ့ ကမ်၊ပံ၊ပီခမ်မးခေခမ်လိုင်းခွပ်း
 ပိုဝ်းလိုင်းသိုင်ဂပ်ဧလး၊ ခပ်တမ်းတိုက်သူခေခမ်း၊
 လမ်း၊ဧခမ်းသေးသူဧလး၊ ကပ်သူကပ်၊ပခမ်ဂျ၊တီး
 ခမ်းလှ်ကျေး၊ကျေး၊ကျေး၊လှ် ဂျ၊တီးခမ်းထွင်းလှ်ကျေး။
 တမ်းကပ်သူဂျ၊လှ်၊ဂျ၊တီးခမ်းကျေးခမ်းလှ် ကိုဂ်၊
 ၁၄ တင်းကခမ်တမ်းခွင်းမိုင်းလှ်ကျေး။ ခွပ်းပိုင်လိုင်းခင်၊
 ခေခမ်ဧလး၊ သူတမ်းမီးကခမ်တမ်းလံးခမ်၊
 ၁၅ သမ်းသေ၊ဂပ်ကျေး။ ပိုဝ်းခမ်ဧလး၊ ခင်၊ပိုင်သူတမ်း
 ကမ်၊လံးခမ်းလှ်ဂူခမ်လှ်ဂူခမ်တင်း ကခမ်တမ်းလံး
 ခိုခမ်းလတ်းလိုင်းခင်၊ပိုင်ခေခမ်လိုင်း ဝံသတို့တျ။
 ၁၆ လွင်းမခမ်းလမ်း ဂပ်တမ်းပခမ်သူပမ်းတင်းလှ်ခမ်၊
 ပိုင်၊လျ၊တီးသူ ကခမ်ဂျ၊ခမ်၊သူ၊သူတင်းသိုင်၊တင်း
 လှ် တမ်းကမ်၊တွပ်၊ကမ်၊ထိုင် ကမ်၊ဧဂျ၊ကမ်၊ခီခမ်
 ၁၇ လံးခေခမ်ကျေး။ ပေး၊ဧမ၊ ပီးခေခမ် ဂျေးသေး၊ လှ်
 ခိုင်းသူ တမ်းကပ်သူကပ်၊ကျေး။ ဂမ်းခွင်းကျေး၊
 ၁၈ တမ်းကပ်သူတံကျေး။ ဂူခမ်းတင်းသိုင်၊တင်းလှ်
 ဂျေး၊ တမ်းလင်းသူ ခွပ်းပိုင်၊လိုင်းသိုင်ဂပ်ကျေး။

၁၉ ခမ်းဝျးခမ်သေကျေး၊ ခွမ်ဂွပ်သူသီခမ်းခိုင်းကျေး၊
 ၂၀ ကမ်၊လံးလှ်လှ်၊လီဝ်။ ခွပ်းပိုင်၊တင်းကခမ်သူယိုခမ်
 ခမ်၊မခမ်းမခမ်းခိုင်၊ခိုင်၊ခေခမ် သူတမ်းလံးဂွတ်းထိုင်
 တင်းကခမ်ဧဂျ၊ခွတ်းကပ်ကျေး။
 ၂၁ မိုဝ်းကခမ်သူဂုဏ်ခေခမ်းသိုင်းတင်းလံ၊ လှ်မိုဝ်းပိုင်း
 ယေ၊ဂျ၊လီဝ်၊ ယူ၊ခေခမ်လိုင်း ဝိုင်းခေခမ် တမ်းလှ်
 ၂၂ တမ်းလီဝ်ယဝ် ဝျးခမ် ကွတ်ဂခမ်ဂူတျ။ မိုဝ်းခေခမ်
 ဂူးခပ်လိုင်းကခမ်မီးခမ်း မိုင်းယုတ ခေခမ်ပီးခိုခမ်းဂျ၊
 ဂျ၊ခိုင်လှ်ပုခေခမ်တျ။ ဂူးခပ်လိုင်းကခမ်မီးခမ်းဝိုင်း
 ခေခမ် ကွတ်၊ဂျ၊ဂျ၊ခွတ်းဝိုင်းသေ။ ယျ၊ဂူးခပ်လိုင်း
 ကခမ်မီးခမ်းထိုင်ခေခမ်၊ခမ်းခိုင်းတင်းလံခေခမ် ခပ်၊ဂျ၊
 ၂၃ ခမ်းဝိုင်း။ လွင်းမခမ်းလမ်း ခိုင်၊မိုဝ်းဝခမ်းခေခမ် ပီခမ်
 ခိုင်၊ဝခမ်းကခမ်လီ၊ယင်၊တမ်၊ ဂူးဂျ၊ကခမ်တံမ်းပို
 ခမ်းဂျ၊မင်းလမ်းခေခမ် လံးတံမ်ထုခမ်းကျေး။ ဝခမ်း
 မိုဝ်းခေခမ် တီးဧမ၊ယိုင်းကခမ်တုပ်ကမ်၊သျ၊ ကိုဂ်၊
 တင်း ဧမ၊ယိုင်းကခမ်မီးလှ်ကွတ်၊ကခမ်ကမ်၊ပံ၊
 ဧမတ်၊ခေခမ်းတင်းလံခေခမ် တမ်းမီးကျ၊မင်၊ဂလျ၊
 ကျေး။ လွင်းမခမ်းလမ်း တုဂ်းချ၊တင်းဧခေခမ်ကခမ်
 ယှ်၊ခေ၊ခေခမ် တမ်းပီခမ်မးဂျ၊ခိုင်လီခမ်မိုင်းခေ
 ဧလး၊ တေးသျ၊တင်းလှ်မိုဝ်းတမ်းဂွတ်းမး ဂျ၊ခိုင်
 ၂၄ ဂူခမ်းမိုဝ်းခေခမ်ကျေး။ ခပ်တမ်းဂွတ်းထိုင်တင်းလှ်
 တင်းလီဝ်လှ်လှ်၊ဧမေးလပ်၊ဧမေးလီဝ်ကျေး။တမ်း
 တိုက်ကပ်ခပ်ဂျ၊ဂျ၊တီးတင်း၊ဝခမ်းတင်း၊မိုင်း ဂူးတီး
 ဂူးလီခမ်ပုခေခမ်ကျေး။ လှ်ကခမ်ခိုင်၊ဂျ၊လျ၊ ဂူခမ်း
 တင်းလှ်လိုင်းတင်း၊ခိုင်း ကမ်၊ပံ၊တံမ်ထုခမ်းခေခမ်လိုင်း
 ဂူခမ်းတင်းလှ်လိုင်းတင်း၊ခိုင်းလိုင်းခေခမ် တမ်းကပ်
 ၂၅ တံမ်ယီဝ်၊ယမ် ဝိုင်းယေ၊ဂျ၊လီဝ်၊ ကျေး။ မိုဝ်း
 ခေခမ် ပုဂ်းပုခေခမ်မိုဝ်းလမ်းခခေ၊ တမ်းပေး၊မးခမ်း
 ၂၆ ဂိုင်ဝခမ်း လှ်ခေ လပ် တင်းလံကျေး။ ဂျ၊ခိုင်
 လီခမ်မိုင်းခေခမ်ကျေး တမ်းပီခမ် တင်းကခမ်ဂူခမ်းဂူး
 လှ်လိုင်းမိုဝ်း ကမ်၊ဧတ၊ကမ်၊ခမ်ဧလးမိုဝ်းလှ်ခေခမ်
 တင်းကခမ်သိုင်လီဝ်ခေခမ်ပိုင်းခေခမ် ခေခမ်သမ်၊မုဂ်
 ကြ၊ကူခေခမ်မေးဧမေးခေ၊လှ်လှ်။ တင်း
 ကခမ်ဂူခမ်းတင်းလံလှ်လှ်ပိုင်းကခမ်ဂုပ်ဧဂျ ဧလး၊
 မုင်းတူလှ်ဧမေးကခမ်တမ်းပီခမ်မး ဂျ၊ခိုင်လီခမ်
 မိုင်းခေခမ် လှ်ကခမ်ကျေး။ လွင်းမခမ်းလမ်းတမ်း
 ၂၇ ခွပ်းဂိုင်ဂိုင်တင်းလံသခမ်၊ခွမ်းဝ်ကျေး။ မိုဝ်းခေခမ်
 ဂူခမ်းတင်းလံ၊ တမ်းလံးဂုဏ် လှ်ဂူခမ်း ပးတင်း
 မူခေခမ်တမ်းခွပ်းကျ၊ခေ၊ဧမေး၊မခမ်းလင်း ကခမ်ယှ်၊
 ခေ၊ခေခမ်သေဧလး၊ မးဂျ၊ခိုင်၊မိုဝ်းမိုဝ်းကျေး။
 ၂၈ မိုဝ်းကခမ် လွင်းတင်းလိုင်းခေခမ် လှ်ပီခမ်မးခေခမ်
 လှ် ခွပ်းပိုင်၊ခိုင်၊ကခမ်တမ်းထုတ်၊ကပ်သူခေခမ်
 လမ်တမ်းဂွတ်းထိုင်မးယဝ်ဧလး၊ မုင်းတူလှ်ဧလး၊
 ၂၉ ဝွတ်းဂွပ်တျ၊ ဝျးခင်၊ခေခမ်ကျေး။ မခမ်းလင်းသမ်

ကပ်ရွာမ်းကူပမာ၊ လာတ်ထိုင်ခင်းလေးဝါးလမ်း၊-
 တူလုံး တူခင်းမာ၊ လှိုင်၊ သင်းမေး ကိတ်၊ တင်း
 ၃၀ တူခင်းမုံတင်းသိုင်တင်းလူင်တူ။ မိုဝ်းကခင်းမခင်း
 ၃၁ ကွတ်၊ များခခင်း သူလှိုင်လွင်းကခင်းဝါး လမ်းတင်းဂွတ်
 ထိုင်ခင်း၊ နှိုင်းခခင်းကျေး။ မိုခင်းခင်း၊ ခခင်းမိုဝ်းကခင်း
 သူလုံးဂုခင်း လွင်းတင်းလှိုင်ခင်း ပီခင်းမေးယူ၊ ခခင်း
 လိုင် ကွခင်းခင်းဂွလွင်းကခင်းဝါး မိုင်းကြေးပီခင်းလင်း
 လမ်းတင်းခတ၊ ပီခင်းယဝ်၊ ကခင်းဝါးခခင်းတူ။
 ၃၂ ဂပ်ဝါးတီးလှိုင်တီးလှိုင်လမ်း လွင်းတင်းတင်းသိုင်
 တင်းလူင်လှိုင်ခင်းတင်းပီခင်းမေး လှိုင်ကခင်းဂုခင်း
 ကခင်းမီးယူ၊ တေးလှိုင်လှိုင်ခင်း ကမ်းပံ၊ သိုင်ပံ၊ မူတင်း
 ၃၃ ခခင်းကျေး။ ပီဂ်သမ့် နှေးကင်းဂုခင်းတင်းလိခင်းမိုင်း
 ခင်း တင်းဂုခင်းလှိုင်ခင်းကျေး၊ ရွာမ်းဂပ်ခင်းတင်းကမ်း၊ ဂုခင်း
 ၃၄ လှိုင်။ သူဂိုတ်သတိုတ်တီးတူင်သူတူ။ ပေးကမ်း၊ ခခင်း
 ခင်းမိုဝ်းကခင်း ဂွင်လှိုင်ယင်းတိုတ်ယပ်၊ လှိုင်ယင်းလှိုင်ယူ၊
 ဂွင်းပိုင်းတင်းဂိခင်းတင်းခင်း တင်းကခင်းခင်းလှိုင်ဂုခင်း
 လှိုင်လှိုင်လွင်းလေး၊ လှိုင်ခင်းယူ၊ ခခင်း သူ
 ယင်းကမ်း၊ ဂွင်ကမ်း၊ ဂုခင်းခင်း၊ ဝခင်းခခင်းတင်းထုပ်
 ၃၅ မိခင်းသူကျေး။ ဝခင်းခခင်း တင်းဂွမ်း၊ မိခင်းခင်းလှိုင်
 ကခင်းယူ၊ ဂျေးခင်းလိခင်းမိုင်း တင်းသိုင်တင်းလူင်
 ၃၆ မိုခင်းလှိုင်ခင်း၊ ခခင်းတမ်း၊ ငျေးခင်းကျေး။ ခင်း၊ ဂိုဝ်
 သူတင်းခပခင်း၊ ဂွမ်းလုံးမီးတင်းကခင်းဂင်းလွတ်
 တင်း လွင်းတင်းကခင်းပီခင်းမေးလှိုင်ခင်းခင်းခင်း
 ဂွတ်ထိုင်ဂျေးတီး၊ နှေးခင်းလှိုင်ခင်းခင်းခင်းလှိုင်
 တေး၊ သေ၊ ခင်းလှိုင်ယူ၊ တူ၊ ဝါးခင်း၊ ခခင်းကျေး။
 ၃၇ ခင်း၊ ဂင်ဝခင်း မခင်းလင်းသင်း၊ သွခင်းသင်းမေးကျေးခင်း
 ပိဂ်မခင်း၊ လင်းကျေး။ မိုဝ်းကခင်းဂွတ်ထိုင်ခင်း၊ ဂင်
 ခမ်းလှိုင် မခင်းလင်းခင်းကျေး၊ ဂျေးခင်းလှိုင်ခင်းလုံး
 လှိုင်၊ လှိုင်သခင်း၊ လှိုင်ခင်း၊ ခခင်းခင်း၊ ဂွမ်းပူခင်းခင်း
 ၃၈ ကျေး။ ဂင်ခင်းလှိုင်ခင်း ဂုခင်းတင်းသိုင်တင်းလူင်
 ဂျေးလှိုင်ခင်းမခင်းလင်း၊ ဂျေးခင်းပိဂ်မခင်း၊ လင်းဂွမ်းလုံး
 ထွမ်း၊ လုံးခင်းရွာမ်းမခင်းလင်းကျေး။

၂၂

ယုတကီသဂျ၊ ရှေ့ကုတ်
လုံးလှိုင်ကပ်လင်းယေ၊ သူကမ်း

၁ မိုဝ်းခခင်းလမ်း ပီခင်းခင်း၊ ကခင်းတင်းခမ်း၊ ပွမ်းခင်းမုခင်း
 ကခင်းကမ်း၊ ပေးလှိုင်ခင်း၊ ကခင်းလုံးလှိုင်၊ ပွမ်းပျသချ၊
 ၂ ခခင်းကျေး။ ယိတ်ပရေးဂိုင်းလှိုင် ကိတ်၊ တင်းဂုခင်း
 ထုတ်၊ ဂျေးခင်းတင်းလှိုင် ဂျေးခင်း၊ ဂျေးလှိုင်တင်း ကခင်း
 တင်းလုံးကပ်မခင်းလင်းတူ လှိုင်ခင်း၊ ဂိုဝ်ခခင်း
 ကျေး။ ဂိုတ်သင်းခင်း၊ ခပ်ဂျေးခင်း၊ ဂျေးခင်းလမ်း

၃ ဂွမ်းပိုင်း၊ ခပ်ဂိုဝ်ခင်းတင်းလှိုင်ကျေး။ မိုဝ်းခခင်း
 လှိုင်၊ တမ်း၊ မေးခင်း၊ ခင်းဂျေးခင်း ယုတကီသဂျ၊
 ရှေ့ကုတ် ကခင်းပီခင်းတပင်းလင်းပေးခင်း၊ ကခင်းခင်း
 ၄ ပေးခင်းတပင်းလင်းသိုင်းသွင်းပေးခင်းကျေး။ မခင်း
 ဂျေးခင်းတီးယိတ်ပရေးဂိုင်းလှိုင် ကိတ်၊ တင်း ခင်း၊
 ပိဂ်မခင်း၊ လင်းတင်းလှိုင်ယေယဝ် တိုင်း၊ ပင်၊ လာတ်
 လှိုင် လှိုင်လှိုင်ခင်းကခင်းတင်းလုံးကပ် လင်းယေ၊ သူ
 ၅ ကမ်းပေးခင်းခင်းလှိုင်ခင်း၊ ဂိုဝ်ခခင်းကျေး။ ခပ်ခခင်း
 လှိုင်ခင်းခင်းလင်း တင်းပခင်းခင်းခင်းမခင်း၊ ဝါးခင်း လုံး
 ၆ လှိုင်ခင်းကျေး။ မခင်းကျေး ဂုပ်တင်းကပ်ယဝ်လင်း
 ဂျေးခင်း၊ ဂျေးခင်း၊ ဂျေးခင်းကျေးထုတ်၊ တေးတေးလုံးကပ်
 မခင်းလင်းကမ်းပေးခင်းတီးခင်း ခင်းခင်း၊ မိုဝ်းကခင်းဂုခင်း
 လှိုင်ခင်းတုမ်းလှိုင်ခင်း၊ မီးခခင်းကျေး။

ပွမ်းပျသချ၊ တီးလှိုင်ခင်းသုတ်

၇ ဝခင်းပွမ်းခင်းမုခင်းကခင်းကမ်း၊ ပေးလှိုင်ခင်း၊ ဝခင်းကခင်း
 တင်းလုံးကပ်သုတ်ခင်းကွခင်း၊ ပျသချ၊ တီးခခင်း ဂွတ်
 ၈ ထိုင်မေးယဝ်ခင်း မခင်းလင်း၊ ပွမ်းလှိုင် ဝေ၊ တေးတင်း
 ယင်းဂျေးခင်း၊ ဂျေးခင်းဝါး- သူဂျေးခင်း၊ ခင်းဂိုခင်းပွမ်း
 ပွမ်းပျသချ၊ ပုခင်းကခင်းဂွတ်တင်းဂိခင်းခင်းတူ၊ ဝါး
 ၉ ခင်း၊ ခခင်းကျေး။ ခပ်ကျေးလင်းထမ်းခင်းဝါး-
 လင်းဂွမ်းမီးကလှိုင်၊ ခင်းဂွမ်းခင်းမေးခင်းကျေးတီးလှိုင်
 ၁၀ ခင်း၊ မိုဝ်းကခင်းဝါးခင်း၊ ခခင်းလှိုင် မခင်းလင်းကျေး
 လာတ်ခင်းလင်းဝါး- တူလှိုင်ခင်း။ မိုဝ်းကခင်းသုတ်ခင်းဂျေး
 ဂျေးခင်းဝါးပုခင်းခခင်း သူတင်းထုပ်ဂုခင်းဂုခင်းကျေး
 ခင်း၊ ကခင်းပေးခင်းခင်းခင်းယူ၊ ကျေး။ လှိုင်ပေး
 လင်းမခင်းခင်း၊ ခင်းဂျေးခင်းဂိုခင်းကခင်းမခင်းခင်း
 ၁၁ ဂျေးခင်းသေယဝ်၊ လာတ်တီးလင်းဂိုခင်းခခင်း
 ခင်းဝါး- သြ၊ လင်းဝါး- လှိုင်ခင်း၊ ကခင်းဂပ်
 ကိတ်၊ တင်းတပင်းဂပ်တင်းလှိုင် တင်းလုံးဂိခင်းပွမ်းပျ
 ၁၂ သချ၊ ခခင်း မီးကျေးတီးလှိုင်၊ ဝါးခင်းတူ။ ဂျေးခင်း
 တင်းခခင်းခင်းလှိုင်ဂျေးခင်းခင်း ကခင်းမီးခင်းတိုင်း
 ပွမ်းပျသခင်းကျေး။ ခင်းဂိုခင်းကျေးတီးခခင်းတူ၊ ဝါး
 ၁၃ ခင်း၊ ခခင်းကျေး။ တပင်းလင်းလှိုင်ခင်းကျေး ဂျေး
 သေယဝ် ထုပ်ဂုခင်းလှိုင်ခင်း၊ ကခင်းမခင်းလင်းသင်း၊
 လာတ်ပွမ်းခင်းခင်း၊ ခင်းဂိုခင်းပွမ်းပျသချ၊ ပွမ်းကျေး။
 ၁၄ မိုဝ်းကခင်းဂွတ်ထိုင်ခင်း၊ ဂိခင်းခခင်း မခင်းလင်းခင်း
 ယူ၊ လှိုင်ခင်းတင်း တမ်းခင်း၊ လင်းသိုင်းသွင်းပေး
 ၁၅ လှိုင်ခင်းခင်းခင်းလင်း လာတ်ဝါး- လှိုင်ကခင်းဂပ်ကမ်း၊
 ပံ၊ လုံးခမ်း၊ တင်းတီးခင်းခင်းခင်း ဂပ်မီးကလှိုင်၊ ခင်းဂိခင်း
 ပွမ်းပျသချ၊ ခင်း လှိုင်ခင်းခင်းတင်းသူကျေး၊ လှိုင်လှိုင်
 ၁၆ ကျေး။ ဂပ်ဝါးတီးသူလမ်း တေးထိုင်ဂွတ် ပွမ်းပျ
 သချ၊ ခင်း ကမ်း၊ ပံ၊ ယဝ်တုတ်ခင်းမိုင်းကြေးပီခင်းလင်း
 ခခင်း ဂပ်တင်းကမ်း၊ ဂိခင်းခင်း၊ ဝါးခင်း၊ ခခင်းသေယဝ်

၁၃၅

၁၇ ကပ်ရွက်ခေမ့်လပိတ်တံ့ဗလ; ယွင်းယေးရှေးလူးလင်း
 ယဉ်လင်,လၢတ်;ဗလ;ဝါး- ဂေ့ခိုင်;ဗလ; ဂေ့
 ၁၈ ခိုင်; ကပ်ရွက်ခေမ့်ယိုခင်း;ပခင်ဂခင်တၢ။ ဂပ်ဝါးတီးသူ
 လမ်း ကျလီမ်တေးလီမ်ခေ တေး,ထိုင်ဂွတ်; လုင်း
 ကခင် မိုင်းတြေးပီခင်လင်း;ဂမ်,ပံ,ဂွတ်;ပံ,ထိုင်ခခေ
 ဂပ်တက်ဂမ်,ဂိခင်ခေမ့်လပိတ်တံ့ခေထိုင်; ဝါးခင်,ခေ
 ၁၉ ကေး။ လိုခင်းခခေ မခင်းလင်း;ကပ်ခပ်;မုခင်းဗလ;
 ယွင်းယေးရှေးလူးလင်း;ယဉ်လင်, မိတ်;ခပ်;မုခင်း
 ခခေဗလ;လၢတ်;တီးခပ်ဗလ;ဝါး- ခပ်;မုခင်းခေ
 လမ်း ပီခင်တူဂပ် ကခင်လုခေပီတီး;ပုခင်းသူခခေ
 ကေး။ ပုခင်းကခင်တက်လင်း;ခင်းလုလီ;ခင်းလုထုင်း
 ဂပ်လိုင် ကွခင်ဂခင်ဂိခင်တၢ။ ဝါးခင်,ခေကေး။
 ၂၀ ပိုင်လီဂခင် ဂိခင်ခပ်;ခမ်းသေယဉ် ရွက်ခေမ့်လပိတ်
 ကေး;မခင်းလင်း;ကပ်ဗလ;လၢတ်;ဝါး- ရွက်ခေမ့်လမ်း
 ပီခင်ပတ်လီလု,တြေးကခင်မု, ကခင်ဗတ,ယူ,ခင်း
 လိုတ်;ဂပ် ကခင်သွခင်းလေး,ပုခင်းသူခခေကေး။
 ၂၁ ခင်းဝါးခခေသေကေး တူလင်းလူး မိုင်းဂေးကခင်
 တက်ကပ်ဂပ်ကပ်;ခခေ မီးယူ,လုလင်း;ဂခင်တင်း
 ၂၂ ဂပ် ဂါးခိုင်ပုခိုင်တီး;ဂိခင်ခေကေး။ လုင်းဂုခင်း
 တက်လင်း;ဂါး, ဂါးခင်,ကခင်မခင်းလင်း;မဂ်;ခခေ
 ခခေကေး။ ခင်းဝါးခခေသေကေး; ဂေးကခင်ကပ်
 လုင်းဂုခင်းကပ်;ခခေ မီးကုမင်,ဂလု,ကေး။ ဝါး
 ၂၃ ခင်,ခေကေး။ ခပ်ကေး; ဂေးခိုင်;ဗလ;ဂေးခိုင်;
 တွင်းထၢမ်ဂခင်လွင်း;ကခင်ဝါး ခင်းခပ်ခခေ ပီခင်
 ဗုးလု ကခင်တက်ဂိုတ်;လွင်း;တီးဂိုင်းခခေကေး။
 ၂၄ လိုဝ်သေခခေ ရွပ်;ပိုင်း;ကခင်ခပ်ဂေးခိုင်;ဗလ;ဂေး
 ခိုင်; မီးတင်း;ကခင်လၢတ်;ဂခင်ထိုင်ဂခင် လုလင်း
 လွင်း;ကခင်ဝါး ခင်းခပ်ခခေ ဗုးလုတက်;ပီခင်ဂေး
 ကခင်ယိုင်;ခိခင်းယု,မျှတ်;ခေး,သေပိုခင်း; ခခေလိုင်
 ၂၅ မခင်းလင်း;လၢတ်;ဗလ;ဝါး- ခုခင်ဂေးခမ်းဂုခင်း
 တၢင်,လိုင်တၢင်,ခိုင်းတင်း;လၢခခေ ကုပုပိုင်,ခပ်
 ကေး။ ခပ်လိုင်;ကခင်ပိုကျ,ခေး,တင်း;လၢခခေ
 ၂၆ ကေး; ခပ်ဝါး ခပ်ပီခင်လင်း;ရှေးလူးကေး။ သူလမ်း
 ကမ်,လံ;ဂိုတ်;လိုင်ခင်,ခခေ။ ခင်းသူခေ ရှေးဂေး
 ကခင်ပီခင်ဂုခင်းယု,ခိုင်ပိုခင်း;ခခေ ပီခင်လိုင်ခင်,
 ဂုခင်းကွခင်,သေပိုခင်း;တၢ။ ဂေးကခင်ကုပုပိုင်,ဂေး
 ၂၇ ရှေးပီခင်လိုင်ခင်,ဂုခင်းလွှဲဂုခင်းသွံတၢ။ ဗုးလု ယိုင်;
 ခိခင်းယု,မျှတ်;။ ဂေးကခင်ခင်း;ယူ,ဂါးတီးဂိုမ်း
 ဗုခိုင်တီး;ဂိခင်ခခေယု,မျှတ်;ပိုင်။ ဂေးကခင်ဂိုတ်;
 လိုင်ဂိုတ်;လုခခေယု,မျှတ်;ပိုင်။ ဂေးကခင်ခင်း
 ၂၈ ယူ,ဂါးဂိုမ်း;ဗုခိုင်တီး;ဂိခင်ခခေ ယိုင်;ခိခင်းယု,မျှတ်;
 ကမ်,လု;ပိုင်။ ခင်းဝါးခခေသေကေး; ဂပ်ပီခင်လိုင်
 ခင်,ဂေးကခင်ဂိုတ်;လိုင်ဂိုတ်;လုခခေ ဂါးတီး;ခင်း
 ၂၉ သူခေကေး။ သူပီခင်ဂေးကခင်ဂုမ်း;လုလင်း;ဂခင်တင်း

၂၉ ဂပ်ယူ, ခင်းမိုင်း;ကခင်ဂပ်လံ;ခမ်,တင်း;ကခင် လမ်း
 တူလင်း;ယူယု;ခခေကေး။ လိုင်ခင်,ကခင် လင်း
 ပေး;ဂပ်ပခင်မိုင်းတီး;ဂပ်ခခေ ဂပ်တက်;ပခင်ကခင်
 တီးသူ ကခင်သူတက်လံ;ဂိခင်ဂါးတီး;ဗုခိုင် တီး;ဂိခင်
 ဂပ် ခင်းမိုင်း;ဂပ်ဂိတ်,တင်း;ကခင်တက်လံ;ခင်း
 ဂါးခိုင်ပလၢင်,တြေးသေဗလ; လီ,ယၢင်,ဂုခင်းမိတ်;
 ၃၁ ကီသရေ,လ သိပ်;သွင်မိတ်;ခခေကေး။ သိမုခင်,
 ကိုလု;။ သိမုခင်, ကိုလု;။ ပိုင်း;ကခင် လု,တၢခင်,
 မု,ခခေ; ယွခင်းကခင် ဂု;လံ;ခိုင်သူတုင်း လိုင်
 ခင်,ကခင်ခိုင်သၢခခေခင်း;ဂုလု,တုင်း;ခခေဗလ; ခင်,
 ၃၂ ရှိတ်တင်း;ယုမ်,မၢတ်;မု; တက်;ကမ်,လုလိုင် ဂပ်သူ
 တွင်း;ပုခင်း;မု;ယဉ်။ မိုင်း;ကခင်မု;ခိခင်းလံ;သတီခခေ
 ရှေး;ပီးခွင်မု;တင်း;လံ မခင်း;ခိုင်,တၢ။ မိုင်း;ကခင်မခင်း
 ၃၃ လင်း;ဝါးခခေ,ခေလိုင် မခင်း;ကေး;လင်း;လၢတ်;ဗလ;
 ဝါး- လင်း;ဂုင်း။ ဂပ်ခါးခခေ ခင်,ရှိတ်တက်လံ;လွမ်း
 လုလင်း;ဂခင်တင်း;လင်း;ဂုင်း;ဂု, ဂါးတီး;ထွင်,လု ဂါး
 တီး;တင်း;ကခင်ကပ်တံ့လုခခေကေး; တခင်း;ပုယူ,
 ၃၄ ခါး;ယဉ်။ မိုင်း;ကခင်ဝါးခင်,ခေလိုင်။ မခင်းလင်း;
 ကေး;လၢတ်;ဗလ;ဝါး- ပေ,တရ ကိုလု;။ ဂပ်ဝါး
 တီး;မု;လမ်း ခင်း;ဝခင်း;မိုင်း;ခေ လုင်း;ကခင်ဂိ,ကမ်,
 ပံ,ခခေခခေ မု;တက်;တွပ်,ထိုင်ဝါး မု;ကမ်,ဂုလင်း
 ဂပ်။ ဝါးခေ ထုခင်း;ထိုင်သၢမ်ပွတ်;ကေး။ ဝါးခင်,ခေ
 ၃၅ ကေး။ မခင်းလင်း;သမ်လၢတ်;ထိုင်;ဗလ;ဝါး- မိုင်း
 ကွခင်တၢင်း မိုင်း;ကခင်ဂပ်ပွံ,လုသူဂု,ခခေ ယင်း
 ကမ်,လံ;ပု;ထုင်;ခခေ။ ထုင်ပု;။ ခိတ်;တခင် ဗလ;
 ဂု,ခခေလိုင် လွင်,သူလုပ်,ထိုင်;သေလိုင်သေပိုင်ပိုင်။
 မိုင်း;ကခင်ထၢမ်ဝါးခခေ,ခေလိုင် ခပ်ကေး; လၢတ်;
 ဗလ;ဝါး- ကမ်,လုပ်,သေလိုင်သေပိုင်ခါး။ ဝါး
 ၃၆ ခင်,ခေသေယဉ်။ မခင်းလင်း;ကေး;လၢတ်;ဗလ;ဝါး-
 တေး;လီမ်ခေလမ်း ရှေး;ကေးကခင်မီးထုင်;ခခေ
 ပု;ကပ်သေဂမ်း;လုလင်း။ ရှေး;ကေးကခင်မီးထုင်ပု;
 ခခေ ပု;ကပ်သေဂမ်း;လုလင်း။ ရှေး;ကေးကခင်ကမ်,မီး
 လၢပ်,ခခေ ခါးခင်း;ခင်း;တင်း;မီးမခင်း;သေဗလ;
 ၃၇ သိုင်ကပ်သေဂမ်း;လုလင်း။ လွင်း;မခင်းလမ်း တီး;ခင်း
 ဂု;မီးလိတ်;မီး;ပု;ကခင်ဝါး- ဂေးခခေ လံ;ခမ်,တင်း
 ကခင်ခေပုကခင်,ခပ်;ပု;လုလင်း;ဂခင်တင်း ခပ်လိုင်;
 ကခင်ကမ်,တြေးခခေကေး။ ဝါးခင်,ခေခခေ
 တက်လံ;တီမ်ထုခင်း;ဂါးတီး;ဂပ် တေး;လီမ်ခေကေး။
 လွင်း;တင်း;ကခင်လၢပ်;သိုင်,ဂခင်တင်း;ဂပ်လိုင် ရွတ်;
 ထိုင်တင်း;ကခင်ယဉ်တူပ်ယဉ်ကေး။ ဝါးခင်,ခေ
 ၃၈ ကေး။ ခပ်ခခေကေး;လင်း;လၢတ်;ဗလ;ဝါး- လင်း
 ဂုင်း;တူလင်း;သေဂမ်း;ခါး။ မီးလၢပ်,သွင်မၢတ်;ခါး;ကေး။
 မိုင်း;ကခင်ဝါးခင်,ခေလိုင် မခင်းလင်း;ကေး;လၢတ်;
 ဗလ;ဝါး- ပေး;ယဉ်။ ဝါးခင်,ခေကေး။

လင်းယေ၊ သူသူးတွင်းခိုင်လုံသခင်၊ လူခင်၊

၃၉ လိုခင်းခေခင် မခင်းလင်း ကွင်း၊ သေယဝ် ဤလူး
 ၄၀ ဂျးတီး လုံသခင်၊ လူခင်၊ ဂျးခင်၊ ကခင်မခင်းလင်း
 ၄၁ ယာမ်၊ ဤခေခင်လူး တခပလင်းတင်းလံာ်ဂျး
 ၄၂ လွမ်းပျးလင်းမခင်းလင်းဤဂျး။ မခင်းလင်းဂွတ်
 ၄၃ ထိုင်ဂျးတီးခေခင်သေယဝ် လာတ်းခလူးဝျး၊-
 ၄၄ ခင်၊ ရှိုဝ်သူတန်းကမ်း၊ လံးခမ်း၊ တင်းကခင်လမ်း
 ၄၅ တူလင်းယူယူဂ်လိုင် ကွခင်ကခင်သူးတွင်းတျ၊ ဝျး
 ၄၆ ခင်၊ ခေယဝ်လင်း၊ နာတ်၊ ယာခင်ဂခင်တင်းခပ်ဤ၊
 ၄၇ ဂံကိတ်းခိုင်၊ သေယဝ် ခုပခပ်၊ ခလူးသူးတွင်းခလူး
 ၄၈ ဝျး၊- ကွင်းပေး၊ ပေးကလုပ်၊ လင်းဂှင်းမီးလိုင်
 ၄၉ ရှုံးခွင်းခေ ပိုင်၊ သေဂင်ချးသေဂမ်းချး။ ခင်းဝျးခေခင်
 ၅၀ သေဂျး ယျ၊ ပေဂှ်းလံးပီခင်လွမ်းကလုပ်၊ ဂပ်ချး။
 ၅၁ ရှုံးပီခင်လွမ်း ဂျးခင်၊ ကခင်ကလုပ်၊ လင်းဂှင်းမီး
 ၅၂ ခေခင် သေဂမ်းလူလူးတီးချး၊ ဝျးခင်၊ ခေကောျး။
 ၅၃ မိုဝ်းခေခင် တမခင်၊ ဂင်ဂှင်ပေ၊ မျးခလူး ပခင်ရှိုင်း
 ၅၄ တီးမခင်းလင်းကောျး။ မခင်းလင်းခမ်း၊ ဂူလ်၊ တခေ၊
 ၅၅ ခေခင်၊ လူလင်းလင်းသေခလူး ယိုင်းခိုင်းခင်းခင်းလုံသူး
 ၅၆ တွင်းယူ၊ ကောျး။ ရှိုဝ်၊ မခင်းလင်း ကခင်ကွင်း၊ ခေခင်
 ၅၇ လမ်း ပီခင်လိုင်ခင်၊ ယွတ်၊ လိုတ်၊ လူင် ကခင်တူန်း
 ၅၈ ဂျးခိုင်လိခင်ခေခင်ကောျး။ သူးတွင်းလိုင်ခင်၊ ခေခင်
 ၅၉ ယဝ်လင်း၊ မခင်းလင်းလုံသေခလူး ခိုခင်းမျးလူး
 ၆၀ ဂျးတီးကခင်တခပလင်းတင်းလံာ်မီးခေခင်လိုင် လံး
 ၆၁ ထုပ်ဂှခင်ခပ် ခေခင်းလမ်းယူ၊ ဂွမ်းပိုင်ခပ်မီးတင်း
 ၆၂ ကခင်လုံလိခင်ကွခင်ခေခင်၊ ခေခင်ကောျး။ မခင်းလင်း
 ၆၃ ကောျးလာတ်းတီးခပ်ခလူးဝျး၊- ရှိုတ်းရှိုဝ်ခလူးသူ
 ၆၄ ခေခင်းလမ်းယူ။ ခင်၊ ရှိုဝ်တန်းကမ်း၊ လံးခမ်း၊ တင်း
 ၆၅ ကခင်လမ်းတူလင်းယူယူဂ်လိုင် လုဂ်ခလူးကွခင်ကခင်
 ၆၆ သူးတွင်းတျ၊ ဝျးခင်၊ ခေကောျး။

လင်းယေ၊ သူခမ်း၊ တင်းကခင်တိုကပ်

၆၇ ခင်းမိုဝ်းကခင်မခင်းလင်း လာတ်းလိုင်ခင်၊ ခေယူ၊
 ၆၈ ခေခင်လိုင် ယုတကိသဂျ၊ ရေ၊ ကတိုကခင်ခပ်ပျး
 ၆၉ ခင်းတခပလင်းသိမ်းသွင်ပျးခေခင် ကွခင်ရှိုဝ်ခခင်း
 ၇၀ လူဂှခင်းတုမ်ခေခင်၊ မျးခလူး သုတိုလမ်းသုတို
 ၇၁ လူးတီး လင်းယေ၊ သူ သေယဝ် ရှုံးလံးခေခင်မခင်း
 ၇၂ လင်းကောျး။ လင်းယေ၊ သူ ကောျးထာမ်ခလူးဝျး၊-
 ၇၃ ယုတ ကိုလ်း၊ မွဲးရှိုတ်းတင်းကခင်ခေခင်သေခလူး
 ၇၄ ကပ် လုဂ်းဂှခင်း ကာပ်းရှိုဝ်၊ ဝျးခင်၊ ခေကောျး။
 ၇၅ ခပ်လိုင်ကခင် ပျးလူလူးဂခင်တင်းမခင်းလင်းလိုင်
 ၇၆ ခေခင် ရှခင်လွင်းတင်းကခင်တန်းပီခင်မျးခေခင်သေ
 ၇၇ ယဝ်လင်းထာမ်ခလူးဝျး၊- လင်းဂှင်း၊ ရှင်းချးတန်း
 ၇၈ လံးကပ်လာပ်၊ နှခင်းချးရှိုဝ်၊ ဝျးခင်၊ ခေသေယဝ်
 ၇၉ ကောျးခိုင်းနှခင်းချးယိတ်ပရေရှိုဂ်းလူင်ခလူး ဝါခင်

၅၁ ဂူမခင်းနော့၊ ချာတ်၊ တူန်းဤ၊ ကောျး။ လင်းယေ၊ သူ
 ၅၂ ကောျးလာတ်းခလူးဝျး၊- ပေးတျ၊ ဝျးခင်၊ ခေခလူး
 ၅၃ ကပ်မိုဝ်းမခင်းလင်း တိုင်သို၊ ဝါခင်ဂူကောျးခေခင်သေ
 ၅၄ ယဝ် ရှုံးဂူမခင်းခိုခင်းလီမျးကောျး။ မိုဝ်းခေခင် လင်း
 ၅၅ ယေ၊ သူ လာတ်းတီးယိတ်ပရေရှိုဂ်းလူင် ကိတ်းတင်း
 ၅၆ ခေ၊ ပိဂ်မခင်၊ လင်း တင်းဂှခင်းကခင်ပီခင်ခေ၊ ပီခင်ရှိုဝ်
 ၅၇ ကခင်ရှိုတ်းမျး ဂျးတီးမခင်းလင်းတင်းလံာ် လိုင်
 ၅၈ ခေခင်ခလူးဝျး၊- သူပျးကပ်လာပ်၊ ကပ်ခွခင်းမျး ရှုံး
 ၅၉ လံးတိုကပ်ဂပ် မိုခင်လိုင်ခင်၊ တိုကပ်ဂှခင်းလူခင်
 ၆၀ ခေခင်လူင်ပေ။ မိုဝ်းကခင်ဂပ်ယင်းမီးယူ၊ လူလူးဂခင်
 ၆၁ တင်းသူ ဂျးခင်းပိဂ်မခင်၊ လင်းယူ၊ ရှင်းခင်းခေခင်
 ၆၂ သူကခင်၊ ယိုခင်းမိုဝ်းခလူး တိုဂပ်ယိတ်ဂပ်။ ခင်းဝျး
 ၆၃ ခေခင်သေဂျး ခိုင်၊ တေးလိင်ခေခင်လမ်း ပီခင်ခိုင်၊ သူ
 ၆၄ ကောျး။ တခင်းခင်းကခင်လင်းသိုင်၊ ကောျး ပီခင်ကောျး၊
 ၆၅ ဝျးခင်၊ ခေကောျး။

ပေ၊ တရထိုင်ပီတ်းလင်းယေ၊ သူ

၆၆ ခပ်ခေခင် တိုဂပ်ကပ်မခင်းလင်းသေခလူး ကပ်ဤ၊
 ၆၇ သူင်၊ ဂျးတီးရှိုခင်း ခုခင်ယိတ်ပရေရှိုဂ်းကောျး။
 ၆၈ ပေ၊ တရ ကောျးယူ၊ ဂံဂံသေခလူး လွမ်းတူလူးမခင်း
 ၆၉ လင်းဤ၊ ကောျး။
 ၇၀ ခပ်သို၊ နှခင်းဂျးခင်းဂင်တလင်း ကခင်မီးခေဂှိုခင်း
 ၇၁ ခေခင်ခလူးလူဂှခင်တုမ်ဂခင် ခင်းယူ၊ လူလူးဂခင်
 ၇၂ ကောျး။ ပေ၊ တရ ကောျး ခင်းယူ၊ ဂျးခင်းခပ်ခေခင်
 ၇၃ ကောျး။ ခေယိုင်းကောျးခိုင်၊ ကခင်ပီခင်ရှိုခင်းလုံဂှခင်း
 ၇၄ သိုခေခင် ရှခင်မခင်းခင်းယူ၊ ဂျးတီးရှိုခင်းနှခင်းခေခင်
 ၇၅ သေယဝ် ယိတ်တူလူးမခင်းလေးလေးလွတ်၊ လွတ်၊
 ၇၆ ခလူးဝျး၊- ကောျးခေ ပီခင်ကောျးခေယူ၊ လူလူးဂခင်
 ၇၇ တင်း လင်းယေ၊ သူ ခေခင်ရှိုဝ်း၊ မိုဝ်းကခင်ဝျးခင်၊
 ၇၈ ခေခင်လိုင်၊ ပေ၊ တရ ကောျးထိုင်ပီတ်းခလူးဝျး၊- ခေ
 ၇၉ ယိုင်းရှိုလ်း၊ ဂပ်ကမ်း၊ ရှိုလင်းကောျးခေခင်၊ ဝျးခင်၊ ခေ
 ၈၀ ကောျး။ လိုခင်းခေခင် ကမ်းပေးရှိုဝ် ရှခင်းတင်၊ ကောျး
 ၈၁ သမိုဂှခင်မခင်းသေယဝ် လာတ်းဝျး၊- မွဲးပီခင်ကောျး
 ၈၂ ကခင်ခင်းပျးခင်းခပ်ခေခင်ရှိုဝ်၊ မိုဝ်းကခင်ဝျးခင်၊
 ၈၃ ခေခင်လိုင်၊ ပေ၊ တရ ကောျးလာတ်းခလူးဝျး၊- ကောျး
 ၈၄ ရှိုလ်း၊ ဂပ်ကမ်း၊ ခင်းပျးရှိုလ်း၊ ဝျးခင်၊ ခေကောျး။
 ၈၅ လိုခင်းခေခင် ရှိုဝ်သေခေ၊ ရှိုခိုင်ယဝ် ရှခင်းတင်၊
 ၈၆ ကောျးလာတ်းခေတုခေတုဝျးဝျးခလူးဝျး၊- လုံခေတု
 ၈၇ ရှိုဝ်း။ ကောျးခေပီခင်ကောျးကခင်ယူ၊ လူလူးဂခင်တင်း
 ၈၈ ကောျးခေခင်ရှိုဝ်း။ လွင်းမခင်းလမ်း မခင်းပီခင်ရှိုခင်း
 ၈၉ မိုဝ်းဂျ၊ လိခလူး ရှိုဝ်း၊ မိုဝ်းကခင်ဝျးခင်၊ ခေခင်လိုင်၊
 ၉၀ ပေ၊ တရ ကောျးခိုခင်းလာတ်းခလူးဝျး၊- ကောျးရှိုလ်း၊
 ၉၁ ဂပ်ကမ်း၊ ရှိုလွင်းကခင်မွဲးလာတ်းလိုင်ခေခင်၊ ဝျးခင်၊
 ၉၂ ခေခင်ကောျး။ ခင်းမိုဝ်းကခင်မခင်းယင်းတိုဂ်လာတ်းခွမ်း

ရှုခမ်းမိုင်းတင်းလံာ်ပိုင်၊ဂါခမ်၊ခေခင်ဂိုဝ်း။ တူလ်းလူး။ ပိတ်သမ္မိဂပ်လီတ်း၊ထာမ်မခမ်း ဂျးတီး၊ဇာံ၊ခေးသူသေ

- ၁၅ ခုခင်ရှေ့ရတို ဂျေးကမ်၊ထူပံးကမ်၊ဂုခမ်။ ဂပ်ဂိုဝ်းသူ ကပ်မခမ်းစွာ၊သူင်၊ဂျးတီး၊ခုခင်ခေခင်ယုဝ်။ တူလ်း လူး။ ဂျေးခေ ဂမ်၊ဂိုတ်းလွင်းတင်းသေလိဝ်သေ
- ၁၆ ပိုင် ကခမ်တမ်းလံးထိုဝ်းခါမ်၊တင်းတံခေခင်။ ပိုဝ်း ခမ်ဗလး ဂပ်တမ်းသင်၊သူခင်မခမ်းဗလး ပွဲ၊မခမ်း
- ၁၇ လွတ်းကျေး။ ဝါးခေင်၊ခမ်ကျေး။ ခင်းပွဲးခေခင်ခပ် မီးထုင်းထာမ်၊ ကခမ်တမ်းလံးပွဲ၊လွတ်းဂုခမ်းဂျေ
- ၁၈ ခိုင်းပခင်တီးဂုခမ်းတင်းလံာ်ကျေး။ ဂုခမ်းတင်းသီင်း တင်းလူင်ထိုဝ်းခေခင်ကျေး ဗွေခင်ဂခမ်ဂွင်သီခမ်၊ဗလး ဝါး- ကပ်ဂျေးခေဂွတ်၊ပိတ်းသေဂမ်းခါး။ ပွဲ၊လွတ်း ပါး၊ရုပ်ပ ဝခင်တီးဂုဝ်းခါး သေဂမ်းခါး။ ဝါးခေင်၊ခမ်
- ၁၉ ကျေး။ ပါး၊ရုပ်ပ ပိခင်ဂျေးကခမ်လံးခါမ်၊ တင်း ကခမ်ခင်ပိုဂျးခင်းထွင်၊ ဂွမ်းပိုဝ်းမခမ်းပိုင်၊ဂါခမ်၊ဂျး ခင်းဝီင်း ကိတ်၊တင်း ကပ်ကသါးဂုခမ်းတံခေခင်
- ၂၀ ကျေး။ ခုခင်ပိလတ် ခေခင်ပိုဝ်းကခမ်းပွဲ၊လွတ်း လဝ်းယေ၊သူ ဗလးသမ္မိခိုခမ်းလတ်းတီးခပ်ထီင်း
- ၂၁ ကျေး။ ဂုလ်းဂျး ခပ်ထိုဝ်းခေခင် ဂွင်သီခမ်၊ဗလး ဝါး- ကပ်ဂျေးခေဂွတ်၊ပိုဂျးခိုဝ်သပ်လမ်းဝါးမိုဝ်း သေဂမ်းခါး။ ကပ်တွတ်၊ပိုသေဂမ်းခါး။ ဝါးခေင်၊ခမ်
- ၂၂ ကျေး။ ခုခင်ပိလတ်ကျေး လတ်းတီးခပ်ထူခင်းထိုင် သာမ်ပွတ်းဗလးဝါး- ဂွမ်းပိုဝ်းလွင်းတင်းထိုင်ခေင်၊ ဂိုဝ်။ ဂျေးခေလံးဂိုတ်းဗခင်းမခမ်းကပျိုတ်းကခမ်လှ။ ဂပ်ကမ်၊ထူပံးကမ်၊ဂုခမ်ကပျိုတ်းတီးမခမ်း သေလိဝ်
- ၂၃ သေပိုင် ကခမ်တမ်းလံးထိုဝ်းခါမ်၊တင်းတံခေခင်။ ပိုဝ်းခမ်ဗလး ဂပ်တမ်းသင်၊သူခင်သုင်းမုမခမ်းဗလး ပွဲ၊လွတ်းကျေး။ မိုဝ်းကခမ်ဝါးခေင်၊ခမ်ထိုင် ခပ်ကျေး ခတ်းလှိုဂိုတ်းသီင်ကခမ်ယု၊ခေ၊ ဂွင်သီခမ်၊ယွခမ်း
- ၂၄ ကပ် ဂိုဝ်းကပ်မခမ်းလဝ်းတွတ်၊ဂျးခိုဝ်သပ်လမ်းဝါး မိုဝ်းခေခင်ကျေး။ သီင်ခပ်ကိတ်၊တင်းသီင်ယိတ်ပကျေး ဂိုဝ်းလူင်ထိုဝ်းခေခင် ဗပုဂျ၊ကျေး။ ခုခင်ပိလတ် ကျေးလီ၊ယာင်၊ ဂိုဝ်းပိခင်လွမ်း ထိုင်ခေင်၊ကခမ်ခပ်
- ၂၅ ယွခမ်းကပ်ခေခင်ဗလး။ ပွဲ၊လွတ်းကျေးကခမ်ခင်ပိုဂျး ခင်းထွင်၊ ဂွမ်းပိုဝ်းလွင်းပိုင်၊ဂါခမ်၊ ကိတ်၊တင်း လွင်း ကပ်ကသါးဂုခမ်းတံခေခင်သေယုဝ် ကပ် လဝ်း ယေ၊သူ ကာပ်ပခင်ခင်းမိုဝ်းခပ် လွမ်းခေင်၊ကလုပ်၊ ခပ်ခေခင်ကျေး။

တင်းကခမ်လဝ်းယေ၊သူခါမ်၊တံ

၂၆ ခင်းမိုဝ်းကခမ် ခပ်ကပ်မခမ်းလဝ်းကွတ်၊ဂျးယု၊ခေခင် ထိုင် ခပ်တိုကပ် သီမုခမ်၊ ကခမ်ပိခင်ဂုခမ်းမိုင်းဂုကျေး

- ၂၇ ခေ၊ ကခမ်လှိုသေဂျးတီးဝါခမ်းထိုခမ်၊မုးခေခင် သေယုဝ် ကပ်သပ်လမ်းဝါးမိုဝ်းတိုင်၊သု၊ဂျးခိုဝ်း မခမ်း ဂိုဝ်းမခမ်းဂုပ်၊ဗလးလွမ်းပုးလင် လဝ်းယေ၊သူ
- ၂၈ ဂျးကျေး။ ဂုခမ်းကခမ်လူကခမ်တုမ်ခမ်ခေ၊ ကိတ်၊ တင်း ဗမးယိုင်းကခမ်ဂွင်ဂိုဝ်းမေးဗမးဂွမ်းပိုဝ်းမခမ်း လဝ်းထိုဝ်းခေခင် ကွခမ်ကခမ်လွမ်းပုးလင်မခမ်းလဝ်း
- ၂၉ ဂျးကျေး။ လဝ်းယေ၊သူ တံ၊တူလ်းခပ်ခေခင်သေ ဗလးလတ်းဝါး- လုတ်းယိုင်း ဝီင်းယေ၊ရုသလီမ်၊ တင်းလံာ်ခပ်ကိတ်လ်း။ ယု၊ပေဂွင်ပေဂိုဝ်းဂွမ်းပိုဝ်းဂပ်။ ကွခမ်ကခမ်ဂွင်ဂိုဝ်းဂွမ်းပိုဝ်းတူင်လဝ်းဂပ်၊ ကိတ်၊တင်း
- ၃၀ ဂွမ်းပိုဝ်းလုတ်းလင်းတူင်လဝ်းဂပ်၊တင်းလံာ်တူ။ လွင်းမခမ်းလမ်း ခိုင်၊ဂျ၊လုပခင်းကခမ်တမ်းလံး လတ်းဗလးဝါး- ဗမးယိုင်းကခမ်မခမ်ဗလး ကမ်၊ မီးလုတ်းခေခင် မီးမင်၊ဂလု၊ကျေး။ တွင်ကခမ်ကမ်၊ ပံ၊တွခပ်ပုးပတိတ်သခမ်၊ထေ၊သေပွတ်း ကိတ်၊တင်း
- ၃၁ ခုခမ်း ကခမ်လုတ်းကွခမ်၊ကမ်၊ပံ၊တွခပ်လုပ်၊ဂိခမ်သေ ပွတ်းခေခင် မီးမင်၊ဂလု၊ကျေး။ ဝါးခေင်၊ခမ်ခေခင် တမ်းဂွတ်းမုးကျေး။ မိုဝ်းခေခင် ခပ်တမ်းဂွင်တီးလွဲ
- ၃၂ တင်းလံာ်ဗလးဝါး- ခိခမ်းတေးတူဂ်းမုးသု၊ဂျး ခိုဝ်ဂုဝ်းသေဂမ်းခါး။ တမ်းဂွင်တီးဂုင်းတင်းလံာ်ဗလး ဝါး- ခိခမ်းတေးဂွမ်၊သုမ်၊ဂုဝ်းခါးပိုသေဂမ်းခါး။
- ၃၃ ဝါးခေင်၊ခမ်ကျေး။ လွင်းမခမ်းလမ်း ပေးဂိုတ်း ထိုင်ခေင်၊ခမ်ဂျးခင်းတူခင်းကခမ်လိပ်းထိုင် ဂျးခင်း တူခင်းကခမ်ဂိုင်းခေခင် တမ်းပိခင်ထိုင်ခေင်၊ဂိုဝ်။ ဝါး
- ၃၄ ခေင်၊ခမ်ကျေး။ မိုဝ်းခေခင် ဂုခမ်းဂိုဝ်းသွင်ကျေးကျေး ခပ်ကပ်ကွတ်၊ဂျ၊လူလ်းဂခမ်တင်းမခမ်းလဝ်း ဂိုဝ်းလံး
- ၃၅ ကပ်တံကျေး။ မိုဝ်းကခမ်ခပ်ဂွတ်းထိုင်တီးကခမ် လံးဂွင်ဂိုဝ်းဝါး ဂွင်းဂွမ်းဂွပ် ခေခင် ခပ်ကပ်ဂုခမ်းဂိုဝ်း ထိုဝ်းခေခင် တွတ်၊ပိုဂျးတီးဇာံ၊ခါမခမ်းလဝ်းကျေး ခိုင်း ဂျးတီးဇာံ၊သံမခမ်းလဝ်းကျေးခိုင်း ဂျးခိုဝ်
- ၃၆ သပ်လမ်းဝါးမိုဝ်း လူလ်းဂခမ်တင်းမခမ်းလဝ်းကျေး။ လဝ်းယေ၊သူ ဝါး- ကူဝ်းပေး၊ ပွဲ၊လွတ်းကပျိုတ်း ခပ်သေဂမ်းခါး။ ခပ်ကမ်၊ဂူ လွင်းတင်းကခမ်ခပ်
- ၃၇ ဂိုတ်းခေခင်။ ဝါးခေင်၊ခမ်ကျေး။ ခပ်ကပ်ခွမ်းခင်း မခမ်းလဝ်း တူဂ်းလု၊ဂွတ်းသေဗလး ဗဗမ်၊ပခမ်
- ၃၈ ဂခမ်ကျေး။ ဂုခမ်းတင်းလံာ်ကျေးလုတ်းဗလးတူလ်း ယု၊ကျေး။ ခုခင်တီးလုမ်းလိုင်တင်းလံာ်ကျေး ဂိုတ်း ပျာတ်းဂိုတ်းခွပ်တီးမခမ်းလဝ်းဗလးဝါး- ဂျေးခေ
- ၃၉ လင်းဗဂ၊ချွတ်းကပ်ပိုခမ်းယု၊ကျေး။ ပေးပိခင်လဝ်း ခရိလိ ဂျေးကခမ်ဗြေးပိခင်လဝ်းလိတ်းဂိတ်းကပ်ဗတု ထိုင် တူင်လဝ်းဂပ်၊ ဗဂ၊ချွတ်းကပ်တူင်လဝ်းဂပ်၊သေ
- ၄၀ ဂမ်း။ ဝါးခေင်၊ခမ်ကျေး။ ဂုခမ်းသိုတ်းတင်းလံာ်ကျေး မုးတီးမခမ်းလဝ်းဗလး ဂိုတ်းပျာတ်းဂိုတ်းခွပ်မခမ်း လဝ်းသေယုဝ် ကပ်ခေခင်လမ်းသူမ်းပခင်တီးမခမ်းလဝ်း

၃၀ တင်းသွင်ခါကျေး။ ခင်းမိုဝ်ကခင်မခင်းလဝ်းခင်း
ယု၊ဂျးတီးဂိုမ်းဗိုခင်တီးဂိခင် လူလှ်းဂခင်တင်းသွင်
ခါယု၊ခခေင်လိုင် မခင်းလဝ်း ကပ်ခင်းမုခင်းလေး
ယွင်းယေးဂျေးလူးလဝ်းယဝ်လင်၊ မိတ်းခင်းမုခင်း
၃၁ ပခင်တီးသွင်ခါကျေး။ မိုဝ်းခိင်၊ခခေင် မာ်၊တု
သွင်ခါဗုလှ်၊လီင်းလေး သွင်ခါလံးဂူလွင်းကခင်
ဝု၊ ဂျေးခခေင် ပီခင်လဝ်းယေး၊သု ခခေင်ကျေး။
၃၂ မိုဝ်းခခေင် မခင်းလဝ်းလဝ်ဂု၊ဂျ၊သေကျေး။ သွင်
ခါကျေး ဂျေးခခေင်လေးဂျေးခခေင် လာတ်ဂခင်လေး
ဝု၊- ခင်းမိုဝ်းကခင်မခင်းလဝ်းဂျေးလာတ်ပခင်တီး
ဂျေးလေး ဗုလှ်၊ကွဂ်၊ခခေင်ပျေး ကထိဂ်းခပ၊ဂျမ်း
လိဂ်းတီးဂျေး ဂျေးခင်းဂင်တင်းခခေင် ဂူဝ်လှ်ဂျေး
ကူခင်းကွခင်း၊မု၊မု၊လှ်၊လှ်၊ဝု၊ ဝု၊ခင်း၊ခခေင်ကျေး။
၃၃ သွင်ခါကျေးလုဂ်ဂိုမ်းလိဝ်သေယဝ် ခိုခင်းမိုဝ်းဂျေး၊ဂျေး
တီး ဝီင်းယေး၊ရုသလီမ်၊ လေး ထုပ်းဂုခင်တခပ
လဝ်းသိပ်းကိတ်းပု၊ ကိတ်၊တင်းဂျေးသေးခပ်ကခင်
လုဂ်ခင်တုမ်ခခေင် လာတ်၊လုဂ်ခင်ယု၊ခခေင်ကျေး။
၃၄ ခပ်ဝု၊- လဝ်း၊တြေးလုဂ်ခိုခင်းကမာခင်၊ခခေင်ပီခင်
ယဝ်။ မခင်းလဝ်းခခေင်ပျေးတူဝ်မခင်းလဝ်းတီးသိမုခင်၊
ယဝ်။ မိုဝ်းကခင်ယင်းတိုဂ်းဝု၊လှ်ခခေင်၊ခခေင်ယု၊ခခေင်။
၃၅ သွင်ခါကျေး မွဂ်၊လာတ်၊လွင်းကခင်ပီခင်မု၊ဂျေးခင်း
ဂင်တင်း ကိတ်၊တင်း လွင်းကခင်ခပ်လံးဂူဝ်ခခေင်မခင်း
လဝ်း ခင်းမိုဝ်းကခင်မိတ်းခင်းမုခင်းခခေင်ကျေး။

လဝ်းယေး၊သု

ခခေင်တူဝ်မခင်းလဝ်းတီးတခပလဝ်း

၃၆ ခင်းမိုဝ်းကခင် ခပ်ဂျေးခခေင်လေးဂျေးခခေင် လာတ်၊
ဂခင်လှိုင်ခခေင်၊ခခေင်ယု၊ခခေင်လိုင် မခင်းလဝ်းပေး၊
မု၊လှ်းယု၊ဂျေးခင်းခိုင်းဂင်ခပ်သေလေး လာတ်၊
ဝု၊- ဂျေးတင်းခခေင်မိတ်းတီးသုသေဂမ်းလုလှ်၊ ဝု၊
၃၇ ခင်း၊ခခေင်ကျေး။ ခပ်ခခေင်တူဝ်းလှ်လေး ဂူတီးထိုင်
တင်းကခင်ဂူဝ်ခခေင်သေလေး ထိုင်၊ဝု၊ပီခင်ဗီတ်၊
၃၈ ကျေး။ မခင်းလဝ်းဂျေးလာတ်၊လေးဝု၊- ဂွမ်း
ပိုင်းလွင်းလှိုင်ခခေင်၊ဂိုဝ်လေး မိတ်းတင်းကခင်သခင်၊
ခွခင်းဝံယု၊။ ဂွမ်းပိုင်းလွင်းလှိုင်ခခေင်၊ဂိုဝ်လေးတင်း
ကခင်ခင်းလှိုင်ခခေင်လှိုင်ခခေင် ဂွဂ်၊မု၊ခင်းဂူဝ်လှ်
၃၉ သု။ တူလှ်းမိုဝ်းဂပ်တင်းတိခင်ဂပ်လူးဂွခင်း၊တု။
ပီခင်တူဝ်ဂပ်ကျေး။ ယိပ်းဂမ်တူလှ်းဂပ်လူးဂွခင်း၊တု။
ဗီတ်၊ကမ်၊မိတ်းလှ်၊မိတ်းခခေင် မိုဝ်ခခေင်လှိုင်ခခေင်၊ကခင်သု
၄၀ လံးဂုခင်ဂပ်မိတ်းခခေင်။ ဝု၊ခင်း၊ခခေင်သေလေးခခေင်ပျေးမိုဝ်း
လဝ်းတိခင်လဝ်း တီးခပ်ခခေင်ကျေး။
၄၁ ခင်းမိုဝ်းကခင် ခပ်မိတ်းတင်းကခင်သိုဝ်းပျေး၊ခေ၊

ကမ်းခေ၊ ကမ်၊ယုမ်၊လံးခခေင်လှိုင်၊ မခင်းလဝ်း
ဂျေးထိုင်ခခေင်ဝု၊- တီးသုမိတ်းတင်းဂိခင်သေလှိုင်
၄၂ သေပိုင်ပိုင်၊ ဝု၊ခင်း၊ခခေင်လေး ခပ်ဂျေးကပ်ယု၊ပိုင်၊
ပွတ်းခခေင်၊ ကိတ်၊တင်းခိပ်းခခေင်ပခင်တီးမခင်းလဝ်း
၄၃ ကျေး။ မခင်းလဝ်းကပ်လေးဂိခင်ဂျေးတီးဗဟံ၊ခေ၊
၄၄ ခပ်ကျေး။ မခင်းလဝ်းသမိုလတ်၊ထိုင်၊လေးဝု၊-
ဂျမ်းကခင်ဂပ်ဂျေးလာတ်၊တီးသု ခင်းခိင်၊မိုဝ်းကခင်
ဂပ်ယင်းတိုဂ်း မိတ်းယု၊လုလှ်းဂခင်တင်းသုယု၊ခခေင်
လေးဝု၊- ဂျေးကခင်တိမ်၊ဝံလွင်းဂပ်ခင်းဂျမ်းလိဂ်း
ပိုင်၊လု၊ပပ်းတိုမုဝ်းသေ၊ ဂျေးခင်းဂျမ်းလိဂ်း ပဂျေး
ဗီတ်၊ တင်းလံ၊ ဂျေးခင်းဂျမ်းသု၊လာမ်၊ ခခေင်
တင်းသိုင်၊တင်းလှိုင် တဂ်းလံးတိမ်ထုခင်းကျေး၊
ဝု၊ခင်း၊ခခေင် ပီခင်တီးဂိုင်းခခေင်ကျေး။ ဝု၊ခင်း၊
၄၅ ခခေင်ကျေး။ မိုဝ်းခခေင် မခင်းလဝ်းဗုလှ်၊ဂူဝ်လှ်ခပ်
ဂျေးခပ်လံးဂူဂျမ်းလိဂ်းသေယဝ် လာတ်၊လေးဝု၊-
၄၆ ဂျမ်းလိဂ်းမု၊လှ်ခခေင်၊ခခေင်ကျေး။ လဝ်းခရိုလှ်
တဂ်းလံးခခေင်၊တင်းတံ၊ခခေင် ခင်းဝခင်းကခင်ထုခင်း
ထိုင်သမ်ဝခင်းခခေင် တဂ်းလံးလုဂ်သေဂျေးတင်း
၄၇ တံ၊ခိုခင်းလိပ်းကျေး။ ကိတ်ပိုင်၊ခေ၊မု၊လှ်ခခေင်၊သိုင်
မခင်းလဝ်းသေလေး တဂ်းလံးဂျေးလာတ်၊တြေး
တင်းကခင်ခင်းလှိုင်၊မံးလှ် ကိတ်၊တင်းတြေးတင်း
ကခင်ပွဲ၊လွတ်၊ကပျိုတ်၊ခခေင်လုလိမ်ဂျေးတီး ဝီင်း
ယေး၊ရုသလီမ်၊ ကိတ်၊တင်း ဂုခင်းမိတ်းဂျေးမိတ်း
၄၈ သိုင်၊တင်းလှိုင်ခခေင်ကျေး။ သုကျေးပီခင်သမ်၊သေ၊
၄၉ လွင်းတီးဂိုင်းလှိုင်ခခေင်ကျေး။ ဂျေးခင်း၊ကခင်ဂတီ
ပေးဂပ်မိတ်းခခေင် ဂပ်တဂ်းဂိုတ်းတီးသုလူးဂွခင်းကျေး။
ပိုင်းခခေင်လေး လှိုင်၊ကခင်သုကမ်၊ပံ၊ခခေင်၊ကပ်တခင်း
ခွပ်းဂျေးတီးဂင်ဂု၊ဝံခခေင် သုယု၊ဂျေးခင်းဝီင်းခခေင်လူး
ဂွခင်း၊တု။ ဝု၊ခင်း၊ခခေင်ကျေး။

လဝ်းယေး၊သုဂျေးခိုခင်းဂျေး၊မိုဝ်းဂင်ဂု၊ဝံ

၅၀ လှိုင်ခခေင် မခင်းလဝ်းကွခင်းဂူဝ်ခပ်ကွဂ်၊သေဂျေး
ခင်းဝီင်းဂျေးထိုင်ဂူတ်၊ ဝါခင်းပေ၊ထခေ ယဝ်လင်၊
ယုဂ်မိုဝ်းမခင်းလဝ်းလေး ပခင်တင်းလိတ်၊ခပ်ကျေး။
၅၁ ခင်းမိုဝ်းကခင် မခင်းလဝ်းပခင်တင်းလိယု၊ခခေင်
မခင်းလဝ်း ဗဟံ၊ယာခင်ဂခင်တင်းခပ်လေး ခခေင်၊
တင်းကခင်ကပ်ခိုခင်းဂျေး၊ဂျေးခခေင် မိုဝ်းဂင်ဂု၊ဝံပုခင်
၅၂ သေကျေး။ ခပ်ခခေင် ခုပံမုဝ်၊ဂုဝ်၊မခင်းလဝ်းသေ
ယဝ် မိတ်းလှ်ကခင် သိုဝ်းပျေး၊ခေ၊လှိုင်လိုင်လေး
ခိုခင်းမိုဝ်းဂျေး၊ဂျေးတီး ဝီင်းယေး၊ရုသလီမ်၊ သေကျေး။
၅၃ ခပ်ခခေင်တင်း၊ဂျေးလူးတြေးပီခင်လဝ်းလေး ယွင်း
ယေး၊တြေးပီခင်လဝ်း ဂျေးခင်းပိဂ်မာခင်၊လဝ်းယု၊
တု၊သေ၊ကျေး။

ဂျမ်းခါဝ်,ငါဝ်းသတၢင်းသိုဝ်းပျော့,ယုဝ်းဂှါခိၣ်,

JOHN

ဂှါမ်းခိၣ်

ဗုဒ္ဓတီၣ်မိး ဂျမ်းခါဝ်,ငါဝ်းသတၢင်းသိုဝ်းပျော့,ယုဝ်းဂှါခိၣ်, ခံ့ပီခိၣ်တမၢခိၣ်,တော့, လဝ်းယေ,သု ပျးခိၣ်; ကခိၣ်လံးမိး လိုဝ်းဝျး ယုဝ်းဂှါခိၣ်, ကခိၣ်ပီခိၣ်လုဂ်းလံး လေ,ပေ,တေး၊ ခခိၣ်ကော့။ တီၣ်မိးဝံ့မိုဝ်း ပိးသၢင်းဂရိလ် A.D. 90 လိုဝ်းလှိုင်ခခိၣ်ကော့။

ဂီၢ်ခိၣ်ကခိၣ်: ဂျမ်းခါဝ်,ငါဝ်းသတၢင်းသိုဝ်းပျော့,ယုဝ်းဂှါခိၣ်, လမ်း၊ ခွဲးဂှိးဂှါခိၣ်တင်းလံာ်ယုမ်,မၢတ်; လွင်းကခိၣ်ဝျး၊ လဝ်းယေ,သု ပီခိၣ် လဝ်းခရိလ်၊ လုဂ်းတြးပီခိၣ်လဝ်းခလး၊ ခခိၣ်ခေ,မုလှိုင်,သီင်မခိၣ်လဝ်းခခိၣ် တၢင်းလံးကသၢင်း၊ ကခိၣ်ဝျးခခိၣ်ကော့။

လွင်းတၢင်းကခိၣ်ခဝ်းပျးခိၣ်: ဂျမ်းခါဝ်,ငါဝ်းသတၢင်းသိုဝ်းပျော့,ယုဝ်းဂှါခိၣ်, လမ်း၊-

- ၁။ ငဝ်းဂှိုင်ဂှါမ်း (၁:၁-၁၈)
- ၂။ လွင်းတၢင်းကခိၣ် လဝ်းယေ,သု ဧတ,လုပွင်ဂီၢ်တိးကခိၣ်ကမူတော့,မုတ်; (၁:၁၉-၅၁)
- ၃။ လွင်းတၢင်းကခိၣ် လဝ်းယေ,သု ဧခေယျုတခိၣ်ခူဝ်း (၂:၁-၁၁:၅၇)
- ၄။ လွင်းတၢင်းကခိၣ် လဝ်းယေ,သု ခါမ်,တၢင်းတံာ် (၁၂:၁-၁၉:၄၂)
- ၅။ လွင်းတၢင်းကခိၣ် လဝ်းယေ,သု လုဂ်းဂှါခိၣ်တၢင်းတံာ်ခိၣ်လိပ်း (၂၀:၁-၂၁:၁၄)
- ၆။ လွင်းတၢင်းကခိၣ် ပခိၣ်ပုခိၣ်ဗုဒ္ဓခိၣ် (၂၁:၁၅-၂၅)